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مناسبت ها

[ September 13 ] ۲۳ شهریور روز گرامیداشت برنامه نویسان
۲۷ شهریور روز شعر و ادب پارسی و روز بزرگداشت استاد شهریار



 

1- جاي سیاست هاي تشویقی در حوزه مالیات خالی است - ایسنا

2- ثبت بیش از 35 هزار میلیارد درخواست سرمایه گذاري در کرمانشاه - ایسنا

3- راه اندازي سامانه اي براي تسهیل فرایند صدور پروانه ساختمان در ابرکوه - ایسنا

4- بزرگترین مجتمع تفریحی، ورزشی و رفاهی جنوب کشور در یاسوج افتتاح می شود - ایسنا

5- استفاده از ظرفیت سمن ها مغفول مانده است/ جلسات ستاد جوانان درگیر آمار نشود - خبرگزاري فارس

6- واگذاري نگهداري بخشی از فضاي سبز بیرجند به بخش خصوصی - ایمنا

7- امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه فراهم شد - ایمنا

8- امکان بهره برداري از 109 واحد تولیدي جدید در سمنان تا پایان امسال - خبرگزاري فارس

9- نرخ تورم در استان سمنان 23 درصد اعلام شد - خبرگزاري فارس

10- اشتغال 2 هزار نفر در طرح پرورش میگوي بندر چارك با حمایت دستگاه قضایی - شبستان

11- آیین نامه فرصت مطالعاتی اساتید در صنعت تهیه شده است - ایرنا

12- مسئله یابی هدف اصلی از حضور اساتید در صنایع است - ایسکا

13- واگذاري 1187 دستگاه کارتخوان براي جلوگیري از شیوع کرونا - همشهري

14- دادستان تهران : ظرفیت پذیرش معتادان متجاهرکافی نیست - رکنا

15- مدیر بهره برداري ایدرو منصوب شد - شما نیوز

16- 2 داور یک مسابقه تلویزیونی کرونا گرفتند - روزنامه شیراز نوین

17- دانش بنیان ها در حصار بی اطلاعی - روزنامه شیراز نوین

18- ساخت 10هزار واحد مسکونی براي ایثارگران - روزنامه شیراز نوین

19- ترانزیت 20هزارخودرو از بندر لنگه نیمه اول شهریو 99 - فصل اقتصاد

20- تولید بیش از 120 هزار تن سیب از باغات اشنویه - ایرنا

21- خبر خوش تامین اجتماعی براي تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه - شهرآرا آنلاین

22- امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه - پولی مالی

23- 35 دوره آموزشی توانمند سازي جوامع روستایی در دامغان برگزار شد - خبرگزاري مهر

24- منطقه آزاد انزلی به مرکز علمی و دانش شهر کشور تبدیل می شود - اکونا پرس

25- رشد 4 برابري سرمایه گذاري در بخش کشاورزي آذربایجان شرقی - آرمان تبریز

26- معافیت بیمه اي تعاونی ها از ماه آینده اجرا می شود - ایسنا

27- آغاز ثبت نام متقاضیان کسب و کارهاي خانگی در جهاد دانشگاهی هرمزگان - ایسنا

28- دو برنامه موثر وزارت علوم؛ تصویب و تشویق برگزاري فرصت مطالعاتی اساتید در صنعت و شکل گیري رساله هاي

تقاضامحور - وزارت علوم تحقیقات و فناوري

29- ترامپ ایران را تهدید کرد - رویداد 24

30- نظر استاد شهیدي درباره علت وقایع پس از پیامبر(ص) - خبرگزاري قرآن



31- تمدید مهلت ثبت نام در مرکز علمی ـ کاربردي جهاددانشگاهی ارومیه - خبرگزاري قرآن

32- اختصاص 4 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی براي جوانان و سمن هاي ایلام - کرد پرس

33- روایت کارآفرینی که از یک گیاه ناشناخته ، لیف تولید کرد - خبرگزاري علم و فناوري

34- مراسم افتتاح دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی دربندرعباس برگزار شد - روزنامه صبح ساحل

35- تصویب برگزاري فرصت مطالعاتی اساتید در صنعت و شکل گیري رساله هاي تقاضامحور - ایسنا

36- بهزیستی به تنهایی پاسخگوي نیازهاي شرایط کرونایی نیست - ایسنا

37- تاکسی هاي شهري دزفول مجهز به کارتخوان می شوند - خبرگزاري فارس

38- رونمایی از نخستین کارخانه تولید تیوب هاي لیزري در تبریز - خبرگزاري فارس

39- یکهزار و 187 دستگاه کارتخوان به ناوگان حمل و نقل عمومی دزفول واگذار شد - ایرنا

40- چرا ایستگاه تقویت فشار میدان گازي هما راه نمی افتد؟ - تابناك

41- افتتاح کارخانه آراي سان رونیکا با حمایت بانک ایران زمین در استان فارس - تابناك

42- اختصاص 4 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی براي جوانان ایلام - برنا نیوز

43- بوم گردي، بنیانی طلایی براي توسعه گردشگري آذربایجان غربی - خبر فوري

44- بندرلنگه قلب ترانزیت خودروي ایران - پدال نیوز

45- زنگنه: اتاق تاریک در نفت نداریم - ریال نیوز

46- متهم ردیف اول در بحران بی سابقه کنونی اقتصاد ایران کیست؟ - ریال نیوز

47- جشنواره دوویل فرانسه برندگانش را شناخت - برترین ها

48- کاندیداهاي 1400 واقع گرا باشند؛ نه پوپولیست - روزنامه آرمان ملی

49- انگلیس 700 هزار شغل را از دست داده است - فصل اقتصاد

50- امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه هاي ناقص فراهم شد - تیک

51- بهترین ماسک براي استفاده مردم چه نوع ماسکی است؟ - تسنیم

52- حوزه پژوهش شهرداري اصفهان به کمک شرکت هاي دانش بنیان می آید - ایمنا

53- رویدادهاي مختلف دانشگاه پیام نور به صورت مجازي برگزار می شود/ آغاز سال تحصیلی از 5 مهرماه - موج رسا

54- نخستین بورسیه تحصیلی دانشگاه آزاد کشور در استان مرکزي کلید خورد - ایرنا

55- نخبگان مهارت گیلان در قالب طرح مربیان افتخاري فراخوان شدند - ایرنا

56- آیا وعده «دولت الکترونیک» رئیس جمهور محقق شده است؟/ عاقبت 75 میلیون کارت سلامت چه شد - رکنا

57- باید نگاه جدیدي به پارك هاي علم و فناوري داشته باشیم - ایسنا

58- بیش از یک هزار دانشجوي پسادکتري جذب شدند - آریا نیوز

59- امکان فعالیت همزمان دانشجویان و دانش آموختگان دانشگاه آزاد در سامانه آموزشیار - آریا نیوز

60- درگیر جنگ نابرابر تجاوزگرانه علیه مردم ایران هستیم - آریا نیوز

61- اقتصادي کردن طرح هاي مرتعداري در استان سمنان امري ضروري است - آریا نیوز

62- کمیته امداد استان سمنان ضامن بانکی زنان سرپرست خانوار می شود - آریا نیوز

63- فراخوان جشنواره ملی صنایع روستا دوست - باشگاه خبرنگاران جوان



64- رونق اقتصادي همدان با رغبت سرمایه گذاران خارجی - ایرنا

65- بخشی از خسارات وارده به استخرهاي پرورش ماهی استان اردبیل تامین شد - ایرنا

66- 11 طرح فناورانه در تبریز رونمایی شد - ایرنا

67- لوله وپروفیل یک میلیارد دلار ظرفیت سازي صادراتی دارد - ایرنا

68- کلینیک صنعت یکی از اصلی ترین عوامل تحقق جهش تولید است - جوان آنلاین

69- آخرین مهلت ثبت نام در رشته هاي کاردانی و کارشناسی مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی ارومیه - بازار کار

70- کارنامه 30 ماهه وام اشتغال روستایی - بازار کار

71- بهره مندي 137 هزار کسب وکار با اشتغال زایی 253 هزار نفر - روزنامه کسب و کار

72- اعلام آثار پذیرفته شده همایش «تئاتر مان»/ساختار شناسی در نمایش رادیویی بررسی می شود - میزان

73- خام فروشی در قطب سنگ ایران بیداد می کند/ تعطیلی واحدهاي سنگ بري یکی پس از دیگري - دانا

74- کارنامه 30 ماهه وام اشتغال روستایی - جماران

75- 44 درصد از کل زنان سرپرست خانوار کشور تحت پوشش برنامه هاي حمایتی دولت/ برنامه اقدام و عمل براي

توانمندسازي زنان سرپرست خانوار/ تامین وام قرض الحسنه براي حدود 80 هزار زن سرپرست خانوار و دختران ... - برنا نیوز

76- امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه فراهم شد - فراسو

77- جزئیات کاهش شهریه ثابت در ترم جدید تحصیلی - افکارنیوز

78- افزایش پرونده هاي قضایی با کاهش کارمزد مشاوران املاك/به جاي تعطیل کردن بنگاه ها به کیفی سازي و الزام به

ارتقاء خدمات بپردازید - وزارت راه و شهرسازي

79- بارداري دختر 14ساله براي فروش فرزند! - خبرخودرو

80- بندرلنگه قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران / ترانزیت 20هزارخودرو در نیمه نخست شهریورماه 99 - برنا نیوز

81- ترانزیت 20هزار خودرو در نیمه نخست شهریور ماه - برنا نیوز

82- مدیریت شهري بدنبال حل معضل مسکن در حاشیه شهر با بهره گیري از دفاتر تسهیلگري - برنا نیوز

83- پرداخت کمک هزینه بلاعوض براي اجراي سیستم آبیاري نوین - شهر فردا

84- اولویت دولت رفع مشکلات واحدهاي تولیدي است/حرف مردم باید شنیده شود - خبرگزاري مهر

85- لزوم تغییر کاربري مراکزبهاران/ظرفیت پذیرش معتادان متجاهرکافی نیست - خبرگزاري مهر

86- کالسیمین؛ سیمینی در دل خاك استان زنجان - ایسنا

87- منطقه آزاد انزلی به مرکز علمی و دانش شهر کشور تبدیل می شود - اخبار رشت

88- امکان محرومیت زدایی با تسهیلات اشتغال روستایی بانک توسعه تعاون - روزنامه نوآوران

89- تلاش بانک توسعه تعاون در حداکثر سازي کارآمدي و اثربخشی تسهیلات - روزنامه نوآوران

90- عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام آبادغرب بزودي آغاز می شود - فصل اقتصاد

91- داروان کدام مسابقه تلویزیونی به کرونا مبتلا شده اند؟ - شهرآرا آنلاین

92- کارنامه 30 ماهه وام اشتغال روستایی/ بهره مندي 137 هزار طرح - فصل اقتصاد

93-  تمدید مهلت ثبت نام در 11 کد رشته رشته کاردانی و کارشناسی علمی کاربردي جهاد دانشگاهی ارومیه تا 27 شهریور - برنا
نیوز

94- رشته مهندسی پزشکی از نگاه دانشجویان/ دانشجویانی که با ثبت 2 هسته فناور به مرکز رشد رسیدند - آنا



95- پس انداز خانوارهاي ایرانی کجا سرمایه گذاري می شود؟ - روزنامه نصف جهان

96- زنگنه: اتاق تاریک در نفت نداریم - اتاق بازرگانی تهران

97- عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام آبادغرب بزودي آغاز می شود - ایرنا

98- نماینده لارستان: معیشت کارگران حوزه نفت مورد توجه قرار گیرد - اقتصادگردان

99- بارداري دختر 14ساله براي فروش فرزند! - بهار نیوز

100- تحقق 62 درصدي اشتغال در همدان - همدان نیوز

101- 25 درصد اقتصاد ملی باید از طریق تعاونی ها محقق شود - خبرگزاري فارس

102- هدف از بازآفرینی محلات ،ایجاد اشتغال و کار آفرینی است - روزنامه رویداد امروز

103- کمک براي بازگشت سرپرستان خانوار به حوزه اشتغال و کارآفرینی - خبرگزاري فارس

104- برگزاري دومین همایش سراسري روز روستا در آذربایجان غربی - خبرگزاري فارس

105- اشتغال دو هزار نفر در طرح پرورش میگوي بندر چارك با حمایت دستگاه قضایی - میزان

106- جشنواره «دوویل» فرانسه برندگانش را شناخت - افکارنیوز

107- ایده ها با تلاش همگانی به نتیجه می رسد - سپاهان نیوز

108- نخستین بار در دانشگاه آزاد کشور بورسیه تحصیلی در استان مرکزي کلید خورد - ایرنا

109- بهزیستی فارس:اشتغال دوباره مددجویان آسیب دیده از کرونا نیازمند عزم همگانی است - ایرنا

110- صرفه جویی یک میلیاردي به ازاي اشتغال 100 معتاد بهبودیافته - جوان آنلاین

111- صاحبان مشاغل بهترین روایت کنندگان وام هاي خود اشتغالی /بازارچه ارگانیک نیاز امروز محصولات کشاورزي در

همدان - صبح الوند

112- بانک توسعه تعاون در حداکثر سازي کارآمدي و اثربخشی تسهیلات اشتغال روستایی کوشا بوده است - اعتبار نیوز

113- تفاهم نامه صندوق کارآفرینی براي حمایت از کالاي ایرانی - فصل اقتصاد

114- کارنامه 30 ماهه وام اشتغال روستایی/ بهره مندي 137 هزار طرح - خبرگزاري مهر

115- استان نیازمند ایجاد شهرك هاي صنعتی با محوریت صنایع تبدیلی است - برنا نیوز

116- خراسان جنوبی رتبه اول در پرداخت تسهیلات کرونا - شبستان

117- ترانزیت 20هزارخودرو در نیمه نخست شهریور ماه/ بندرلنگه قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران/ شتاب گرفتن ترانزیت

خودرو با از سرگیري فعالیت در مرزهاي کشورهاي آسیاي میانه - سازمان بنادر و دریانوردي

118- سهم بخش تعاون در اقتصاد کشور کمتر از 5 درصد است - ایمنا

119- 900 میلیارد ریال تسهیلات به بخش کشاورزي چهارمحال و بختیاري پرداخت شد - ایرنا

120- امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه فراهم شد - ایرنا

121- تخلیه و بارگیري 20 هزار دستگاه خودرو در بنادر و دریانوردي بندرلنگه - روزنامه صبح ساحل

122- انتقادات صریح یک فعال بیمه اي به برگزاري مناقصه در صنعت بیمه - ریسک نیوز

123- رویداد شتاب ایمنی، امداد و نجات جاده اي در مرکز علمی کاربردي جمعیت هلال احمر کرمانشاه برگزار شد - دانشگاه
جامع علمی کاربردي

124- بندرلنگه قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران / ترانزیت 20هزارخودرو در نیمه نخست شهریورماه 99 / شتاب گرفتن

ترانزیت خودررو با از سرگیري فعالیت در مرزهاي کشورهاي آسیاي میانه - وزارت راه و شهرسازي



125- ضرورت تعیین تکلیف محدوده هاي معدنی راکد و واگذاري به سرمایه گذاران جدید از طریق مزایده - معدن نیوز

126- فرصت توسعه صنعت گردشگري در شرایط کاهش درآمد نفتی - اتاق بازرگانی ایران

127- تفاهم نامه صندوق کارآفرینی براي حمایت از کالاي ایرانی - روزنامه تجارت

128- صندوق کارآفرینی امید، ظرفیت روستاها را محور توسعه قرار داده است - روزنامه تجارت

129- تفاهم نامه صندوق کارآفرینی براي حمایت از کالاي ایرانی - تسنیم

130- 450 هزار زن سرپرست خانوار در تهران داریم - رکنا

131- فاکتورهاي فنی و اقتصادي الزامات خاص کالبد کارآفرینی است - رکنا

132- طی 6 سال گذشته 2578 فرزند ایثارگر در فارس استخدام شده اند - اتحاد خبر

133- لزوم الگو برداري از طرح هاي بازآفرینی شهري در دولت - موج

134- صندوق کارآفرینی امید، ظرفیت روستاها را محور توسعه قرار داده است - خبرگزاري مهر

135- برنامه جدید آموزشی براي 375 هزار سرباز - بازار کار

136- صدور اولین مجوز گردشگري کشاورزي کشور - بازار کار

137- امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه فراهم شد - آریا نیوز

138- یک هزار دانشجوي پسادکتري جذب شدند - بازار کار

139- پنجره واحد نفتی براي تهاتر را پیگیري می کنم - خانه ملت

140- یک میلیارد صرفه جویی با بازگشت هر 100 معتاد بهبود یافته به چرخه اشتغال - رکنا

141- آقایان حراست دانشگاه، فقط در دانشگاه فعالیت کنید! - شعار سال

142- استفاده از ظرفیت مجمع خیرین براي حمایت از هنرمندان - بازار کار

143- روستاي مِند گناباد، ثبت ملی شد - شهرآرا آنلاین

144- از نمایشگاه کارآفرینان تا افتتاح مجموعه اشتغال معلولان | روایتی از مرکز اشتغال و کارآفرینی معلولان در گلشهر -
شهرآرا آنلاین

145- کارکرد رسانه در کارآفرینی - شهرآرا آنلاین

146- یادداشت تسنیم|کسب وکار در ایران سخت تر از 126 کشور دنیا؛ چه باید کرد؟ - فصل اقتصاد

147- جشنواره «دوویل» فرانسه برندگانش را شناخت/ فیلم جود لاو برنده بزرگ - انتخاب

148- معرفی برندگان جشنواره دوویل فرانسه/فیلم جود لاو برنده بزرگ - جماران

149- گردش تند توسعه اقتصادي با حمایت از طرح مشاغل خانگی/توانمندسازي حرف اول را می زند - تسنیم

150- امضاي تفاهم نامه سه جانبه در دانشگاه آزاد اسلامی کرج - روزنامه پیام سپیدار



 

جاي سیاست هاي تشویقی در حوزه مالیات خالی است

منبع: ایسناشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/06/25

رئیس اتاق بازرگانی کرمانشاه کرمانشاه از جاي خالی سیاست هاي تشویقی در حوزه مالیات انتقاد کرد.

کیوان کاشفی در کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه
گذاري استان کرمانشاه که امروز (25 شهریور) برگزار شد،
با اشاره به مشکلاتی که فعالین بخش خصوصی در حوزه
مالیات با آن مواجهند، افزود: با توجه به ابزارهاي مختلفی
که امور مالیاتی براي دریافت مالیات در اختیار
داردT،امکان فرار مالیاتی باقی نخواهد ماند و چیزي به نام

 
فرار مالیاتی معنا ندارد. 

وي با بیان اینکه سیاست هاي مالیاتی عمدتا با ابزارهاي
تنبیهی همراه است و کمتر صحبتی از مشوق هاي مالیاتی

و تشویق براي کسانی که خوش حساب هستند می شنویم، یادآور شد: این امر باعث شده بسیاري از مردم در برابر مالیات جبهه

 
بگیرند. 

 
وي رفع این مشکلات را نیازمند فرهنگ سازي عمیق دانست. 

عضو هیات رییسه اتاق بازرگانی ایران نکته مهم دیگري که در زمینه مالیات باید مد نظر قرار گیرد را عدالت مالیاتی دانست و عنوان
کرد: سهم مالیاتی هر استان باید بر اساس ظرفیت اقتصادي و واقعیت هاي استان تعیین شود و نمایندگان مجلس نقش بسزایی در

 
انعکاس این واقعیت به مرکز کشور دارند. 

کاشفی معتقد استT وقتی سهم درآمد مالیاتی خارج از توان اقتصادي براي استان در نظر گرفته می شود، ممیزین مالیاتی مجبورند

 
تحت هر شرایطی این درآمد را محقق کنند که در نهایت فشار به بخش خصوصی مهمترین پیامد آن است. 

وي در ادامه اشاره اي هم به بحث فرار مالیاتی کارت هاي بازرگانی داشت و افزود: هیچ فرار مالیاتی در زمینه کارت هاي بازرگانی

 
نداریم. 

کاشفی از دو فرآیند صادرات و واردات که کارکرد اصلی کارت هاي بازرگانی است هم یاد کرد و ادامه داد: بخش صادرات که از مالیات
معاف است و در بخش واردات نیز قبل از ترخیص کالا، مالیات چهار درصدي آن وصول می شود و در عمل امکان فرار مالیاتی وجود

 
ندارد. 

اختصاص 50 میلیارد کمک فنی و اعتباري براي اقتصادي کردن پروژه هاي کرمانشاه 



رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان کرمانشاه نیز در ادامه این جلسه از در نظر گرفتن 50 میلیارد تومان کمک فنی و اعتباري

 
براي اقتصادي کردن طرح هاي عمرانی و اقتصادي استان خبر داد. 

حبیب االله وفایی با بیان اینکه توزیع این اعتبارات بر اساس سه سند اشتغال، رونق تولید و اقتصاد مقاومتی صورت گرفته، افزود: سهم
بخش صنعت از این اعتبارات فنی و اعتباري 28 میلیارد تومان، سهم بخش کشاورزي 12 میلیارد تومان، سهم بخش گردشگري پنج

 
میلیارد تومان و بخش خدمات و سایر بخش ها نیز پنج میلیارد تومان است. 

 
به گفته وي، توزیع اعتبارات در شهرستان ها نیز بر اساس جمعیت بیکار هر شهرستان صورت گرفته است. 

 
توسعه زیرساخت هاي شهرك صنعتی زاگرس نیازمند 10 میلیارد اعتبار 

در ادامه مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان کرمانشاه از نیاز 10 میلیارد تومانی براي توسعه زیرساخت هاي شهرك صنعتی

 
زاگرس خبر داد. 

کردستانی با اشاره به اهمیت شهرك صنعتی زاگرس و تمایل سرمایه گذاران براي حضور در این منطقه، اظهار کرد: باتوجه به شرایط
خوبی که از گذشته در این شهرك فراهم کردیم، تمام اراضی که در زاگرس در اختیار داشتیم به سرمایه گذاران واگذار شده و اکنون

 
براي واگذاري زمین جدید با محدودیت مواجهیم. 

وي تاکید کرد: براي اینکه بتوانیم از ظرفیت این شهرك صنعتی بیشتر استفاده کنیم، باید زیرساخت هاي لازم را در طرح توسعه این

 
شهرك فراهم کنیم و براي این منظور حداقل 10 میلیارد تومان اعتبار نیاز داریم. 

کردستانی با بیان اینکه در سال هاي گذشته از محل منابع داخلی شرکت شهرك هاي صنعتی زیرساخت هاي خوبی در زاگرس فراهم

 
شده، عنوان کرد: تا کنون نزدیک به 400 سرمایه گذار در این شهرك پاي کار آمدند. 

انتهاي پیام



ثبت بیش از 35 هزار میلیارد درخواست سرمایه گذاري در کرمانشاه

منبع: ایسناشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/06/25

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی استان کرمانشاه از ثبت درخواست بیش از 35 هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري در استان
کرمانشاه از ابتداي امسال تاکنون خبر داد و به تشریح آخرین وضعیت سرمایه گذاري هاي خارجی استان پرداخت.

امیر حمزه حیدریان در جلسه امروز (25 شهریور) کارگروه
اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان کرمانشاه با بیان
اینکه از ابتداي امسال تاکنون 1409 درخواست سرمایه
گذاري در سامانه پنجره واحد استان به ثبت رسیده، افزود:
رقم سرمایه گذاري این درخواست ها نزدیک به 35 هزار و
500 میلیارد ریال و اشتغالزایی آنها 19 هزار و 35 نفر

 
است. 

وي بیشترین درخواست سرمایه گذاري ثبت شده را به
ترتیب مربوط به حوزه صنعت، معدن و تجارت با 49 درصد

 
سهم و حوزه کشاورزي با 39 درصد سهم دانست. 

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی استان کرمانشاه خاطرنشان کرد: 88 درصد از درخواست هاي سرمایه گذاري ثبت شده در مرحله

 
پاسخ به استعلامات است و 71 درصد آن مورد پذیرش قرار گرفته است. 

وي از برنامه هایی که براي توسعه فعالیت سامانه پنجره واحد استان در دست اقدام است نیز یاد کرد و گفت: اخذ مجوز از دستگاه

 
هایی مانند مدیریت بحران، پدافند غیرعامل، ثبت اسناد، شبکه بهداشت و ... نیز به این سامانه الحاق شده است. 

به گفته این مسئول، قرار است فعالیت سامانه پنجره واحد به سطح شهرستان هاي استان نیز تسري یابد و فعالیت کنترل پروژه ها نیز

 
به آن اضافه شود. 

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی استان کرمانشاه از پیگیري براي تحقق سرمایه گذاري هاي خارجی استان هم یاد کرد و افزود: یکی از
مهمترین این طرح ها پروژه تولید پنل هاي خورشیدي با سرمایه گذاري 350 میلیون یورو و اشتغالزایی 1250 نفر است که همه

 
پیگیري هاي لازم استانی را براي تحقق این طرح انجام دادیم. 

حیدریان همچنین از پیگیري براي اجراي طرح خردایش و فرآوري سنگ آهن با همراهی سرمایه گذاران چینی هم خبر داد و عنوان

 
کرد: سرمایه گذاري این طرح 10 میلیون یورو با اشتغالزایی 200 نفر است. 

 
وي یادآور شد: در حال تعیین تکلیف گلخانه حیدرآباد با سرمایه گذاري حدود 550 میلیارد تومان و اشتغالزایی 140 نفر هستیم. 



مدیرکل امور اقتصادي و دارایی استان کرمانشاه از اعلام آمادگی اولیه یک سرمایه گذاري عراقی براي ایجاد پرواربندي گاو با سرمایه

 
گذاري دو میلیون دلار و اشتغالزایی 100 نفر هم خبر داد. 

حیدریان درباره پروژه هاي سرمایه گذاري خارجی که استارت کار آنها زده شده نیز گفت: کارخانه کاشی و سرامیک چینی ها با
سرمایه گذاري یکصدویازده میلیون یورو و اشتغالزایی 150 نفر اکنون نزدیک به 15 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و اگرچه روند کار در

 
ابتداي پروژه سریع تر بود، اما شرایط بیماري کرونا باعث تاخیر در کارها شد. 

وي درباره مجموعه فروآلیاژ چینی ها نیز عنوان کرد: این پروژه نیز با سرمایه گذاري یازده میلیون یورو و اشتغالزایی 210 نفر اکنون

 
50 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و امیدواریم تا پایان امسال به بهره برداري برسد. 

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی استان کرمانشاه از برنامه هایی که براي جذب سرمایه گذار به استان کرمانشاه وجود دارد هم یاد کرد
و گفت: معرفی پتانسیل ها و فرصت هاي سرمایه گذاري، تدوین اطلس جامع سرمایه گذاري استان و ... از مهمترین این برنامه ها

 
است. 

حیدریان با اشاره به پیش بینی برگزاري چهار همایش فرصت هاي سرمایه گذاري شامل حوزه جهاد کشاورزي براي خرداد ماه، حوزه
صمت براي شهریور، حوزه میراث فرهنگی و گردشگی براي آذرماه و شهرداري کرمانشاه براي بهمن امسال، خاطرنشان کرد: اگرچه
شرایط بیماري کرونا برپایی این همایش ها را به تعویق انداخت، اما باید تلاش کنیم با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و در موعد باقی

 
مانده این همایش ها را برگزار کنیم. 

انتهاي پیام



راه اندازي سامانه اي براي تسهیل فرایند صدور پروانه ساختمان در ابرکوه

منبع: ایسناشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/06/25

مسئول نمایندگی نظام مهندسی ابرکوه ضمن تاکید بر لزوم تکمیل دفترچه اطلاعات ساختمان براي صدور شناسنامه فنی
ملکی آن، از راه اندازي سامانه اي در ابرکوه به منظور تسهیل و روان سازي مسیر اخذ پروانه با توجه به روند پیچیده اداري

بین نظام مهندسی، شهرداري و طراحان خبر داد.

«رضا شریف» در نشست هم اندیشی شب گذشته با
شهردار و اعضاي شوراي شهر ابرکوه در حضور مدیر بنیاد
مسکن و معاون امور عمرانی فرماندار، ضمن ارائه گزارش
مختصري از عملکرد مجموعه تحت مدیریت خود، گفت:
نظام مهندسی در ابتداي شروع کار، ایجاد نظم و برنامه
ریزي براي دستیابی به اهداف را در دستور کار خود قرار

 
داد. 

وي ابراز کرد: با عنایت به همکاري و تعامل شهرداري
ابرکوه و مهردشت در ارسال دستور تهیه نقشه و تشکیل

پرونده در نظام مهندسی، نسبت به توزیع عادلانه ارجاع نقشه ها و نظارت ها، تسریع در طی مراحل مختلف تهیه و تأیید نقشه ها،

 
صورت گرفت که این امر موجب شد طراحی نقشه ها در بالاترین سطح کیفیت قرار گیرد. 

مسئول نمایندگی نظام مهندسی ابرکوه تصریح کرد: در مرحله تنظیم قرارداد نظارت، از آخرین ویرایش قرارداد بین مالک و ناظر

 
استفاده و تأکید می شود که طرفین نسبت به احقاق حقوق خود بر طبق قرارداد مطالبه گر باشند. 

وي به پیشنهاد اصلاح طرح تفصیلی ابرکوه اشاره کرد و گفت: یکی دیگر از پیشنهادات مطرح و موفق نظام مهندسی، اجراي طرح

 
ضوابطی بود که نتایج مثبتی به دنبال داشت و امید است که با حضور شهردار، این مسیر با قدرت و پشتوانه بهتري ادامه یابد. 

به گفته وي، در بحث جلوگیري از تخلف سازي نیز به دلیل این که اکثر مردم متقاضی افزایش سطح اشتغال بیشتر از 60 درصد
هستند، در مرحله اخذ پروانه توضیحات لازم جهت اصلاح سطح اشغال به آنان داده می شود تا با استفاده از مصوبه شوراي مسکن،

 
تمام شهروندان بتوانند از حقوق قانونی خود برخوردار شوند. 

 
لزوم فرهنگ سازي در جهت استفاده از مصالح استاندارد 

شریف سپس به راه اندازي سامانه اي به منظور تسهیل و روان سازي مسیر اخذ پروانه اشاره و خاطرنشان کرد: با توجه به وجود روند
پیچیده اداري بین نظام مهندسی و شهرداري و طراحان، سامانه اي راه اندازي شد که هم اکنون در حال اجرا شدن است و ضمن رفع

 
بسیاري از مشکلات، موجب صرفه جویی در زمان و هزینه ها نیز شده است. 



وي بر ضرورت فرهنگ سازي پیرامون استفاده از مصالح استاندارد و با کیفیت تأکید کرد و افزود: هدف از فرهنگ سازي این است که
علاوه بر بکارگیري متخصصان و اکیپ هاي اجرایی توانمند و آموزش دیده، با ورود شهرداري و نظام مهندسی در امر نظارت بر ساخت
وساز، ساختمان ها با کیفیت و استانداردهاي لازم ساخته شده و از نظر صرفه جویی در هزینه، آسایش، ایمنی و امنیت، افزایش عمر

 
مفید ساختمان، منافع بهره برداران را تأمین کند. 

مسئول نمایندگی نظام مهندسی ابرکوه الزام ناظرین و مهندسان تکمیل دفترچه اطلاعات ساختمان براي صدور شناسنامه فنی ملکی
را از جمله ضروریات دانست و افزود: در این شناسنامه از ابتداي کار طراحی تا پایان کار ساختمان تمام گزارش ها از جمله صلاحیت
اکیپ هاي اجرایی، مصالح به کار رفته و کیفیت آن درج می شود و منبع معتبري از اطلاعات ساختمان را ارائه می کند تا افرادي که

 
می خواهند آن را خریداري کنند به راحتی با مراجعه به این شناسنامه از جزئیات و ویژگی هاي بنا مطلع شوند. 

راه اندازي سیستم خدمات مهندسی، کنترل مضاعف نقشه هاي روستایی، کنترل دقیق و نظارت بر عملکرد مجریان و ناظران گاز،
پوشش بیمه اي براي مهندسان و پیگیري راه اندازي دفاتر طراحی از جمله دیگر اقدامات نمایندگی نظام مهندسی شهرستان ابرکوه

 
است. 

 
راه اندازي پلیس ساختمان به همت بخش خصوصی 

«حسین حاتمی» شهردار ابرکوه نیز در ادامه این نشست به اصلاح ساختار و تقویت بدنه دفتر فنی شهرداري تاکید کرد و گفت: در

 
شهرداري افراد متخصص در بخش هاي مختلف فعالیت دارند که تلاش می شود از تخصص آنان در دفتر فنی بهره برداري شود. 

وي بر مشارکت با نهادها و بخش هاي خصوصی تأکید کرد و ادامه داد: با همکاري نظام مهندسی، بسیج مهندسین و بخش خصوصی

 
می توان پلیس ساختمان را راه اندازي کرد تا ضمن نظارت، به عنوان یک مشاور، کارفرما و مالک را راهنمایی کنند. 

حاتمی همچنین به ضرورت ارتقا سطح آگاهی هاي مردم در مسئله خرید زمین و یا ساختمان اشاره و تصریح کرد: مردم به علت
نداشتن آگاهی از نوع، کاربري، تفکیک، پرداخت شدن یا نشدن سرانه هاي زمین بعضاً به شدت متضرر شده و با مشکلات زیادي

 
مواجه می شوند. 

 
رفع مغایرت قوانین به همت مجلسی ها 

«محمدجواد معماریان» عضو شوراي اسلامی شهر ابرکوه هم یکی از مهم ترین مباحث در شهرداري را انجام رسالت واقعی و دقیق
دفتر فنی دانست و گفت: مغایرت قوانین بین شهرداري و اداره ثبت اسناد مردم را به شدت در ساخت وسازها با مشکل مواجه کرده
که رفع این معضل در حیطه وظایف نماینده مجلس است لذا پیشنهاد می شود در این زمینه مکاتبه یا جلسات حضوري با نماینده

 
صورت گیرد. 

معماریان ضرورت تکریم ارباب رجوع، راه اندازي پلیس ساختمان و نظارت بر طرح هاي ساختمانی را از جمله مسائلی دانست که می

 
تواند با همکاري بیشتر شهرداري، شوراي شهر و نظام مهندسی صورت گیرد. 

 
ضرورت تسهیل روند خانه دار شدن جوانان 



«علیرضا زارع زاده» نایب رئیس شوراي شهر نیز از مسئولین مربوطه خواست تا در شرایط اقتصادي فعلی که مردم با مشکلات بسیاري
مواجه شده اند، در مسیر ساخت مسکن و انجام امور اداري نهایت همکاري و سهل گیري صورت گیرد تا جوانان بتوانند خانه دار شوند.

زارع زاده دقت و نظارت مهندسان در بحث ساخت وساز را بسیار مهم دانست و ابراز کرد: هر چقدر امروز در زمینه استانداردسازي و
استفاده از مصالح با کیفیت و رعایت قوانین سخت گیري صورت گیرد و مالکان هزینه کنند، در سال هاي آینده نتیجه آن را خواهند

 
دید و از ملک خود به بهترین شکل بهره برداري می کنند. 

 
لزوم فرهنگ سازي و معرفی سازه هاي نوین 

«سید حبیب زارعی» دیگر عضو شوراي شهر نیز تحولات ایجاد شده در نظام مهندسی ابرکوه به واسطه تغییر مدیریت را قابل لمس
دانست و اظهار کرد: با توجه به جایگاه پراهمیت مسکن، قیمت مصالح و دستمزدها به این نتیجه می رسیم که باید با فرهنگ سازي
یکسري تغییرات اساسی ایجاد کرده از روش هاي به روز و جدید استفاده کنیم و سازه هاي نوین را که هزینه کمتر و ایمنی بیشتري

 
دارد به مردم معرفی کنیم. 

«عباس مهري» معاون هماهنگی امور عمرانی فرمانداري در پایان بر کنترل کیفیت مصالح تأکید کرد و گفت: در صورت نظام مند و

 
قانونمند شدن ساخت وسازها، کنترل کیفیت نیز به بهترین شکل انجام می شود. 

انتهاي پیام



بزرگترین مجتمع تفریحی، ورزشی و رفاهی جنوب کشور در یاسوج افتتاح می

شود

منبع: ایسناشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/06/25

استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: در روزهاي آینده با دعوت از مسئولان ارشد کشور چندین پروژه مهم از جمله مجتمع
تفریحی، ورزشی و رفاهی آزادي باقري مورد بهره برداري قرار می گیرد.

"حسین کلانتري" در بازدید از مجتمع آموزشی حیات
طیبه سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی، افزود: منطقه
بلهزار جزو مناطق حاشیه نشین مرکز استان است و احداث

 
چنین مجتمعی در این ناحیه ضروري است. 

وي با تاکید بر اینکه باید کودکان و نوجوانان مناطق
حاشیه نشین را از نظر فکري و فرهنگی توانمند ساخت،
اظهار کرد: امید است این مجتمع در مهر ماه به بهره

 
برداري برسد. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: احداث این
مجتمع اقدام ارزشمندي است که نوسازي مدارس و

 
آموزش و پرورش انجام داده اند. 

کلانتري در بازدید از پروژه در حال ساخت خانه مطبوعات
استان کهگیلویه وبویراحمد، با اشاره به اینکه کلنگ خانه

مطبوعات 18 تیرماه به زمین زده شد، عنوان کرد: با گذشت 65 روز ساخت طبقه اول این پروژه نشان دهنده پیشرفت فیزیکی

 
مطلوب این پروژه است. 

وي ضمن قدردانی از پیمانکار این طرح و همچنین همکاري اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی، بیان کرد: این پروژه باید تا اوایل بهمن

 
ماه آماده تحویل به اصحاب رسانه و مطبوعات شود. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد ادامه داد: خبرنگاران و اصحاب مطبوعات و رسانه شخصیت هاي فرهیخته و با ظرافتی هستند و نیاز بود

 
فضایی براي آن ها فراهم کنیم . 

کلانتري خاطرنشان کرد: این فضا براي برگزاري همایش هاي شهرستانی و استانی مطبوعات و رسانه ها در اختیار آن ها قرار می

 
گیرد. 

 
گفتنی است خانه مطبوعات استان در زمینی به مساحت 200 متر مربع با زیربناي 120 متر در هر طبقه احداث خواهد شد. 

وي همچنین از روند کار پروژه ساماندهی و توسعه یادمان شهداي گمنام یاسوج بازدید کرد و در این راستا با تقدیر از تلاش دستگاه
هاي اجرایی براي اجراي این پروژه، تصریح کرد: برخی دستگاه ها به خوبی پاي کار آمدند و برخی دیگر نیاز است براي تسریع در روند

 
اجراي پروژه بیشتر پاي کار باشند. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد با بیان اینکه تاکنون بیش از یک میلیارد از ظرفیت ماشین آلات و تجهیزات دستگاه هاي اجرایی براي
انجام این پروژه استفاده شده، اظهار کرد: پیشرفت فیزیکی پروژه قابل قبول است و باید تلاش شود تا پایان هفته دفاع مقدس فاز

 
نخست آن به اتمام برسد. 

کلانتري با بیان اینکه 5 میلیارد ریال دیگر نیز ابلاغ اعتبار می شود و هیچ نگرانی به لحاظ تأمین اعتبار وجود ندارد، گفت: فضاي سبز



یادمان باید تا دو هفته آینده توسط شهرداري شروع به کار شده و پرچم نیز تا یک هفته آینده توسط اداره کل میراث فرهنگی نصب

 
شود. 

 
وي افزود: 6 میلیارد تومان براي این پروژه مصوب شده که 5 میلیارد آن مصوب و اعلام شده است. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد همچنین از شرکت برق خواست ظرف 10 روز آینده دو برج نوري را در این مکان نصب کنند و بیان
کرد: براي تسریع در اجراي پروژه خواسته ها و نیازمندي ها مشخص شده و توسط معاونت عمرانی استانداري بررسی شود تا در یک

 
زمان بندي مشخص شاهد تکمیل پروژه باشیم. 

کلانتري خاطرنشان کرد: پس از تکمیل و بهره برداري این پروژه، به سراغ سایر یادمان هاي شهداي گمنام می رویم و بر اساس

 
اولویت بندي و به تناسب اعتبار و منابع، کار ساماندهی آن ها را آغاز می کنیم. 

 
وي عنوان کرد: استان کهگیلویه و بویراحمد به عنوان استان پیشرو در دفاع مقدس است و نیاز بود چنین کار بلند مدتی شکل گیرد. 

کلانتري در حاشیه بازدید از مجتمع ورزشی تفریحی اقامتی آزادي باقري، با اشاره به اینکه کهگیلویه و بویراحمد یکی از قطب هاي
گردشگري در کشور است، اظهار کرد: امید است پس از اتمام بیماري کرونا شاهد ورود گردشگران به استان و رونق کاري مراکز

 
گردشگري استان باشیم. 

وي با اشاره به استاندارد بودن تجهیزات مجتمع تفریحی، ورزشی و رفاهی آزادي باقري یاسوج گفت: این پروژه در آینده نزدیک با

 
حضور مسئولان ارشد کشوري به صورت رسمی افتتاح می شود. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد با اشاره به اینکه بخش خصوصی براي احداث این پروژه سرمایه گذاري خوبی انجام داده است، تصریح

 
کرد: این مجموعه یک مجتمع کم نظیر است و یک پیام جهانی دارد که تحریم ها نمی توانند جلوي پیشرفت ما را بگیرند. 

 
کلانتري ادامه داد: پروژه با مشارکت بخش خصوصی احداث شده و زمینه اشتغال 180 نفر را فراهم می کند. 

وي خاطرنشان کرد: در روزهاي آینده با دعوت از مسئولان ارشد کشور چندین پروژه مهم از جمله مجتمع تفریحی، ورزشی و رفاهی

 
آزادي باقري مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی استانداري کهگیلویه و بویراحمد، استاندار کهگیلویه و بویراحمد از چند پروژه عمرانی،

 
فرهنگی، گردشگري و ورزشی بازدید کرد. 

 
معاون عمرانی استاندار، فرماندار بویراحمد و تعدادي از مدیران کل ستادي و استانی استاندار را در این بازدیدها همراهی کردند. 

انتهاي پیام



استفاده از ظرفیت سمن ها مغفول مانده است/ جلسات ستاد جوانان درگیر

آمار نشود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/06/25

به گزارش خبرگزاري فارس از نهاوند، مراد ناصري ظهر
امروز در ستاد ساماندهی امور جوانان نهاوند با بیان اینکه
باید مسائل و مشکلات جوانان به تفصیل بررسی و ریشه
یابی شود اظهار کرد: از پرداختن صرف به آمار ازدواج و

 
طلاق و دیگر مسائل حاشیه اي خوداري شود. 

وي گفت: همچنان که می بینیم جلسه اي که براي
ساماندهی امور جوانان برگزار می شود و باید به مسائل

مختلف جوانان بپردازد با وجود اینکه بیش از دو ساعت وقت اغلب ادارات و ارباب رجوع را به خود اختصاص میدهد، خروجی آن تنها

 
به ارائه آمارهاي طلاق و ازدواج در شهرستان منتهی می شود. 

فرماندار نهاوند عدم شرکت برخی از مدیران ادارات در این جلسه را نشاندهنده عدم توجه کافی آنان به بحث جوانان ذکر کرد و افزود:
هرچند تا زمانی که برخی مدیران همچنان نماینده بجاي خود در جلسات می فرستند و یا حتی نماینده اي را هم روانه جلسه نمی

 
کنند آن دو دقیقه جمعبندي متولی جلسه هم به جایی نخواهد رسید. 

وي گفت: بیش از آنکه راهکار و اقدامات اجرایی در جلسات مورد بحث و بررسی قرار گرفته و خروجی هاي آن نیز مشخص باشد

 
متولیان جلسه عنوان ستاد و وظایف را براي اعضا بازخوانی می کنند. 

ناصري با تاکید بر حضور مدیران بانک ها در جلسه ستاد افزود: این ستاد حتی براي تسهیل سازي و بررسی مشکلات وام اشتغال و

 
ازدواج هیچ بانکی را عضو کمیته ها نکرده است! 

وي سمن ها را بازوي خوبی براي مدیران دانست و افزود: متاسفانه ما از ظرفیت سمن ها در شهرستان غافل شده ایم در صورتی که

 
این حوزه ظرفیت بزرگی است که باید بیشتر از آن ها استفاده شود. 

فرماندار نهاوند خطاب به بانک ها گفت: بانک ها باید بطور جدي تر پاي کار بیایند، چراکه یکی از پایه هاي اصلی مشکلات جوانان در

 
حوزه بانک هاست. 

وي بر تخصصی کردن کارگروه ها براي اتخاذ تصمیمات مناسب تاکید کرد و گفت: براي رسیدن به نتیجه خاص دستور کار هر جلسه

 
باید مختص به یک کارگروه باشد تا بتوان موارد و موانع جوانان شهرستان را بطور کامل بررسی کرد تا گرهی از کار باز شود. 



ناصري در پایان از پیگیري طرحی برا ي دریافت اعتبار براي امور جوانان شهرستان یاد کرد و گفت: در حوزه مقابله با آسیب هاي
اجتماعی طرحی با هماهنگی صورت گرفته با نماینده و حمایت استاندار براي شهرستان تدوین شد که با همفکري هیئت اندیشه ورز

 
جوان شهرستان طرح نهایی تنظیم و براي تخصیص اعتبار به دفتر معاون وزیر کشور ارسال شد. 

انتهاي پیام/ 3140/



واگذاري نگهداري بخشی از فضاي سبز بیرجند به بخش خصوصی

منبع: ایمناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/06/25

رئیس سازمان سیما و منظر و فضاي سبز شهرداري بیرجند واگذاري نگهداري بخشی از فضاي سبز این شهر به بخش
خصوصی خبر داد.

 
واگذاري نگهداري بخشی از فضاي سبز بیرجند به بخش خصوصی 

رئیس سازمان سیما و منظر و فضاي سبز شهرداري بیرجند
واگذاري نگهداري بخشی از فضاي سبز این شهر به بخش

 
خصوصی خبر داد. 

به گزارش ایمنا، امیر ابراهیم زاده اظهار کرد: از سال 85 تاکنون
به دلایل مختلف از جمله: بازنشستگی، انتقال نیرو و سایر عوامل،
حدود 50 نفر نیرو از بدنه سازمان سیما، منظر و فضاي سبز
منفک شده اند و از طرفی با توجه به توسعه و افزایش سالانه

 
سطوح فضاي سبز کمبود نیرو در بخش نگهداري فضاي سبز شهر بیرجند کاملاً مشهود بود. 

وي افزود: خوشبختانه با عنایت به دیدگاه مثبت و تخصصی شهردار بیرجند در این حوزه و تأیید اینکه در جهت افزایش کیفی
نگهداري فضاهاي سبز سطح شهر باید از توان بخش خصوصی کمک گرفت موضوع به شوراي اسلامی شهر پیشنهاد که با دیدگاه

 
مثبت تصویب شد. 

رئیس سازمان سیما و منظر و فضاي سبز شهرداري بیرجند ادامه داد: پس از انجام ساعت ها کار کارشناسی و استفاده از نظرات
تخصصی مشاورین حوزه فضاي سبز و بهره برداري از تجربیات سایر شهرهاي پیشتاز، اقدام به تهیه اسناد و شرایط لازم براي برگزاري

 
مناقصه به منظور واگذاري نگهداري بخشی از فضاي سبز شهر بیرجند به بخش خصوصی شد. 

ابراهیم زاده خاطرنشان کرد: امید است با توجه به اطلاع رسانی انجام شده شاهد حضور قدرتمند پیمانکاران متخصص و توانمند،
اشتغال به کار 50 نفر نیرو و نهایتاً ارتقاي کیفیت فضاي سبز شهرمان باشیم.



امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه فراهم شد

منبع: ایمناشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/06/25

سازمان تأمین اجتماعی با ابلاغ بخشنامه اي به همه واحدهاي اجرایی این سازمان اعلام کرد: امکان تکمیل سوابق پرداخت
حق بیمه (به طور اختیاري) فراهم شد.

 
امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه فراهم شد 

سازمان تأمین اجتماعی با ابلاغ بخشنامه اي به همه واحدهاي
اجرایی این سازمان اعلام کرد: امکان تکمیل سوابق پرداخت حق

 
بیمه (به طور اختیاري) فراهم شد. 

به گزارش ایمنا، به نقل از اداره کل روابط عمومی سازمان تأمین
اجتماعی، این بخشنامه ویژه بیمه شدگانی است که به دلیل
ماهیت شغلی به صورت کسري از ماه در کارگاه هاي مشمول
قانون تأمین اجتماعی مشغول به کار و خواهان تکمیل سوابق

 
پرداخت حق بیمه بودند. 

همچنین مشمولان این بخشنامه، افرادي هستند که به صورت پاره وقت (کسري از ماه) در کارگاه هاي مشمول قانون تأمین اجتماعی

 
اشتغال به کار داشته و براي آنها در ماه موردنظر (حداقل یک روز) سابقه پرداخت حق بیمه لحاظ شده باشد. 

شرایط پذیرش تقاضا حداکثر سن پذیرش درخواست متقاضی تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه براي مردان و زنان 50 سال تمام در
تاریخ ثبت تقاضا خواهد بود. در صورتی که سن متقاضی در زمان ثبت تقاضا بیش از سن مذکور باشد، پذیرش درخواست وي منوط به
داشتن سابقه پرداخت حق بیمه قبلی معادل مازاد سنی مقرر خواهد بود. تمامی بیمه شدگان متقاضی که حداقل 10 سال سابقه

 
پرداخت حق بیمه داشته باشند نیز از اعمال شرط سنی معاف خواهند بود. 

ارائه درخواست، عقد قرارداد و صدور برگ پرداخت حق بیمه کسري از ماه صرفاً در زمان حیات بیمه شده امکان پذیر است و انجام

 
فرایندهاي یادشده تحت هیچ شرایطی توسط بازماندگان مجاز نخواهد بود. 

در صورت صدور برگ پرداخت حق بیمه در زمان حیات بیمه شده، امکان پرداخت حق بیمه توسط بازماندگان تا پایان مهلت مقرر

 
میسر است. 

نحوه ارائه درخواست ارائه درخواست توسط متقاضی و یا وکیل قانونی وي امکان پذیر خواهد بود. واحدهاي اجرایی مکلفند بلافاصله
پس از ثبت تقاضا حداکثر ظرف 2 ماه از تاریخ ثبت درخواست، استحقاق یا عدم استحقاق بیمه شده (سن و سابقه) را به وي اعلام
کنند و بیمه شده نیز باید حداکثر ظرف مدت یک ماه از تاریخ اعلام موافقت سازمان جهت انعقاد قرارداد اقدام کند. مشروط بر اینکه
از تاریخ ثبت درخواست تا عقد قرارداد بیش از 3 ماه سپري نشده باشد بدیهی است چنانچه به عللی 3 ماه مهلت مقرر (2 ماه واحد



 
اجرایی و یک ماه متقاضی) سپري شود، پذیرش تقاضا منوط به ارائه درخواست مجدد و رعایت سایر شرایط مقرر خواهد بود. 

متقاضی مجاز به پرداخت حق بیمه کسري از ماه خود حداکثر از تاریخ ثبت درخواست به بعد است و کسري سوابق گذشته مربوط به
قبل از درخواست به هیچ عنوان ملاك عمل و مشمول پرداخت نخواهد بود. همچنین وصول حق بیمه کسري از ماه براي ماه هاي

 
بدون کارکرد (صفر) امکان ندارد. 

متقاضیان مشمول می توانند با یک مرتبه ارائه درخواست و انعقاد قرارداد نسبت به تکمیل سوابق خود اقدام کنند و نیازي به تجدید

 
قرارداد جهت پرداخت کسري ماه هاي سال هاي آتی نخواهد بود. 

مهلت و نحوه پرداخت حق بیمه فقدان کارکرد یا عدم پرداخت حق بیمه کسري از ماه به مدت یک سال از تاریخ آخرین ماه پرداخت
حق بیمه (حسب مورد توسط کارفرما یا متقاضی) موجب لغو قرارداد می شود که در این صورت پذیرش درخواست مجدد منوط به

 
احراز شرایط سنی و سایر شرایط مقرر خواهد بود. 

متقاضی باید از ابتداي آذرماه لغایت پایان بهمن ماه هر سال نسبت به اخذ برگ پرداخت و واریز حق بیمه شش ماهه نخست و از
ابتداي خرداد سال بعد لغایت پایان مرداد ماه همان سال نسبت به اخذ برگ پرداخت و واریز حق بیمه شش ماهه دوم سال قبل به

 
صورت یک جا اقدام کند. 

در صورتی که متقاضی خارج از موعد مقرر نسبت به پرداخت حق بیمه اقدام کند، امکان پذیرش سوابق ناشی از آن میسر نخواهد بود

 
و مبلغ پرداختی به وي مسترد می شود. 

نرخ پرداخت حق بیمه و تعهدات بیمه اي سهم حق بیمه متقاضی براي استفاده از تعهدات موضوع قانون تأمین اجتماعی و همچنین
بابت حمایت هاي درمانی ماده (3) قانون (به استثناي غرامت دستمزد ایام بیماري و بارداري و کمک هزینه ازدواج موضوع بند "ج" و

 
تبصره ذیل ماده مذکور) مجموعاً 27 درصد است. 

بر اساس ماده (28) قانون تأمین اجتماعی علاوه بر نرخ حق بیمه مورد اشاره، به میزان 3 درصد حق بیمه نیز به عهده دولت خواهد

 
بود. 

دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه دستمزد روزانه مبناي محاسبه و پرداخت حق بیمه نیز شامل دستمزد روزانه ماهی است که سابقه
آن به اعتبار پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه ایجاد شده است، مشروط بر اینکه از حداقل دستمزد مصوب شوراي عالی کار
کمتر و از حداکثر دستمزد مصوب بیشتر نباشد. همچنین لازم است قبل از محاسبه دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه، از جمع آوري

 
کلیه سوابق بیمه شده اطمینان حاصل شود. 

سوابق ناشی از پرداخت حق بیمه کسري از ماه با توجه به عدم اشتغال بیمه شده در این مدت به عنوان سوابق سخت و زیان آور

 
ملاك عمل نیست و نوع این بیمه از بیمه شدگان تحت عنوان «تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه» خواهد بود. 

در صورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت کند و محرز شود که همزمان به نحو دیگري داراي سابقه پرداخت حق بیمه

 
نزد سازمان است، وجه پرداختی در دوره هم پوشانی عیناً به وي مسترد و سوابق ایجادي ناشی از آن حذف می شود. 



در صورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت و به طور همزمان مشمول سایر صندوق هاي بیمه اي یا عناوین مشابه

 
باشد، وجه پرداختی در دوره هم پوشانی به کسر حق بیمه سهم درمان (9/27) به وي مسترد می شود. 

همچنین در صورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت کند و بنا بر هر دلیلی سابقه بیمه اجباري که مبناي محاسبه و
پرداخت حق بیمه کسري از ماه بوده است، حذف شود، وجه پرداختی بابت ماه مربوطه به کسر حق بیمه سهم درمان (9/27) به وي

مسترد می شود.



امکان بهره برداري از 109 واحد تولیدي جدید در سمنان تا پایان امسال

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/06/25

به گزارش خبرگزاري فارس از سمنان، علی تشنه دل ظهر
امروز در کارگروه مشترك تسهیل و رفع موانع تولید، رونق
تولید و ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان سمنان با
حضور معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي
وزارت کشور و معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان
صنایع کوچک و شرکت شهرك هاي صنعتی در سالن
جلسات یادگار امام (ره) استانداري سمنان اظهار کرد: دو
هزار و 846 جواز صنعتی در استان سمنان تاکنون صادر

 
شده که این میزان در کشور حدود 60 هزار جواز است. 

او گفت: به این ترتیب، پنج درصد جوازهاي صنعتی صادر شده کشور به استان سمنان اختصاص داشته و سمنان رتبه هشتم را بین

 
استان هاي کشور به خود اختصاص داده است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان اضافه کرد: استان سمنان با یک هزار و 679 مورد پروانه بهره برداري، 2.5 درصد

 
از پروانه هاي بهره برداري کل کشور و رتبه 15 در کشور را به خود اختصاص داده است. 

تشنه دل گفت: یک هزار و 697 واحد صنعتی و صنایع معدنی با سرمایه گذاري بالغ بر 59 هزار و 426 میلیارد ریال و زمینه اشتغال

 
49 هزار و 872 نفر در استان سمنان مستقر است. 

او افزود: محصولات عمده تولیدي استان اتوبوس، مینی بوس، ترانسفورماتور توزیع، خودرو، ریسندگی، قطعات خودرو، شوینده و ...

 
است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان بیان کرد: 557 واحد صنعتی و معدنی در استان در دست اقدام و احداث است
که 109 مورد با اعتباري بالغ بر 12 هزار میلیارد ریال، بالاي 70 درصد پیشرفت فیزیکی دارند و با حمایت ویژه تر تا پایان سال به

 
بهره برداري برسند. 

تشنه دل بیان کرد: استان سمنان داراي رتبه اول از نظر تولید معادن گچ، نمک سنگی، سیلیستین، زئولیت، سیلیس زینتی و سولفات
سدیم سنگی، رتبه دوم در تولید سولفات سدیم پلایایی و فیروزه، رتبه سوم در تولید زغال سنگ و کرومیت، رتبه پنجم از لحاظ تعداد
معادن، رتبه ششم کشوري از لحاظ میزان استخراج با حدود پنج درصد استخراج کشور و 42 نوع ماده معدنی از 71 نوع ماده معدنی

 
شناخته شده در کشور است. 



او ادامه داد: سمنان با پتانسیل هاي موجود ، یک استان معدنی است. تاکنون 244 جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در استان
برگزار شده و مشکلات یک هزار و 109 شرکت مورد بررسی قرار گرفته و دو هزار و 398 مصوبه براي حل مشکلات این واحدها

 
تصویب شد که 73 درصد مصوبه ها تاکنون اجرایی شده است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان اضافه کرد: در سال 99 نیز 35 جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در استان
سمنان برگزار شده و مشکلات 65 شرکت مورد بررسی قرار گرفت و 155 مصوبه براي حل مشکلات این شرکت ها به تصویب رسید

 
که تاکنون 48 درصد این مصوبه ها اجرایی شده است. 

تشنه دل گفت: در بحث تسهیلات رونق تولید 98 در استان، 846 مورد براي دریافت تسهیلات به مبلغ 37 هزار و 208 میلیارد ریال

 
به بانک هاي عامل معرفی شدند که از این تعداد، 316 واحد متعلق به بخش صنعت و 530 واحد متعلق به بخش کشاورزي است. 

او افزود: از تعداد واحدهاي معرفی شده براي دریافت تسهیلات تاکنون 147 واحد، اعتباري بیش از 11 هزار میلیارد ریال تسهیلات را

 
دریافت کردند. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان گفت: همچنین در جلسه امروز مشکلات و مباحث پیرامون تولید هفت واحد

 
صنعتی و تولیدي مشکل دار استان بحث و تبادل نظر و تصمیمات لازم اتخاذ شد. 

انتهاي پیام/74001/م/



نرخ تورم در استان سمنان 23 درصد اعلام شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/06/25

به گزارش خبرگزاري فارس از سمنان، نادر مالکی ظهر
امروز در کارگروه مشترك تسهیل و رفع موانع تولید، رونق
تولید و ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان سمنان با
حضور معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي
وزارت کشور و معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان
صنایع کوچک و شرکت شهرك هاي صنعتی در سالن
جلسات یادگار امام (ره) استانداري سمنان اظهار کرد:
سمنان، هفتمین استان پهناور کشور بوده و داراي 21

 
منطقه شهري، 15 بخش و 31 دهستان است. 

 
او گفت: بر اساس آخرین سرشماري، استان سمنان 702 هزار نفر جمعیت دارد که نرخ رشد جمعیت آن حدود 2.16 است. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان سمنان با بیان اینکه 80 درصد از تراکم جمعیتی استان سمنان شهرنشینی است، گفت:
نرخ تورم در استان سمنان 23 درصد است و بالغ بر 53 درصد از شاغلان استان بخش خدمات و مابقی در صنعت و کشاورزي مشغول

 
به فعالیت هستند. 

مالکی تصریح کرد: از سال 1395 مبحث اقتصاد مقاومتی با تشکیل ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی در استان کار خود را آغاز کرد و

 
هشت شهرستان نیز ستادهاي متناظر را در شهرستان ها تشکیل دادند. 

او اضافه کرد: ستاد اقتصاد مقاومتی استان کار خود را با طرح موضوع و رسیدگی به مشکلات 23 واحد صنعتی، هفت واحد کشاورزي

 
و 30 واحد معدنی آغاز کرد. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان سمنان گفت: فولاد کویر دامغان، داروسازي سرآمد، آریاترانسقو شرق و کنستانتره شاهرود

 
ازجمله پروژه هاي به ثمر نشسته در قالب ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی است. 

مالکی بیان کرد: توانمندسازي جوامع محلی از دیگر مواردي است که در استان سمنان مورد توجه قرار گرفت و 30 دوره آموزشی ویژه

 
اقتصاد مقاومتی شد و 700 جلسه در قالب ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی و کارگروه هاي ذیل و مرتبط با آن در استان برگزار شد. 

او اضافه کرد: جز اولین استان هایی بودیم که آمایش انجام و سند آمایش استان تهیه و تدوین شد؛ تهیه و تدوین اسناد تدبیر و توسعه

 
هشت شهرستان نیز در استان سمنان به انجام رسید. 



رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان سمنان بیان کرد: سند توسعه اشتغال روستایی 198 روستا در استان سمنان تهیه و

 
تدوین شده است و در قالب تبصره 19، در سال جاري 24 پروژه در استان سمنان واگذار خواهد شد. 

مالکی گفت: تدوین برنامه عملیاتی و اجرایی هشت پروژه اولویت دار که از سند آمایش استخراج شد، به انجام رسید و به دستگاه هاي

 
اجرایی ابلاغ شد. 

او افزود: تأمین آب شرب استان، توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی کشاورزي، تحقق رویکرد سمنان به عنوان مقصد تازه گردشگري،
تکمیل و بهسازي راه هاي ارتباطی استان، اجراي یک هزار گلخانه، تکمیل مقدماتی و زیرساختی اکتشافی معادن استان، توسعه انرژي

 
هاي نو در استان و جلب مشارکت بنیادهاي توسعه اي ازجمله پروژه هاي اولویت دار در استان سمنان است. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان سمنان اضافه کرد: شرکت کویر جیم، شرکت فناوري معادن پرشیا و واحد هشت هزار و

 
600 رأسی پرورش شترمرغ سه پروژه در دست اقدام است که تا پایان سال به بهره برداري خواهد رسید. 

مالکی بیان کرد: نرخ بیکاري استان سمنان بین هفت تا هشت درصد است که نسبت به میانگین کشوري در وضعیت بسیار مطلوبی

 
قرار دارد. 

انتهاي پیام/74001/م/



اشتغال 2 هزار نفر در طرح پرورش میگوي بندر چارك با حمایت دستگاه

قضایی

منبع: شبستانشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/06/25

مشاور معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه ابراز امیدواري کرد با اشتغال حدود 2 هزار نفر در این طرح،
شاهد کاهش جرایم و آسیب ها در منطقه باشیم.

مشاور معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه ابراز امیدواري کرد با اشتغال حدود 2 هزار نفر در این طرح، شاهد

 
کاهش جرایم و آسیب ها در منطقه باشیم. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از بندرعباس، «مهدي افتخاري»
در حاشیه بازدید از ابرپروژه تولید میگو در بندر چارك ابراز
امیدواري کرد با اشتغال حدود دو هزار نفر در این طرح، شاهد

 
کاهش جرایم و آسیب ها در منطقه باشیم. 

مشاور معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه با
ارزشمند توصیف کردن سرمایه گذاري در چنین طرح هایی و
حمایت از آن، بر کار اصولی و پیشگیري علمی تاکید و اظهار

کرد: قوه قضاییه در چند سال اخیر حمایت از بنگاه هاي اقتصادي که فعالیت سالم و شفافی دارند را در دستور کار قرار داده و از زمان
ریاست آیت االله رییسی در قوه قضاییه، با تاکید وي از تعطیلی بنگاه ها و بستن حساب ها و اقداماتی از این قبیل به طور جدي

 
جلوگیري و این نگاه باعث افزایش سرعت و میزان حمایت ها شده است. 

مشاور معاون اجتماعی و پیشیگري از وقوع جرم قوه قضاییه در پایان گفت: امیدواریم این پروژه با حمایت هاي استاندار و رییس کل

 
دادگستري استان هرمزگان، زودتر به مرحله تولید برسد و شاهد ثمربخش بودن پروژه هایی مشابه این در استان باشیم. 

 
حمایت از سرمایه گذاري هاي مشروع از برنامه هاي اساسی دستگاه قضایی 

«علی صالحی» رییس کل دادگستري استان هرمزگان نیز در این بازدید گفت: حمایت از سرمایه گذاري هاي مشروع، از برنامه هاي

 
اساسی دستگاه قضایی است. 

وي در پایان گفت: ستاد اقتصاد مقاومتی در دادگستري کل استان هرمزگان با دقت فعالیت بنگاه ها و فعالان اقتصادي را رصد می
کند و بازدید میدانی از این پروژه ها نیز به طور جدي در دستور کار قرار دارد.



آیین نامه فرصت مطالعاتی اساتید در صنعت تهیه شده است

منبع: ایرناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/06/25

تهران- ایرنا- معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري گفت: آیین نامه برگزاري فرصت مطالعاتی اساتید در
صنعت به تازگی تهیه شده و قرار است این امر به شکل گسترده اي در وزارت علوم دنبال شود. هدف از حضور استادان در

صنایع تنها اجراي پروژه هاي علمی و پژوهشی نیست، بلکه هدف اصلی مسئله یابی ...

تهران- ایرنا- معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري گفت: آیین نامه برگزاري فرصت
مطالعاتی اساتید در صنعت به تازگی تهیه شده و قرار است
این امر به شکل گسترده اي در وزارت علوم دنبال شود.
هدف از حضور استادان در صنایع تنها اجراي پروژه هاي
علمی و پژوهشی نیست، بلکه هدف اصلی مسئله یابی

 
اساتید در صنعت است. 

به گزارش روز سه شنبه وزارت علوم، غلامحسین رحیمی
در بیست و دومین در بیست و دومین کنگره سراسري

همکاري هاي دولت، دانشگاه و صنعت براي توسعه که به صورت حضوري و مجازي در این وزارتخانه برگزار شد، تایید، تصویب و
ترغیب به برگزاري فرصت مطالعاتی اساتید در صنعت و شکل گیري پایان نامه ها و رساله هاي تقاضامحور را از موثرترین برنامه هاي

 
وزارت علوم در سال هاي آتی برشمرد. 

وي در این کنگره با اشاره به قدمت 30 ساله موضوع ارتباط صنعت و دانشگاه اظهار داشت: دفاتر ارتباط با صنعت و دانشگاه از سال ها
پیش در دانشگاه ها و برخی صنایع شکل گرفت و به تدریج این ارتباط به شکل هایی چون ایجاد مراکز کارآفرینی در دانشگاه ها،

 
شکل گیري مراکز رشد و ایجاد پارك هاي علم و فناوري و شرکت هاي دانش بنیان ادامه یافت. 

رحیمی خاطرنشان کرد: آیین نامه برگزاري فرصت مطالعاتی اساتید در صنعت به تازگی تهیه شده و قرار است این امر به شکل
گسترده اي در وزارت علوم دنبال شود؛ هدف از حضور استادان در صنایع تنها اجراي پروژه هاي علمی و پژوهشی نیست، بلکه هدف

 
اصلی مسئله یابی اساتید در صنعت است. 

وي با اشاره به تدوین آیین نامه پایان نامه هاي تقاضا محور گفت: طراحی سامانه اي براي پایان نامه هاي تقاضا محور از 2 سال پیش
آغاز شد و براي شکل گیري رساله هاي تقاضامحور، برنامه ریزي دراز مدت صورت گرفت تا علم در خدمت و پاسخ گوي تقاضاها و

 
نیازهاي جامعه باشد و این پاسخ گویی و فعالیت هاي تحقیقاتی باید بر اساس استانداردهاي بین المللی انجام پذیرد. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم درخصوص برنامه مهم دیگري که در وزارت علوم دنبال می شود، گفت: موضوع اهتمام جدي به
کارورزي و مهارت آموزي از برنامه هاي موثر به شمار می رود که آیین نامه آن نیز ابلاغ شده و از آنجایی که معمولاً کارآموزي در



دانشگاه ها و کارورزي ها در بخش صنعت انجام می شود. قرار است دانشگاه ها از کارشناسان، مهندسان و مدیران برجسته صنعت

 
براي برگزاري کارگاه هاي آموزشی در دانشگاه ها دعوت به عمل آورند. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت علوم تحقیقات و فناوري 

 
- پایان نامه دانشجویی 

 
- علم و فناوري 
- استاد دانشگاه



مسئله یابی هدف اصلی از حضور اساتید در صنایع است

منبع: ایسکاشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/06/25

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري با بیان این که هدف از حضور اساتید در صنایع تنها اجراي پروژه
هاي علمی و پژوهشی نیست، گفت: مسئله یابی هدف اصلی از حضور اساتید در صنایع است.

به گزارش گروه دانشگاه ایسکانیوز از اداره کل روابط عمومی وزارت علوم، بیست و دومین کنگره سراسري همکاري هاي دولت،
دانشگاه و صنعت براي توسعه سه شنبه 25 شهریور 99 با حضور غلامحسین رحیمی معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و

 
فناوري به صورت حضوري و مجازي در سالن شهداي جهاد علمی برگزار شد. 

رحیمی در این کنگره با اشاره به قدمت 30 ساله موضوع ارتباط صنعت و دانشگاه گفت: دفاتر ارتباط با صنعت و دانشگاه از سال ها
پیش در دانشگاه ها و برخی صنایع شکل گرفته و به تدریج این ارتباط به شکل هایی چون ایجاد مراکز کارآفرینی در دانشگاه ها،

 
شکل گیري مراکز رشد و ایجاد پارك هاي علم و فناوري و شرکت هاي دانش بنیان ادامه فعالیت داشته است. 

وي تایید، تصویب و ترغیب به برگزاري فرصت مطالعاتی اساتید در صنعت و شکل گیري پایان نامه ها و رساله هاي تقاضامحور را از
موثرترین برنامه هاي وزارت علوم در سال هاي آتی برشمرد و گفت: آیین نامه برگزاري فرصت مطالعاتی اساتید در صنعت به تازگی
تهیه شده و قرار است این امر به شکل گسترده اي در وزارت علوم دنبال شود و هدف از حضور اساتید در صنایع تنها اجراي پروژه

 
هاي علمی و پژوهشی نیست، بلکه هدف اصلی مسئله یابی اساتید در صنعت است. 

رحیمی با اشاره به تدوین آیین نامه پایان نامه هاي تقاضامحور گفت: طراحی سامانه اي جهت پایان نامه هاي تقاضامحور از دو سال
پیش آغاز شده و براي شکل گیري رساله هاي تقاضامحور برنامه ریزي درازمدت صورت گرفته تا علم در خدمت و پاسخ گوي تقاضاها

 
و نیازهاي جامعه باشد و این پاسخ گویی و فعالیت هاي تحقیقاتی باید بر اساس استانداردهاي بین المللی انجام پذیرد. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم به برنامه مهم دیگري که در وزارت علوم دنبال می شود اشاره کرد و افزود: موضوع اهتمام جدي
به کارورزي و مهارت آموزي از برنامه هاي موثر به شمار می رود که آیین نامه آن نیز ابلاغ شده و از آنجایی که معمولاً کارآموزي در
دانشگاه ها و کارورزي ها در بخش صنعت انجام می شود، قرار است دانشگاه ها از کارشناسان، مهندسان و مدیران برجسته صنعت

 
جهت برگزاري کارگاه هاي آموزشی در دانشگاه ها دعوت به عمل آوردند. 

وي با اشاره به برگزاري هفته پژوهش و فناوري در آینده نزدیک خاطرنشان کرد: عمده فعالیت هاي نهادها و مراکز صنعتی در این

 
هفته به نمایش گذاشته خواهد شد و امسال ورود همه رشته ها و گروه هاي علمی را در هفته پژوهش و فناوري شاهد خواهیم بود. 

وي تقویت و حمایت از پارك هاي علم و فناوري و مراکز رشد، گسترش ارتباط دانشگاه با صنعت و جامعه، برگزاري نشست هاي
منظم با مدیران صنایع و سیاست گذاري هاي، کلان در این امر را از مهم ترین و اصلی ترین برنامه هاي آتی وزارت علوم برشمرد که

 
کمک و حمایت نهادهاي مردمی را می طلبد. 

انتهاي پیام/





واگذاري 1187 دستگاه کارتخوان براي جلوگیري از شیوع کرونا

منبع: همشهريشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/06/25

رئیس صندوق کارآفرینی امید دزفول گفت: یک هزار و 187 دستگاه کارتخوان به منظور حذف پول نقد و جلوگیري از شیوع
کرونا به ناوگان حمل و نقل عمومی دزفول واگذار شد.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایرنا، لقمان داودي
سه شنبه 25 شهریور در حاشیه آیین واگذاري این کارت
خوان ها گفت: این دستگاه هاي پوز سیار به تاکسی هاي
درون شهري، وانت بارها، مشاغل سیار، دست فروش ها و
اصناف و بازاریان به صورت اقساط و بدون سود واگذار
شدند. واگذاري این دستگاه ها با 20 درصد زیر قیمت بازار

 
و اقساط بدون سود انجام شده است. 

رئیس صندوق کارآفرینی امید دزفول همچنین از آغاز
عملیات ساماندهی زنجیره ارزش کپوبافی و بوم گردي در

سه روستاي محصول محور زرگه، پامنار و اسلام آباد دزفول، استان خوزستان خبر داد. هدف از این عملیات، اشتغالزایی اهالی سه
روستاي محصول محور و حمایت از تولید کپو و اقامتگاه بوم گردي است و اعطاي 100 میلیارد ریال تسهیلات به 120 نفر از اهالی

این سه روستا آغازشده و در تلاشیم ضمن توانمندسازي اهالی، این روستاها بیکار نداشته باشند.



دادستان تهران : ظرفیت پذیرش معتادان متجاهرکافی نیست

منبع: رکناشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/06/25

رکنا : دادستان تهران با اشاره به اینکه مراکز نگهداري معتادان متجاهر کافی نیست، گفت: در صورت وجود امکانات مورد نیاز،
از مراکز بهاران براي پذیرش معتادان متجاهر استفاده می کنیم.

به گزارش رکنا ، علی القاصی مهر، اظهار کرد: پیگیر
هستیم تا دولت مراکز ترك اعتیاد را افزایش دهد چرا که
مراکز ترك اعتیاد براي معتادان متجاهر کم است و نیاز به

 
ظرفیت هاي بیشتري داریم. 

وي افزود: مراکزي باید براي معتادان متجاهر در نظر گرفته

 
شود که معتادان بتوانند در آن مراکز اقدامات درمانی را فرا بگیرند و بازپروري شوند. 

هنوز بازدیدي از مراکز بهاران براي پذیرش معتادان متجاهر نداشته ام دادستان تهران در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا نیاز به
تغییر کاربري مراکز بهاران براي پذیرش معتادان متجاهر هست، گفت: من هنوز از این مراکز بازدید نداشته ام اما اگر در بازدید به این
نتیجه برسیم که این مراکز می توانند تغییر کاربري دهند و از ظرفیت آنها براي پذیرش معتادان متجاهر استفاده کرد، حتماً این

 
پیشنهاد داده می شود. 

مراکز بهاران متعلق به شهرداري تهران است که در راستاي توانمندسازي معتادان فعالیت می کند و تا به الان پذیرش معتادان در
قالب ترك اعتیاد را نداشته است. بهاران یک مرکز کارآفرینی است و تنها کسانی قدم به آن می گذارند که پیش از این اعتیادشان را
ترك کرده اند. بنا به گفته مسئولان شهرداري هر منطقه در پایتخت حداقل یک مرکز بهاران دارد و تا به الان 44 مرکز بهاران در

پایتخت در حال فعالیت هستند.



مدیر بهره برداري ایدرو منصوب شد

منبع: شما نیوزشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/06/25

معاون وزیر و سرپرست سازمان گسترش ونوسازي صنایع ایران بنا به پیشنهاد معاون نوسازي و بهره برداري در حکمی میر
داود اوجاقی را به سمت مدیر بهره برداري این سازمان منصوب کرد.

معاون وزیر و سرپرست سازمان گسترش ونوسازي صنایع ایران بنا به پیشنهاد معاون نوسازي و بهره برداري در حکمی میر داود

 
اوجاقی را به سمت مدیر بهره برداري این سازمان منصوب کرد. 

به گزارش شمانیوز به نقل از ایدرونیوز؛ مشارکت و همکاري در
زمینه توسعه تولید و نوسازي و بهسازي صنایع تحت پوشش ،
بهسازي و نوسازي کارخانجات تحت پوشش، ارتقاء شاخص هاي
کلیدي عملکرد صنایع، نوآوري، تکنولوژي توسعه زنجیره هاي
ارزش و تامین در صنایع تحت پوشش و حمایت و نظارت بر

 
شرکت هاي زیر مجموعه از محور ھاي حکم امیر بیات است. 

میرداود اوجاقی داراي مدرك لیسانس مهندسی صنایع و
کارشناسی ارشد فناوري اطلاعات و مهندسی صنایع از دانشگاه
امیر کبیر است و در سوابقی کاري خود ریاست اداره هاي توسعه

سرمایه گذاري صنایع پیشرفته، انرژي هاي نو و کنترل پروژه ایدرو همچنین عضویت در هیات مدیره شرکت مشاورین گسترش
الکترونیک ایما، شرکت گسترش کارآفرینی ایران و شرکت گسترش سوخت سبز زاگرس و ریاست هیات مدیره شرکت گسترش

منیزیم آریا و مدیرعاملی شرکت گسترش الیاف شیشه مرند را دارد.



2 داور یک مسابقه تلویزیونی کرونا گرفتند

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/06/25

ایسنا نوشت: دو داور مسابقه تلویزیونی «میدون» به بیماري کرونا مبتلا شدند. به گزارش ایسنا حجت االله ملکی و امیرشکوهی
نیا دو داور فصل دوم مسابقه تلویزیونی «میدون»، پس از انجام تست کرونا و مثبت اعلام شدن این تست امکان حضور در چند قسمت
پیش روي این رقابت کارآفرینی را نخواهند داشت.به دنبال این اتفاق، دو داور به صورت مجازي و آنلاین در قسمت هاي آتی مسابقه
حضور خواهند داشت و شرایط جسمانی شان رو به رو بهبودي است. همچنین برنامه نیز به روال سابق به پخش خود ادامه خواهد داد.
سرپرست داوران مسابقه تلویزیونی «میدون» نیزبه بیماري کرونا مبتلا شده است و در قرنطینه به سر می برد. مسابقه کارآفرینی
«میدون» به تهیه کنندگی سید محمدحسین هاشمی گلپایگانی کاري ازگروه اجتماعی شبکه سه سیماست که پنجشنبه وجمعه شب

هاي هرهفته بعدازاخبارشبانگاهی ازاین شبکه پخش می شود.



دانش بنیان ها در حصار بی اطلاعی

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/06/25

عضو هیئت نمایندگان و رئیس کمیسیون کارآفرینی، کسب و کارهاي نوین و دانش بنیان اتاق بازرگانی فارس گفت: در حال
حاضر شرایط حمایتی و امکانات جهت استفاده شرکت هاي دانش بنیان در استان وجود دارد اما به دلیل عدم اطلاع رسانی مناسب،

 
شرکت ها براي استفاده از آنها بی اطلاع هستند. 

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی فارس، امید ماهرانی در جلسه کمیسیون کارآفرینی، کسب و کارهاي نوین و دانش بنیان این
اتاق که به صورت برخط (آنلاین) برگزار شد، بیان کرد: مراکزي از جمله پارك علم و فناوري، پردیس شرکت هاي دانش بنیان،
شهرك فناوري صنایع شیمیایی شیراز، کارخانه نوآوري، جهاددانشگاهی شیراز و دانشگاه شیراز امکانات و ظرفیت هایی براي حمایت
از شرکت هاي دانش بنیان دارند که متاسفانه این شرکت ها به دلیل گستردگی نوع فعالیت از این امکانات براي استفاده بی اطلاع

 
هستند. 

وي افزود: این رویه موجب عدم استفاده شرکت ها از شرایط و امکانات موجود شده است که دو آسیب بزرگ فرصت سوزي و ایجاد

 
اختلال در فعالیت شرکت هاي دانش بنیان را در پی دارد. 

ماهرانی با بیان اینکه در شرکت هاي دانش بنیان استان خدمات و دستاوردهاي خوبی وجود دارد اظهارداشت: برخی از شرکت هاي
دانش بنیان استان براي رفع نیازهاي خود نیازمند حمایت هایی هستند که در استان قابل انجام است اما فعالان در شرکت هاي دانش

 
بنیان استان که عموماً افراد جوان و نخبه هستند نمی دانند به کجا مراجعه و چگونه از حمایت ها استفاده کنند. 

ماهرانی اضافه کرد: عملکرد جزیره اي مراکز ارائه حمایت به شرکت هاي دانش بنیان موجب شده شرکت ها نیز مشاور پذیر نباشد و

 
این درحالی است که هنوز ارتباط مثبت و منطقی بین شرکت هاي دانش بنیان و مراکز مرتبط با آنها در استان ایجاد نشده است. 

وي ادامه داد: ما در این کمیسیون بنا داریم با برگزاري جلسات و برقراري ارتباط با مراکز مرتبط با شرکت هاي دانش بنیان بتوانیم

 
راهکارهاي خوبی جهت استفاده بهینه از ظرفیت ها و حمایت هاي سازمان هاي مذکور تبیین کنیم. 

ماهرانی با اشاره به جلسات برگزار شده اتاق بازرگانی فارس با پارك علم و فناوري و پردیس شرکت هاي دانش بنیان در هفته گذشته
عنوان داشت: عمده معضلات شرکت هاي دانش بنیان بخشنامه هاي 11/14 و 12/14 سازمان تأمین اجتماعی، بازاریابی ضعیف
شرکت هاي دانش بنیان، عدم برخورداري از استراتژي توسعه در استان ویژه شرکت هاي دانش بنیان، تسهیلات بانکی و نحوه ممیزي

 
در استان عنوان شد. 

وي تصریح کرد: برنامه هایی از جمله برگزاري دوره هاي آشنایی شرکت هاي دانش بنیان با قوانین، برگزاري تورهاي صنعتی، برگزاري
سمینار جهت کشب و کاري نوین و نحوه مبدل شدن به شرکت هاي دانش بنیان براي شرکت هاي دانش بنیان ضروري است که
تلاش می کنیم بتوانیم دوره هاي آموزشی مؤثري را براي فعالان این بخش برگزار کنیم. در ادامه این جلسه علی دقت سر ارزیاب
معاونت علمی فناوري ریاست جمهوري گزارشی با عنوان خلاصه قوانین و خدمات توانمندسازي و توسعه کسب و کار شرکت هاي
دانش بنیـان را ارائه کرد. وي گفت: شرکت دانش بنیان را شرکت یا مؤسسه خصوصی یا تعاونی است که به منظور هم افزایی علم و
ثروت، توسعه اقتصاد دانش محور، تحقق اهداف علمی و اقتصادي (شامل گسترش و کاربرد اختراع و نوآوري) و تجاري سازي نتایج
تحقیق و توسعه (شامل طراحی و تولید کالاها و خدمات) در حوزه فناوري هاي برتر و با ارزش افزوده فراوان و بر اساس معیارهاي
مورد نظر این آئین نامه، به تأیید کارگروه می رسد. دقت ضمن توضیحاتی در خصوص فرآیند ثبت نام و ارزیابی شرکت هاي مذکور
افزود: شرکت ها و مؤسسات متقاضی صرفاً با داشتن یک محصول دانش بنیان می توانند به عنوان شرکت دانش بنیان تأیید شوند. وي
بیان کرد: حوزه هاي فنی محصولات: فناوري اطلاعات و ارتباطات، نفت، گاز و پتروشیمی، پلیمري و شیمیایی، دارو و فرآورده هاي



پیشرفته حوزه تشخیص و درمان، مواد پیشرفته، تجهیزات و ماشین آلات پیشرفته، الکترونیک، مخابرات، قدرت، لیزر، سامانه هاي

 
هوشمند و تجهیزات پزشکی می باشد. 

دقت اظهارداشت: ایرادهاي عمده شرکت هاي دانش بنیان عدم اطلاع از قوانین ارزیابی دانش بنیان و عدم اطلاع از شاخص هاي
اختصاصی ارزیابی محصول است.در این جلسه سایر اعضاي کمیسیون به بیان نظرات خود پرداختند.



ساخت 10هزار واحد مسکونی براي ایثارگران

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/06/25

 
تفاهم نامه هاي تأمین مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران در استان فارس امضا شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري فارس، دو تفاهم نامه تأمین مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی خانواده هاي معظم
شهدا و ایثارگران در استان فارس به امضا دکتر عنایت االله رحیمی و سعید اوحدي، معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور

 
ایثارگران کشور رسید. 

بر اساس این تفاهم نامه برنامه ریزي هاي لازم براي تأمین مسکن و زمین براي ایثارگران واجد شرایط در دستور کار بنیاد شهید و

 
دستگاه هاي اجرایی مربوطه در استان قرار می گیرد که تأمین مسکن براي 10 هزار ایثارگر از جمله مفاد این تفاهم نامه است. 

در این تفاهم نامه همچنین مقرر شده تکمیل گلزار هاي در دست اقدام شامل 1622 مزار با پیشرفت فیزیکی 64درصد و ساماندهی

 
گلزارهاي باقی مانده زیر 10 مزار به تعداد 822 مزار تا پایان دولت دوازدهم انجام شود. 

در این نشست همچنین تفاهم نامه دیگري با هدف ساماندهی اشتغال و کارآفرینی خانواده شهدا و ایثارگران به امضا نماینده عالی
دولت در استان فارس و رئیس بنیاد شهید و امور ایثار گران رسید که این تفاهم نامه اهدافی همچون کمک به اشتغال ایثارگران با
استفاده از همه امکانات و ظرفیت هاي موجود در استان، کمک به اشتغال پایدار شاغلان کسب و کارهاي خرد، کوچک و متوسط و
کارآفرینان تحت پوشش بنیاد در حوزه هاي مختلف و همچنین تلاش براي ساماندهی و توسعه طرح هاي خود اشتغالی و کارآفرینی
مربوط به ایثارگران و ارتقاء نقش آنها در جهش تولید و رشد اقتصادي کشور را دنبال می کند. بر اساس این تفاهم نامه، ایجاد 12
هزار شغل نیز در یک بازه زمانی دو ساله با مشارکت دستگاه هاي دولتی و بخش خصوصی و 6 هزار شغل دیگر هم تا پایان دولت
دوازدهم محقق خواهد شد. دکتر عنایت االله رحیمی در این نشست با بیان اینکه تکریم و بزرگداشت خانواده شهدا تکریم ملت ایران
است، عنوان کرد: جامعه ایثارگران و خانواده شهدا سرمایه هاي ارزشمند مردم و کشور هستند. وي یادآور شد: استان فارس با تقدیم
15 هزار شهید گلگون کفن، 40 هزار رزمنده و 2هزار آزاده سرافراز نقشی اثر گذار در هشت سال دفاع مقدس داشته و دیار سرداران

 
بزرگ شهید است. 

نماینده عالی دولت در استان فارس به اقدامات ارزنده و اثرگذاري که از ابتداي فعالیت دولت تدبیر و امید با هدف بهبود شرایط
ایثارگران و خانواده شهدا در فارس انجام شده اشاره کرد و گفت: مباحثی از جمله استخدام فرزندان شهدا و ایثارگران، تأمین مسکن،
تسهیلات، مستمري و حالت اشتغال ایثارگران در دستور کار قرار داشته؛ اما معتقدیم به رغم این تلاش ها، وضعیت موجود فاصله

 
زیادي تا شرایط مطلوب دارد که نیازمند تلاش بیشتر است. 

وي ادامه داد: از سال 99 تا کنون 151 قطعه زمین با هدف تأمین مسکن در اختیار جامعه ایثارگري و خانواده شهدا در استان قرار
گرفته و شرایط استخدام براي 2هزار و 578 نفر فراهم شده است. پرداخت تسهیلات به میزان 17میلیارد ریال به 1735نفر و برقراري
مستمري و حقوق حالت به اشتغال براي1894 نفر از دیگر خدماتی است که به گفته استاندار فارس در دولت تدبیر و امید به جامعه

 
ایثارگري استان فارس ارائه شده است. 

وي همچنین به راه اندازي تشکل ها و سازمان هاي مردم نهاد در حوزه هاي ایثارگران و خانواده شهدا در استان فارس اشاره کرد و
گفت: نشست هاي متعدد مدیریت ارشد استان با این تشکل ها زمینه لازم براي آگاهی از شرایط موجود جامعه ایثارگري و نیازهاي

 
آنها براي رسیدن به وضعیت مطلوب را فراهم کرده است. 

دیدار با خانواده معزز شهدا و ایثارگران، پیگیري مشکلات مربوط به بیمه تکمیلی، پذیرش در بیمارستان ها و مطب هاي خصوصی و
پیگیري براي تأمین تجهیزات پزشکی جامعه ایثارگران از دیگر اقداماتی بود که به گفته دکتر رحیمی در سال هاي اخیر با جدیت در



استان فارس دنبال شده است. دکتر رحیمی بیان کرد: علاوه بر کسانی که در شهر شیراز حضور دارند در 36 شهرستان دیگر استان

 
نیز خانواده هاي عزیز شهدا و ایثارگر با مشکلات و کمبودهایی مواجه هستند که باید مورد توجه قرار گیرند. 

استاندار فارس امضا تفاهم نامه هاي تأمین مسکن و اشتغال و کارآفرینی خانواده هاي شهدا و ایثارگران در استان را حرکتی جهشی
در زمینه خدمات بنیاد شهید با اولویت تأمین مسکن و پس از آن اشتغال دانست و تأکید کرد: تفاهم نامه هاي مذکور باید از کاغذ
خارج شده، عملیاتی شود و به اجرا در آید. دکتر رحیمی خاطرنشان کرد: با هدف تسریع در عملیاتی شدن دو تفاهم نامه تأمین
مسکن و اشتغال خانواده شهدا و ایثارگران، مدیران دستگاه هاي اجرایی مربوطه از جمله راه و شهرسازي، بنیاد مسکن، شرکت هاي
خدمات رسان، اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی و سازمان صنعت و معدن و تجارت، به این نشست فرا خوانده شده اند. وي ابراز
امیدواري کرد با اجرا تفاهم نامه هاي یاد شده شاهد رفع نیازمندي ها و کاستن از فاصله وضع موجود با شرایط مطلوب براي جامعه

گرانقدر ایثارگري و خانواده شهدا باشیم.



ترانزیت 20هزارخودرو از بندر لنگه نیمه اول شهریو 99

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/06/25

فصل اقتصاد - مدیر بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان از تخلیه و بارگیري حجمی افزون بر 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه
نخست شهریورماه در بنادر و دریانوردي بندرلنگه خبرداد و گفت: این بندربه عنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران و

چهارراه ترانزیت خودرو به کشورهاي آسیاي میانه مورد توجه است.

فصل اقتصاد - مدیر بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان از
تخلیه و بارگیري حجمی افزون بر 20 هزار دستگاه خودرو
طی نیمه نخست شهریورماه در بنادر و دریانوردي بندرلنگه
خبرداد و گفت: این بندربه عنوان قلب تپنده ترانزیت
خودروي ایران و چهارراه ترانزیت خودرو به کشورهاي

 
آسیاي میانه مورد توجه است. 

به گزارش فصل اقتصاد، قاسم عسکري نسب با اشاره به
ویژگی هاي این بندر اظهار داشت: مولفه هایی نظیر موقعیت مناسب جغرافیایی و توانمندي هاي ناوگان ترابري، تفکیک اسکله تخلیه
و بارگیري خودرو از دیگر کالاها، کاهش هزینه هاي حمل و نقل دریایی، حذف زمان انتظار شناورهاي ترانزیتی، ارائه خدمات 24
ساعته کلیه عملیات هاي دریایی و بندري و افزایش پسکرانه هاي مورد استفاده در این عملیات، از یک سو همچنین کاهش تشریفات
اداري و بهره برداري از سکوي ویژه بارگیري خودرو و تکیه بر توان نیروي انسانی جوان، متخصص و کارآمد در کنار همدلی و وحدت
روحیه ارگان هاي همکار از سوي دیگر، بندر لنگه را به عنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي کشور و درگاه تجارت کشورهاي آسیاي

 
میانه مورد توجه قرارداده است . 

وي در این زمینه با اشاره به ترانزیت 20هزارخودرودرنیمه نخست شهریورماه سال جاري تصریح کرد: با بازگشایی مرزهاي کشورهاي

 
آسیاي میانه و الکترونیکی شدن مرزهاي اقلیم کردستان عراق، ترانزیت خودرو در این بندر شتاب گرفته است . 

عسکري نسب خاطر نشان کرد: تخلیه و بارگیري این تعداد خودرو طی نیمه اول شهریورماه امسال در بنادر و دریانوردي بندرلنگه
مبین این موضوع است که این بندر بعنوان کانونی امن براي ترابري دریایی و زمینی این کالا به کشورهاي آسیاي میانه محسوب می

 
شود . 

وي افزود: تلاش کلیه ارگان هاي همکار و کارگزاران بخش خصوصی جایگاه نخست از حیث عملیات ترانزیت خودرو را دربین دیگر

 
بنادر ایران به خود اختصاص داده است. 

این مقام مسئول با بیان اینکه به طور میانگین روزانه 2 هزار دستگاه خودرو از 17 فروند شناور لندینگ کرافت و باري کوچک (دوبه)
و یک فروند کشتی رو- رو در این بندر تخلیه می شود، تصریح کرد: این موضوع سبب شده بندر لنگه روزانه پذیراي حدود 200

 
دستگاه تریلر سواري کش و 150 دستگاه کامیون جهت حمل این خودروهاي ترانزیتی به کشورهاي آسیاي میانه باشد. 

وي در پایان گفت: استفاده از توان فنی 23 شرکت کارگزار ترانزیتی، بهره گیري از موقعیت جغرافیایی و راهبردي و نیز ایجاد زیر
ساخت ها و رو ساخت هاي لازم در این بندر، بستري مناسب را فراهم کرده تا به ازاي هر سرمایه گذاري در این حوزه، با ایجاد

اشتغال، معیشت 30 تا 35 خانوار تامین شود.



تولید بیش از 120 هزار تن سیب از باغات اشنویه

منبع: ایرناشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/06/25

مهاباد- ایرنا- سرپرست جهادکشاورزي اشنویه با اشاره به پیش بینی برداشت 120 هزار تُن سیب از باغات این شهرستان
گفت: تولید این محصول در سال زراعی جاري در مقایسه با پارسال 30 درصد کاهش نشان می دهد.

مهاباد- ایرنا- سرپرست جهادکشاورزي اشنویه با اشاره به
پیش بینی برداشت 120 هزار تُن سیب از باغات این
شهرستان گفت: تولید این محصول در سال زراعی جاري

 
در مقایسه با پارسال 30 درصد کاهش نشان می دهد. 

نجم الدین احمدي روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا بارش هاي نامناسب و سال آوري محصول سیب را از
مهم ترین علل کاهش تولید عنوان کرد و اظهار داشت: این
میزان محصول از بیش از 12 هزار هکتار از باغ هاي سیب

 
این شهرستان برداشت و روانه بازار مصرف، صنایع تبدیلی و سردخانه ها می شود. 

وي با بیان اینکه اشنویه رتبه دوم در تولید محصول سیب را در آذربایجان غربی داراست، بیان کرد: ارقام غالب سیب در این شهرستان

 
"رد" و "گلدن دلیشیز" را تشکیل می دهد 

سرپرست اداره جهادکشاورزي اشنویه افزود: هم اکنون 32 واحد سردخانه در این شهرستان وجود دارد که از این تعداد 24 واحد پس
از سال 1393 در این شهرستان احداث شده و با راه اندازي این تعداد بیش از 75 هزار تن به ظرفیت نگهداري میوه در این شهرستان

 
افزوده شده است. 

وي با بیان اینکه سالانه بیش از 100 هزار تُن سیب در سردخانه هاي این شهرستان نگهداري می شود گفت: سیب اشنویه از لحاظ
کیفیت، محل پرورش و کمیت توانایی تبدیل به برند ملی را دارد و باید در زمینه معرفی آن به بازارهاي مختلف داخلی و خارجی

 
اقدامات موثري صورت گیرد. 

وي اضافه کرد: هم اکنون بخشی از سیب تولیدي این شهرستان به دلیل کیفیت بالا و ماندگاري خوبی که دارد، علاوه بر سایر استان

 
ها به کشورهاي روسیه، گرجستان و پاکستان نیز صادر می شود. 

احمدي با بیان اینکه برداشت این محصول از اواخر شهریور آغاز می شود، افزود: برداشت سیب به مدت 2 ماه ادامه خواهد داشت و در

 
این مدت روزانه به طور متوسط براي 200 هزار نفر روز کارگر اشتغال ایجاد می شود. 

شهرستان اشنویه از جمله شهرهاي مرزي آذربایجان غربی است که با داشتن هزار و 470 متر ارتفاع از سطح دریا یکی از مناطق



 
حاصلخیز و مستعد جهت پرورش انواع محصولات کشاورزي به شمار می رود. 

شرایط ویژه آب و هوایی، اشنویه را به یکی از قطب هاي مهم باغداري آذربایجان غربی تبدیل کرده است به طوري که علاوه بر

 
محصول با کیفیت سیب این شهرستان، محصول گیلاس آن نیز در داخل و خارج از کشور مشتریان فراوانی دارد. 

 
اشنویه در 65 کیلومتري ارومیه و در هم مرز با کشورهاي عراق و ترکیه قرار داشته و بیش از 74 هزار نفر جمعیت دارد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- اشنویه 
- باغستان



خبر خوش تامین اجتماعی براي تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/06/25

امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به طور اختیاري فراهم شد.

به گزارش شهرآرانیوز، براي بیمه شدگانی که به دلیل ماهیت شغلی خود به صورت کسري از ماه درکارگاه هاي مشمول قانون
تامین اجتماعی اشتغال به کار دارند و خواهان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه هستند، امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به

 
طور اختیاري فراهم شد. 

مشمولین این بخشنامه، افرادي هستند که به صورت پاره وقت(کسري از ماه) در کارگاه هاي مشمول قانون تامین اجتماعی اشتغال به

 
کار دارند و براي آنان در ماه موردنظر(حداقل یک روز) سابقه پرداخت حق بیمه لحاظ شده باشد. 

حداکثر سن پذیرش درخواست متقاضی تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه براي مردان و زنان 50 سال تمام در تاریخ ثبت تقاضا خواهد
بود. درصورتی که سن متقاضی در زمان ثبت تقاضا بیش از سن مذکور باشد، پذیرش درخواست وي منوط به داشتن سابقه پرداخت
حق بیمه قبلی معادل مازاد سنی مقرر خواهد بود. تمامی بیمه شدگان متقاضی که حداقل 10 سال سابقه پرداخت حق بیمه را دارند،

 
از اعمال شرط سنی معاف خواهند بود. 

ارائه درخواست، عقد قرارداد و صدور برگ پرداخت حق بیمه کسري از ماه صرفاً در زمان حیات بیمه شده امکان پذیر است و انجام

 
فرایند هاي یادشده تحت هیچ شرایطی توسط بازماندگان مجاز نخواهد بود. 

در صورت صدور برگ پرداخت حق بیمه در زمان حیات بیمه شده، امکان پرداخت حق بیمه توسط بازماندگان تا پایان مهلت مقرر

 
میسر است. 

ارائه درخواست توسط متقاضی و یا وکیل قانونی وي امکان پذیر خواهد بود. واحد هاي اجرایی مکلفند بلافاصله پس از ثبت تقاضا
حداکثر ظرف 2 ماه از تاریخ ثبت درخواست، استحقاق یا عدم استحقاق بیمه شده (سن و سابقه) را به وي اعلام کنند و بیمه شده نیز
می بایست حداکثر ظرف مدت یک ماه از تاریخ اعلام موافقت سازمان جهت انعقاد قرارداد اقدام کند. مشروط بر اینکه از تاریخ ثبت
درخواست تا عقد قرارداد بیش از 3 ماه سپري نشده باشد. بدیهی است چنانچه به عللی 3 ماه مهلت مقرر (2 ماه واحد اجرایی و یک

 
ماه متقاضی) سپري شود، پذیرش تقاضا منوط به ارائه درخواست مجدد و رعایت سایر شرایط مقرر خواهد بود. 

متقاضی مجاز به پرداخت حق بیمه کسري از ماه خود حداکثر از تاریخ ثبت درخواست به بعد بوده و کسري سوابق گذشته مربوط به

 
قبل از درخواست به هیچ عنوان ملاك عمل و مشمول پرداخت نخواهد بود. 

 
وصول حق بیمه کسري از ماه جهت ماه هاي بدون کارکرد (صفر) امکان ندارد. 

متقاضیان مشمول می توانند با یک مرتبه ارائه درخواست و انعقاد قرارداد نسبت به تکمیل سوابق خود اقدام کنند و نیازي به تجدید

 
قرارداد جهت پرداخت کسري ماه هاي سال هاي آتی نخواهد بود. 

فقدان کارکرد یا عدم پرداخت حق بیمه کسري از ماه به مدت یک سال از تاریخ آخرین ماه پرداخت حق بیمه (حسب مورد توسط



کارفرما یا متقاضی) موجب لغو قرارداد می شود که در این صورت پذیرش درخواست مجدد منوط به احراز شرایط سنی و سایر شرایط

 
مقرر خواهد بود. 

متقاضی می بایست از ابتداي آذرماه لغایت پایان بهمن ماه هر سال نسبت به اخذ برگ پرداخت و واریز حق بیمه شش ماهه نخست و
از ابتداي خرداد سال بعد لغایت پایان مرداد ماه همان سال نسبت به اخذ برگ پرداخت و واریز حق بیمه شش ماهه دوم سال قبل به

 
صورت یک جا اقدام کند. 

در صورتی که متقاضی خارج از موعد مقرر نسبت به پرداخت حق بیمه اقدام کند، امکان پذیرش سوابق ناشی از آن میسر نخواهد بود

 
و مبلغ پرداختی به وي مسترد می شود. 

سهم حق بیمه متقاضی براي استفاده از تعهدات موضوع قانون تامین اجتماعی و همچنین بابت حمایت هاي درمانی ماده (3) قانون
(به استثناي غرامت دستمزد ایام بیماري و بارداري و کمک هزینه ازدواج موضوع بند» ج» و تبصره ذیل ماده مذکور) مجموعا 27

 
درصد است. 

بر اساس ماده (28) قانون تامین اجتماعی علاوه بر نرخ حق بیمه مورد اشاره، به میزان 3 درصد حق بیمه نیز به عهده دولت خواهد

 
بود. 

 
دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه: 

دستمزد روزانه مبناي محاسبه و پرداخت حق بیمه عبارت است از دستمزد روزانه همان ماهی که سابقه آن به اعتبار پرداخت حق
بیمه به صورت کسري از ماه ایجاد شده است، مشروط بر اینکه از حداقل دستمزد مصوب شورایعالی کار کمتر و از حداکثر دستمزد
مصوب بیشتر نباشد. ضمنا لازم است قبل از محاسبه دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه، از جمع آوري کلیه سوابق بیمه شده اطمینان

 
حاصل شود. 

سوابق ناشی از پرداخت حق بیمه کسري از ماه با توجه به عدم اشتغال بیمه شده در این مدت به عنوان سوابق سخت و زیان آور

 
ملاك عمل نیست. 

 
نوع بیمه این قبیل از بیمه شدگان تحت عنوان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه «خواهد بود. 

در صورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت نماید، چنانچه محرز شود که همزمان به نحو دیگري داراي سابقه پرداخت

 
حق بیمه نزد سازمان است، وجه پرداختی در دوره همپوشانی عینا به وي مسترد و سوابق ایجادي ناشی از آن حذف شود. 

در صورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت نماید و به طور همزمان مشمول سایر صندوق هاي بیمه اي یا عناوین مشابه

 
باشد، وجه پرداختی در دوره هم پوشانی به کسر حق بیمه سهم درمان (9/27) به وي مسترد می گردد. 

درصورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت نماید و بنا به عللی سابقه بیمه اجباري که مبناي محاسبه و پرداخت حق
بیمه کسري از ماه بوده حذف گردد، وجه پرداختی بابت ماه مربوطه به کسر حق بیمه سهم درمان (9/27) به وي مسترد می گردد.



تأمین اجتماعی + اخبار پولی مالی + اخبار بیمه + سوابق
پرداخت حق بیمه + تکمیل سوابق

امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه

منبع: پولی مالیشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/06/25

اخبار پولی مالی- براي بیمه شدگانی که به دلیل ماهیت شغلی خود به صورت کسري از ماه درکارگاه هاي مشمول قانون
تامین اجتماعی اشتغال به کار دارند و خواهان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه هستند، امکان تکمیل سوابق پرداخت حق

بیمه به طور اختیاري با ابلاغ بخشنامه اي به تمامی واحدهاي اجرایی سازمان تامین اجتماعی ...

اخبار پولی مالی- براي بیمه شدگانی که به دلیل ماهیت
شغلی خود به صورت کسري از ماه درکارگاه هاي مشمول
قانون تامین اجتماعی اشتغال به کار دارند و خواهان

تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه هستند، امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به طور اختیاري با ابلاغ بخشنامه اي به تمامی
واحدهاي اجرایی سازمان تامین اجتماعی فراهم شد.



35 دوره آموزشی توانمند سازي جوامع روستایی در دامغان برگزار شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/06/25

دامغان- مسئول پروژه تعمیم ترسیب کربن دامغان با اشاره به برگزاري 35 دوره آموزشی در روستاهاي شهرستان گفت: این
دوره ها براي ماندگاري روستائیان و در راستاي مقابله با بیابان زایی برگزار می شود.

دامغان- مسئول پروژه تعمیم ترسیب کربن دامغان با اشاره
به برگزاري 35 دوره آموزشی در روستاهاي شهرستان
گفت: این دوره ها براي ماندگاري روستائیان و در راستاي

 
مقابله با بیابان زایی برگزار می شود. 

طاهره باقر نژاد در گفتگو با خبرنگار مهر، ضمن بیان اینکه
در راستاي اجراي طرح تعمیم ترسیب کربن با هدف
جلوگیري از بیابان زایی تا کنون 35 دوره آموزشی در
روستاهاي جنوب دامغان برگزار شده است، ابراز داشت: این
دوره هاي آموزشی با همکاري سایر ارگان ها و به منظور

اصلاح روش هاي دامداري و انتخاب دام هاي پر بازده، زنبور داري، قالیبافی ویژه ساکنان روستاهاي جنوب دامغان برگزار شد تا

 
خانواده هاي روستایی توانمند سازي شوند. 

وي با بیان اینکه دوره هاي آموزشی مهارتی خیاطی در روستاهاي شیمی و رشم، بهداشت پوست و مو و تراش سنگ هاي زینتی در
روستاي حسینان و کیف دوزي مقدماتی و پیشرفته در روستاي معلمان با مشارکت مرکز آموزش فنی و حرفه اي خواهران دامغان
برگزار شده است، افزود: یکی از اهداف پروژه تعمیم ترسیب کربن برگزاري دوره هاي آموزشی مهارت هاي اشتغال با همکاري دیگر

 
دستگاه هاي اجرایی از جمله مرکز آموزش فنی و حرفه اي خواهران است. 

مسئول پروژه تعمیم ترسیب کربن دامغان گفت: منطقه کوه زر و سرکویر در جنوب دامغان براي برگزاري طرح ترسیب و دوره هاي
آموزشی آن به دلیل تجربیات موجود، نظر کارشناسان سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداري کشور، بیابانی بودن و دوري از شهر
انتخاب شد زیرا این عواملی مانند بیکاري، خشکسالی و… سبب محرومیت ساکنان این منطقه شده و در نتیجه بیم خالی شدن

 
روستاها می تواند بحث هاي پیشروي بیابان و کویر را به همراه بیاورد. 

باقر نژاد با بیان اینکه طرح ترسیب در سال 96 در روستاي قهاب دامغان اجرا ونتایج موفقی داشت، ابراز کرد: محور این طرح توانمند
سازي روستاییان و جلوگیري از مهاجرت است زیرا معتقد هستیم وقتی حیات در روستاهاي جنوب شهرستان در مجاورت کویر وجود

داشته باشد، پدیده بیابان زایی کاهش خواهد یافت و این محور اصلی طرح مذکور محسوب می شود.



منطقه آزاد انزلی به مرکز علمی و دانش شهر کشور تبدیل می شود

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/06/25

جلسه شوراي آموزش و پرورش منطقه آزاد انزلی با ریاست دکتر محمدولی روزبهان،رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان و
حضور محمد رحمتی مدیرکل آموزش و پرورش استان گیلان،حجت الاسلام سید عبدالجواد شمس الدین امام جمعه

شهرستان بندر انزلی،معاونین ومدیران سازمان و آموزش و پرورش استان برگزار شد.

جلسه شوراي آموزش و پرورش منطقه آزاد انزلی با ریاست دکتر محمدولی روزبهان،رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان و
حضور محمد رحمتی مدیرکل آموزش و پرورش استان گیلان،حجت الاسلام سید عبدالجواد شمس الدین امام جمعه شهرستان بندر

 
انزلی،معاونین ومدیران سازمان و آموزش و پرورش استان برگزار شد. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از مدیریت روابط عمومی و امور
بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی،رییس هیأت مدیره و
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی شرایط خاص ناشی از همه
گیري بیماري کرونا را فرصتی جهت بهره برداري نظام آموزش و
پرورش کشور جهت توسعه آموزش مجازي ارزیابی کرد و با ارائه
تحلیلی از ظرفیت ها و چالش هاي پیش روي بهره مندي دانش
آموزان از فضاي مجازي اظهار داشت: باید با تولید محتواهاي
جذاب و مطلوب جامعه هدف در مسیر هدایت نسل آینده در
مواجه با اینترنت گام برداشت و با توجه به اهمیت موضوع،

 
آمادگی خود را براي همکاري با آموزش و پرورش استان در این حوزه اعلام می کنیم. 

وي با بیان اینکه راهبرد منطقه آزاد انزلی بر تبدیل شدن به الگوي همه جانبه در تمامی زمینه ها قرار دارد چراکه هر میزان در زمینه
هاي تجاري،سرمایه گذاري،زیرساختی به دنبال الگوسازي باشیم، باید این استراتژي در بخش هاي فرهنگی،آموزشی و علمی نیز به
صورت همزمان در دستور کار قرار دهیم، افزود: در همین راستا کشف،مدیریت و حمایت استعدادهاي هر یک از دانش آموزان سطح
محدوده منطقه را باید در اولویت کاري قرار داد و در این مسیر افق آینده پژوهانه پنج تا ده ساله آتی را در برنامه ریزي ها مورد توجه

 
قرار می دهیم. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی توافقات صورت گرفته با دانشگاه آزاد، سازمان آموزش فنی و حرفه اي و صندوق کارآفرینی امید
را در راستاي تحقق تبدیل شدن منطقه متبوع خود به مرکز علمی و دانش شهر کشور عنوان کرد و گفت: از افزایش همکاري هاي با
آموزش و پرورش استان در حوزه هاي مختلف استقبال می کنیم و باتوجه به زیرساخت هاي موجود و برنامه هاي انجام شده و در
حال پیگیري در خصوص تبدیل شدن به مرکز مبادلات کالایی کشورهاي حاشیه دریاي خزر و کریدور شمال-جوب و مزایاي قانونی

 
موجود، منطقه آزاد انزلی ظرفیت تأسیس هنرستانی با موضوع تولید و تجارت بین الملل را دارا می باشد. 

امام جمعه شهرستان بندر انزلی در این نشست با اشاره به اینکه رهبر معظم انقلاب در بیانات اخیر خود کادر آموزشی را افسران سپاه



پیشرفت و دانش تعبیر کردند، خواستار تمرکز بیشتر بر ظرفیت هاي الگویی منطقه آزاد انزلی با توجه به توانمندي ها و فرصت هاي
ملی و بین المللی آن شد و اضافه کرد: اجراي سند تحول بنیادین آموزش و پرورش در استان با محوریت این منطقه می تواند زمینه
اي براي الگوسازي براي سایر نقاط کشور باشد چرا که هیچ موضوع و عرصه فعالیتی در کشور مهمتر از تعلیم و تربیت نیست و براي

 
رسیدن به جامعه اي با شاخص هاي جمهوري اسلامی باید به این مهم به صورت ویژه توجه داشت. 

مدیرکل آموزش و پرورش استان گیلان با قدردانی از همراهی ها و مساعدت هاي سازمان منطقه آزاد انزلی با ارائه گزارشی از عملکرد
این اداره کل در دوران کرونا، اظهار داشت: به منظور توسعه همکاري ها؛ ایجاد پژوهش سراي دانش آموزي ویژه منطقه آزاد انزلی،
تأسیس مرکز مبادلات و تبادلات فرهنگی تطبیقی با کشورهاي حاشیه دریاي خزر، برقراري تورهاي آشنایی دانش آموزان گیلانی با

ظرفیت ها و حوزه هاي فعالیت منطقه و همکاري در طرح هاي پژوهش دانش آموزي را می توان مورد بررسی قرار داد.



رشد 4 برابري سرمایه گذاري در بخش کشاورزي آذربایجان شرقی

منبع: آرمان تبریزشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/06/25

آرمان تبریز-بخش کشاورزي آذربایجان شرقی درهفت سال فعالیت دولت تدبیر و امید، جهش چشمگیري را در زیربخش
هاي متنوع خود تجربه کرده که رشد بیش از2برابري خریدتضمینی گندم،احداث سامانه هاي آبیاري نوین، خط اعتباري

مکانیزاسیون و همچنین افزایش سطح گلخانه هاي استان نمود عینی آن است. 15.2 درصد تولید ناخالص ...

آرمان تبریز-بخش کشاورزي آذربایجان شرقی درهفت سال
فعالیت دولت تدبیر و امید، جهش چشمگیري را در
زیربخش هاي متنوع خود تجربه کرده که رشد بیش
از2برابري خریدتضمینی گندم،احداث سامانه هاي آبیاري
نوین، خط اعتباري مکانیزاسیون و همچنین افزایش سطح

 
گلخانه هاي استان نمود عینی آن است. 

آرمان تبریز-بخش کشاورزي آذربایجان شرقی درهفت سال
فعالیت دولت تدبیر و امید، جهش چشمگیري را در
زیربخش هاي متنوع خود تجربه کرده که رشد بیش

از2برابري خریدتضمینی گندم،احداث سامانه هاي آبیاري نوین، خط اعتباري مکانیزاسیون و همچنین افزایش سطح گلخانه هاي

 
استان نمود عینی آن است. 

15.2 درصد تولید ناخالص داخلی، 21.2 درصد اشتغال و 12.5 درصد صادرات غیرنفتی استان آذربایجان شرقی مربوط به بخش

 
کشاورزي است. 

سالانه 4.8 میلیون تن محصولات کشاورزي در استان آذربایجان شرقی تولید شده و این استان داراي رتبه اول تولید زردآلو، یونجه ،
سنجد و تعداد کندو، رتبه دوم تولید عدس، سیب درختی، گردو ، آلبالو ، گوجه ، ذغال اخته و عسل، رتبه سوم گوشت قرمز و گردو،
رتبه چهارم جمعیت دامی، تخم مرغ، بادام ، سیب زمینی، گل محمدي و رتبه پنجم تولید نخود و انگور و رتبه ششم تولید شیر خام

 
در کشور است. 

طبق آمار موجود در سامانه پهنه بندي روستاهاي آذربایجان شرقی، تعداد 308 هزار و 672 بهره بردار در بخش هاي مختلف
کشاورزي استان فعالیت می کنند که با لحاظ هم پوشانی بودن شغل هاي کشاورزي، شامل تعداد 78 هزار بهره بردار دام سنگین، 89
هزار بهره بردار دام سبک، 119 هزار بهره بردار طیور سنتی، 1789 هزار بهره بردار طیور صنعتی، 19888 بهره بردار زنبورداري،
1055 بهره بردار پرورش آبزیان، 254 هزار بهره بردار زراعی، 156 هزار بهره بردار باغی و 525 بهره بردار پرورش کرم ابریشم می

 
باشد. 

در سال جاري نیز  عملیات صدور شناسنامه براي تمامی بهره برداران بخش کشاورزي در سطح آذربایجان شرقی با امضاء تفاهم نامه با
سازمان نظام مهندسی کشاورزي و  منابع طبیعی استان  آغاز شده است که با این اقدام ضمن تدقیق آمار بخش کشاورزي به منظور



 
دقت در برنامه ریزي، اراضی کشاورزي سند دار خواهد شد که در جلوگیري از تغییر کاربري هاي غیر مجاز بسیار مؤثر خواهد بود. 

رییس سازمان جهان کشاورزي آذربایجان شرقی با اشاره به رشد 217درصدخریدتضمینی گندم دراستان دردوره فعالیت دولت تدبیر و
امید گفت: در حالی که میزان خرید تضمینی سالانه گندم در آذربایجان شرقی تا سال 1392 رقم پایینی بود این رقم در سال نخست
فعالیت دولت تدبیر و امید به 199 هزار تن افزایش یافت، ضمن این که میزان گندم خریداري شده تضمینی در 2 سال بعد به 181

 
و373هزارتن رسید. 

مهندس اکبر فتحی با اشاره به تولید سالانه حدود 800 هزار تن گندم در آذربایجان شرقی افزود: حجم خرید تضمینی گندم استان در
سال 1395 به 598 هزار تن رسید؛ میزان خرید تضمینی این محصول در آذربایجان شرقی در سال 1396 شمسی 150 هزار تن و

 
پارسال 630 هزار تن بود. 

وي به تند شدن نبض خرید تضمینی گندم در سال هاي فعالیت دولت تدبیر و امید در آذربایجان شرقی اشاره و تشریح کرد: در هفت

 
سال گذشته 2 میلیون و 131 هزار تن گندم از کشاورزان استان خریداري شده است. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان شرقی همچنین از رشد چهار برابري سرمایه گذاري در بخش کشاورزي استان در هفت سال
گذشته در مقایسه با مدت مشابه قبل از آن خبر داد و گفت: در حالی که تا سال 1392 شمسی 791 میلیارد ریال در این بخش
راهبردي سرمایه گذاري شده بود، این رقم در سال اول فعالیت دولت آقاي روحانی به 831 میلیارد ریال و سال بعد از آن به یکهزار و

 
36 میلیارد ریال افزایش یافت. 

وي افزود: میزان سرمایه گذاري در بخش کشاورزي آذربایجان شرقی در سال 1394 شمسی نیز 813 میلیارد ریال بود که با رشد
حدود سه برابري سال بعد به 2 هزار و 900 میلیارد ریال رسید؛ بخش کشاورزي استان در سال 1397 نیز شاهد سرمایه گذاري 2

 
هزار و 970 میلیارد ریالی بود که این رقم پارسال با جهش چشمگیري به سه هزار و 990 میلیارد ریال رسید. 

مدیر آب و خاك سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان شرقی نیز از رشد 342 درصدي (بیش از سه برابري) طرح هاي مربوط به احداث
سمانه هاي نوین آبیاري در بخش کشاورزي استان خبر داد و اظهار کرد: در حالی که در سال 1392 شمسی 549 هکتار از اراضی
کشاورزي آذربایجان شرقی به سامان هاي نوین آبیاري مجهز شده بود، این رقم با رشد بیش از 100 درصدي سال بعد به یکهزار و

 
225 هکتار افزایش یافت. 

مهندس کامران یوسفی راد افزود: یکهزار و 261 هکتار از اراضی کشاورزي آذربایجان شرقی نیز در سال 1394 به سامانه هاي نوین

 
آبیاري تجهیز شد که این رقم در سال بعد به 974 هکتار و سال بعد از آن به سه هزار و 423 هکتار رسید. 

وي یادآوري کرد: پارسال نیز طرح هاي مربوط به احداث سامنه هاي نوین آبیاري در سطح 2 هزار و 425 هکتار از اراضی کشاورزي

 
آذربایجان شرقی اجرا شد. 

وي با اشاره به رشد 21 درصدي اجراي سامانه هاي نوین آبیاري در اراضی تجمعی آذربایجان شرقی در هفت سال فعالیت دولت تدبیر
و امید در مقایسه با دوره قبل از آن تشریح کرد: سطح اراضی کشاورزي تجمعی مجهز به سامانه هاي نوین آبیاري استان از 46 هزار و

 
898 هکتار در دوره قبل از دولت آقاي روحانی به 56 هزار و 755 هکتار در پایان سال 1398 افزایش یافت. 



مدیر آب و خاك سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان شرقی همچنین به رشد 144 درصدي اجراي شبکه هاي فرعی آبیاري و زهکشی
اراضی کشاورزي استان در هفت سال فعالیت دولت تدبیر و امید نسبت به دوره مشابه قبل از آن اشاره کرد و گفت: در سال نخست
روي کار آمدن دولت آقاي روحانی در چهار هزار و 120 هکتار از اراضی کشاورزي استان شبکه هاي فرعی اجرا شد که این رقم سال

 
بعد سه هزار و 601 هکتار بود. 

وي با اشاره به سیر صعودي تجهیز اراضی کشاورزي آذربایجان شرقی به شبکه هاي فرعی و آبیاري در سال هاي بعد ادامه داد: در
سال 1394 در سطح یکهزار و 883 هکتار از اراضی کشاورزي، شبکه هاي فرعی آباري و زهکشی اجرا شد که این رقم در 2 سال بعد

 
به ترتیب به چهار هزار و 238 هکتار و هشت هزار و 763 هکتار افزایش یافت. 

وي سطح اجراي شبکه هاي فرعی آبیاري و زهکشی در اراضی کشاورزي آذربایجان شرقی در سال گذشته را 10 هزار و 63 هکتار

 
اعلام کرد. 

مهندس یوسفی راد از رشد 18 درصدي لایروبی و مرمت قنوات آذربایجان شرقی در دولت روحانی نسبت به دوره قبل از آن هم خبر
داد و گفت: در حالی که تا سال 1392 شمسی 681 کیلومتر از قنوات استان مرمت و لایروبی شده بود، این رقم تنها پارسال به 803

 
کیلومتر رسید. 

رییس اداره امور فناوري هاي مکانیزه کشاورزي سازمان جهادکشاورزي آذربایجان شرقی نیز گفت: در حالی که تا روي کار آمدن
دولت تدبیر و امید خط اعتباري مکانیزاسیون بخش کشاورزي استان برقرار نبود، در سال 1392 شمسی 292 میلیارد ریال اعتبار

 
براي این منظور اختصاص یافت. 

مهندس محسن قهرمان نژاد افزود: خط اعتباري مکانیزاسیون بخش کشاورزي آذربایجان شرقی در سال هاي 1393 و 1394 به
ترتیب به 424 و 516 میلیارد ریال افزاي یافت، ضمن این که این رقم در سال 1395 به 687 میلیارد ریال و سال بعد از آن به 401

 
میلیارد ریال رسید. 

وي یادآوري کرد: دولت سال گذشته خط اعتبار یکهزار میلیارد ریالی براي مکانیزاسیون بخش کشاورزي آذربایجان شرقی اختصاص

 
داد. 

وي همچنین از رشد 23 درصدي ضریب مکانیزاسیون بخش کشاورزي استان در هفت سال فعالیت دولت روحانی نسبت به دوره قبل
از آن خبر داد و اضافه کرد: در حالی که ضریب مکانیزاسیون بخش کشاورزي استان تا سال 1392 به 1.54 اسب بخار در هر هکتار

 
می رسید، این رقم پارسال 1.9 اسب بخار در هکتار بود. 

رییس اداره امور فناوري هاي مکانیزه کشاورزي سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان شرقی با اشاره به رشد 22 درصد تعداد تراکتورهاي
آذربایجان شرقی تشریح کرد: تعداد تراکتورهاي در اختیار بهره برداران کشاورزي استان تا سال 1392 به 29 هزار و 887 دستگاه می

 
رسید که این رقم پارسال به 36 هزار و 559 دستگاه افزایش یافت. 

وي از رشد 50 درصدي تعداد کمباین هاي بخش کشاورزي آذربایجان شرقی نیز خبر داد و گفت: تعداد کمباین هاي کشاورزان استان

 
از560 دستگاه تا سال 1392 به 841 دستگاه در پایان سال گذشته رسیده است. 



مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان شرقی نیز از رشد چهار برابري سطح گلخانه هاي استان در دولت تدبیر و امید

 
خبر داد. 

مهندس محمدباقر بی پروا افزود: در حالی که سطح گلخانه هاي آذربایجان شرقی تا سال 1392 به 52.6 هکتار می رسید، این رقم در

 
سال نخست فعالیت دولت تدبیر و امید با رشد حدود 12 هکتاري به 64.5 هکتار و سال بعد به 72 هکتار رسید. 

وي به رشد جهشی گلخانه هاي استان در هفت سال اخیر اشاره کرد و ادامه داد: سطح گلخانه هاي آذربایجان شرقی در سال 1395

 
به 121 هکتار و سال بعد از آن به 165 هکتار افزایش یافت. 

وي سطح گلخانه هاي آذربایجان شرقی در پایان سال گذشته را 197 هکتار اعلام کرد و یادآوري کرد: سطح گلخانه هاي استان در
نیمه نخست پارسال به 219 هکتار افزایش یافت.



معافیت بیمه اي تعاونی ها از ماه آینده اجرا می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/06/25

در راستاي افزایش سهم بخش تعاون و تقویت و توانمندسازي بنگاههاي تعاونی، معافیت بیمه اي تمام تعاونی هاي کشور به
عنوان یک گام بزرگ از مهر ماه اعمال می شود.

به گزارش ایسنا، به دنبال امضاي تفاهم نامه همکاري میان
معاونت تعاون و معاونت اشتغال وزارت کار در راستاي
اعمال تخفیف 20 درصد سهم بیمه کارفرماي اعضاي
شاغل در تعاونی ها،تمام تعاونی هایی که براساس قانون
باید مشمول معافیت بیمه شوند تحت پوشش قرار گرفته و
سازمان تامین اجتماعی از ماه آینده این تخفیف را اعمال

 
خواهد کرد. 

به گفته معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
در حال حاضر بیش از 95 درصد بنگاههاي خرد و کوچک

در کشور زیر 10 نفر هستند که در بحث آموزش و بازار محدودیت دارند و این امر اهمیت توجه بیش از پیش به امر شبکه سازي را
نشان می دهد؛ از این رو با توجه به آنکه از ظرفیت شبکه سازي در کشور به شکل مطلوب استفاده نشده است این رویکرد باید تغییر

 
یابد. 

وي افزود: به منظور تقویت و توسعه بخش تعاون و استفاده از ظرفیت تشکل هاي تعاونی، افزایش سهم بخش تعاون در تسهیلات قابل
ارائه به بخش خصوصی را در دستور کار قرار دادیم و در این راستا، تفاهم نامه مشترکی با معاونت تعاون براي اعمال تخفیف 20
درصدي سهم بیمه کارفرماي شاغل در تعاونی ها منعقد کردیم که یک گام بزرگ محسوب می شود و بر اساس آن تمام تعاونی ها از

 
مهر ماه امسال مشمول معافیت بیمه قرار می گیرند و سازمان تامین اجتماعی آن را اعمال خواهد کرد. 

به گزارش ایسنا، در قانون سیاست هاي اصل 44 قانون اساسی، براي تشکل هاي تعاونی مزایایی از قبیل معافیت هاي بیمه اي و
مالیاتی پیش بینی شده است که تخفیف حق بیمه سهم کارفرما براي اعضاء شاغل در تعاونی ها به میزان 20 درصد، از جمله این مزایا
به شمار می رود. با این حال طی ساله اي گذشته عدم اختصاص ردیف بودجه براي این منظور باعث شد این ماده قانونی سالها روي
زمین بماند که با اهتمام وزارت کار و اختصاص بودجه از محل منابع معاونت اشتغال این امر محقق شد و به دنبال امضاي تفاهم نامه

 
مشترك میان معاونت اشتغال و معاونت تعاون وزارت کار بستر اعمال تخفیف بیمه اي براي تعاونی ها به وجود آمد. 

انتهاي پیام



آغاز ثبت نام متقاضیان کسب و کارهاي خانگی در جهاد دانشگاهی هرمزگان

منبع: ایسناشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/06/25

معاون آموزشی جهاد دانشگاهی استان هرمزگان از آغاز ثبت نام متقاضیان مشاغل خانگی در "طرح ملی توسعه مشاغل
خانگی" در این استان همزمان با هفته دولت خبر داد.

 محمد دلپسند ظهر امروز(25 شهریورماه) در آئین آغاز به
کار طرح ملی توسعه مشاغل خانگی" در هرمزگان، گفت: طرح ملی توسعه مشاغل خانگی با کارفرمایی وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی و جهاددانشگاهی به عنوان نهاد توسعه اي در 31 استان کشور و به منظور کمک و رونق اقتصاد خانوار، تحقق شعار سال و

 
توسعه جایگاه مشاغل خانگی در اقتصاد کشور تعمیم دهد. 

وي با اشاره به سهمیه دو هزار و 300 نفري استان هرمزگان در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی بیان کرد: علاقمندان باید در زمان
مقرر در سامانه inhb.ir اقدام به ثبت نام کنند، اظهار کرد: ثبت نام از روز پنج شنبه 6 شهریور آغاز شده و به مدت یک ماه ادامه

 
خواهد داشت. 

این مقام مسئول خاطرنشان کرد: شرایط متقاضیان ثبت نام در طرح حداقل سن 18 سال، بومی استان محل ثبت نام، عدم اشتغال

 
تمام وقت و نداشتن بیمه کارفرمایی است. 

وي عنوان کرد: در سامانه مشاغل خانگی خدماتی همچون مشاوره، آموزش، طراحی، تولید، بسته بندي، بازارسازي، بازاریابی و اتصال

 
به بازار و فروش براي صاحبان این مشاغل در نظر گرفته شده است. 

دلپسند اظهار کرد: هدف از اجراي این طرح ملی تعامل با دستگاه هاي اجرایی مرتبط با مشاغل خانگی و ارائه خدمات آموزش و

 
مشاوره به صورت حضوري و غیرحضوري در زمینه بازاریابی و فروش به متقاضیان مشاغل خانگی جهت اتصال به بازار است. 



 
 

وي با بیان اینکه این طرح در سه فاز شناسایی، اولویت بندي مزیت ها، ظرفیت ها و پتانسیل هاي اشتغال در حوزه مشاغل خانگی در
استان، توانمندسازي متقاضیان و اتصال به بازار طراحی شده است، تصریح کرد: این طرح سعی در ایجاد اشتغال و پایدارسازي مشاغل
موجود است و امیدواریم با پیاده سازي موفق این طرح در استان که نیازمند همراهی، همکاري و هم اندیشی بخش هاي مختلف

 
دولتی و خصوصی است و درسال جهش تولید با اجراي طرح توسعه ملی مشاغل خانگی شاهد رشد وشکوفایی این مشاغل باشیم. 

انتهاي پیام



دو برنامه موثر وزارت علوم؛ تصویب و تشویق برگزاري فرصت مطالعاتی اساتید

در صنعت و شکل گیري رساله هاي تقاضامحور

شماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/06/25
منبع: وزارت علوم تحقیقات و

فناوري

دکتر غلامحسین رحیمی، معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در بیست و دومین در بیست و دومین
کنگره سراسري همکاري هاي دولت، دانشگاه و صنعت براي توسعه که امروز (سه شنبه) به صورت حضوري و مجازي در

سالن شهداي جهاد علمی برگزار شد، تایید، تصویب و ترغیب به برگزاري فرصت مطالعاتی اساتید در صنعت ...

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم، دکتر
رحیمی در این کنگره با اشاره به قدمت 30 ساله موضوع
ارتباط صنعت و دانشگاه گفت: دفاتر ارتباط با صنعت و
دانشگاه از سال ها پیش در دانشگاه ها و برخی صنایع
شکل گرفته و به تدریج این ارتباط به شکل هایی چون
ایجاد مراکز کارآفرینی در دانشگاه ها، شکل گیري مراکز
رشد و ایجاد پارك هاي علم و فناوري و شرکت هاي دانش

 
بنیان ادامه فعالیت داشته است. 

وي افزود: آیین نامه برگزاري فرصت مطالعاتی اساتید در صنعت به تازگی تهیه شده و قرار است این امر به شکل گسترده اي در
وزارت علوم دنبال شود و هدف از حضور اساتید در صنایع تنها اجراي پروژه هاي علمی و پژوهشی نیست، بلکه هدف اصلی مسئله

 
یابی اساتید در صنعت است. 

دکتر رحیمی با اشاره به تدوین آیین نامه پایان نامه هاي تقاضامحور گفت: طراحی سامانه اي جهت پایان نامه هاي تقاضامحور از دو
سال پیش آغاز شده و براي شکل گیري رساله هاي تقاضامحور برنامه ریزي درازمدت صورت گرفته تا علم در خدمت و پاسخ گوي

 
تقاضاها و نیازهاي جامعه باشد و این پاسخ گویی و فعالیت هاي تحقیقاتی باید بر اساس استانداردهاي بین المللی انجام پذیرد. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم به برنامه مهم دیگري که در وزارت علوم دنبال می شود اشاره کرد و افزود: موضوع اهتمام جدي
به کارورزي و مهارت آموزي از برنامه هاي موثر به شمار می رود که آیین نامه آن نیز ابلاغ شده و از آنجایی که معمولاً کارآموزي در
دانشگاه ها و کارورزي ها در بخش صنعت انجام می شود، قرار است دانشگاه ها از کارشناسان، مهندسان و مدیران برجسته صنعت

 
جهت برگزاري کارگاه هاي آموزشی در دانشگاه ها دعوت به عمل آوردند. 

وي با اشاره به برگزاري هفته پژوهش و فناوري در آینده نزدیک خاطرنشان کرد: عمده فعالیت هاي نهادها و مراکز صنعتی در این

 
هفته به نمایش گذاشته خواهد شد و امسال ورود همه رشته ها و گروه هاي علمی را در هفته پژوهش و فناوري شاهد خواهیم بود. 

وي تقویت و حمایت از پارك هاي علم و فناوري و مراکز رشد، گسترش ارتباط دانشگاه با صنعت و جامعه، برگزاري نشست هاي
منظم با مدیران صنایع و سیاست گذاري هاي، کلان در این امر را از مهم ترین و اصلی ترین برنامه هاي آتی وزارت علوم برشمرد که

 
کمک و حمایت نهادهاي مردمی را می طلبد. 

س.س 51/ ل.م 54/  ع. ع 57



ترامپ ایران را تهدید کرد

منبع: رویداد 24شماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/06/25

رئیس جمهور آمریکا با استناد به گزارش هاي جعلی یک رسانه آمریکایی ایران را تهدید کرد.

رویداد24 دونالد ترامپ رئیس جمهور آمریکا بارها از رسانه
هاي آمریکایی به عنوان بنگاه هایی که به انتشار اخبار
جعلی اشتغال دارند یاد کرده اما روز سه شنبه به استناد
گزارش تأییدنشده یکی از همین رسانه ها ایران را تهدید

 
کرده است. 

پایگاه پولیتیکو در گزارشی که هم از سوي آفریقاي جنوبی
و هم از سوي ایران تکذیب شده ادعا کرده بود ایران قصد داشته سفیر آمریکا در این کشور را به تلافی عملیات تروریستی آمریکا براي

 
به شهادت رساندن سردار «قاسم سلیمانی»، به قتل برساند. 

ترامپ در واکنش به این گزارش تأییدنشده در توئیتر با استناد به این گزارش مدعی شده طبق گزارش هاي رسانه اي، ایران ممکن

 
است در حال برنامه ریزي براي ترور یا انجام حمله اي دیگر علیه ایالات متحده باشد. 

وي در پیامی دیگر نوشت: «هر حمله اي از سوي ایران علیه ایالات متحده به هر شکلی با حمله اي به ایران که هزار برابر قدرتمندتر

 
باشد پاسخ داده خواهد شد.» 

 
بیشتر بخوانید: چرا بین ایران و ترامپ مذاکره اي شکل نمی گیرد؟ 

سعید خطیب زاده، سخنگوي وزارت امور خارجه کشورمان، در واکنش به گزارش پولیتیکو در حساب کاربري خود در توییتر نوشت:
«جنگ افروزان ایالات متحده همواره از «روزنامه نگاران» زودباور براي همراه کردن افکار عمومی با حماقت هاي خود استفاده کرده

 
اند. 

در دولت جرج بوش رئیس جمهوري پیشین آمریکا از آن ها استفاده کردند تا جنگ 7 تریلیون دلاري عراق را به مردم بفروشند و حالا

 
هم دوباره در حال تکرار همان کار هستند و از پالیتیکو براي نشر دروغ هایشان استفاده می کنند. 

رسانه هاي ایالات متحده باید هوشیار باشند که از سوي سیاستمداران به کار گرفته نشوند.»



نظر استاد شهیدي درباره علت وقایع پس از پیامبر(ص)

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/06/25

استاد دانشگاه تهران با بیان اینکه نکته مهم تفاوت دنیاي مدرن با قبل این است که پول عالمَ ساخته و کانون تعلقات انسان
قرار گرفته است، اظهار کرد: از مرحوم شهیدي درباره چرایی وقایع بعد از ارتحال رسول اکرم(ص) پرسیدم و ایشان گفتند که

بعد از پیامبر(ص) بحث طلا، پول و سکه و فتوحات پیش آمد و کشورگشایی و ...

استاد دانشگاه تهران با بیان اینکه نکته مهم تفاوت دنیاي مدرن با قبل این است که پول عالمَ ساخته و کانون تعلقات انسان قرار
گرفته است، اظهار کرد: از مرحوم شهیدي درباره چرایی وقایع بعد از ارتحال رسول اکرم(ص) پرسیدم و ایشان گفتند که بعد از
پیامبر(ص) بحث طلا، پول و سکه و فتوحات پیش آمد و کشورگشایی و به دست آوردن ثروت به مقدار زیادي اتفاق افتاد و این مسئله

 
همه را عوض کرد. 

به گزارش ایکنا، یازدهمین قسمت از برنامه رادیویی «در
جستجوي معنا» با موضوع «عشق، تنهایی و معناي زندگی» با
حضور امیرعباس علیزمانی، استاد دانشگاه تهران، دوشنبه، 24

 
شهریورماه، از رادیو فرهنگ پخش شد. 

امیرعباس علیزمانی در این برنامه گفت: این هفته قصد دارم
درباره برخی سوءتفاهم ها صحبت کنم. جنون پول و غرق شدن
در پول و خدایی کردن پول انسان را از خود بیگانه می کند و

انسان را تبدیل به ماشین تولید پول می کند. غرق در این مسئله شدن باعث می شود که انسان ها نتوانند از زندگی خود لذت ببرند.
برخی تصور می کنند این حرف ما به این معناست که فقر براي زیستن بهتر است و فقر تنهایی را کم می کند. امام محمد غزالی می

 
گوید فقر براي کافه مردم بهتر است که البته این نگاه صوفیانه است و اینجا منظور فقر صوفیانه است. 

استاد فلسفه دانشگاه تهران افزود: فقر به همان میزان خطرناك است که غرق شدن در پول خطرناك است و یا شاید حتی بدتر. رابطه
سرمایه داري و فقر شبیه رابطه کاپیتالیسم و سوسیالیسم در سخن شهید مطهري است که می گوید مانند دو لبه یک قیچی عمل می
کنند. فقر نیز انسان را دچار از خود بیگانگی می کند. انسان فقیر وقتی براي اندیشیدن ندارد، نمی تواند عشق بورزد و فقر روابط
اجتماعی سالم را از بین می برد. بنابراین قصد ما ستایش فقر نیست. حضرت علی (ع) در نهج البلاغه می گوید: فقر زبان انسان را بند
می آورد و باعث می شود انسان زیرك نتواند حرف بزند. با وجود فاصله طبقاتی انسان ها نمی توانند هم دل و هم زبان باشند. با وجود

 
درجه اي از استغنا و هویت، انسان ها می توانند شکوفایی داشته باشند. 

وي ادامه داد: فقر کوبنده وجود انسان است. در جلسات گذشته عرض کردم که فقر از عوامل ایجاد تنهایی است. پول و سرمایه
متفاوت است. سرمایه در راه تولید به کار می رود و در ایجاد رشد اقتصادي رابطه ایجابی دارد. این کار یک امر انسانی و زیبا است و
نشانه آفرینش است و دوستی ها را بیشتر می کند. فقر انسان را در چشم زن و بچه سرافکنده می کند و عزت نفس انسان را نابود می



کند. بنابراین وقتی پول را نقد می کنیم به معناي دفاع از فقر نیست. آدام اسمیت می گوید سرمایه باید در خدمت تولید قرار بگیرد.
درست برعکس آنچه که امروز در جامعه خودمان شاهد هستیم. کسی که کار و اشتغال می آفریند در پرتوي نوعی خلاقیت و

 
شکوفایی است و از خوشحالی دیگران او نیز خوشحال می شود. 

امیرعباس علیزمانی اضافه کرد: نکته دیگر این است که درباره پول حتی به معنی سنتی اش هم به خودي خود نمی توانیم بگوییم
ارزش یا ضد ارزش است. پول یک ارزش اقتصادي است. سؤال اینجاست که پول از کجا می آید و ما با آن می خواهیم چه کنیم؟ ما
این بحث را داریم از زاویه معناي زندگی مطرح می کنیم. ارسطو 3 فضیلت جسمی، فکري و بیرونی را بر می شمارد. بدون سرمایه و
بدون پول امکان ندارد به خوشبختی برسیم. پول در ارتباط با معناي زندگی شرط لازم است و یکی از ارزش هاست و نه همه ارزش

 
ها. وقتی همه ارزش ها به پاي این ارزش فدا می شوند زندگی بی معنا می شود. 

وي سپس گفت: این ابزار باید در جهت آرامش، رفاه مردم، رسیدن به حقیقت و علم باشد. اگر این ارزش ابزاري به غایت تبدیل شود
خطرناك است. خود پول خطرناك نیست و نسبتی که ما با آن برقرار می کنیم مهم است. آیا ما پول را به خدمت می گیریم یا او ما
را؟ در دنیاي امروز پول است که انسان را به خدمت گرفته است. ارزش هاي ابزاري ارزشمندند اما ما را به غایات می رسانند. پول هم
همین طور است. مثلاً می گوییم پول می خواهم که درس بخوانم، سفر بروم، ماشین بخرم. این ها را براي آرامش می خواهم و آرامش

 
را براي تفکر و زندگی سالم انسانی و عبادت و تعالی می خواهم تا از سرمایه عمرم درست استفاده کنم. 

امیرعباس علیزمانی اظهار کرد: انسان هاي اولیه را برخی به مرفه هاي اولیه تعبیر کرده اند چون خیلی از دغدغه هاي امروز را نداشته
اند و چند روز یک بار به شکار می رفتند چون تأمین بودند. مناسبات دنیاي مدرن بر مبناي پول است. درس خواندن، رفتن به جایی و
هر کاري در جهان جدید به پول نیاز دارد. وقتی می گوییم پول ارزش ذاتی ندارد به این معنا نیست که اصلاً ارزش ندارد. حتی
چیزهاي دیگر مانند قدرت یا علم هم می توانند این طور باشند. علم می تواند در خدمت فحشا و یا در خدمت سعادت انسان به کار
رود. باید ارزش پول را به اندازه خودش برایش قائل باشیم. امیرالمؤمنین فردي که دنیا را لعن می کرد را نکوهش کرد و به او گفت که
دنیا معبر است و به همین دلیل اهمیت دارد. گاهی می شنویم فلان دارو به قیمت بسیار گزافی فروش می رود. این روحیه بسیار

 
خطرناك است که به هر چیزي نگاه مبتنی بر تجارت(business) داشته باشیم. متأسفانه بشر دارد به این سو پیش می رود. 

وي یادآور شد: پول، طلا، نقره و دارایی در دوران ماقبل مدرن هم وجود داشته است. پول و پول داشتن همواره براي بشر مهم بوده و
همیشه جاذبه داشته است؛ مخصوصاً طلا و فلزات گران بها. مالکیت نیز همواره مهم بوده است. قرآن می گوید: «زُیِّنَ للِنَّاسِ حُبُّ
نیَْا». می گوید مَۀِ وَالأَنعَْامِ وَالحَْرْثِ ذَلکَِ مَتَاعُ الحَْیَاةِ الدُّ ۀِ وَالخَْیْلِ المُْسَوَّ هَبِ وَالفِْضَّ هَوَاتِ مِنَ النِّسَاءِ وَالبَْنِینَ وَالقَْنَاطِیرِ المُْقَنْطَرَةِ مِنَ الذَّ الشَّ
رْهُمْ ِ فَبَشِّ ۀَ وَلاَ یُنْفِقُونهََا فِی سَبِیلِ االلهَّ هَبَ وَالفِْضَّ این ها براي انسان زینت داده شده است. در جاي دیگر می فرماید: «الَّذِینَ یکَْنِزُونَ الذَّ

 
بعَِذَابٍ ألَیِمٍ». 

امیرعباس علیزمانی افزود: یادي از دکتر شهیدي کنم که خدا رحمت شان کند و در زمینه هاي مختلف واقعاً زحمت کشیدند. یک بار
از ایشان پرسیدم چرا بعد از مرگ پیامبر (ص) این حوادث اتفاق افتاد؟ ایشان گفتند بحث طلا، پول و سکه و فتوحات بعد از پیامبر
(ص) پیش آمد و کشورگشایی و به دست آوردن ثروت به مقدار زیادي اتفاق افتاد و این مسئله همه را عوض کرد. تا حدي که این

 
تعبیر به کار برده شده است که ارتد الناس بعد النبی الا ثلاثه. همه مردم مرتد شدند به جز 3 نفر. 

وي در ادامه گفت: نکته مهم تفاوت دنیاي مدرن با قبل این است که پول عالمَ ساخته و کانون تعلقات انسان قرار گرفته است. یک
زمانی مردم تعلقات مختلف داشتند اما وقتی پول کانون تعلقات انسان قرار می گیرد خیلی خطرناك است. مفهوم بانک، وام و اعتبار
مربوط به این دوره است. در برخی شهرهاي کوچک تعداد زیادي بانک می بینیم و شاهد هستیم بهترین ساختمان ها متعلق به بانک



هاست. در قوانین بانکداري وام دهی بارها می تواند تکرار شود. اما در واقعیت این چیزي شبیه به تقلب است در عین حالی که تقلب

 
نیست. این همان اعتبار است و این اعتبار است که دنیاي جدید ما را ساخته است. 

امیرعباس علیزمانی سپس عنوان کرد: نظام سرمایه داري یک نظام است و تفاوت آن با نظام سنتی خیلی زیاد است. سرمایه داري
حقیقتاً یک کیش و مذهب است و خداي آن پول است. نظام سرمایه داري به ما می گوید بچه مان را چگونه تربیت کنیم و چگونه
رفتار کنیم و بایدها و نبایدهاي ما را تعیین می کند. در نگاه نظام سرمایه داري طمع چیز خوبی تلقی می شود و ثروتمندان طمع
کارترین انسان ها هستند. دوره لشکرکشی هاي مستقیم و عینی از بین رفته است. امروز می گویند دانش، ورزش و همه چیز باید در
جهت تولید سرمایه باشد. یوتیلیتاریانیسم فلسفه اخلاق متناسب با این مسیر است. این نظام دولت ها را جابه جا می کند و تفکرها را

 
عوض می کند و این خیلی خطرناك است. 

وي در پایان گفت: در مجموع پول شرط لازم براي خوشبختی است. مقدار پول وقتی افزایش پیدا کند نمودار خوشبختی بالا می رود
اما از جاي دیگر این نمودار در مسیر مستقیم حرکت می کند. پول خوشبختی نمی آورد اما براي خوشبختی باید پول دار باشیم.
خیلی از پول دارها که همه نوع امکاناتی دارند می بینیم به افسردگی و خودکشی می رسند. بنابراین مسئله اصلی در درون انسان

 
است و ما به چیزهاي بسیار زیادي براي آرامش درونی نیاز داریم. 

یادآور می شود، برنامه رادیویی «در جستجوي معنا» با موضوع «عشق، تنهایی و معناي زندگی» کاري از گروه اجتماعی رادیو فرهنگ
FM با اجراي یاسر هدایتی و به تهیه کنندگی محمدرضا حاج حیدري است که دوشنبه هر هفته ساعت 21 از رادیو فرهنگ (موج
ردیف 106) پخش می شود. گفتنی است، این برنامه به صورت تصویري از سایت رادیو فرهنگ و اپلیکیشن ایران صدا قالب تماشاست.

انتهاي پیام



تمدید مهلت ثبت نام در مرکز علمی ـ کاربردي جهاددانشگاهی ارومیه

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/06/25

رئیس مرکز آموزش علمی ـ کاربردي جهاددانشگاهی ارومیه از تمدید مهلت ثبت نام در رشته هاي کاردانی و کارشناسی این
مرکز تا 27 شهریورماه خبر داد.

رئیس مرکز آموزش علمی ـ کاربردي جهاددانشگاهی ارومیه از تمدید مهلت ثبت نام در رشته هاي کاردانی و کارشناسی این

 
مرکز تا 27 شهریورماه خبر داد. 

به گزارش ایکنا آذربایجان غربی، به نقل از روابط عمومی
جهاددانشگاهی استان، شیوا حبیب زاده، رئیس مرکز آموزش
عالی علمی ـ کاربردي جهاددانشگاهی ارومیه، با اشاره به اینکه
پذیرش دانشجو بدون کنکور در مقاطع کاردانی و کارشناسی
مرکز آموزش عالی علمی ـ کاربردي جهاددانشگاهی ارومیه تا 27
شهریورماه تمدید شده است، اظهار کرد: ثبت نام مهرماه این
دانشگاه با 11 کد رشته در مقطع کاردانی و کارشناسی انجام می

 
شود. 

وي افزود: مرکز آموزش عالی علمی ـ کاربردي جهاددانشگاهی
ارومیه بدون کنکور و بدون پیش شرط مدرك پیش دانشگاهی در رشته هاي کاردانی حقوق ثبتی، فناوري اطلاعات، تربیت مربی
پیش دبستانی، حقوق خدمات قضایی، گیاهان دارویی معطر، گیاه پزشکی، مددکاري اجتماعی گرایش مددکاري خانواده و کارشناسی

 
حقوق ثبتی، حقوق اداري، مهندسی فناوري اطلاعات و تربیت مربی پیش دبستانی دانشجو می پذیرد. 

رئیس مرکز آموزش عالی علمی ـ کاربردي جهاددانشگاهی ارومیه ادامه داد: جهاددانشگاهی با بهره گیري از سامانه آنلاین آموزشی و

 
اختصاصی امجد، کلاس هاي درسی را با بهترین کیفیت و به صورت دوطرفه برگزار خواهد کرد. 

وي تصریح کرد: به مناسبت چهلمین سالگرد تشکیل جهاددانشگاهی و در راستاي تسهیل در ادامه تحصیل کارکنان دستگاه هاي
اجرایی شرایط خاص و ویژه اي براي این قشر در نظر گرفته شده که از جمله می توان به تخفیف 20 درصدي در شهریه ثابت کل
دوره تحصیلی کاردانی و کارشناسی ورودي هاي مهر ماه 99 اشاره کرد. از دیگر شرایط ویژه براي کارکنان دستگاه هاي اجرایی می
توان به تشکیل کلاس ها خارج از وقت اداري جهت سهولت شرکت در کلاس، تدوین برنامه کلاسی و درسی مجزا ویژه گروه هاي 10

 
نفره کارکنان و امکان تقسیط شهریه اشاره کرد. 

حبیب زاده با اشاره به اینکه علاقه مندان به صورت حضوري و اینترنتی می توانند در رشته هاي این مرکز ثبت نام کنند، گفت: علاقه
مندان جهت ثبت نام حضوري می توانند به نشانی ارومیه، خیابان پاسداران، جنب مهمانسراي مروارید، فرهنگسراي جوان ارومیه
مراجعه و یا جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 33460031 و 33477333 تماس بگیرند. زمان ثبت نام اینترنتی نیز در مقطع

کاردانی از طریق پایگاه اینترنتی سازمان سنجش به نشانی www.sanjesh.org انجام می شود. 



وي گفت: تسهیلات مختلفی از جمله معرفی مستقیم دانشجویان داراي ایده کارآفرینانه به مرکز رشد جهاددانشگاهی، اخذ تسهیلات
وام شهریه صندوق رفاه براي هر ترم دانشجو، امکان تقسیط شهریه دانشجو، تشکیل کلاس ها خارج از ساعت اداري جهت تسهیل
حضور دانشجویان شاغل، تسهیل ارتباط دانشجویان با بازار کار از طریق دفاتر کارآفرینی و مراکز رشد به دانشجویان این مرکز ارائه می

 
شود. 

حبیب زاده اظهار کرد: در این مرکز دروس نظري علاوه بر سرفصل هاي مصوب به صورت علمی و متناسب با نیازهاي بازار کار به
دانشجویان ارائه می شود به طوري که دانشجویان مهارت هاي مورد نیاز عملی رشته تحصیلی خود را نیز فرا می گیرند تا مشکلی در

 
ورود به بازار کار نداشته باشند. 

وي در تشریح مزایاي این دانشگاه نسبت به سایر مراکز آموزش عالی مشابه گفت: دانشگاه هاي تحت نظر جهاددانشگاهی به عنوان
یکی از مراکز تحقیقاتی فراملی سعی می کنند بر اساس آخرین روش هاي آموزشی در راستاي اهداف علمی برنامه ریزي داشته باشند.

انتهاي پیام



اختصاص 4 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی براي جوانان و سمن هاي ایلام

منبع: کرد پرسشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/06/25

به گزارش خبرگزاري کردپرس به نقل از روابط عمومی
ورزش و جوانان ورزش و جوانان ایلام، در ابتداي این جلسه
مظفر علی شایی، مدیر ایلام گزارشی اجمالی از عملکرد
معاونت جوانان اداره کل در حوزه مشارکت هاي اجتماعی،
ازدواج و خانواده، طرحهاي فراگیر جوانان، ستادهاي

 
ساماندهی امور جوانان استان و شهرستان ها ارائه کرد. 

محمدرضا تردست، معاون امور جوانان استان نیز در این جلسه نقش سازمان هاي مردم نهاد جوانان استان ایلام در اجراي طرح ها و
برنامه را تشریح و اظهار کرد: برگزاري اردوهاي جهادي در مناطق دورافتاده و محروم استان و راه اندازي و آغاز به کار سامانه کسب و

 
کار سازمان هاي مردم نهاد جوانان کشور از اولویت هاي مورد نیاز استان است. 

تندگویان، معاون ساماندهی امور جوانان نیز عملکرد حوزه جوانان استان ایلام را در حوزه هاي مختلف قابل تقدیر ذکر کرد و از حوزه
امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان ایلام به عنوان یکی از استانهاي پیشرو و سرآمد در اجراي کامل و درست برنامه ها در

 
سطح کشور نام برد. 

وي نتایج مطلوب بدست آمده در استان را ناشی از همدلی در بین مدیر کل، معاون جوانان و سمنهاي استان دانست و به لزوم ارائه

 
گزارش استانهاي برتر مثل ایلام در جلسات مدیران کل استانها به منظور به اشتراك گذاري تجارب مطلوب تاکید کرد. 

در پایان این دیدار 4 میلیارد تومان از محل تفاهم نامه با صندوق کارآفرینی امید و بانک قرض الحسنه رسالت از طریق تسهیلات
اشتغال زایی به جوانان و سمنهاي جوانان استان ایلام اختصاص یافت.



روایت کارآفرینی که از یک گیاه ناشناخته ، لیف تولید کرد

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/06/25

«عظیم رفیعی» کارآفرین فعالی است که تصمیم گرفت با شیوه نوین کشاورزي را انجام دهد و با تولید محصولات خاص براي
همشهریانش اشتغالزایی کند.

روایت کارآفرینی که از یک گیاه ناشناخته ، لیف تولید کرد
«عظیم رفیعی» کارآفرین فعالی است که تصمیم گرفت با
شیوه نوین کشاورزي را انجام دهد و با تولید محصولات
خاص براي همشهریانش اشتغالزایی کند. به گزارش
خبرگزاري علم و فناوري از استان مرکزي ؛ عظیم رفیعی
کارآفرین و مدیرعامل شرکت نبوغ گستران طب شایلین
است درباره شروع کار خود اینگونه می گوید:چندسالی
کاشت و تولید گیاه لوفا در گلخانه ها در سطح کشور انجام
می شد و من با آگاهی از آن و ایده اي که براي اشتغالزایی

 
سالها در ذهن پرورانده بودم کار را شروع کردم. 

رفیعی با بیان اینکه این گیاه براي کشت به آب و هواي گرم و نیمه گرم احتیاج دارد ادامه می دهد: پس از مطالعه و تحقیق ، زمین
هاي استان مرکزي را براي کشت گیاهی مساعد دیدم وبا ایده نوین کاشت لوفا و نهایتاً تولید لیف گیاهی، در سال 95 کار را آغاز

 
کردم.گیاه لوفا از خانواده کدو بوده و از این گیاه محصولات متفاوتی را می توان تولید و در صنایع متفاوت بکار برد. 

وي استفاده اي که از لوفا در شرکت می شود را بیان می کند :زمانیکه میوه گیاه لوفا سبز رنگ شد قابل خوردن است و می توان آن را
به صورت پخته یا به صورت خام خورد. اما براي تولید لیف زمانی که محصول زرد رنگ ، کاملا رسیده، اسفنجی و فیبري شد از بوته

 
جدا کرده که شرکت نبوغ گستران طب شایلین در این زمان از آن استفاده می کند. 

رفیعی بعد از موفقیت در بخش اول(مطالعه و تحقیق براي پیدا کردن زمین و کاشت و برداشت محصول) در ادامه صحبتهاي خود می
گوید: براي ادامه کار در سال 96 و 97 نتیجه کار و نمونه کارهاي خود را به پارك علم و فناوري استان مرکزي ارائه داده و توانسته ایم

 
وارد مرکز رشد پارك علم و فناوري شده و از خدمات ارائه شده توسط پارك بهره مند شویم. 

مدیرعامل شرکت نبوغ گستران طب شایلین به مناطقی که براي کشت مناسب است اشاره می کند و ادامه می دهد:هم اکنون این
محصول در بیش از هزار هکتار از اراضی استان هاي کرمان ، شیراز ، شمال و در حدود 3هزار هکتار از اراضی استان مرکزي قابل
کشت می باشد. مقداري از این محصول را از کرمان به صورت خشک تهیه می کنیم و در گلخانه اي در مصلح آباد فراهان و در بخش

 
توره زمین هایی را براي کاشت محصول زیر کشت برده ایم. 

رفیعی در ادامه صحبتهاي خود از اقدامات ارزشمند شرکت بومی سازي این میوه می گوید:میوه لوفا از ترکیه وارد ایران می شد و هم
اکنون که به تولید آن در ایران پرداخته ایم دیگر نیازي به واردات نداشته و از خروج ارز جلوگیري می شود و در آینده می توانیم این



 
میوه را به خارج صادر کنیم. 

مدیر عامل این شرکت توضیح می دهد: :تنوع محصولات تولیدي شرکت در مقایسه با تولیدکنندگان دیگر باعث برتري این شرکت
شده است. خط تولید این لیف با ساخت دستگاهی توسط شرکت و به صورت بومی و داخلی راه اندازي شده است و در این مدت

 
22مدل لیف طراحی و تولید شده است که 18مدل توسط شرکت طراحی و تولید شده است. 

رفیعی درباره تفاوت تولید شرکت خود با مشابه هاي آن می گوید: تفاوت محصول تولید شده با نمونه هاي موجود در بازار مربوط به
جنس آن می باشد. اکثر لیف هاي موجود در بازار از جنس پلی استر می باشد اما لیف تولیدي از میوه گیاهی به نام لوفا تهیه شده

 
است.و کیفیت محصول و گیاهی بودن آن باعث متمایز شدن محصول می باشد. 

وي براي معرفی بیشتر محصول تولیدي بیان می کند :در زمان هاي قدیم از این ماده براي ماساژ دادن استفاده می شده چون باعث
برداشتن سلول هاي مرده پوست، شادابی در پوست و تسهیل تنفس سلولها میشد. هم اکنون از این گیاه به عنوان یک محصول

 
طبیعی براي تمیز کردن پوست می توان استفاده کرد. 

رفیعی از آینده ي فعالیت هاي شرکت بیان می کند: شرکت علاوه بر تولید انواع لیف قرار است به تولید اسفنج کودك بپردازد که

 
شبیه سازي آن از روي محصول شرکت اسپانیایی تولید اسفنج می باشد. 

مدیرعامل شرکت نبوغ گستران طب شایلین طرح تولید لیف لوفا را موفقیت آمیز عنوان کرده و می گوید: با توکل به خداوند، تلاش
شبانه روزي و صبر توانستیم این محصول را با نام تجاري «بیولایف» به بازار عرضه کنیم. بیولایف در ترکیه بدون e آخر به ثبت
رسیده و توانستیم با نام تجاري بیولایف و با افزودن کلمه e ثبت کنیم که مشکلی براي این اقدام ایجاد نشود و خوشبختانه در حال

 
حاضر تولید داخلی این محصول بدون وارد کردن از ترکیه با همین برند انجام می شود. 

وي در زمینه فروش محصول می گوید :از کاشت محصول تا فروش (صفر تا صد)توسط شرکت تولید می شود و عرضه محصول در
استان مرکزي و تهران می باشد که مورد استقبال خوب قرار گرفته است. از آنجایی که تولید این محصول کاري جدید و تازه در ایران
است هنوز خوب به بازار معرفی نشده و مردم از کیفیت و خواص این محصول آگاه نیستند. او در ادامه می گوید : ما هرچه جلوتر می
رویم با مدل هاي جدیدتري از این محصول آشنا می شویم که با توجه به ظرفیت و پتانسیل شرکت توان این را داریم که تولیدات را

 
چندبرابر کنیم و هر سال یک زنجیره را براي فروش و پخش این محصول اضافه کنیم. 

رفیعی با بیان اینکه از گیاه لوفا محصولات متعددي از جمله لیف گیاهی، اسفنج ظرفشوئی، کفی صندل، فیلتر، عایق و چند محصول
صنعتی و دستی خلاقانه دیگر قابلیت تولید دارد می افزاید: در صورت حمایت مسئولان در زمینه مالی علاوه بر تولید لیف می توان با
تولید محصولات جدید گام هاي بلندتري در ایجاد اشتغال جوانان برداشت.هم اکنون حدود 120 نفر به طور مستقیم و غیر مستقیم

 
در این زمینه با شرکت همکاري دارند. 

وي در ادامه صحبتهاي خود از ورود به بازار فروش و استقبال از محصول عنوان می کند:ابتدا تحقیقات میدانی انجام شد تا متوجه
شویم آیا این محصول بازخورد دارد.قبل از شیوع ویروس کرونا کار تولید لوفا به صورت انبوه آغاز شد ولی با توجه به گران شدن دلار
دیگر واردات محصول به ایران صورت نمی گیرد و رقبا همه در حال حذف شدن هستند و این براي شرکت می تواند روزهاي خوبی
باشد تا با توکل به خداوند و توان زیاد بازار را به طور کلی در دست بگیریم. از طرفی چشم کارآفرینان و تولیدکنندگان داخلی به
مشتریانی ست که تولید ملی را به مشابه هاي خارجی ترجیح می دهند.مردم باید بدانند اگرما دلمان براي هم نسوزد و از هم حمایت



نکنیم هیچ کس بیرون از مرزهاي کشور ما را حمایت نخواهد کرد. باید این فرهنگ در بین مردم رواج پیدا کند که در صورت نبودن
جنس ایرانی سراغ برند خارجی یک محصول بروند زیرا خرید جنس ایرانی مستقیماً موجب اشتغالزایی می شود.وقتی تولید ایرانی می

 
خرید، تولید انبوه اتفاق می افتد و وقتی تولید بیشتر شود تعداد افراد بیشتري سرکار می روند.» 

مدیرعامل شرکت نبوغ گستران طب شایلین در مورد آینده امیدوار است و ادامه می دهد:با توجه به نوسانات قیمتی و بالارفتن ارز و
تحریم ها هر کس در ایران تولید داخلی انجام دهد و بتواند بازار فروش را پیدا کند موفق خواهد شد زیرا وارد کردن جنس خارجی

 
بسیار سخت است . 

رفیعی می گوید:با آمدن ویروس کرونا در کشور و جهان تقریباً تمامی صنف ها براي مدتی تعطیل شد اما دو مکانی که ما براي عرضه
محصول مان انتخاب کرده بودیم فعالیتشان به خاطر نیاز مردم تعطیل نشد و مشتریان بیشتري به آنجا مراجعه کردند اول داروخانه ها
و دوم فروشگاه هاي زنجیره اي.و همین مسئله در امر معرفی محصول به بازار خیلی کمک کننده بود و فرصت فوق العاده اي را براي

 
فروش براي ما فراهم کرد. 

وي در پایان صحبتهاي خود انتظارش را از مسئولین اینگونه بیان می کند: کارآفرین با ایده اي که دارد کار را آغاز می کند و نیاز به
حمایت دارد. مهم خواستن و حمایت دولت یا سرمایه گذار است. از طرفی قوانین پیچیده اداري دست و پاگیر و زمان براست و
کارآفرین را براي رسیدن به هدف خسته می کند.تولید کننده نباید دغدغه اي به جز کار داشته باشد اما متاسفانه دغدغه هاي

 
مختلفی به جز کار به سراغش می آید. 

پایان خبر/ج



مراسم افتتاح دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی دربندرعباس برگزار

شد

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/06/25

دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در سه فاز مطالعاتی، احصاي توانمندي ها، تولید و با هدف ایجاد توسعه و پایداري

 
مشاغل خانگی به طور رسمی ظهر امروز در بندرعباس آغاز به کار کرد. 

به گزارش صبح ساحل، مظفري مدیر اجرایی این طرح در ابتداي جلسه گفت : \"طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در سه فاز

 
مطالعاتی، احصاي توانمندي ها و تولید و در نهایت ایجاد اشتغال پایدار انجام می شود\". 

وي شناسایی مزیت ها و فرصت هاي اشتغال خانگی در استان هرمزگان، هماهنگی بین دستگاه هاي اجرایی و بخش خصوصی و فاز

 
هدایت افراد به ثبت طرح در سامانه را از جمله ویژگی هاي اجراي این طرح ملی دانست. 

مظفري با بیان اینکه این طرح از 6 شهریور ماه آغاز می شود و تا 6 مهر پایان می یاب، گفت: \"طرح ملی توسعه مشاغل خانگی

 
همزمان در 31 استان کشور اجرایی شده است\". 

 
\"سهیل دادخواه\" رییس جهاد دانشگاهی هرمزگان نیز در این مراسم صحبت کرد. 

وي با ابراز خوشبینی نسبت به ابن طرح گفت: ما ظرفیت هاي بلقوه اي براي این طدح داریم و افراد می توانند با دریافت مشاوره و
آموزش لازم در این طرح، مشاعل خانگی خود را توسعه دهند و او ابراز امیدواري کرد که بتوانیم همانند مشهد و کردستان و دیگر

 
استان ها بتوانیم برند هاي خوبی را در سطح استان داشته باشیم. 

مدیر اجرایی دبیرخانه طرح توسعه مشاغل خانگی افزود با همکاري متقابل جهاد دانشگاهی و اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی به

 
گونه اي این طرح انجام شود که شاهد اشتغال پایدار در استان باشیم و اشتغالزایی انجام می شود. 

هادي ابراهیمی مدیر کل اداره تعاون در ویدئو کنفرانس این مراسم با بیان اینکه این طرح در جایگاه بسیار مناسبی براي جامعه قرار

 
دارد گفت این طرح می تواند در جهت عدالت و توسعه اقتثادي بسیار موثر واقع شود . 

طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در دبیر خانه توسعه و حمایت از مشاغل خانگی معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار

 
و رفاه اجتماعی پس از آسیب شناسی طرح هاي قبلی و انجام مطالعات داخلی و خارجی در سال 1396 طراحی و به تصویب رسید. 

به منظور اجراي و پیاده سازي این طرح، جهاد دانشگاهی بندرعباس به عنوان یک نهاد توسعه اي، واسطه اي و تسهیلگر در این طرح
مکلف به شناسایی، توانمندسازي در زمینه آموزش و مشاوره اشخاص حقیقی و حقوقی و پایدارسازي مشاغل خانگی با اتصال به بازار با

 
بهره مندي از شبکه هاي افقی و عمودي گردید. 

گفتنی است که جهاد دانشگاهی با استفاده از شبکه کارشناسان، مشاوران و تسهیلگران خود در سراسر کشور در نظر دارد با بهره
مندي از ظرفیت هاي تمامی سازمان هاي دولتی و غیر دولتی بویژه بخش خصوصی، حلقه هاي مفقوده و خلا طرح هاي مشابه قبلی

 
را شناسایی و نقش و جایگاه مشاغل خانگی در اقتصاد کشور را توسعه دهد. 



 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



تصویب برگزاري فرصت مطالعاتی اساتید در صنعت و شکل گیري رساله هاي

تقاضامحور

منبع: ایسناشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/06/25

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري تایید، تصویب و ترغیب به برگزاري فرصت مطالعاتی اساتید در
صنعت و شکل گیري پایان نامه ها و رساله هاي تقاضامحور را از موثرترین برنامه هاي وزارت علوم در سال هاي آتی برشمرد.

عکس دریافتی است. به گزارش ایسنا، دکتر غلامحسین رحیمی در بیست و دومین در
بیست و دومین کنگره سراسري همکاري هاي دولت، دانشگاه و صنعت براي توسعه که
امروز (سه شنبه) به صورت حضوري و مجازي در سالن شهداي جهاد علمی برگزار شد،
با اشاره به قدمت 30 ساله موضوع ارتباط صنعت و دانشگاه گفت: دفاتر ارتباط با
صنعت و دانشگاه از سال ها پیش در دانشگاه ها و برخی صنایع شکل گرفته و به
تدریج این ارتباط به شکل هایی چون ایجاد مراکز کارآفرینی در دانشگاه ها، شکل

 
گیري مراکز رشد و ایجاد پارك هاي علم و فناوري و شرکت هاي دانش بنیان ادامه فعالیت داشته است. 

وي افزود: آیین نامه برگزاري فرصت مطالعاتی اساتید در صنعت به تازگی تهیه شده و قرار است این امر به شکل گسترده اي در
وزارت علوم دنبال شود و هدف از حضور اساتید در صنایع تنها اجراي پروژه هاي علمی و پژوهشی نیست، بلکه هدف اصلی مسئله

 
یابی اساتید در صنعت است. 

رحیمی با اشاره به تدوین آیین نامه پایان نامه هاي تقاضامحور گفت: طراحی سامانه اي جهت پایان نامه هاي تقاضامحور از دو سال
پیش آغاز شده و براي شکل گیري رساله هاي تقاضامحور برنامه ریزي درازمدت صورت گرفته تا علم در خدمت و پاسخ گوي تقاضاها

 
و نیازهاي جامعه باشد و این پاسخ گویی و فعالیت هاي تحقیقاتی باید بر اساس استانداردهاي بین المللی انجام پذیرد. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم به برنامه مهم دیگري که در وزارت علوم دنبال می شود اشاره کرد و افزود: موضوع اهتمام جدي
به کارورزي و مهارت آموزي از برنامه هاي موثر به شمار می رود که آیین نامه آن نیز ابلاغ شده و از آنجایی که معمولاً کارآموزي در
دانشگاه ها و کارورزي ها در بخش صنعت انجام می شود، قرار است دانشگاه ها از کارشناسان، مهندسان و مدیران برجسته صنعت

 
جهت برگزاري کارگاه هاي آموزشی در دانشگاه ها دعوت به عمل آوردند. 

وي با اشاره به برگزاري هفته پژوهش و فناوري در آینده نزدیک خاطرنشان کرد: عمده فعالیت هاي نهادها و مراکز صنعتی در این

 
هفته به نمایش گذاشته خواهد شد و امسال ورود همه رشته ها و گروه هاي علمی را در هفته پژوهش و فناوري شاهد خواهیم بود. 

بنا بر اعلام روابط عمومی وزارت علوم، وي تقویت و حمایت از پارك هاي علم و فناوري و مراکز رشد، گسترش ارتباط دانشگاه با
صنعت و جامعه، برگزاري نشست هاي منظم با مدیران صنایع و سیاست گذاري هاي، کلان در این امر را از مهم ترین و اصلی ترین

 
برنامه هاي آتی وزارت علوم برشمرد که کمک و حمایت نهادهاي مردمی را می طلبد. 

انتهاي پیام





بهزیستی به تنهایی پاسخگوي نیازهاي شرایط کرونایی نیست

منبع: ایسناشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/06/25

مدیرکل بهزیستی فارس با بیان اینکه این سازمان به تنهایی پاسخگوي نیازهاي آسیب دیدگان از کرونا نیست، تاکید کرد:
باید همه کمک کنیم تا سرپرستان خانوار آسیب دیده از کرونا به حوزه اشتغال و کارآفرینی بازگردند.

عکس آرشیوي است. محمدصادق کشفی نژاد سه شنبه 25
شهریور به خبرنگاران گفت: بهزیستی در راستاي حمایت از
افراد تحت پوشش این سازمان در ایام کرونا و با هدف
تامین لوازم بهداشتی مورد نیاز، اقدامات حمایتی را در چند

 
نوبت اجرایی کرده است. 

او با بیان اینکه اما نباید فراموش کرد که این رقم هاي
پرداختی به هیچ وجه خسارت وارده بر این خانوارها را
جبران نخواهد کرد، گفت: ایجاد اشتغال براي افراد و
دریافت دستمزد و درآمد حاصل از اشتغال می تواند براي

 
اقشار و مددجویان بهزیستی رونق دوباره اي به زندگی این افراد ببخشد. 

مدیرکل بهزیستی فارس ادامه داد: پرداخت اعانه باعث می شود که افراد غیرفعال شوند و این موضوع متاسفانه هم اکنون هم

 
مشکلاتی را هم براي مددجویان و هم براي دولت ایجاد کرده است. 

 
اشتغال 254 زن سرپرست خانوار از محل پرداخت تسهیلات 

معاون هماهنگی موسسات غیر دولتی مشارکت هاي مردمی اشتغال و مسکن اداره کل بهزیستی فارس نیز گفت: سال 98 تعداد 371

 
نفر از زنان سرپرست خانوار تحت حمایت این اداره کل از مشوق هاي بیمه اي استفاده کردند. 

پریسا زارعی خاطرنشان کرد: مشوق هاي بیمه اي پرداخت شده در سال 98 معادل 2 میلیارد و 777 میلیون و 960 هزار و 260 ریال

 
بوده است. 

زارعی با بیان اینکه تعداد زنان سرپرست خانوار تحت پوشش بهزیستی فارس امسال به 605 نفر رسیده است، گفت: با پرداخت 74

 
میلیارد و 610 میلیون ریال تسهیلات، براي 254 زن سرپرست خانوار در فارس اشتغال ایجاد شده است. 

انتهاي پیام



تاکسی هاي شهري دزفول مجهز به کارتخوان می شوند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/06/25

لقمان داوودي رییس صندوق کارآفرینی امید شهرستان
دزفول صبح امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در دزفول
اظهار کرد: یکی از عوامل اصلی شیوع بیماري کرونا تبادل
پول نقد است که براي جلوگیري از گسترش این ویروس
طبق تفاهم نامه منعقدشده با سازمان تاکسی رانی به
تاکسی هاي شهري دزفول کارتخوان بی سیم تعلق خواهد

 
گرفت. 

وي افزود: قریب به یک هزار و 200 تاکسی شهري در دزفول وجود دارد که متقاضیان براي دریافت کارتخوان می توانند به صندوق

 
کارآفرینی مراجعه نمایند. 

رئیس صندوق کارآفرینی امید دزفول گفت: با کاهش درآمد کسب و کارها از زمان شیوع کرونا، جهت رفاه متقاضیان ثبت نام این

 
کارتخوان به صورت اقساط سه ساله با قسط ماهیانه 700 هزار ریال انجام خواهد شد. 

داوودي تصریح کرد: علاوه بر تاکسی ها، وانت بارها و سایر مشاغلی که نیاز به کارتخوان دارند تا از شیوع بیماري جلوگیري شود، این

 
امتیاز تعلق خواهد گرفت. 

انتهاي پیام/



رونمایی از نخستین کارخانه تولید تیوب هاي لیزري در تبریز

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/06/25

به گزارش خبرگزاري فارس از تبریز، 11 طرح فناورانه
پارك علم و فناوري آذربایجان شرقی توسط معاون علمی و

 
فناوري رئیس جمهور در تبریز رونمایی شد. 

با حضور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور از طرح ها و
دستاوردهاي شتاب دهنده همگامان با عنوان نخستین
شتاب دهنده حوزه فناوري در شمال غرب کشور که با
سرمایه گذاري بخش خصوصی از سال 98 فعالیت خود را

 
آغاز کرده رونمایی شد. 

این شتاب دهنده در اموري چون توسعه زیست بوم و فرهنگ کارآفرینی نوآورانه، پرورش و رشد کسب وکارهاي نوپا، پژوهش و توسعه
فناوري هاي نوین، سبد گردانی کسب وکارها، صندوق پژوهش و فناوري و ارائه راهکارهاي کارآفرینی و نوآوري به سازمان ها، مجموعه

 
اي یکپارچه از راه حل ها را در اختیار دارد. 

آسانسورهاي نسل جدید، فناوري تلسکوپ فوق پیشرفته، فناوري واقعیت افزوده و دستگاه اتوماتیک خط کشی و رنگ آمیزي معابر

 
برخی از آنها است. 

همچنین در این مراسم، طرح هاي دیگري مانند نخستین کارخانه تولید تیوب هاي لیزري ایران و کارخانه تعمیق تولید داخل یک
شرکت دانش بنیان، مرکز جامع در حال احداث سلول هاي بنیادي دانشگاه علوم پزشکی تبریز و نمایشگاه محصولات فناورانه این
پارك و دانشگاه هاي تبریز، صنعتی سهند و آزاد اسلامی تبریز افتتاح شدند و از آسانسور بدون نیاز به برق شهري و با قابلیت استفاده

 
از برق خورشیدي رونمایی شد. 

شهرك صنعتی فناوري هاي پیشرفته تبریز 4 مقصد بعدي ستاري در این سفر بود در این شهرك خط تولید انبوه کارخانه تیوپ لیزر
سیلد گاز کربنیک افتتاح می شود. فناوران در شرکت دانش بنیان صنایع نوین اندیش سهند آرام به این فناوري دست یافتند.  در فاز
نخست 5 هزار تیوپ لیزري در سال تولید می شود. تیوپ لیزري به فناوري پیشرفته براي تولید نیاز دارد و کاربرد آن در تمام

 
تجهیزات بیمارستانی براي تصویربرداري لیزري و در صنعت در برش هاي لیزري است. 

با افتتاح این خط تولید ایران به عنوان سومین کشور داراي فناوري تولید این محصول  شناخته می شود. امریکا و چین دیگر

 
کشورهاي داراي این فناوري هستند. 



همچنین در این شهرك، خط تولید دیگري مربوط به کارخانه تعمیق تولید داخل شرکت شیمی پژوهش صنعت افتتاحشد. قرار است
تمام قطعات تخصصی تحریمی توسط این کارخانه تولید شود. البته از مزایاي آن این است که تولیدات آن سري کاري نیست و قطعات

 
مورد نیاز صنایع را یک نمونه می سازد. عمدتا صنایع کاغذ و سلولزي می توانند نیاز خود را از این طریق رفع کنند. 

انتهاي پیام /60027/ر



یکهزار و 187 دستگاه کارتخوان به ناوگان حمل و نقل عمومی دزفول واگذار

شد

منبع: ایرناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/06/25

دزفول- ایرنا- رئیس صندوق کارآفرینی امید دزفول گفت: یکهزار و 187 دستگاه کارتخوان به منظور حذف پول نقد و
جلوگیري از شیوع کرونا به ناوگان حمل و نقل عمومی دزفول واگذار شد.

دزفول- ایرنا- رئیس صندوق کارآفرینی امید دزفول گفت:
یکهزار و 187 دستگاه کارتخوان به منظور حذف پول نقد و
جلوگیري از شیوع کرونا به ناوگان حمل و نقل عمومی

 
دزفول واگذار شد. 

به گزارش ایرنا لقمان داودي روز سه شنبه در حاشیه آیین
واگذاري این کارتخوان ها گفت: این دستگاه هاي پوز سیار
به تاکسی هاي درون شهري، وانت بارها، مشاغل سیار،

 
دست فروش ها و اصناف و بازاریان به صورت اقساط و بدون سود واگذار شدند. 

 
رئیس صندوق کارآفرینی امید دزفول افزود: واگذاري این دستگاه ها با 20 درصد زیر قیمت بازار و اقساط بدون سود انجام شده است. 
وي همچنین از آغاز عملیات ساماندهی زنجیره ارزش کپوبافی و بوم گردي در سه روستاي محصول محور زرگه، پامنار و اسلام آباد

 
دزفول خبر داد. 

داودي هدف از این عملیات را اشتغالزایی اهالی سه روستاي محصول محور و حمایت از تولید کپو و اقامتگاه بوم گردي دانست و گفت:
اعطاي 100 میلیارد ریال تسهیلات به 120 نفر از اهالی این سه روستا آغاز شده و در تلاشیم ضمن توانمندسازي اهالی، این روستاها

 
بیکار نداشته باشند. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- دزفول 

 
- اشتغال زایی 

 
- کارآفرینی 
- خوزستان



چرا ایستگاه تقویت فشار میدان گازي هما راه نمی افتد؟

منبع: تابناكشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/06/25

 
چرا ایستگاه تقویت فشار میدان گازي هما راه نمی افتد؟ 

حسین حسین زاده در جلسه علنی صبح امروز سه شنبه مجلس و در جریان ارائه گزارش عملکرد وزیر نفت اظهار کرد: در بحث
پتروپالایشگاهها و مینی ریفاینرها چه کارهایی شده؟ و در بحث تخصیص خوراك چه اقداماتی صورت گرفته است؟ در بحث فشار
افزایی یا کاهش فشار میادین پارس جنوبی چه اقداماتی انجام شده و چرا ایستگاه تقویت فشار میدان گازي هما راه نمی افتد؟ در

 
حالی که اگر این کار انجام نشود 5 تا 10 سال آینده باید 30 تا 50 میلیارد دلار هزینه کنیم. 

تابناك فارس به نقل از ایسنا:حسین حسین زاده در جلسه علنی صبح امروز سه شنبه مجلس و در جریان ارائه گزارش عملکرد وزیر
نفت اظهار کرد: در بحث پتروپالایشگاهها و مینی ریفاینرها چه کارهایی شده؟ و در بحث تخصیص خوراك چه اقداماتی صورت گرفته
است؟ در بحث فشار افزایی یا کاهش فشار میادین پارس جنوبی چه اقداماتی انجام شده و چرا ایستگاه تقویت فشار میدان گازي هما

 
راه نمی افتد؟ در حالی که اگر این کار انجام نشود 5 تا 10 سال آینده باید 30 تا 50 میلیارد دلار هزینه کنیم. 

حسین زاده ادامه داد: ما با 15 کشور همسایه ایم، چرا در قرارداد ترکمنستان با عمان نتوانستیم سهممان را از این قرارداد بگیریم. در
خصوص صنایع پایین دستی که اشتغال و ارزش افزوده داریم چرا خط پروپولین سراسري عسلویه به مرودشت راه نمی افتد در حالی

 
که می تواند اشتغال زیادي ایجاد کند. 

حسین زاده با بیان این که در سال 2050 ، 50 درصد سوخت ال ان جی خواهد بود، بر ضرورت توجه به تنوع سوختی تاکید کرد و

 
گفت: ایجاد پنجره واحد فروش نفتی از دیگر مواردي است که باید مورد توجه قرار گیرد. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: ما از وزیر نفت می خواهیم به معیشت پرسنل نفتی توجه کند، کارگران مورد توجه قرار گیرند، متاسفانه
ساماندهی سال 97 ناقص بوده است. معوقات، درمان و بهداشت و صندوق بازنشستگی امور ایثارگران و وام مسکن باید مورد توجه قرار

 
گیرد. 

به گزارش ایسنا، حسین حسین زاده در جلسه علنی صبح امروز سه شنبه مجلس و در جریان ارائه گزارش عملکرد وزیر نفت اظهار
کرد: در بحث پتروپالایشگاهها و مینی ریفاینرها چه کارهایی شده؟ و در بحث تخصیص خوراك چه اقداماتی صورت گرفته است؟ در
بحث فشار افزایی یا کاهش فشار میادین پارس جنوبی چه اقداماتی انجام شده و چرا ایستگاه تقویت فشار میدان گازي هما راه نمی

 
افتد؟ در حالی که اگر این کار انجام نشود 5 تا 10 سال آینده باید 30 تا 50 میلیارد دلار هزینه کنیم. 

حسین زاده ادامه داد: ما با 15 کشور همسایه ایم، چرا در قرارداد ترکمنستان با عمان نتوانستیم سهممان را از این قرارداد بگیریم. در
خصوص صنایع پایین دستی که اشتغال و ارزش افزوده داریم چرا خط پروپولین سراسري عسلویه به مرودشت راه نمی افتد در حالی

 
که می تواند اشتغال زیادي ایجاد کند. 

حسین زاده با بیان این که در سال 2050 ، 50 درصد سوخت ال ان جی خواهد بود، بر ضرورت توجه به تنوع سوختی تاکید کرد و



 
گفت: ایجاد پنجره واحد فروش نفتی از دیگر مواردي است که باید مورد توجه قرار گیرد. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: ما از وزیر نفت می خواهیم به معیشت پرسنل نفتی توجه کند، کارگران مورد توجه قرار گیرند، متاسفانه
ساماندهی سال 97 ناقص بوده است. معوقات، درمان و بهداشت و صندوق بازنشستگی امور ایثارگران و وام مسکن باید مورد توجه قرار

گیرد.



افتتاح کارخانه آراي سان رونیکا با حمایت بانک ایران زمین در استان فارس

منبع: تابناكشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/06/25

کارخانه آراي سان رونیکا با بهره مندي از تسهیلات بانک ایران زمین با حضور مقامات ارشد کشوري بصورت ویدئو کنفرانس و
مقامات استان فارس و مدیران بانک ایران زمین افتتاح شد.

کارخانه آراي سان رونیکا با بهره مندي از تسهیلات بانک
ایران زمین با حضور مقامات ارشد کشوري بصورت ویدئو
کنفرانس و مقامات استان فارس و مدیران بانک ایران زمین

 
افتتاح شد. 

به گزارش روابط عمومی: با حضور ریاست جمهوري به
صورت ویدئو کنفرانس و مدیر عامل مجموعه تولیدي آراي
سان رونیکا حمید امانی، مقامات ارشد استانی من جمله
استاندار فارس، چندي تن از اصناف و وزارت صنعت و

 
معدن و مدیران ارشد بانک ایران زمین دستور افتتاح این واحد تولیدي صادر شد. 

حمید امانی مدیرعامل کارخانه در مراسم افتتاح این طرح، حمایت هاي بانک ایران زمین از واحدهاي تولیدي را ستود و از اقدامات

 
انجام شده در این زمینه قدردانی کرد. 

کارخانه آراي سان رونیکا بزرگترین تولید کننده لوازم آرایشی و بهداشتی و شوینده هاي خانگی، عطر و محصولات خوشبو کننده و

 
خمیر دندان و رنگ مو و محصولات دیگر با برندهاي متنوعی اعم از فیورال و فلاریست و روناسی و آراي سان در جنوب کشوراست. 

این کارخانه با سرمایه گذاري بالغ بر 180 میلیارد تومان وسرمایه گذاري خارجی 1 میلیون دلار و به کارگیري مجموع در آینده
نزدیک 300 نفر اشتغال مستقیم و 1000 نفر اشتغال غیر مستقیم ایجاد کرده است که در آینده ي نزدیک محصولات این واحد عظیم

جایگزین بخش قابل توجهی از واردات کشور خواهد شد.



اختصاص 4 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی براي جوانان ایلام

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/06/25

مدیرکل ورزش و جوانان استان ایلام از اختصاص 4 میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغالزایی جوانان در ایلام خبر داد.

اختصاص 4 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی براي
جوانان ایلام مدیرکل ورزش و جوانان استان ایلام از
اختصاص 4 میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغالزایی

 
جوانان در ایلام خبر داد. 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري برنا؛ مظفر علی شایی
در دیدار با معاون ساماندهی امور جوانان و مدیران کل
حوزه اختصاص 4 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی براي
جوانان ایلاممعاونت وزارت ورزش و جوانان اظهار داشت:

این میزان تسهیلات از محل تفاهم نامه با صندوق کارآفرینی امید و بانک قرض الحسنه رسالت از طریق تسهیلات اشتغال زایی به

 
جوانان و سمن هاي جوانان استان ایلام اختصاص یافت. 

او در ادامه با ارائه گزارشی از عملکرد معاونت جوانان اداره کل در حوزه مشارکت هاي اجتماعی، ازدواج و خانواده، طرح هاي فراگیر
جوانان، ستاد هاي ساماندهی امور جوانان استان و شهرستان ها گفت: برگزاري اردو هاي جهادي در مناطق دورافتاده و محروم استان

 
و راه اندازي و آغاز به کار سامانه کسب و کار سازمان هاي مردم نهاد جوانان کشور از اولویت هاي مورد نیاز استان عنوان کرد. 

تندگویان، معاون ساماندهی امور جوانان، عملکرد حوزه جوانان استان ایلام را در حوزه هاي مختلف قابل تقدیر ذکر کرد و از حوزه
امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان ایلام به عنوان یکی از سه استان برتر، پیشرو و سرآمد در اجراي کامل و درست برنامه ها

 
در سطح کشور نام برد. 

او نتایج مطلوب بدست آمده در استان را ناشی از همدلی در بین مدیر کل، معاون جوانان و سمن هاي استان دانست و به لزوم ارائه
گزارش استان هاي برتر مثل ایلام در جلسات مدیران کل استان ها به منظور به اشتراك گذاري تجارب مطلوب تاکید کرد.



بوم گردي، بنیانی طلایی براي توسعه گردشگري آذربایجان غربی

منبع: خبر فوريشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/06/25

موضوع گردشگري روستایی از اوایل دهه نود خورشیدي و با تدوین آیین نامه ها و دستورالعمل هاي اجرایی توسعه بومگردي
به یکی از شاخه هاي رسمی گردشگري در کشور تبدیل شد که روستاهاي آذربایجان غربی نیز از این رهگذر بهره مند شده

اند.

موضوع گردشگري روستایی از اوایل دهه نود خورشیدي و
با تدوین آیین نامه ها و دستورالعمل هاي اجرایی توسعه
بومگردي به یکی از شاخه هاي رسمی گردشگري در کشور
تبدیل شد که روستاهاي آذربایجان غربی نیز از این رهگذر

 
بهره مند شده اند. 

روستاهاي آذربایجان غربی با مزارع زیبا، تاکستان و بوستان
هاي سرسبز و فرح بخشش دل از هر گردشگري می رباید
و عطر حیات و زندگی را دوباره بر مسافران خسته دل

 
پیشکش می کند. 

بارشهاي بیش از 500 میلمیتري باران در این منطقه در شمال غرب کشور و کوه هاي سربه فلک کشیده و پربرف آن چنان مناظر بکر
و زیبایی براي طبیعت گردان خلق کرده است که این روزها ویروس کرونا هم برابر این شاهکارهاي خلقت با تمام قدرت و تاخت تازش

 
سر فرود آورده است. 

آذربایجان غربی با 49 روستاي هدف گردشگري که هرکدام در دل خود صدها جاذبه هاي تاریخی، طبیعی، آثار ناملموس معنوي، باغ
و مزرعه سرسبز و رودخانه هایی جاري به زلالی آبهاي نیلگون دارند، این روزها میزبان طبیعت دوستان و مسافرانی است که بار سفر

 
بسته اند تا اندکی از اضطراب و استرس هاي روزمره شان به دور باشند. 

هر چند بوم گردي و توسعه گردشگري روستایی در این استان هنوز صنعتی نوپاست ولی روستا گردي این روزها غوغا می کند و آخر

 
هفته ها میتوان شاهد سفرهاي کوتاه شهروندان در این راستا بود. 

با کمی دقت و نگاه کنجکاوانه می توان به این واقعیت پی برد که اقامتگاه هاي بوم گردي آذربایجان غربی که زمانی براي مردم این
دیار ناشناخته بود و حتی ادارات نیز با آن نمی توانستند کنار بیایند این روزها تبدیل به مکانهایی امن براي گذراندن روزهاي تعطیل

 
شهروندان و مسافران دور و اطراف شده اند. 

با بررسی هاي میدانی تاریخچه این اماکن بوم گردي روستایی به سال 1393 در کشور بازمی گردد زمانی که از طرف سازمان میراث

 
فرهنگی ایران ضوابط و مقررات ایجاد واحد هاي بوم گردي به همه استانها و به تبع آن به آذربایجان غربی ابلاغ شد. 

این موضوع باعث شد تا فصلی نو در موضوع گردشگري روستایی و اقتصاد آن گشوده شود چرا که تا آن زمان روستاییان فقط با



 
کشاورزي به عنوان یک راه معیشتی و دامداري در کنار آن آشنا بودند. 

با مطرح شدن موضوع احیاي دریاچه ارومیه و معیشتهاي جایگزین کشاورزي براي روستاییان، ایجاد اقامتگاه هاي بوم گردي و توسعه

 
گردشگري روستایی و طبیعت گردي بحثی بود که تحولاتی را در مسیر توسعه گردشگري استان رقم زده است. 

با تلاش ها، تبلیغات و فضاسازي هاي رسانه اي، اداره کل میراث فرهنگی آذربایجان غربی عاقبت در سال 1395 پروانه بهره برداري
براي 2 اقامتگاه در روستاي "نصرت آباد ششهرشتان تکاب" در سه کیلومتري مجموعه جهانی تخت سلیمان بعد از انواع استعلام ها از

 
12 تا 13 دستگاه متولی صادر شد. 

به دنبال این اقدامات در سال هاي 1395 و 1396 اقدامات مطلوبی براي تبلیغات در زمینه بوم گردي و توسعه گردشگري روستایی و

 
عشایري انجام شد و کتابی در این زمینه چاپ شده است. 

در ادامه دهیاران و شوراهاي اسلامی روستاهاي استان آذربایجان غربی نیز به سوي گردشگري روستایی سوق داده شدند تا از این
رهگذر بخشی از بار سنگین تولیدکشاورزي بر دوش اقتصاد و نیز دریاچه ارومیه برداشته شود و تامین درآمد کشاورزان رنگ و بوي

 
خدمات به خود بگیرد. 

در این راستا همایش توسعه گردشگري روستایی در استان برگزار شد و با دعوت یک کار آفرین برتر کشوري در این زمینه برحجم

 
کارهاي تبلیغاتی و آشنایی مسوولان، دهیاران، فرمانداران، بخشداران و فعالان گردشگري افزوده شد. 

این تلاشها موجب شد تا در سالهاي 1396 و 1397 به ترتیب 6 و 10 مورد پرونده بهره برداري در آذربایجان غربی در این زمینه
صادرشود که در سال 1398 هم ادامه این روند موجب صدور 10 مورد پروانه بهره برداري جدید شد و این روند تا کنون در استان

 
ادامه دارد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري آذربایجان غربی در این باره گفت: در سالهاي اخیر توسعه واحدهاي بوم گردي

 
روستایی جزو برنامه ها بوده تا گردشگري روستایی در این استان توسعه یابد. 

جلیل جباري اظهار داشت: درصدد هستیم با تسهیل روند اخذ مجوز براي واحد هاي بوم گردي به رونق گردشگري در این مناطق

 
کمک شود. 

وي اضافه کرد: تبدیل فضاهاي مناسب موجود در مناطق روستایی به عنوان واحدهاي اقامتی و بوم گردي از موضوعاتی است که در

 
این راستا جلسات مستمري با مسوولان برگزار شده است. 

وي با بیان اینکه 21 مورد از این واحدها به بانک ها معرفی تا از تسهیلات بانکی برخوردار شوند، گفت: تعداد واحدهاي بوم گردي

 
امسال نسبت به سال گذشته 10 واحد بیشتر شده و به زودي به 40 واحد افزایش می یابد. 

جباري به پراکندگی اقامتگاه هاي بوم گردي در سطح استان آذربایجان غربی نیز اشاره کرد و گفت: بیشترین تعداد واحدهاي بوم

 
گردي به ترتیب در تکاب، پیرانشهر، سردشت، اشنویه، خوي، ماکو و ارومیه است. 



وي اضافه کرد: 29 واحد بوم گردي فعال در استان وجود دارد که توسعه آنها با صدور مجوزهایی در سال گذشته و امسال در دست

 
اقدام است. 

کارشناس اکوتوریسم اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري آذربایجان غربی میز در این زمینه گفت: 29 اقامتگاه بوم

 
گردي در استان دایر بوده و براي هفت مورد نیز پروانه بهره برداري در نیمسال دوم سالجاري صادر می شود. 

ودود فخاري اظهار داشت: واحدهاي بوم گردي در 11 شهرستان و 22 روستاي آذربایجان غربی فعال هستند که 380 نفر ظرفیت

 
پذیرش دارند و براي بیش از 75 نفر مستقیم اشتغالزایی شده است. 

وي با بیان اینکه سرمایه گذاري در واحد هاي خدمات بوم گردي به عنوان واحد هاي سرمایه گذاري خرد نیاز به سرمایه بسیار و کلان
ندارد، افزود: متقاضیان راه اندازي این واحد ها می توانند با رجوع به سامانه مربوطه و ثبت درخواست خود و دریافت مجوز فعالیت در

 
این راستا مشغول به کار شوند. 

فخاري با بیان اینکه ارائه خدمات به مسافران و گردشگران در یک محیط بومی زمینه فعالیت واحدهاي بوم گردي است گفت: در

 
راستاي ترغیب جوامع محلی و سرمایه گذاران به فعالیت در این زمینه تسهیلاتی نیز به آنان اعطا شده است. 

وي با اشاره به سود چهار درصدي این تسهیلات در مناطق مرزي اضافه کرد: 21 مورد از 29 واحد بوم گردي فعال در آذربایجان غربی

 
از این تسهیلات کم بهره بهره مند شده اند. 

 
وي اظهار کرد: کل تسهیلات اعطایی در استان آذربایجان غربی از سال 1396 تاکنون 40 میلیارد ریال بوده است. 

یوسف تقی زاده، مسوول واحد بوم گردي و اقامتگاه قره پاپاق شهرستان نقده نیز در این باره گفت: حدود 2 سال است که منزلی

 
قدیمی را در روستاي حسنلوي نقده با 400 میلیون تومان هزینه تبدیل به اقامتگاه کرده است. 

وي که به کار گردشگري علاقمند بوده و در این زمینه فعالیت هاي دیگري نیز دارد، گفت: در این واحد ها خدمات مختلفی از ارائه

 
غذاهاي بومی و محلی گرفته تا خدمات کتابخانه اي و گردشگري به مسافران ارائه می شود. 

تقی زاده با اشاره به علاقه گردشگران بومی و خارجی به اسکان این اقامتگاهها اضافه کرد: هزینه اقامت شبانه هر فرد در این واحد ها
90 تا 100 هزار تومان همراه با صبحانه است که به علت شیوع بیماري کرونا و وضعیت اقتصادي نامناسب شهروندان با نرخ هاي

 
مصوب پارسال خدمات ارائه می شود. 

وي با بیان اینکه فعالیت این واحد ها در ایام کرونا کاهش یافته، ادامه داد: مراجعه کنندگان طبیعت گرد و افرادي که به سنن و

 
فرهنگ هاي بومی محلی علاقمندند، همچنان میهمان این اقامتگاه هستند. 

وي با اشاره به اینکه در ایام فروردین ماه امسال متحمل خسارت فراوانی از محل بیماري کرونا شده است گفت: با تمام مشکلات

 
موجود همچنان در این مجموعه فعالیت خود را ادامه می دهند. 

تقی زاده حمایت هاي دولتی را از این بخش در ایام کرونا یک نیاز دانسته و افزود: روند اخذ تسهیلات حمایت هاي دولتی و تسهیلات



 
به اسیب دیدگان از کرونا بقدري پر پیچ و خم بوده که نتوانستند از این تسهیلات تا کنون بهره مند شوند. 

این فعال گردشگري با بیان اینکه قبل از شیوع کرونا ماهانه حداقل 2 تا سه تور گردشگري 20 تا 45 نفره در این واحد ها اقامت می

 
کردند گفت: هم اکنون پذیرش تورهاي شهرستانی راکد است. 

وي با بیان اینکه فعالیت واحد هاي بوم گردي یک تکاپوي اقتصادي در چهارچوب خانواده است، اظهار داشت: اشتغال به کار چهار تا
هفت نفر از اعضاي خانواده و فامیل در هر واحد، ارائه غذاهاي بومی و محلی و معرفی این غذاها، تبادل فرهنگی و اداب و رسوم و

 
وجود محیطی دوستانه از مهمترین مزایاي اقامت در این محیط است. 

آذربایجان غربی داراي بیش از یکهزار و 600 اثر تاریخی ثبت شده در فهرست آثار ملی و 2 اثر ثبت شده جهانی شامل «قره کلیساي

 
چالدران» و «تخت سلیمان تکاب» است. 

کاخ موزه باغچه جوق، عمارت کلاه فرنگی، سه گنبد ارومیه، غار سهولان مهاباد، خان تختی سلماس، مقبره شیخ صدرالدین چالدران،
کلیساي ننه مریم ارومیه، قلعه بسطام، مسجد سردار، بازار تاریخی ارومیه، خانه انصاري، تپه حسنلو، تالاب کانی برازان مهاباد و

روستاي چورس از جمله آثار تاریخی آذربایجان غربی به شمار می رود.



بندرلنگه قلب ترانزیت خودروي ایران

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/06/25

پدال نیوز- مدیر بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان از تخلیه و بارگیري حجمی افزون بر 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه
نخست شهریورماه در بنادر و دریانوردي بندرلنگه خبر داد و گفت: این بندر به عنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران و

چهار راه ترانزیت خودرو به کشورهاي آسیاي میانه مورد توجه است.

به گزارش پدال نیوز به نقل از ایسنا، قاسم عسکري نسب با اشاره به ترانزیت 20هزار خودرو در نیمه نخست شهریورماه سال
جاري اظهار کرد: با بازگشایی مرزهاي کشورهاي آسیاي میانه و الکترونیکی شدن مرزهاي اقلیم کردستان عراق، ترانزیت خودرو در

 
این بندر شتاب گرفته است. 

عسکري نسب خاطر نشان کرد: 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه اول شهریورماه امسال در بنادر و دریانوردي بندرلنگه تخلیه و
بارگیري شد که این امر مبین این موضوع است که بندرلنگه بعنوان کانونی امن براي ترابري دریایی و زمینی این کالا به کشور هاي

 
آسیاي میانه محسوب می شود. 

وي افزود: تلاشهاي کلیه ارگانهاي همکار و کارگزاران بخش خصوصی جایگاه نخست از حیث عملیات ترانزیت خودرو را در بین دیگر

 
بنادر ایران به خود اختصاص داده است. 

این مقام مسئول با بیان اینکه به صورت میانگین روزانه 2 هزار دستگاه خودرو از 17 فروند شناور لندینگ کرافت و باري کوچک
(دوبه) و یک فروند کشتی رو- رو در این بندر تخلیه می شود تصریح کرد: همین امر سبب شده بندر لنگه روزانه پذیراي حدود 200

 
دستگاه تریلر سواري کش و 150 دستگاه کامیون جهت حمل این خودروهاي ترانزیتی به کشورهاي آسیاي میانه باشد. 

به گفته عسکري نسب استفاده از توان فنی 23 شرکت کارگزار ترانزیتی، بهره گیري از موقعیت جغرافیایی و راهبردي و نیز ایجاد زیر
ساخت ها و رو ساخت هاي لازم در این بندر، بستري مناسب را فراهم نموده تا به ازاي هر سرمایه گذاري در این حوزه ، با ایجاد

اشتغال ، معیشت 30 تا 35 خانوار تامین شود.



زنگنه: اتاق تاریک در نفت نداریم

منبع: ریال نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/06/25

به گزارش ریال نیوز،«بیژن زنگنه» امروز سه شنبه در جلسه علنی مجلس با بیان اینکه وزارت نفت در راستاي اجراي سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی هشت محور اصلی را اجرا کرده گفت: این هشت محور شامل افزایش ظرفیت تولید از میادین مشترك

نفت و گاز، دوري از خام فروشی و تکمیل زنجیره ارزش در صنایع پالایشی و (...)

ریال نیوز:وزیر نفت با اشاره به اینکه در نفت اتاق تاریک
نداریم و اتاق تاریک براي دشمنان است، گفت: اعلام برنامه
هاي دور زدن تحریم، توضیح نقشه هاي عملیات در جنگ

 
است. 

به گزارش ریال نیوز،«بیژن زنگنه» امروز سه شنبه در
جلسه علنی مجلس با بیان اینکه وزارت نفت در راستاي
اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی هشت محور اصلی را
اجرا کرده گفت: این هشت محور شامل افزایش ظرفیت
تولید از میادین مشترك نفت و گاز، دوري از خام فروشی و

تکمیل زنجیره ارزش در صنایع پالایشی و پتروشیمی، توسعه گازرسانی، افزایش صادرات محصولات پتروشیمی و فرآورده هاي نفتی،
حمایت از ساخت داخل و شرکت هاي دانش بنیان، جمع آوري گازهاي همراه نفت، ریل گذاري براي آینده صنعت نفت و مقابله با

 
تحریم ها بوده است. 

وي با اشاره به اینکه براي توسعه میادین مشترك، اولویت بندي انجام شد، افزود: به همه آنها پرداختیم و مهمترین میادین شامل

 
میادین غرب کارون و افزایش ظرفیت تولید از پارس جنوبی بود. 

به گفته زنگنه تولید از میادین غرب کارون از 7 هزار بشکه در روز در سال 92 به ظرفیت 400 هزار بشکه در روز رسیده است.

 
همچنین قراردادهاي نفتی براي میادین مشترك دیگر بسته شد. 

 
ایران در پارس جنوبی از قطر جلوتر است 

وي تاکید کرد: 17 فاز پارس جنوبی در دریا تمام شده و تنها یک پالایشگاه مانده که تاثیر زیادي در تولید ندارد و با این اقدامات

 
تمدن صنعتی در این منطقه تکمیل شده است. 

وزیر نفت افزود: تولید ایران از پارس جنوبی در سال 92 حدود 280 میلیون متر مکعب در روز بود که این عدد اکنون به 700 میلیون

 
متر مکعب رسیده است. اکنون تولید گاز ایران در پارس جنوبی از همسایه بیشتر است با اینکه حجم مخزن ما کمتر است. 

 
زنگنه گفت: ایران تا کنون 150 میلیارد دلار در پارس جنوبی سرمایه گذاري کرده است. 



وي ادامه داد: طرح هاي دیگري براي نگهداشت تولید از سال 97 آغاز شده و 23 قرارداد نیز به صورت اي پی سی به امضا رسیده

 
است که دو طرح آن توسط رئیس مجلس شوراي اسلامی، آغاز شد. 

زنگنه با بیان اینکه خط لوله گوره جاسک براي تنوع مبادي صادراتی در دستور کار قرار گرفت، گفت: خط لوله هزار کیلومتري آخر

 
امسال تمام می شود و یک میلیون نفت از گوره به جاسک منتقل و صادر خواهد شد. 

وي ادامه داد: گازرسانی صورت گرفته در کشور معادل 2.6 میلیون بشکه نفت است و اگر قرار بود این سوخت با فرآورده هاي نفتی
تامین شود، لازم بود تا معادل 10 پالایشگاه 260 هزار بشکه اي در کشور احداث می شد. اما این سوخت بدون آسیب به محیط

 
زیست تامین شد. 

به گفته وزیر نفت، صنعت گاز و صنعت پتروشیمی هر دو محصول جمهوري اسلامی هستند، زیرا اگرچه در پیش از انقلاب در بخش

 
نفت اقداماتی انجام شده بود اما صنایع گاز و پتروشیمی هر دو مولود جمهوري اسلامی هستند. 

 
افزایش 25 میلیون تنی ظرفیت تولید پتروشیمی در سال 99 

وي به جدایی از خام فروشی در صنایع نفت و گاز اشاره کرد و گفت: در پتروشیمی توانستیم تولید را از 56 میلیون تن در سال 92 به
66 میلیون تن در سال 98 برسانیم و امسال نیز با بهره برداري از 17 طرح دیگر پتروشیمی 25 میلیون تن به ظرفیت پتروشیمی

 
ایران افزوده می شود. 

زنگنه ادامه داد: تا پایان سال 1400 نیز ظرفیت تولید پتروشیمی ایران به 100 میلیون تن در سال با ارزش 25 میلیارد دلار می رسد.

وي با بیان اینکه با جهش سوم در سال 1404، ظرفیت تولید پتروشیمی به 133 میلیون تن و ارزش آن نیز به 37 میلیارد دلار

 
افزایش پیدا خواهد کرد، افزود: این موضوع مورد توجه مقام معظم رهبري است. 

وزیر نفت با اشاره به افزایش ظرفیت پالایشی کشور، گفت: ظرفیت پالایشی کشور که در سال 91 حدود 1.8 میلیون بشکه بود، اکنون
به 2.1 میلیون بشکه رسیده است، گفت: صادرات فرآورده هاي نفتی با توسعه پالایشگاه ها و همچنین بهبود گازرسانی در مقایسه با

 
سال 91، چهار برابر شده است. 

 
دوري از خام فروشی 

 
به گفته زنگنه، دوري از خام فروشی و دور زدن تحریم ها را توانستیم محقق کنیم. 

وي تاکید کرد: ظرفیت تولید بنزین ایران در سال 91، حدود 52 میلیون لیتر بوده که این عدد در سال 98 به 107 میلیون لیتر

 
افزایش پیدا کرده است. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه طرح هاي سیراف نیز در جریان است، ادامه داد: در طرح هاي نوسازي و بهسازي پالایشگاه هاي آبادان،

 
تبریز، بندرعباس، اصفهان و پالایشگاه اراك نیز در دستور کار است. همچنین قانون حمایت از پتروپالایشگاه ها نیز اجرایی شده است. 



وي افزود: دراجراي این قانون 20 طرح تعریف شده که شامل 5 پالایشگاه نفتی و 3 پالایشگاه میعانات گازي با ظرفیت 1.5 میلیون
بشکه است که با سرمایه گذاري 28 میلیارد دلاري محقق خواهد شد. طرح هاي دیگر نیز مربوط به بهسازي پالایشگاه ها است و 7

 
میلیارد دلار سرمایه گذاري براي آن در نظر گرفته شده است. 

زنگنه گفت: در صنایع پایین دستی پتروشیمی نیز 5.8 میلیارد دلار به پتروشیمی هاي پایین دستی از طریق بورس خوراك می دهیم.

 
براي توسعه این صنایع نیز حاضریم تامین لایسنس، تامین بازار و تضمین خوراك را انجام دهیم. 

به گفته وزیر نفت به دنبال آن هستیم تا صنایع پیشران پتروشیمی مجوز بگیرند و معافیت مالیاتی، تنفس خوراك و تسهیلات پلکانی

 
را در نظر گرفته ایم. 

وي با اشاره به اینکه در صنایع پالایشی 5 میلیارد دلار فرآورده به صنایع پایین دستی عرضه می شود، گفت: این خوراك شامل نفتا،

 
نفت سفید، لوبکات، وکیوم باتوم و ... می شود. 

زنگنه توسعه گازرسانی را ابتکار مشترك مجلس و دولت دانست و افزود: اکنون 83 درصد جمعیت روستایی و 99 درصد جمعیت

 
شهري و در مجموع 94 درصد جمعیت کشور به شبکه گاز متصل هستند. 

وي ادامه داد: تعداد روستاهاي گازرسانی شده از 14 هزار روستا در سال 92 به 31 هزار رسیده در شرایط فعلی رسیده است تا پوشش

 
گازرسانی را به 95 درصد برسانیم. همچنین سوخت مایع نیروگاه از 43 به 10 درصد رسید. 

 
ثبت رکورد صادرات 80 میلیون متر مکعب گاز در روز 

وزیر نفت تاکید کرد: صادرات گاز طبیعی در این مدت 2 برابر شده است. در مواردي مانند پاکستان مشکلات خارج از اراده ما بوده

 
است. رکورد صادرات گاز امسال عدد 80 میلیون متر مکعب در روز را نیز شکست. 

 
وي گفت: یکی از بزرگترین صادرکنندگان فرآورده هاي نفتی شدیم و اینکار از طریق بورس انجام می شود. 

 
به گفته زنگنه صادرات پتروشیمی با وجود تحریم نسبت به پارسال بیشتر است، هرچند که از نظر قیمت با افت همراه بوده است. 

زنگنه به موضوع جمع آوري گازهاي همراه نفت اشاره کرد، ادامه داد: طرح بیدبلند خلیج فارس بزرگترین طرح کشور براي جمع آوري

 
گازهاي همراه است . با هدف گذاري انجام شده، تا سال 1401 همه گازهاي همراه فرآورش و خوراك پتروشیمی ها خواهد بود. 

وي به تحریم هاي نفتی نیز اشاره کرد و افزود: تلاش زیادي براي دور زدن تحریم ها براي صادرات نفت انجام شده است. از هر کسی

 
که امکان بوده از قرارگاه گرفته از نیروهاي امنیتی و مجلس کمک خواستیم تا براي صادرات نفت کمک کنند. 

وزیر نفت گفت: به دنبال راه هایی هستیم تا بتوانیم راه هاي جدید براي صادرات مویرگی پیدا کنیم. اکنون درگیر جنگ نابرابر و

 
تجاوزگرانه علیه ملت ایران هستیم و انتظار داریم متناسب با این شرایط با ما برخورد شود. 



 
مجوزهاي تولید متانول قابل ابطال نبود 

وي با بیان اینکه نفت از موتورهاي محرك صنعت و پیمانکاري در کشور است، تاکید کرد: با تحرك در صنعت نفت، اشتغال در

 
پیمانکاران ایجاد می شود البته منابع ما براي حرکت توسعه اي کفاف نمی دهد. 

زنگنه افزود: 4 سند براي ریل گذاري تا سال 1420 آماده کرده ایم که شامل سند سوخت حمل و نقل کشور، تراز مصرف و تولید گاز،

 
سند تولید نفت و سند تولید محصولات پتروشیمی است. 

وي در پاسخ به انتقاد از حجم بالاي تولید متانول در کشور، گفت: عمده مجوزهاي متانول در دولت هاي نهم و دهم صادر شده بود و

 
امکان ابطال آنها وجود نداشت. با این حال از این طرح ها حمایت نکردیم و در نوبت دریافت وام از صندوق توسعه ملی قرار نداشتند. 

وزیر نفت با تاکید بر اینکه متانول می تواند به پروپیلن تبدیل شود ، ادامه داد: رسیدن به پروپیلن شبیه دستیابی به معدن طلا است

 
زیرا در پایین دست آن دریایی از فرصت هاي شغلی و مصنوعات وجود دارد. 

وي افزود: حدود 4.5 میلیون تن متانول تولید شده در عسلویه به پروپیلن تبدیل خواهند شد. از 3 میلیون تن متانول یک میلیون تن
پروپیلن تبدیل می شود. پروپیلن تولید شده توسط خط لوله به شمال فارس و از آنجا از مسیرهاي مختلف به سایر نقاط کشور ارسال

 
خواهد شد. طرحی نیز در بندر امیرآباد با ظرفیت400 هزار تن پروپیلن در دست اقدام است. 

 
قرارداد فاز 11 را نظام جمهوري اسلامی امضا کرد 

زنگنه با تاکید بر اینکه قرارداد فاز 11 را نظام جمهوري اسلامی امضا کرد و امضاي همه را در این زمینه دارم، گفت: فاز اول فرزاد با

 
ارزش 2.2 مییلیارد دلار در آینده امضا خواهد شد. 

وي با بیان اینکه بر اساس برنامه ششم توسعه، 200 میلیارد دلار باید در نفت سرمایه گذاري انجام شود، ادامه داد: 120 میلیارد دلار

 
آن از منابع داخلی و 80 میلیارد دلار آن یز از منابع خارجی خواهد بود. 

وزیر نفت به قرارداد توسعه فاز 11 با توتال اشاره کرد و افزود: در آن قرارداد براي فشارافزایی تولید گاز در پارس جنوبی نیازمند
تکنولوژي بودیم و حتی چینی ها نیز این تکنولوژي را نداشتند. با بازگشت تحریم ها توتال و چینی ها از قرارداد خارج شدند و شرکت

 
پتروپارس بخش اول قرارداد را آغاز کرد. 

 
به گفته زنگنه در هر فاز پارس جنوبی باید 1 میلیارد دلار سرمایه گذاري براي جلوگیري از افت تولید هزینه شود. 

وي با تاکید بر اینکه مسئولیت اجتماعی نفت را خودمان راه انداختیم، گفت: کارهاي مهمی کردیم اما کافی نیست زیرا مشکل منابع

 
داریم. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه در مقابل ترکمنستان مقاومت کردیم، ادامه داد: ترکمنستان گاز را قطع کرد و ما حاضر نبودیم امتیاز جدید
بدهیم. بعد از آن به داوري مراجعه کرد و در جریان داوري نیز کمتر از طلب گذشته نصیبش شد. در این زمینه به جاي تنبیه باید

 
تشویق شویم. 



 
وي غفلت از بهینه سازي را به دلیل تخصیص منابع به یارانه ها عنوان کرد. 

زنگنه با اشاره به اینکه در صادرات گاز به عمان تمام اختیارات براي لوله گذاري در آب هاي عمیق را به قرارگاه سپردیم، افزود: در

 
کشور توانایی لوله گذاري در عمق هزار کیلومتر وجود ندارد. 

 
به گفته وزیر نفت، در وزارت نفت سی ان جی سوخت اصلی کشور است و اولویت دارد. 

 
وي با بیان اینکه جاسک هاب انرژي می شود، ادامه داد: ساخت پالایشگاه ها و پتروشیمی ها در این منطقه در دستور کار قرار دارد. 

 
آمادگی وزارت نفت براي تامین خوراك پالایشگاه هاي کوچک 

زنگنه بر تامین خوراك پالایشگاه هاي کوچک تاکید کرد و گفت: هر کسی که از ما نفت خام و میعانات می خواهد حاضریم به صورت

 
قرارداد مستقیم و یا در بورس آن را تحویل دهیم. 

 
وي تاکید کرد: امسال 7 میلیون تن فرآورده نفتی در بورس انرژي فروخته شده است. 

 
زنگنه ادامه داد: ما در کشور اتاق تاریک نداریم اما براي دشمنان این اتاق وجود دارد. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه گازرسانی با قدرت انجام می شود، گفت: طبق مصوبات شوراي اقتصاد هزینه هر انشعاب نباید بیشتر از 20

 
میلیون تومان شود اما در مناطقی این عدد تا 100 میلیون تومان نیز برآورد می شود. 

وي با تاکید بر اینکه همه تحریمند، پتروشیمی هم تحریم است، افزود: هر چه صادر می کنیم به اسم ایران نیست. البته توضیح برنامه

 
هاي دور زدن تحریم، توضیح نقشه هاي عملیات در زمان جنگ است و تنها می توانیم دستاوردها را مطرح کنیم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه سهمیه بندي بنزین را مگر من لغو کردم؟ گفت: تک نرخی شدن بنزین در سال 1394 تصمیم دولت بوده و

 
مجلس هم مخالفتی نداشته و افزایش مصرف هم ناشی از آن نبوده است 

 
 -

- منبع خبر : ایرنا



متهم ردیف اول در بحران بی سابقه کنونی اقتصاد ایران کیست؟

منبع: ریال نیوزشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/06/25

فضاي اقتصادي کشور در حوزه واقعیات میدانی به هم ریخته و در حوزه نظري هم بی نظمی عجیبی حاکم شده است که فقر
کارشناسی کشور را بیش از گذشته نشان می دهد. اقتصاددانان زیادي هستند که با وارونه دیدن علت و معلول، بازارهاي

تبعی مانند بازار سرمایه را در جایگاه علت اصلی ایجاد تورم نشانده (...)

یادداشت / ریال نیوز:مقصر اصلی در بحران بی سابقه
کنونی اقتصاد ایران نه بخش هایی مانند بازار سهام که
معلول سایر بخش ها، که نهادي است که علت اصلی ایجاد

 
وضعیت کنونی است. 

فضاي اقتصادي کشور در حوزه واقعیات میدانی به هم
ریخته و در حوزه نظري هم بی نظمی عجیبی حاکم شده
است که فقر کارشناسی کشور را بیش از گذشته نشان می

 
دهد. 

اقتصاددانان زیادي هستند که با وارونه دیدن علت و معلول، بازارهاي تبعی مانند بازار سرمایه را در جایگاه علت اصلی ایجاد تورم

 
نشانده و نسبت به افزایش تورم به دلیل افزایش قیمت ها در بازار سرمایه هشدار می دهند. 

مجلس یازدهم که امید می رفت وارد گود شده و حداقل از شدت خرابکاري بخش دولتی بکاهد، به رفتارهاي کودکانه اقتصادي و

 
کنش هاي سیاسی – امنیتی مشغول شده است. 

تمام هیاهوي کنونی در اقتصاد ایران از علت العلل اصلی یعنی نهاد بانک مرکزي و شبکه بانک هاي خصوصی نشات می گیرد که با

 
چاپ دیوانه وار پول تمامی تعادل هاي اقتصاد کلان را به هم ریخته اند. 

ضربات امواج نقدینگی تولید شده با فواصل زمانی به شدت کوتاه شده به اصلاح قیمتی در بازارهاي مختلف مشغول است و به بازار

 
مجال تامل نمی دهد. 

ارزش حسابداري دارایی دولت و شرکت هاي بزرگ دولتی، خصوصی و خصولتی زیاد است، اما از دل این همه دارایی؛ درآمد ایجاد

 
نمی شود، زیرا مزیت ها را نظام بانکی به بازارهاي سفته بازانه کشانده و بخش تولید را براي عاشقان و دیوانگان باقی گذاشته است. 

در منطق کنونی حاکم بر مدیریت اقتصاد ایران، پول کالایی خصوصی است که با مدیریت بانک مرکزي چاپ شده و مالکان بانک هاي
خصوصی هر طور که بخواهند به گردش در می آورند. و هم اکنون که اراده آنها بر بی توجهی به بخش واقعی اقتصاد قرار گرفته است،
این بخش را به حال خود رها کرده و یا بهتر است بگوییم به قتلگاه سایر بخش ها مانند وزارت اقتصاد، وزارت صمت و … فرستاده اند،

 
تا آنها هم با سنگ اندازي هاي مختلف بر سر راه فعالیت اقتصادي صحیح، آخرین رمق را از آن گرفته و به هلاکت برسانند. 



با ادامه فعالیت دولت حسن روحانی و تیم فرسوده و خرابکار آن، امکان اجراي یک بسته سیاستی جدي و سازنده وجود ندارد و نقش
مخرب دولت حسن روحانی هرگونه سیاستگذاري جدي و جامع را غیرممکن کرده است، اما می توان با اجراي سیاست هایی زیر

 
سرعت روندهاي کنونی که جامعه را به سمت سقوط حرکت می دهد کاست. 

 
الف- تامین مالی زیرساخت هاي کشور 

فروش 55 هزار میلیارد تومان از سهام شرکت هاي بورسی نهادهاي تحت نظارت رهبر معظم انقلاب مانند ستاد اجرایی فرمان امام
(ره)، بنیاد مستضعفان و … و اختصاص این مبلغ به تکمیل طرح هاي عمرانی و امور زیرساختی کشور باعث ایجاد رونق حداقلی

 
خواهد شد. زیرا با این سیاست: 

 
1٫ بخشی از کسري بودجه دولت جبران شده و بهانه اجراي سیاست هاي مخرب براي جبران کسري بودجه را کاهش می دهد. 

2٫ مانع از این می شود که دولت براي جبران کسري بودجه سیاست هاي مولد مانند هزینه هاي عمرانی را کاهش داده و باعث

 
کاهش تولید و اشتغال شود. 

 
3٫ از نقش نهادهاي حاکمیتی در دوران سیاست تخریبی رسانه هاي معاند دفاع عینی می کند. 

محل مصارف منابع کسب شده حاصل از فروش سهام می بایست در امور زیربنایی تعریف شده و مانع از اضافه شدن میزان ورود بخش

 
هاي دولتی، خصصی و خصولتی در بازارهاي سفته بازانه شود. 

 
ب- کنترل فقر شدید 

برخلاف مغلطه رایج برخی از اقتصاددانان که نسبت به هرگونه توزیع نقدینگی بین مردم هشدار داده و فریاد واي تورما سر می دهند،

 
انتخاب بین خلق نقدینگی و عدم خلق نقدینگی نیست، بلکه انتخاب بین محل هاي صرف نقدینگی خلق شده است. 

بنابراین هرگونه بسته حمایتی منبعث از چاپ پول، مانند آمریکا، ژاپن و کشورهاي اروپایی؛ براي توزیع بین مردم چه با بهانه کرونا و
چه هر بهانه دیگري؛ باعث تحریک تقاضا شده و بهتر از کانال اختصاصی کنونی بانک هاي خصوصی براي خلق پول و ارسال به بازار

 
سهام عمل خواهد کرد. 

با ادامه سیاست هایی که وضعیت کنونی را ایجاد کرده اند نتایج متفاوتی حاصل نشده و وضعیت کنونی ادامه پیدا می کند. نوع

 
سیاستگذاري ها به گونه اي است که اگر سیاستگذار هیچ کاري نکند وضعیت بهتر از شرایط کنونی خواهد شد. 

همه این تخریب ها با ماشینی انجام می شود که موتور محرکه آن بانک مرکزي است و مجلس اگر تمام توان خود را براي کنترل بانک

 
مرکزي که در دوران همتی اختیاراتی در حد رئیس جمهور یافته است متمرکز کند، بهترین کار ممکن را انجام داده است. 

 
 -

- منبع خبر : تحریریه





جشنواره دوویل فرانسه برندگانش را شناخت

منبع: برترین هاشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/06/25

جشنواره فیلم هاي آمریکایی دوویل که هر سال در فرانسه برگزار می شود، با اهداي جوایز به برترین هاي این دوره به کارش
خاتمه داد.

خبرگزاري مهر: جشنواره فیلم هاي آمریکایی دوویل که هر سال در فرانسه برگزار می شود، با اهداي جوایز به برترین هاي این

 
دوره به کارش خاتمه داد. 

به نقل از ورایتی، در چهل و ششمین دوره جشنواره فیلم
آمریکایی دوویل فیلم «آشیانه» به کارگردانی شان دارکین و با
بازي جود لاو و کري کان، به عنوان برنده بزرگ این جشنواره
انتخاب شد و جایزه بزرگ این رقابت را همراه جایزه بنیاد لویی

 
رودرِر و جایزه منتقدان به خانه برد. 

در این فیلم که نخستین بار در جشنواره فیلم ساندنس امسال و
پیش از شیوع کرونا به نمایش درآمد، لاو نقش کارآفرینی موفق

را بازي می کند که همراه همسر و فرزندانش از آمریکا به بریتانیا نقل مکان می کند. زندگی آن ها دچار مشکل شده و لاو سعی دارد

 
از شرایط زندگی لندن در دهه 80 به بهترین شکل ممکن استفاده کند. 

هیات داوران که ریاست آن بر عهده ونسا پارادایز بازیگر بود، جایزه داوران را به فیلم «اولین گاو» ساخته کلی رایکارد و «لورلی»

 
سابرینا دویل اهدا کرد. 

گروه داوران بخش مکاشفه نیز که ربکا زلوتوفسکی فیلمساز و سازنده «وحشی ها» ریاست آن را برعهده داشت جایزه کارگردانی را به

 
کیتی گرین براي «دستیار» اهدا کرد. 

جایزه تماشاگران شهر دوویل نیز به «عمو فرانک» ساخته آلن بال اهدا شد و جایزه دورنانو-والنتی 2020 هم به چارلین فاویه براي

 
«مسابقه سرعت» رسید. 

جایزه ویژه جشنواره چهل و ششم نیز به باربت شرودر فیلمساز کهنه کار که نامزدي اسکار را براي «بر عکس شانس» در کارنامه دارد

 
اختصاص یافت. 

این جشنواره امسال به یاد کرك داگلاس بازیگر نامدار هالیوودي که اوایل سال درگذشت برگزار شد و شماري از فیلم هاي مشهور وي



از جمله «اسپارتاکوس»، «هفت روز در ماه می» و «شور زندگی» به این مناسبت به نمایش درآمد. مستندهاي «کرك داگلاس»

 
ساخته هوبرت آتال و «کرك داگلاس، غیرقابل نامیدن» ساخته نامان راماچاندارن نیز به همین مناسبت روي پرده رفت. 

چهل و ششمین دوره جشنواره بین المللی فیلم آمریکایی دوویل با فیلم تحسین شده «میناري» ساخته لی ایزاك چونگ کارش را

 
شروع کرد و با نمایش فیلم فانتزي فرانسوي «چطور من یک ابرقهرمان شدم» ساخته داگلاس آتال به پایان رسید. 

این جشنواره با رعایت همه پروتکل هاي مقابله با کرونا از جمعه 4 سپتامبر تا یکشنبه 13 سپتامبر (14 تا 23 شهریور) برگزار شد.



کاندیداهاي 1400 واقع گرا باشند؛ نه پوپولیست

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/06/25

سید مصطفی هاشمی طبا - فعال سیاسی

کاندیداهاي 1400 واقع گرا باشند؛ نه پوپولیست سید مصطفی

 
هاشمی طبا - فعال سیاسی 

آرمان ملی- طی چند وقت اخیر گمانه زنی هایی براي حضور چهره
هاي مختلف از جریانات سیاسی در انتخابات ریاست جمهوري آینده
مطرح شده که هر کدام جاي تحلیل و بررسی دارد. اما باید به این
نکته توجه داشت که نامزدهاي انتخاباتی فارغ از اینکه متعلق به کدام

جریان سیاسی هستند ابتدا باید برنامه هاي خود را اعلام کنند و بدانیم که قرار است چه کنند. باید مشخص شود که این افراد
درخصوص سیاست داخلی، خارجی و برنامه هاي اقتصادي چه در دست دارند و قسمت هاي مختلف برنامه هایشان با هم همخوانی
دارد یا مغایر است. البته شنیده می شود که برخی از هم اکنون ستاد زده اند که نمی توان براي این کار به آنها خرده گرفت. چراکه به
هر صورت این تشخیص آنها بوده است. اگر هر کدام از این آقایان برنامه مشخصی براي برون رفت از وضعیت فعلی داشته باشند و با
صداقت جلو بیایند می توان موفقیتی برایشان پیش بینی کرد. آنها می توانند صادقانه به مردم بگویند تا زمانی که تحت تحریم آمریکا
قرار داریم برنامه اي به این شرح داریم و شاید این تحریم ها همانند فرمایش مقام معظم رهبري بیش از ده سال طول بکشد. باید
صادقانه با مردم حرف بزنند و نباید به خاطر کسب راي به مردم وعده داد و گفت وضعیت معیشت و اقتصاد و کار و اشتغال و... بهتر
خواهد شد. این حرف ها و وعده ها مصداق آیه شریفه سوره صف است که می فرماید: «اي کسانی که ایمان آورده اید چرا چیزي می
گویید که بدان عمل نمی کنید.» این آقایان باید واقعیت ها را رو کنند و به مردم نشان بدهند. باید بگویند که سیاست خارجی ما این
است و ما ده سال تحریم خواهیم بود و برنامه ما براي اداره کشور در این مدت چنین است. مردم به کسی که با صداقت با آنها رودررو
شوند راي خواهند داد. در شرایط فعلی تبلیغ، دروغ و حرکت هاي پوپولیستی در بین مردم جایگاهی ندارد و مشخص است کسی که
از پایین آوردن نرخ دلار و مسکن ارزان و ... حرف می زند اهل عمل نیست. کسی که با مردم روراست باشد فارغ از اینکه از کدام طیف
و گروه باشد راي خواهد آورد. با این حال به نظر می رسد متاسفانه نه اصلاح طلبان و نه اصولگرایان هیچ یک برنامه اي که به آن
معتقد باشند و پاي آن بایستند ندارند. آنچه می بینیم حرف هاي بزرگ است که به گفتاردرمانی می ماند و در برنامه هاي انتخاباتی به
شکل حرف هایی خوشایند و تبلیغاتی دیده می شود. همین شعار هاي پوپولیستی است که فردي را بدون برنامه و بدون صلاحیت بر
سر کار می آورد. بهتر این است که رئیس جمهور آینده کشور فارغ از دو جهت گیري سیاسی عمده کشور یعنی اصلاح طلبان و
اصولگرایان باشد. این افراد در جایی دیگر مدیر هستند ولی شاید از نظر آنها آنجایی که قرار گرفته اند بهترین جا نیست و به سمت
دیگري چشم دارند و از این نظر نمی توان به آنها خرده گرفت، هرچند که این سمت و آن سمت اهمیتی ندارد و کسی که لایق باشد
وقتی وارد پستی می شود وظیفه دارد در آن جایگاه بهترین کار را ارائه دهد و کاري که به او سپرده شده را به نحو احسن به ثمر
برساند. از این شاخه به آن شاخه پریدن کار مناسبی نیست. اگر کاندیداها واقع گرا باشند و برنامه اي براساس واقعیت هاي موجود

ارائه بدهند در صورت روشن بودن تصویري ارائه شده از سوي آنها قطعا مورد اقبال مردم واقع خواهند شد.



انگلیس 700 هزار شغل را از دست داده است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/06/25

فصل اقتصاد - تعداد کارمندان حقوق بگیر در انگلیس در ماه اوت 695 هزار نفر نسبت به ماه مارس کاهش یافته است. این
رقم در جولاي برابر با 659 هزار نفر بود. تعداد افرادي که تقاضاي مزایاي بیکاري کرده اند تا 2.7 میلیون نفر بالا رفته یعنی

121 درصد بیشتر از ماه مارس.

فصل اقتصاد - تعداد کارمندان حقوق بگیر در انگلیس در
ماه اوت 695 هزار نفر نسبت به ماه مارس کاهش یافته
است. این رقم در جولاي برابر با 659 هزار نفر بود. تعداد
افرادي که تقاضاي مزایاي بیکاري کرده اند تا 2.7 میلیون

 
نفر بالا رفته یعنی 121 درصد بیشتر از ماه مارس. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از بلومبرگ، وضعیت بازار
کار انگلیس علیرغم بازگشایی تدریجی اقتصاد، در ماه جولاي بدتر شد. تعداد کل مشاغل از دست رفته در نتیجه همه گیري ویروس

 
کرونا به حدود 700 هزار رسیده و فشار بر دولت براي تمدید برنامه هاي حمایتی افزایش یافته است. 

اداره ملی آمار انگلیس اعلام کرد 102000 شغل در این کشور از دست رفته که اولین کاهش نرخ اشتغال از ماه آوریل است. آمار

 
بیکاري ماهانه در انگلیس به 4.4 درصد رسیده که بالاترین رقم از 2018 است. 

تعداد کارمندان حقوق بگیر در انگلیس در ماه اوت 695 هزار نفر نسبت به ماه مارس کاهش یافته است. این رقم در جولاي برابر با

 
659 هزار نفر بود. تعداد افرادي که تقاضاي مزایاي بیکاري کرده اند تا 2.7 میلیون نفر بالا رفته یعنی 121 درصد بیشتر از ماه مارس. 
به این ترتیب، دولت انگلیس در بحبوحه بدترین رکود اقتصادي طی قرن ها، با درخواست هاي فزاینده اي براي تمدید برنامه هاي
حمایتی مانند سایر کشورهاي اروپایی مواجه شده است. انگلیس با سه چالش بزرگ مواجه هست: افزایش بیکاري پس از پایان کمک

 
هاي دولتی، اعمال محدودیت هاي جدید بر فعالیت هاي اقتصادي در نتیجه افزایش موارد ابتلا به کرونا و مسئله برگزیت. 

> بسیاري از اقتصاددانان پیش بینی می کنند افزایش بی ثباتی بانک مرکزي انگلیس را مجبور می کند محرك هاي مالی را در ادامه

 
سال جاري میلادي افزایش دهد. 

ریشی سوناك، وزیر دارایی انگلیس، تأکید دارد برنامه هاي حمایتی باید پایان یابند تا اقتصاد فرصت تطبیق با واقعیت پس از بحران

 
کرونا را داشته باشد. 

شرکت هاي انگلیسی به مقامات در مورد تعدیل نیروهاي آینده هشدار داده اند. احتمالاً انگلیس طی بحران کرونا دو برابر بیشتر از

 
بحران بزرگ مالی سال هاي 2008 و 2009 مشاغل خود را از دست می دهد. 

شرکتهاي بریتیش ایرویز، ویرجین آتلانتیک و فرودگاه لاندن سیتی از جمله شرکتهاي بزرگی هستند که تعدیل نیروهاي عظیمی را

 
اعلام کرده اند. 
انتهاي پیام/68



امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه هاي ناقص فراهم شد

منبع: تیکشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/06/25

امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه فراهم شد.

 
امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه فراهم شد. 

به گزارش ایلنا به نقل از اداره کل روابط عمومی سازمان تامین
اجتماعی، براي بیمه شدگانی که به دلیل ماهیت شغلی خود به
صورت کسري از ماه در کارگاه هاي مشمول قانون تامین
اجتماعی اشتغال به کار دارند و خواهان تکمیل سوابق پرداخت
حق بیمه هستند، امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به طور
اختیاري با ابلاغ بخشنامه اي به تمامی واحدهاي اجرایی سازمان

 
تامین اجتماعی فراهم شد. 

مشمولین این بخشنامه، افرادي هستند که به صورت پاره وقت
(کسري از ماه) در کارگاه هاي مشمول قانون تامین اجتماعی

 
اشتغال به کار دارند و براي آنها در ماه مورد نظر (حداقل یک روز) سابقه پرداخت حق بیمه لحاظ شده باشد. 

 
شرایط پذیرش تقاضا 

حداکثر سن پذیرش درخواست متقاضی تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه براي مردان و زنان 50 سال تمام در تاریخ ثبت تقاضا خواهد
بود. درصورتی که سن متقاضی در زمان ثبت تقاضا بیش از سن مذکور باشد، پذیرش درخواست وي منوط به داشتن سابقه پرداخت
حق بیمه قبلی معادل مازاد سنی مقرر خواهد بود. تمامی بیمه شدگان متقاضی که حداقل 10 سال سابقه پرداخت حق بیمه را دارند،

 
از اعمال شرط سنی معاف خواهند بود. 

ارائه درخواست، عقد قرارداد و صدور برگ پرداخت حق بیمه کسري از ماه صرفاً در زمان حیات بیمه شده امکان پذیر است و انجام

 
فرایندهاي یادشده تحت هیچ شرایطی توسط بازماندگان مجاز نخواهد بود. 

در صورت صدور برگ پرداخت حق بیمه در زمان حیات بیمه شده، امکان پرداخت حق بیمه توسط بازماندگان تا پایان مهلت مقرر

 
میسر است. 

 
نحوه ارائه درخواست 

ارائه درخواست توسط متقاضی و یا وکیل قانونی وي امکان پذیر خواهد بود. واحدهاي اجرایی مکلفند بلافاصله پس از ثبت تقاضا
حداکثر ظرف 2 ماه از تاریخ ثبت درخواست، استحقاق یا عدم استحقاق بیمه شده (سن و سابقه) را به وي اعلام کنند و بیمه شده نیز



 
میبایست حداکثر ظرف مدت یک ماه از تاریخ اعلام موافقت سازمان جهت انعقاد قرارداد اقدام کند. 

مشروط بر اینکه از تاریخ ثبت درخواست تا عقد قرارداد بیش از 3 ماه سپري نشده باشد. بدیهی است چنانچه به عللی 3 ماه مهلت
مقرر (2 ماه واحد اجرایی و یک ماه متقاضی) سپري شود، پذیرش تقاضا منوط به ارائه درخواست مجدد و رعایت سایر شرایط مقرر

 
خواهد بود. 

متقاضی مجاز به پرداخت حق بیمه کسري از ماه خود حداکثر از تاریخ ثبت درخواست به بعد بوده و کسري سوابق گذشته مربوط به

 
قبل از درخواست به هیچ عنوان ملاك عمل و مشمول پرداخت نخواهد بود. 

 
وصول حق بیمه کسري از ماه جهت ماه هاي بدون کارکرد (صفر) امکان ندارد 

متقاضیان مشمول می توانند با یک مرتبه ارائه درخواست و انعقاد قرارداد نسبت به تکمیل سوابق خود اقدام کنند و نیازي به تجدید

 
قرارداد جهت پرداخت کسري ماه هاي سالهاي آتی نخواهد بود. 

 
مهلت و نحوه پرداخت حق بیمه: 

فقدان کارکرد یا عدم پرداخت حق بیمه کسري از ماه به مدت یک سال از تاریخ آخرین ماه پرداخت حق بیمه (حسب مورد توسط
کارفرما یا متقاضی) موجب لغو قرارداد می شود که در این صورت پذیرش درخواست مجدد منوط به احراز شرایط سنی و سایر شرایط

 
مقرر خواهد بود. 

متقاضی میبایست از ابتداي آذرماه لغایت پایان بهمن ماه هر سال نسبت به اخذ برگ پرداخت و واریز حق بیمه شش ماهه نخست و از
ابتداي خرداد سال بعد لغایت پایان مرداد ماه همان سال نسبت به اخذ برگ پرداخت و واریز حق بیمه شش ماهه دوم سال قبل به

 
صورت یک جا اقدام کند. 

در صورتی که متقاضی خارج از موعد مقرر نسبت به پرداخت حق بیمه اقدام کند، امکان پذیرش سوابق ناشی از آن میسر نخواهد بود

 
و مبلغ پرداختی به وي مسترد می شود. 

 
نرخ پرداخت حق بیمه و تعهدات بیمه اي 

سهم حق بیمه متقاضی براي استفاده از تعهدات موضوع قانون تامین اجتماعی و همچنین بابت حمایت هاي درمانی ماده (3) قانون
(به استثناي غرامت دستمزد ایام بیماري و بارداري و کمک هزینه ازدواج موضوع بند »ج» و تبصره ذیل ماده مذکور) مجموعا 27

 
درصد است. 

بر اساس ماده (28) قانون تامین اجتماعی علاوه بر نرخ حق بیمه مورد اشاره، به میزان 3 درصد حق بیمه نیز به عهده دولت خواهد

 
بود. 

 
دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه: 



دستمزد روزانه مبناي محاسبه و پرداخت حق بیمه عبارت است از دستمزد روزانه همان ماهی که سابقه آن به اعتبار پرداخت حق
بیمه به صورت کسري از ماه ایجاد شده است، مشروط بر اینکه از حداقل دستمزد مصوب شورایعالی کار کمتر و از حداکثر دستمزد
مصوب بیشتر نباشد. ضمنا لازم است قبل از محاسبه دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه، از جمع آوري کلیه سوابق بیمه شده اطمینان

 
حاصل شود. 

 
سایر موارد: 

سوابق ناشی از پرداخت حق بیمه کسري از ماه با توجه به عدم اشتغال بیمه شده در این مدت به عنوان سوابق سخت و زیان آور

 
ملاك عمل نیست. 

 
نوع بیمه این قبیل از بیمه شدگان تحت عنوان« تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه« خواهد بود. 

در صورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت نماید، چنانچه محرز شود که همزمان به نحو دیگري داراي سابقه پرداخت

 
حق بیمه نزد سازمان است، وجه پرداختی در دوره همپوشانی عینا به وي مسترد و سوابق ایجادي ناشی از آن حذف شود. 

در صورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت نماید و به طور همزمان مشمول سایر صندوق هاي بیمه اي یا عناوین مشابه

 
باشد، وجه پرداختی در دوره همپوشانی به کسر حق بیمه سهم درمان (27/9)به وي مسترد می گردد. 

درصورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت نماید و بنا به عللی سابقه بیمه اجباري که مبناي محاسبه و پرداخت حق
بیمه کسري از ماه بوده حذف گردد، وجه پرداختی بابت ماه مربوطه به کسر حق بیمه سهم درمان(27/9) به وي مسترد می گردد.



بهترین ماسک براي استفاده مردم چه نوع ماسکی است؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/06/25

گروه استان ها-به گفته سازمان بهداشت جهانى، معلوم نیست تا چه زمانى ویروس کرونا در کنار ما باشد و همچنان باید
سبک زندگى هایمان را به سمت رعایت اصول بهداشتى ببریم در این بین استفاده از ماسک براى تمام افراد جامعه، از اهمیت

ویژه اى برخوردار است.

گروه استان ها-به گفته سازمان بهداشت جهانى، معلوم
نیست تا چه زمانى ویروس کرونا در کنار ما باشد و
همچنان باید سبک زندگى هایمان را به سمت رعایت
اصول بهداشتى ببریم در این بین استفاده از ماسک براى
تمام افراد جامعه، از اهمیت ویژه اى برخوردار است. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزارى تسنیم از بندرعباس، به گفته سازمان
بهداشت جهانى، معلوم نیست تا چه زمانى ویروس کرونا در
کنار ما باشد و همچنان باید سبک زندگى هایمان را به

 
سمت رعایت اصول بهداشتى ببریم. 

در این بین استفاده از ماسک براى تمام افراد جامعه، از اهمیت ویژه اى برخوردار است و به دلایلى ماسک پارچه اى براى استفاده

 
عموم مردم ارجحیت دارد. 

در این رابطه سخنگوى دانشگاه علوم پزشکى هرمزگان در گفتگو با تسنیم، گفت: سازمان بهداشت جهانى، براى عموم مردم بیشتر بر
استفاده از ماسک پارچه اي تاکید دارد و به تمام کشورها نیز این توصیه را کرده است چراکه ماسک هاى جراحى عمدتا براى کارکنان

 
بهداشت و درمان و کسانى که با حجم بالایى از ویروس در ارتباط هستند، مورد استفاده قرار می گیرد. 

دکتر فاطمه نوروزیان ادامه داد: اگر تمام مردم از ماسک هاى n95 یا جراحى استفاده کنند، کمبود این ماسک براى نیروى درمانى و
بهداشتى نیز ایجاد می شود و از طرفى چون مردم معمولا در محیط هایى با آلودگى بالا حضور ندارند، نیاز نیست تا از این ماسک هاى

 
به اصطلاح پزشکى، استفاده کنند. 

وى بیان کرد: مزیت استفاده از این ماسک ها علاوه بر مقرون به صرفه بودن و جلوگیرى از صرف هزینه بالا، تولید نشدن زباله هاى

 
عفونى نیز هست و این ماسک را تا مدت ها در صورت پاره نشدن، می توان استفاده کرد. 

 
گزارش ویدئویی|روایت تسنیم از بانوي کارآفرینی که روزانه 10 هزار ماسک تولید می کند/ واردات ماسک چینی به فروش ضربه زد 

 
پرونده تخلف ماسک هاي قاچاق در استان فارس از مرز یک میلیارد عبور کرد 



 
رئیس سازمان صمت گلستان: پارچه هاي تولید ماسک با نرخ مصوب به دست تولیدکننده نمی رسد 

 
ترکیب ایده آل براى ماسک پارچه اي چیست؟ 

دکتر نوروزیان در این خصوص تصریح کرد: ماسک پارچه اي با سه لایه مختلف، کارایى و حفاظت خوبى در برابر ویروس کرونا دارد در

 
این ماسک ها، لایه داخلى حتما از جنس نخ یا پنبه بوده تا مانند پارچه عرق گیر و تیشرت، آبگیر باشد. 

وى افزود: لایه بیرونى ماسک حتما باید آبگریز باشد که می توان از پارچه هایى با جنس پلى استر یا ابریشم استفاده کرد لایه میانى

 
هم می تواند مخلوطى از پلى استر یا کتان و نخ باشد تا آبگریز بوده و باعث تقویت به دام انداختن قطرات تنفسى شود. 

سخنگوى دانشگاه علوم پزشکى هرمزگان تاکید کرد: از این ماسک ها درصورتى که خیس یا کثیف نشوند، می توان چند ساعتی که
بیرون از منزل هستند استفاده کرده و بعد از رسیدن به منزل، ماسک را شسته و خشک کرده و در دفعات بعدى از آن استفاده کرد.



حوزه پژوهش شهرداري اصفهان به کمک شرکت هاي دانش بنیان می آید

منبع: ایمناشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/06/25

مدیر پژوهش، خلاقیت و فناوري هاي نوین شهرداري اصفهان با تاکید بر ضرورت بهبود و ارتقاي اکوسیستم کارآفرینی در
شهر، گفت: مأموریت خاص حوزه پژوهش کمک به شرکت هاي دانش بنیان در رفع مسائل مربوط به شهرداري است.

 
حوزه پژوهش شهرداري اصفهان به کمک شرکت هاي دانش بنیان می آید 

مدیر پژوهش، خلاقیت و فناوري هاي نوین شهرداري اصفهان با
تاکید بر ضرورت بهبود و ارتقاي اکوسیستم کارآفرینی در شهر،
گفت: مأموریت خاص حوزه پژوهش کمک به شرکت هاي دانش

 
بنیان در رفع مسائل مربوط به شهرداري است. 

مرتضی نصوحی در گفت و گو با خبرنگار ایمنا، اظهار کرد:
شهرداري اصفهان در این حوزه در کمک به ارتقاي اکوسیستم
کارآفرینی شهر با انجام اقداماتی نظیر تشکیل اتاق فکر در این
زمینه، کمک به شکل گیري صندوق سرمایه گذاري ریسک پذیر،
فراهم سازي فضاهایی جهت حمایت از شرکت هاي دانش بنیان،

برقراري تعاملات لازم با دانشگاه ها و شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان، تلاش در جهت راه اندازي مرکز نوآوري شهري در دانشگاه

 
اصفهان انجام داده است. 

وي افزود: هدف دیگر، بهره گیري از توان شرکت هاي دانش بنیان در رفع مسائل مربوط به شهرداري است از این رو تشکیل یک

 
پارك فناوري مدیریت شهري یا مرکز رشد مخصوص مباحث مدیریت شهري لازم و ضروري به نظر می رسد. 

مدیر پژوهش، خلاقیت و فناوري هاي نوین شهرداري اصفهان با تاکید بر ضرورت بهبود اکوسیستم کارآفرینی، تصریح کرد: اکوسیستم

 
کارآفرینی مجموعه همه افراد، سازمان ها، قوانین و رویدادها است که بر فعالیت هاي کارآفرینانه و نوآورانه آن منطقه تأثیرگذار است. 

وي ادامه داد: در این رابطه اتاق فکر اکوسیستم کارآفرینی با حمایت شهرداري اصفهان با حضور «کوروش خسروي» عضو شوراي
اسلامی شهر اصفهان و با دبیري «محمد رئیسی» عضو هیئت علمی دانشگاه صنعتی اصفهان محفلی را براي بررسی موضوع با حضور

 
جمعی از اساتید مرتبط و بخش خصوصی فراهم آورده است. 

نصوحی با بیان اینکه در طرح 1405 به اکوسیستم کارآفرینی و نوآوري شهر اصفهان توجه شده است، تاکید کرد: در این راستا یکی از
شاخص هاي مهم، رقابت پذیري شهر اصفهان در کنار زیست پذیر شدن آن است و بخش عمده اي از رقابت پذیري شهر اصفهان به

حوزه هاي کارآفرینی مرتبط است.



رویدادهاي مختلف دانشگاه پیام نور به صورت مجازي برگزار می شود/ آغاز

سال تحصیلی از 5 مهرماه

منبع: موج رساشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/06/25

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه پیام نور استان زنجان گفت: رویدادهاي مختلف دانشگاهی اعم از علمی، فرهنگی و
آموزشی این دانشگاه در سال تحصیلی آتی غیر از موارد اضطراري به صورت مجازي برگزار خواهند شد.

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه پیام نور استان زنجان
گفت: رویدادهاي مختلف دانشگاهی اعم از علمی، فرهنگی
و آموزشی این دانشگاه در سال تحصیلی آتی غیر از موارد

 
اضطراري به صورت مجازي برگزار خواهند شد. 

اصغر حاج علی اکبري در گفت وگو با خبرنگار موج رسا; با
بیان اینکه نزدیک به 12 رویداد فرهنگی داریم، اظهار
داشت: رویدادهایی از قبیل جشنواره قرآن و عترت،
جشنواره کرونا و رسانه، جشنواره نشریات، جشنواره

حرکت، یاوران نور (طرح جایگزین راهیان نور)، جشنواره کانون هاي هلال احمر، کارآفرینی و فعالیت هاي انسان دوستانه و کمک هاي

 
مومنانه که همه آن ها به صورت مجازي و غیرحضوري، ثبت نام و اجرا خواهند شد. 

وي خاطرنشان کرد: بسیاري از برنامه هاي فرهنگی با هدف شناسایی استعدادهاي متنوع در حوزه هاي مختلف فرهنگی، اجتماعی و

 
دینی اجرا می شوند. 

حاج علی اکبري با بیان اینکه در حال برنامه ریزي براي آغاز سال تحصیلی هستیم، گفت: تمام کلاس هاي آموزشی براي حفظ

 
سلامتی دانشجویان و اساتید و پیشگیري از شیوع بیماري کرونا به صورت مجازي برگزار خواهد شد. 

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه پیام نور استان زنجان اظهار داشت: در بخش آموزش، ابتدا از اساتید عضو هیات علمی این

 
دانشگاه و در سپس از اساتید سایر دانشگاه ها استفاده خواهد شد. 

 
حاج علی اکبري خاطرنشان کرد: تمام آزمون هاي پایان نیمسال نیز به صورت الکترونیکی و مجازي خواهند بود. 

وي با بیان اینکه دانشگاه پیام نور استان زنجان هم اکنون 5 هزار دانشجوي فعال دارد، افزود: طبق برنامه ریزي ها سال تحصیلی

 
1400-1399 دانشگاه پیام نور از 5 مهرماه براي ترم هاي بالاتر و از اول آبان ماه نیز براي دانشجویان ورودي جدید آغاز می شود. 

معاون دانشگاه پیام نور استان زنجان با اشاره به وجود 80 رشته آموزشی در این دانشگاه، گفت: علاوه بر پذیرش دانشجو ز طریق
کنکور سراسري، پذیرش بدون آزمون و بر اساس سوابق تحصیلی نیز در برخی رشته ها وجود دارد که مهلت ثبت نام آن تا 7 مهرماه



 
است. 

وي در خصوص کلاس هاي عملی و آزمایشگاهی خاطرنشان کرد: کلاس هاي عملی براي بعد از مهار بیماري کرونا موکول شده اما اگر
مجبور به برگزاري آن ها شویم قطعاً با اتخاذ تمهیدات بسیار ویژه بهداشتی و رعایت فاصله گذاري اجتماعی از جمله تفکیک رشته اي،

 
تعدیل تعداد دانشجویان هر کلاس براي دروس عملی، آزمایشگاه ها و تربیت بدنی خواهد بود.// آ 

انتهاي پیام/



نخستین بورسیه تحصیلی دانشگاه آزاد کشور در استان مرکزي کلید خورد

منبع: ایرناشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/06/25

اراك - ایرنا - رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي گفت: اعطاي نخستین بورسیه تحصیلی دانشجویان دانشگاه آزاد
کشور در مراکز آموزش اراك و ساوه این استان کلید خورد.

اراك - ایرنا - رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي
گفت: اعطاي نخستین بورسیه تحصیلی دانشجویان دانشگاه
آزاد کشور در مراکز آموزش اراك و ساوه این استان کلید

 
خورد. 

«حسین کلانتري» روز سه شنبه در جمع خبرنگاران در
اراك افزود: بورسیه تحصیلی این دانشگاه با برگزاري آزمون
از متقاضیان برگزار می شود که این آزمون داراي 60
سئوال شامل عمومی و استعداد درخشان و تخصصی در

 
رشته مورد امتحان است. 

وي بیان کرد: این بورسیه تنها براي مقطع کارشناسی است و علاقه مندان می توانند تا 10 مهرماه امسال در رشته هاي فعال

 
واحدهاي اراك و ساوه به جز حقوق، روانشنانسی، تربیت بدنی، حسابداري و مدیریت، ثبت نام کنند. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي ادامه داد: تاریخ برگزاري این آزمون، 11 مهرماه جاري است و مصاحبه علمی آن در روزهاي

 
13 و 14 مهرماه تعیین شده است. 

کلانتري اظهار داشت: اسامی نهایی پذیرفته شدگان در این بورسیه تحصیلی، 20 مهرماه امسال اعلام شده و ثبت نام از دانشجویان از

 
21 تا 25 مهرماه صورت می گیرد. 

وي تصریح کرد: هزینه تحصیلی پنج درصد از افرادي که بتوانند بالاترین امتیاز در این آزمون را کسب کنند به صورت رایگان است،
25 درصد از هزینه 20 درصد از پذیرفته شدگان و پنج درصد از هزینه 75 درصد از پذیرفته شدگان نیز از سوي دانشگاه پرداخت می

 
شود. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي اضافه کرد: هزینه در نظر گرفته شده براي بورسیه تحصیلی از درآمدهاي غیرشهریه اي

 
است و هیچ ارتباطی به منابع مالی شهریه ندارد. 

کلانتري گفت: بودجه امسال دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي 2 هزار و 980 میلیارد ریال است که حدود 2 برابر سال گذشته است
و یک هزار و 610 میلیارد ریال از این مبلغ درآمد شهریه اي بوده و یک هزار و 300 میلیارد ریال درآمد غیرشهریه اي در نظر گرفته



 
شده است. 

وي تصریح کرد: براي سال تحصیلی جدید 400 رشته جدید در دانشگاه آزاد اسلامی کشور اضافه شده که دانشگاه آزاد اسلامی استان

 
مرکزي 42 رشته از آن را ایجاد کرده است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي افزود: سه دانشکده موضوعی شامل هنر و معماري، کارآفرینی و فرهنگ، ارتباطات و مهارت
اجتماعی براي این دانشگاه تعریف شده که ایجاد 2 دانشکده هنر و معماري و کارآفرینی در فرایند تصویب است و به ودي دانشجو می
پذیرد و دانشکده فرهنگ، ارتباطات و مهارت اجتماعی امروز (سه شنبه) در هیات اندیشه تصویب و زودي براي تصویب به تهران

 
ارسال می شود. 

 
حدود 26 هزار دانشجو در 12 واحد دانشگاهی، چهار مرکز و سه واحد سماء تحصیل می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- اراك 

 
- استان مرکزي 

 
- دانشگاه آزاد اسلامی 

- بورسیه



نخبگان مهارت گیلان در قالب طرح مربیان افتخاري فراخوان شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/06/25

رشت - ایرنا - مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي گیلان از نخبگان مهارت در قالب طرح مربیان افتخاري دعوت به عمل آورد.

رشت - ایرنا - مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي گیلان از
نخبگان مهارت در قالب طرح مربیان افتخاري دعوت به

 
عمل آورد. 

محمد حسینی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: اداره کل آموزش فنی و حرفه اي گیلان به
منظور تکمیل و به روز رسانی بانک اطلاعاتی مربیان
آموزشی در مراکز آموزشی استان از نخبگان مهارتی در

 
قالب مربیان افتخاري با شرایطی دعوت به همکاري می کند. 

وي با اشاره به اهمیت ارائه آموزش هاي فنی و حرفه اي در محیط کار واقعی افزود: امروز با توجه به مشکلات موجود در جامعه و عدم
امکان حضور در مراکز آموزش فنی و حرفه اي، آموزش در محیط کار واقعی به عنوان یکی از وظایف آموزش فنی و حرفه اي مورد

 
توجه قرار گرفته که بر اساس استانداردهاي موجود آن ها را تحت پوشش قرار می دهیم. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان گیلان خاطر نشان کرد: مهارت آموزي در محیط کار واقعی یکی از روش هایی است که در آن
مهارت و شایستگی هاي مورد نیاز در چارچوب استانداردهاي آموزشی از مربی به مهارت آموز هم زمان با فرآیند تولید محصول و ارائه

 
خدمت منتقل می شود. 

وي با بیان اینکه در این طرح متقاضی در کنار استاد کار "مربی" و در محیط کار واقعی دوره آموزشی مهارتی را به مدت حداقل طول
استاندارد آموزشی و حداکثر یک سال سپري می کند، اضافه کرد: آشنایی با محیط کسب و کار، کسب تجربه، آماده سازي و ایجاد
خودباوري در مهارت آموز براي ورود به عرصه اشتغال و کارآفرینی، حفظ و پایداري مشاغل سنتی و بومی، کمک به بنگاه هاي فعال

 
به منظور شناسایی و جذب نیروي کار مستعد و توانمند از جمله اهداف این طرح است. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان گیلان خاطر نشان کرد: متقاضیان مهارت آموزي در قالب این طرح به عنوان کارآموز آموزش
هاي فنی و حرفه اي، شناخته شده و با توجه به قراردادي که به امضاء می رسد، بیمه مسئولیت مدنی آنها به عهده سازمان آموزش

 
فنی و حرفه اي کشور می باشد. 

وي با تشریح شرایط بهره مندي افراد از این طرح بیان داشت: اعلام کتبی علاقه مندي و تمایل به شرکت در طرح، داشتن حداقل 15
سال، تابعیت ایرانی، برخورداري توانایی لازم متناسب با آموزش مورد نیاز از جمله شرایط مهارت آموز در این طرح است ضمن اینکه



دارا بودن مدرك تحصیلی دانشگاهی کاردانی و بالاتر در رشته آموزشی مرتبط با دوره مهارت آموزي از شرایط تحصیلی براي تکمیل

 
بانک اطلاعاتی است. 

حسینی اظهار داشت: مربیان نیز در حرفه هاي مختلف مهارتی براي بخش هاي آموزشی مراکز ثابت دولتی، تیم سیار، روستایی و
پادگان در شهرستانهاي مختلف استان به کار گرفته می شوند لذا داوطلبان می توانند با مراجعه به وب سایت اداره کل آموزش فنی و
حرفه اي گیلان به آدرس https://guilantvto.ir و کسب اطلاعات بیشتر در صورت واجد شرایط بودن براي به کارگیري، به مرکز

 
دولتی آموزش فنی و حرفه اي گیلان در سراسر استان مراجعه کنند. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي گیلان تصریح کرد: سوابق قبول شدگان در بانک اطلاعاتی نگهداري و با رعایت اولویت نسبت به

 
بکارگیري به عنوان مربیان افتخاري در مراکز تابعه اقدام خواهد شد. 

 
20 مرکز دولتی فنی و حرفه اي و 800 آموزشگاه آزاد در استان گیلان فعال است. 

 
برچسب ها 

 
- رشت 

 
- سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
- مهارت اموزي 

- گیلان



آیا وعده «دولت الکترونیک» رئیس جمهور محقق شده است؟/ عاقبت 75

میلیون کارت سلامت چه شد

منبع: رکناشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/06/25

اجتماعی رکنا: در تعریف مفهوم دولت الکترونیک آمده است که مردم می توانند با استفاده سهل و آسان از فناوري اطلاعات،
از خدمات دولت به صورت 24 ساعته و 7 روز هفته بهره مند شوند و در فعالیت هاي اجتماعی، سیاسی و اقتصادي مشارکت

داشته باشند. شهروندان جامعه می توانند خدماتی از قبیل پرداخت مالیات و عوارض، ...

دولت الکترونیک/ به گزارش رکنا، دولت الکترونیک مهم
ترین ابزار نوسازي اداري در یک کشور است و منجر به
ایجاد شفافیت می شود. طبق برنامه توسعه پنجم، دولت
مکلف است که براي هر شهروند ایرانی، پرونده الکترونیک
سلامت ایرانیان ایجاد کند. در تعریف مفهوم دولت
الکترونیک آمده است که مردم می توانند با استفاده سهل

و آسان از فناوري اطلاعات، از خدمات دولت به صورت 24 ساعته و 7 روز هفته بهره مند شوند و در فعالیت هاي اجتماعی، سیاسی و

 
اقتصادي مشارکت داشته باشند. 

دولت الکترونیک؛ انقلابی در خدمت رسانی شهروندان جامعه می توانند خدماتی از قبیل پرداخت مالیات و عوارض، عقد قرارداد، ثبت
شرکت، دریافت و تجدید جواز کسب، تجدید گواهینامه، ثبت ازدواج و طلاق، ثبت تولد و مرگ و موارد دیگر را از طریق دولت
الکترونیک انجام دهند و با بنگاه هاي اقتصادي و مؤسسات دولتی ارتباط برقرار کنند. راه اندازي دولت الکترونیک مزایایی اعم از ارائه
خدمات الکترونیکی، کاهش تشریفات دست و پاگیر، تأمین رضایت شهروندان، اطلاع رسانی الکترونیکی، توسعه مشارکت مردم،
شفافیت امور و کاهش رشوه خواري، تصمیم گیري سریع مبتنی بر اطلاعات، اثرات مثبت زیست محیطی و کارآفرینی را درپی خواهد
داشت و مجموع این مزایا باعث شده است که دولت ها به آن، به چشم یک فرصت نگاه کنند و وعده هاي مختلفی براي تحقق دولت

 
الکترونیک بدهند. 

روحانی مدعی پیشگامی در طرح دولت الکترونیک در سال هاي پایانی دولت اصلاحات بود که موضوع دولت الکترونیک در کشور
مطرح شد و براي راه اندازي آن، اقدامات اساسی صورت گرفت. حسن روحانی، دبیر وقت شوراي عالی امنیت ملی دراین باره می گوید:
«چند سال پیش در سفري که به کشور دیگر داشتم با سیستم الکترونیک شدم و بعد از سفر به ایران این مسئله را در دیدار با مقام
معظم رهبري براي ایشان توضیح دادم، ایشان نیز فرمودند که شما به مقامات دولتی بگویید که این کار را دنبال کند و من نیز

 
مسئولان آن دوران در سال 77-78 را خواستم و برایشان توضیح دادم.» 

بعد از برگزاري یازدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري ایران در 24 خرداد 1392، حسن روحانی به عنوان هفتمین رئیس جمهور
ایران برگزیده شد. وي در 27 اردیبهشت 1393 در آیین گرامیداشت روز جهانی ارتباطات بر استقرار کامل دولت الکترونیک تأکید
کرد و گفت: ما در دورانی قرار داریم که باید در فضایی مطمئن تر، کم هزینه تر و با صرف زمان کمتر، امکانات لازم را براي نسل جوان



فراهم کنیم؛ دولت باید دولت الکترونیک باشد، براي این کار قد م هاي کوچکی برداشته شده است اما قدم هاي بلندتري در پیش رو

 
داریم. 

دولت وي در زمینه تحقق وعده دولت الکترونیک، اقداماتی از قبیل افتتاح فاز نخست دولت الکترونیک، بهره برداري از فاز اول طرح
دولت الکترونیک و همراه، «مرکز ملی پایش محیط کسب و کار» در سال 96 و محورهاي ده گانه دولت الکترونیک با همکاري وزارت

 
اقتصاد، سازمان بورس و خصوصی سازي تدوین شد اما آیا اقدامات دولت براي تحقق این امر کافی بوده است؟ 

دولت الکترونیک مهمترین ابزار شفافیت امیر ناظمی، رئیس سازمان فناوري اطلاعات ایران در گفتگویی با انتقاد از عملکرد دستگاه
هاي اجرایی در به اشتراك گذاري اطلاعات می گوید: «دولت الکترونیک مهم ترین ابزار نوسازي اداري در یک کشور است و منجر به
ایجاد شفافیت می شود. متاسفانه فرهنگ رایج در دستگاه هاي اداري نسبت به این قضیه چندان خوش آمدگو نیست؛ با این حال
امیدواریم با همکاري بیشتر دستگاه هاي دولتی و مدیران نوگرا، هزینه هاي گزافی را جهت توسعه پرداخت نکنیم.» سازمان ملل
متحد هم در گزارش دوسالانه خود شاخص توسعه دولت الکترونیک (EGDI) را در کشورهاي مختلف مورد بررسی قرار داده و
آمارهاي منتشر شده نشان می دهد که ایران هم در سال 2020 میلادي، از نظر شاخص توسعه دولت الکترونیک با 3 پله نزول از
جایگاه 86 به 89 رسیده است. یکی از محورهاي دولت الکترونیک، تشکیل «پرونده الکترونیک سلامت» است که اطلاعات حیاتی
مرتبط با سلامت شهروندان را از دوران تولد تا پس از مرگ، به شکل الکترونیک ذخیره می کند و در صورت نیاز، بدون محدودیت
مکانی یا زمانی، تمام یا بخشی از آن در دسترس افراد مجاز قرار می گیرد. طبق برنامه توسعه پنجم، دولت مکلف است که براي هر
شهروند ایرانی، پرونده الکترونیک سلامت ایرانیان ایجاد کند اما با گذشت بیش از یک دهه سال، هنوز اجراي آن توسط دولت هاي

 
مختلف به امروز و فردا موکول می شود. 

اکبر رنجبرزاده، نماینده دهمین دوره مجلس شوراي اسلامی در این باره می گوید: «در استان هاي بزرگ و کلان شهرها هنوز این
موضوع به طور کامل اجرایی نشده است، این در حالی است که طبق گزارش هاي کسب شده از خانه هاي بهداشت در روستاها،
پرونده الکترونیک سلامت تشکیل شده اما عملیات اجرایی درباره آن انجام نشده است.» دکتر سعید نمکی با حضور در برنامه نگاه یک
سیما مورخ 3 شهریور 1398، وزیر بهداشت وعده طراحی سامانه اي در تلفن همراه را می دهد که هر شهروند ایرانی می تواند از

 
طریق تلفن همراه خود به پرونده الکترونیک سلامت خود ورود کند. 

وي می گوید: «کارت سلامت براي شهروندان مبتنی بر کد ملی و شناسه پرونده الکترونیک است که افراد می توانند با این کارت به

 
همه جا مراجعه و از این سامانه استفاده کنند و سعی می کنیم کارت سلامت را میان حداقل 75 میلیون ایرانی توزیع کنیم.» 

محمد جعفري، عضو ستاد دولت الکترونیک سازمان بیمه سلامت ایران نیز، با اشاره به هدف پرونده الکترونیک سلامت مبنی بر رصد
روند بهداشت و درمان خانواده به شکل الکترونیک و تحت وب، اظهار کرد: «فارغ از اینکه پرونده الکترونیک سلامت تحت تولیت
وزارت بهداشت قرار دارد، براي اینکه گامی به سمت پرونده الکترونیک سلامت برداشته شود، باید ریز پروژه هاي متعددي که در راه

 
رسیدن به این هدف مانند جزیره هاي از هم جدا وجود دارند با یکدیگر در یک راستا قرار گیرند.» 

موانع اجرایی پیاده سازي پرونده الکترونیک سلامت در یک مطالعه با عنوان «موانع اجرایی پیاده سازي پرونده ي الکترونیک سلامت»
مواردي جمع آوري شده است که کارشناسان و مسئولان به عنوان دلایل تأخیر و پیاده سازي نشدن پرونده الکترونیک سلامت بیان

 
کرده اند: 

1- محدودیت هاي فنی: بنابراین مطالعه فقدان شبکه ي اطلاعات سلامت ملی، کمبود سیستم اطلاعاتی بهداشتی، کمبود تجهیزات و



سخت افزارهاي لازم، کمبود برنامه ها و نرم افزارهاي متناسب با نیاز و نبود دسترسی به شبکه تحت وب از موارد محدودیت هاي فنی
اعلام شده است. بر اساس اعلام وزارت ارتباطات تنها 3 درصد از روستاهاي کشور هیچ گونه دسترسی به شبکه تحت وب ندارند. وجود
ساختار خانه بهداشت و تجهیزات موجود نیاز به سخت افزار را به حداقل رسانده و سبقه جهانی و ملی در طراحی نرم افزارهاي مرتبط

 
نظیر سامانه سیب نشان از امکان اجرایی شدن پرونده الکترونیک سلامت دارد. 

2- محدودیت هاي نگرشی افراد: در دو گروه بیماران و کارمندان، می توان نگرانی بیماران درباره امنیت و حفاظت از اطلاعات شخصی
و نگرانی کارمندان درباره افزایش حجم کاري و لزوم کسب مهارت جدید براي کار با این سامانه را نام برد . مدیران بایستی این
اطمینان را به مردم بدهند که امکان سوءاستفاده از اطلاعات بیماران وجود ندارد و تضمین شغلی لازم براي کارمندان خود ایجاد

 
کنند. 

3- محدودیت هاي هزینه اي: بر مبناي برآوردهاي کارشناسی، پرونده الکترونیک سلامت براي اجرا تنها به 300 میلیارد تومان بودجه
نیازمند است. افزایش چند برابري بودجه وزارت بهداشت در سال هاي اخیر و قابل قیاس نبودن بودجه این طرح با هزینه هاي درمانی
کشور نبود بودجه براي اجراي آن را منتفی می کند. نسبت پایین بودجه لازم براي اجراي این طرح در برابر بازدهی آن، سرمایه
گذاري این مبلغ را کاملا منطقی و کارشناسی نشان می دهد. اما باید دید دولت در ماه هاي پایانی خود، به این وعده جامه عمل می
پوشاند و به صورت اجرایی از این طرح رونمایی کند یا صرفاً همانند بسیاري از وعده هاي دیگر دولت که به وضوح عدم عملیاتی شدن

آنرا در این ایام شاهد هستیم، کارکردي انتخاباتی داشته است.



باید نگاه جدیدي به پارك هاي علم و فناوري داشته باشیم

منبع: ایسناشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/06/25

رئیس پارك علم وفناوري دانشگاه تهران بیان کرد: هم اکنون باید به ایجاد network of network بپردازیم تا بتوانیم
میان عناصر اصلی اکوسیستم مانند مراکز نوآوري، مناطق نوآوري، دانشگاه ها و مراکز رشد، پارك هاي علم و فناوري و…

ارتباطات مشخص تري را شکل دهیم. به همین منظور باید نگاه جدیدي به پارك هاي علم و ...

به گزارش ایسنا، نخستین نشست مجمع فناوري و نوآوري
استان تهران با رویکرد "تحول دیجیتال؛ دلیل ضرورت
حضور جامعه و رسانه در مسیر توسعه" و با حضور دکتر
سورنا ستاري، معاون علمی و فناوري رئیس جمهور، دکتر
انوشیروان محسنی بندپی، استاندار تهران، دکتر پیروز
حناچی شهردار تهران، دکتر عباس زارعی هنزکی، رئیس
پارك علم و فناوري دانشگاه تهران، مهندس مهدي صفاري

نیا، رئیس پارك فناوري پردیس و سایر فعالان اکوسیستم فناوري و نوآوري به میزبانی پارك فناوري پردیس در کارخانه نوآوري

 
آزادي، 23 شهریور 1399 برگزار شد. 

دکتر زارعی هنزکی، رئیس پارك علم و فناوري دانشگاه تهران، در این نشست با تأکید بر لزوم شکل گیري مناطق نوآوري در دنیا
تصریح کرد: امروزه نسل چهارم پارك هاي علم و فناوري دیگر دیواري نمی شناسد. باید گفت مناطق نوآوري جدا از مردم نیستند و با

 
مردم زندگی می کنند. کار، زندگی، تفریح و یادگیري را می توان به عنوان چهار عنصر مناطق نوآوري برشمرد. 

وي در ادامه با اشاره به لزوم همکاري میان صنعت، دانشگاه و دولت در مسیر رسیدن به توسعه افزود: در دنیا بعد از مطرح شدن تحول
دیجیتال digital (transformation) مسیر مشخص تري براي رسیدن به توسعه شکل گرفته است. در واقع جامعه و رسانه نیز

 
باید در کنار یکدیگر در این مسیر گام بردارند. 

رئیس پارك علم و فناوري دانشگاه تهران خاطر نشان کرد: در این راستا حضور بخش هاي دیگر از جمله استانداري و شهرداري سبب
می شود تا بتوانیم در مسیر توسعه از حضور جامعه نیز بهره مند شویم. نوع نگاه توسعه اي در شهرداري و آشنایی با پروژه شهر دانش
دانشگاه تهران و همچنین وجود طرح هاي توسعه اي متعدد در این زمینه، به توسعه کشور از طریق شرکت هاي دانش بنیان کمک

 
خواهد کرد. 

دکتر زارعی هنزکی، با تبیین تلاش هاي صورت گرفته جهت شبکه سازي در اکوسیستم کارآفرینی، نوآوري، فناوري و لکه گذاري
هاي انجام شده در این زمینه، عنوان کرد: هم اکنون باید به ایجاد network of network بپردازیم تا بتوانیم میان عناصر اصلی
اکوسیستم مانند مراکز نوآوري، مناطق نوآوري، دانشگاه ها و مراکز رشد، پارك هاي علم و فناوري و… ارتباطات مشخص تري را

 
شکل دهیم. به همین منظور باید نگاه جدیدي به پارك هاي علم و فناوري داشته باشیم. 



وي در ادامه سخنان خود به موضوع شناسایی و ارزیابی بخش هاي نوآوري و فناوري (node) پرداخت و اظهار کرد: معاونت علمی و
فناوري می تواند در نقش یک نهاد تأیید صلاحیت (Accreditation Body) ظاهر شود و پارك هاي علم و فناوري و بخش
پذیرش پارك ها را به عنوان ارکان اصلی و بازوهاي خود براي شناسایی تفکر دانش بنیان انتخاب کند تا در نهایت شبکه هاي ایجاد

 
شده در این اکوسیستم بتوانند در کنار یکدیگر قرار بگیرند. 

در این نشست، مدیران نهادهاي فعال زیست بوم نوآوري و فناوري استان تهران با استقبال از برگزاري اولین مجمع فناوري و نوآوري
استان که زمینه ساز همکاري و هم افزایی بیشتر بازیگران این زیست بوم خواهد شد، بر توجه به استقرار تعداد کثیري از نقش آفرینان
حوزه فناوري و نوآوري و تحقق بیش از نیمی از اقتصاد دانش بنیان کشور در استان تهران، این استان را پرچمدار توسعه زیست بوم

 
فناوري و نوآوري کشور برشمردند و بر همکاري و شبکه سازي میان ذي نفعان در قالب مجمع فناوري و نوآوري استان تأکید کردند. 

بنا بر اعلام پارك علم وفناوري دانشگاه تهران، همچنین در بخش دیگري از این نشست عنوان شد، مجمع از ستاد هماهنگی امور
فناوري و نوآوري استان انتظار دارد فرصت ها و موانع رشد زیست بوم فناوري و نوآوري استان و مشکلات فعالیت استارت آپ ها،
کارآفرینان و شرکت هاي دانش بنیان و فناور، سرمایه گذاران و دیگر فعالان در استان را با همفکري و استفاده از نظر خبرگان و ذي
نفعان استخراج و پیشنهادهاي خود را به کارگروه آموزشی، پژوهشی فناوري و نوآوري ارائه و پیگیري کند. با توجه به اینکه اقتصاد
دانش بنیان مسیر مهمی براي رونق اشتغال و جهش تولید است از معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، استانداري و شهرداري

 
تهران انتظار می رود گفتمان نوآوري و فناوري را در استان حاکم و دستگاه هاي اجرایی را به همکاري با این زیست بوم تشویق کند. 

انتهاي پیام



بیش از یک هزار دانشجوي پسادکتري جذب شدند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/06/25

خبرگزاري آریا- معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري
اعلام کرد: آمارها گواه این است که حدود یک هزار و 242
دانشجوي پسادکتري در برنامه همکاري با متخصصان و
(Connect.isti.ir) کارآفرینان ایرانی خارج از کشور

 
مشارکت کرده و آماده همکاري با ایران هستند. 

به گزارش خبرگزاري آریا، برنامه همکاري با متخصصان و
کارآفرینان ایرانی خارج از کشور (Connect.isti.ir) با

هدف استفاده از ظرفیت علمی و تخصصی محققان و متخصصان ایرانی و برقرار ارتباط با مراکز علمی، فناوري و صنعتی منتخب کشور
در حال اجرا است. این کار با ایجاد بیش از 120 پایگاه شامل بهترین دانشگاه ها، پژوهشگاه ها و شرکت هاي دانش بنیان کشور

 
سرعت گرفته است. 

بر اساس آخرین آمارها تاکنون بیش از 120 پایگاه تخصصی همکار به این برنامه پیوسته اند. این برنامه توانسته رضایت یک هزار و

 
242 دانشجوي پسادکتري و 118 استاد مدعو را جلب کند تا با اهداف این برنامه همراه شوند. 

این برنامه به 6 هزار و 500 همکاري موفق منجر شده است. همکاري هایی در مرز دانش که به توسعه علم و فناوري در داخل کشور،

 
استفاده از تجارب ایرانیان مقیم خارج از کشور و بهره بردن از توانمندي هاي دیگر کشورها می انجامد. 

مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري با اجراي این برنامه در تلاش است تا در قالب
حمایت از انجام طرح هاي تحقیقاتی و فناورانه همچون پسادکتري، فرصت مطالعاتی، استاد مدعو و معین، راه اندازي کسب و کارهاي
فناورانه، اشتغال در شرکت هاي فناور و برگزاري سخنرانی و کارگاه هاي تخصصی به ارتباط مؤثر متخصصان ایرانی خارج از کشور با

 
مراکز علمی و فناوري برگزیده کشور کمک کند. 

«ارتقاي سطح علمی و حرفه اي پایگاه تخصصی همکار»، «فراهم کردن شرایط مناسب براي توسعه فناوري هاي نوظهور و پیشرفته در
کشور»، «فراهم کردن شرایط انتقال مهارت ها، روش ها و قابلیت هاي خدماتی نوین توسط متخصصان ایرانی خارج از کشور به
داخل» و «کمک به تأسیس شرکت هاي فناور در حوزه هاي فناوري پیشرفته» از جمله مهم ترین اهداف اجرایی کردن این برنامه

توسط معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري است.



امکان فعالیت همزمان دانشجویان و دانش آموختگان دانشگاه آزاد در سامانه

آموزشیار

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/06/25

خبرگزاري آریا- رییس دانشگاه آزاد اسلامی گفت: بیش از
یک میلیون دانشجو می توانند به صورت همزمان در سامانه
مدیریت یکپارچه امور آموزشی دانشگاه آزاد اسلامی

 
(آموزشیار) فعالیت کنند. 

به گزارش خبرگزاري آریا، آقاي محمد مهدي طهرانچی در
نشست خبري سامانه مدیریت یکپارچه امور آموزشی
دانشگاه ازاد اسلامی (آموزشیار) افزود: بیش از یک میلیون

دانشجو شامل 700 هزار دانشجوي سابق و 400 هزار دانشجوي جدید دانشگاه آزاد می توانند به صورت همزمان در سامانه مدیریت

 
یکپارچه امور آموزشی این دانشگاه (آموزشیار) فعالیت کنند و موضوع آموزش مجازي دانشجویان نیز در این سامانه دنبال می شود. 

وي گفت : 20 عنوان و چالش ملی در این سامانه در اختیار محققان گذاشته شده است. همچنین 80 هزار دانشجو و 10 هزار

 
دانشجوي دکتري در حال انجام تحقیقات خود به صورت شبکه اي هستند. 

طهرانچی افزود: دانشگاه آزاد در گام دوم انقلاب با رویکردي جدید، مسیري مطابق با فرمایشات مقام معظم رهبري اتخاذ کرده است؛

 
چرا که در گام اول تحصیل میلیون ها دانشجوي ایرانی و راه اندازي هزاران واحد دانشگاهی را محقق کرده است. 

رییس دانشگاه آزاد ادامه داد: اهتمام این دانشگاه در گام اول بیشتر توجه به دانش بوده است، اما امروز در گام دوم به عنوان مجموعه
اي که 40 درصد از آموزش عالی را در اختیار دارد در همه حوزه ها به فعالیت اشتغال دارد و 40 درصد آموزش عالی و اعضاي هیات

 
علمی را به خود اختصاص داده است. 

آقاي طهرانچی گفت: تراکم بیش از حد دانشجو در حوزه پزشکی و نبود داوطلب در حوزه هاي علوم انسانی، پایه و مهندسی و

 
کشاورزي حکایت از این دارد که مردم رفتار آموزش عالی را نمی پسندند و تغییر رویکرد نیاز است. 

 
وي ادامه داد: توجه به اشتغال و آینده جوانان بسیار مهم است و رویکرد ما باید اصلاح و به شغل و آینده توجه شود. 

رئیس دانشگاه آزاد گفت : این دانشگاه با تدوین برنامه 5 ساله ، گسترش فضاي انقلابی و همچنین دانشگاه سرآمد را دنبال می کند.

 
مسائل کشور چند وجهی و پیچیده است، دانشگاه باید پاسخگو باشد و جهت گیري سوم کارآمدي و پایداري دانشگاه است. 

طهرانچی اضافه کرد: وابستگی دانشگاه به شهریه پذیرفته نیست و باید رویکردهاي دیگري اتخاذ شود. باید سرمایه و امکانات به کار
گرفته شود و دانشگاهی پایدار داشته باشیم.



درگیر جنگ نابرابر تجاوزگرانه علیه مردم ایران هستیم

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/06/25

خبرگزاري آریا- وزیر نفت گفت: ما درگیر یک جنگ نابرابر
تجاوزگرانه علیه مردم ایران هستیم و وزارت نفت در خط
مقدم است، ما به دنبال راه هاي جدیدي هستیم تا صادرات

 
مویرگی انجام گیرد. 

به گزارش خبرگزاري آریا، اقاي بیژن نامدار زنگنه در
نشست علنی امروز، در تشریح گزارش خود از عملکرد این
وزارتخانه تصریح کرد: امروز جنگ تمام عیار اقتصادي از
طرف آمریکا، صهیونیست ها با همکاري منافقین و دیگر
متحدانشان بر ملت ایران تحمیل شده است لذا ضرورت

 
دارد مانند دفاع مقدس همه ارکان نظام از جمله دولت و مجلس و دیگر قوا با هم اندیشی به صورت یکپارچه عمل کنند. 

وزیر نفت با اشاره به اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی به 5 محور اساسی در گزارش خود اشاره کرد و گفت: افزایش ظرفیت تولید
از میادین مشترك نفت و گاز، دوري از خام فروشی با صنعت پتروشیمی و پالایش و تکمیل زنجیره ارزش، توسعه گازرسانی، افزایش
صادرات گاز و فرآورده هاي نفتی و محصولات پتروشیمی، حمایت از ساخت داخل و شرکت هاي دانش بنیان، جمع آوري گاز هاي

 
مشعل و مقابله با تحریم هاي نفتی و ریل گذاري براي آینده از جمله محور هاي گزارش امروز بنده است. 

اقاي زنگنه ادامه داد: از نظر افزایش ظرفیت در میدان هاي مشترك باید به این نکته اشاره کنیم که ما میدان هاي مشترکمان را
اولویت بندي کرده و به همه آن ها پرداختیم، اما مهم ترین میدان نفتی براي ما، دو بخش میدان هاي غرب کارون، خوزستان و میدان
پارس جنوبی است. تولید میدان هاي غرب کارون در این مدت 7 سال از 70 هزار بشکه در سال 92 به 400 هزار بشکه در روز رسیده

 
است و از همسایگانمان در این زمینه عقب نیستیم. 

وي با اشاره به قرارداد هاي نفتی براي میدان هاي مشترك دیگري که در طول این مدت بسته شده است، گفت: تعدادي از میدان ها
در فاز یازده پارس جنوبی، آبان و پایدار غرب در ایلام، چشمه خوش، سپهر و جبیر است. از طرفی طرح هاي دیگري براي توسعه و
نگهداشت توان تولید از سال 97 تاکنون 23 قرارداد امضا شده که شروع عملیات آن ها با سفر دکتر قالیباف به استان خوزستان آغاز

 
شده و قرار است تولیدمان را حفظ و افزایش دهند. 

وزیر نفت ادامه داد: بخشی از تولید گاز ما مربوط به پارس جنوبی است، این محل حدود 150 میلیارد دلار توسط جمهوري اسلامی
مورد سرمایه گذاري قرار گرفته است. صنعت گاز و پتروشیمی هر دو به معناي واقعی محصول جمهوري اسلامی هستند. در حوزه نفت
قبل از انقلاب کار هاي بسیار زیادي انجام شده بود، اما در زمینه گاز و پتروشیمی اقدامات بسیار ناچیزي صورت گرفته بود بنابراین

 
این دو صنعت هرچه امروز دارند از جمهوري اسلامی است. 

وي افزود: تولید پارس جنوبی در سال 84 روزانه حدود 140 میلیون مترمکعب بود که این رقم در سال 92 به 280 میلیون مترمکعب

 
و در حال حاضر به 700 میلیون مترمکعب رسیده است. 

اقاي زنگنه با بیان اینکه در طول 7 سال گذشته حدود 420 میلیون مترمکعب معادل 2.6 میلیون بشکه نفت روزانه به ظرفیت تولید
پارس جنوبی افزوده شده، ادامه داد: اگر می خواستیم این میزان از سوخت را تامین کنیم، باید 10 پالایشگاه با ظرفیت 260 هزار



 
بشکه اي احداث می کردیم که موجب آلودگی در کشور می شد. 

وزیر نفت با بیان اینکه تولید ما در پارس جنوبی علی رغم حجم مخزن کمتر از کشور همسایه، بیشتر است، اضافه کرد: از کمیسیون

 
هاي تخصصی مجلس و ریاست مجلس شوراي اسلامی دعوت می کنم از پارس جنوبی دیدن کنند. 

وي با بیان اینکه خط لوله گوره جاسک یکی از راهکار ها براي نجات از تحریم هاست، گفت: این خط لوله براي تنوع مبادي صادرات تا

 
پایان سال به اتمام می رسد تا از طریق آن حدود یک میلیون بشکه نفت خام از گوره جاسک منتقل و سپس صادر می شود. 

اقاي زنگنه دوري از خام فروشی با توسعه صنعت پتروشیمی را از جمله برنامه هاي وزارت نفت توصیف کرد و ادامه داد: در بحث
پتروشیمی توانستیم تولید را از 12 میلیون تن در سال 75 به 56 میلیون تن در سال 92 و 66 میلیون تن در سال 98 ارتقا دهیم و

 
براساس برنامه ریزي ها مقرر است این عدد در سال 1400 به حدود 100 میلیون تن برسد. 

وي تصریح کرد: تولیدات پتروشیمی در سال 75 حدود 2 میلیارد دلار بود که در سال 92 به 11 میلیارد دلار و در سال 98 به حدود

 
15 میلیارد دلار رسیده است. 

زنگنه با بیان اینکه در سال جاري 17 طرح به بهره برداري می رسد، افزود: تولید بنزین در سال 91 در حدود 52 میلیون لیتر بود که

 
این ظرفیت در سال 98 به 107 میلیون لیتر رسیده است. 

وي ادامه داد: قرارداد پالایشگاه اراك نیز بسته شده و براي مراحل بعد طرح هایی دارند که با اجراي قانون حمایت از صنایع و
پتروپالایشگاه ها که مجلس تصویب کرده تقویت خواهند شد. در اجراي این قانون که سال گذشته مجلس تصویب کرد 20 طرح را

 
صاحب صلاحیت شناختیم و پیش از پایان هفته مجوز هایی را که سهم ما است صادر خواهیم کرد. 

وزیر نفت افزود: 5 پالایشگاه نفت به ظرفیت یک میلیون و 220 هزار بشکه و 3 پالایشگاه میعانات به ظرفیت 240 هزار بشکه با
سرمایه گذاري 28 میلیارد دلار را این طرح ها شامل می شوند و 12 طرح بهسازي در پالایشگاه هاي مختلف نیز وجود دارد که ارزش
تقریبی 7 میلیارد دلار دارند. در ادامه موسسه هاي پایین دستی پتروشیمی اگرچه مسئول کارگزار صنایع است، اما ما 5.8 میلیارد

 
دلار به پتروشیمی پایین دستی از طریق بورس خوراك می دهیم. 

وي یادآور شد: ما براي توسعه نسبت به تأمین و تضمین لاینس، تضمین بازار تسهیلات و یارانه تسهیلات و همچنین تضمین تأمین
خوراك اقدام می کنیم تا کسانی که بخواهند بتوانند سرمایه گذاري کنند، همین طور صنایع پیشخوان پتروشیمی را در دست برنامه

 
داریم و منتظر دریافت مجوز هاي این بخش هستیم. 

اقاي زنگنه با بیان اینکه مجلس براي معافیت مالیاتی، تنفس خوراك و ارائه تسهیلات باید کمک کند، گفت: طرح توسعه پروپیلن نیز
یکی از طرح هاي ما است که در دستور کار قرار گرفته است. در حوزه صنایع پایین دستی پالایشی، پالایشگاه ها قریب 5 میلیارد دلار

 
فرآورده به آن ها عرضه می کنند. 

وزیر نفت در ادامه تصریح کرد: توسعه گازرسانی یکی دیگر از اقدامات وزارت نفت است، این کار با ابتکار مشترك دولت و مجلس
انجام شده است. مجلس با تصویب ماده 12 قانون رفع موانع تولید گام بزرگی را در این مسیر برداشت. بر همین اساس 83 درصد
جمعیت روستایی، 99 درصد جمعیت شهري و در مجموع 94 درصد جمعیت کشور از گاز طبیعی استفاده می کنند. وزارت نفت

 
مصمم است پوشش گازرسانی را به 95 درصد با اولویت مناطق سرد و جنگلی برساند. 

وي افزود: با افزایش گاز طبیعی، سوخت مایع در نیروگاه ها از 43 درصد در سال 92 به 10 درصد رسیده، همچنین به محیط زیست

 
و اشتغالزایی کمک بسیاري شد. 

اقاي زنگنه یادآور شد: ما در حوزه صادرات فرآورده هاي نفتی نیز توانستیم در گاز طبیعی صادراتمان را نسبت به سال 92 دو برابر
کنیم هر چند مشکلاتی در صادرات به پاکستان خارج از اراده سیاسی داشتیم. ما رکورد صادرات 80 میلیون مترمکعب در روز را
امسال توانستیم کسب کنیم، همچنین از بزرگترین صادرکنندگان فرآورده هاي نفتی هستیم و نه تنها در مازوت بلکه در بنزین نیز

 
یکی از بزرگترین صادرکنندگان هستیم. بسیاري از این امور از طریق بورس انجام گرفته است. 

وزیر نفت با بیان اینکه صادرات پتروشیمی با وجود شرایط تحریمی در حال انجام است، گفت: صادرات پتروشیمی نسبت به سال
گذشته افزایش داشته گرچه از نظر قیمتی مشکلاتی داشته ایم، تقویت ساخت داخل و حمایت شرکت هاي دانش بنیان جزو کار هاي

 
انجام گرفته است. 



وي در توضیح جمع آوري گاز هاي همراه نفت گفت: دکتر قالیباف زحمت کشیدند در خوزستان از طرح بیدبلند 2 یا بیدبلند خلیج
فارس که بزرگترین طرح کشور در این زمینه است، بازدید کردند. ما امیدواریم تا سال 1401 همه گاز هاي ما در پتروشیمی ها مورد

 
استفاده قرار گیرد. 

اقاي زنگنه با یادآوري تحریم هاي نفتی افزود: تلاش هاي زیادي براي دور زدن تحریم هاي نفتی صورت گرفته، ما از هر کسی که
امکان بوده کمک گرفتیم، از نیرو هاي امنیتی و خارجی کمک گرفتیم و امیدواریم مجلس با استفاده از ظرفیت دیپلماسی بین
المجالس به ما کمک کند. ما حاضریم هر طور شده اطمینان براي شما حاصل کنیم و در این زمینه کار انجام شود، ما براي عرضه در
بورس نیز طی جلساتی دغدغه هاي خود را مطرح کردیم، روساي کمیسیون هاي انرژي، اقتصاد و برنامه و بودجه مجلس نیز گزارش

 
هایی را از ما دریافت کردند، ما باید بتوانیم راهی را باز و صادرات مویرگی را آغاز کنیم. 

وزیر نفت گفت: ما درگیر جنگ نابرابر تجاوزگرانه علیه جمهوري اسلامی ایران هستیم و در این جنگ ما در خط مقدم هستیم و
شدیدا درگیر آن هستیم بنابراین خواهش ما این است که متناسب با این شرایط رفتار شود. در حوزه صادرات نفت نیز از هر

 
پیشنهادي استقبال می کنیم و از تهاتر نفت با کالا استقبال می کنیم. 

وي تأکید کرد: نفت از موتور هاي محرك صنعت و پیمانکاري در کشور است، اگر نفت فعال باشد اشتغال در صنایع و پیمانکاران ایجاد

 
می شود، صد دکل باید فعال باشد تا این چرخه فعال باشد. 

اقاي زنگنه در پایان یادآور شد: ما 4 سند تهیه کردیم که براي شرایط کنونی و ریل گذاري آینده مفید است، نخست سند سوخت
حمل و نقل تا 1420، دوم تراز مصرف و تولید گاز تا 1420، سوم تولید نفت تا 1420 و چهارم تولید پتروشیمی در پایین دست تا

 
1420 است. نظرات مجلس و کمیسیون انرژي باید در این زمینه مطرح شود. 

 
پنجره واحد نفتی براي تهاتر را پیگیري می کنم 

وزیر نفت از رئیس و هیات رئیسه مجلس شوراي اسلامی خواست ترتیبی دهند تا با محوریت کمیسیون انرژي در یک بازه زمانی

 
مشخص 4 سندي که ارائه شد مورد بررسی قرار گیرد. 

اقاي بیژن نامدار زنگنه در پاسخ به پیشنهاد هاي نمایندگان با تایید پیشنهاد علیرضا زاکانی رئیس مرکز پژوهش هاي مجلس گفت:
بنده پیشنهاد آخر آقاي زاکانی را قبول دارم، چرا که در این جلسه با انبوهی از انتقادات و پیشنهاد ها مواجه شدم که نمی توانم در
مدت زمان کوتاه پاسخگو باشم، بنابراین از رئیس مجلس و هیات رئیسه می خواهم تا ترتیبی دهند با محوریت کمیسیون انرژي در

 
یک بازه زمانی مشخص در این راستا 4 سندي را که ارائه شد مورد بررسی قرار دهم. 

وي ادامه داد: در بحث متانول عمده مجوز هاي آن قبلا داده شده بود و ما نمی توانستیم آن ها را باطل کنیم، چرا که افراد صاحب
حق شده بودند و فقط گفتیم از آن ها حمایت نمی کنیم، به این معنا که نمی توانند در اولویت دریافت وام از صندوق توسعه ملی قرار

 
گیرند و اگر می خواهند تولید را ادامه دهند، چرا که در غیر این صورت قیمت متانول افت می کند. 

این عضو کابینه دولت یادآور شد: طرح هایی که درحوزه پتروشیمی داریم، به این نکته اشاره دارد که متانول می تواند به پروپیلن
تبدیل شود، چرا که در این صورت به مخزن طلا دست یافته ایم که در پی آن طیف وسیعی از اشتغال و مصنوعات ایجاد می شود.

 
ضمن اینکه گفتیم در عسلویه حدود 4 تا 4.5 میلیون تن متانول تولید شود که هر سه تن متانول به یک تن پروپلین تبدیل می شود. 
وي افزود: انتخاب این منطقه هم به این دلیل بود که در کنار آب قرار داشت و بعد از آن این میزان تولیدات را با خط لوله تا مرکز
ببریم، سپس بخشی از آن در حوالی شیراز به محصولات دیگر تبدیل شود که بزرگترین منطقه براي اتصال به شبکه اتوبان هاي شاه

 
راه اصلی کشور و خط آهن است و بعد از آن تولیدات به جا هاي دیگر برود. 

وزیر نفت اضافه کرد: طرح دیگر وزارت نفت این بود که در بندر امیرآباد تولیدات انجام شود و 400 هزار تن پروپیلن به دامغان و خط

 
آهن منتقل شود که از این طریق خراسان و شهر تهران را پوشش دهد. 

 
در برنامه ششم آمده که 200 میلیارد دلار باید در صنعت نفت خرج شود 

اقاي زنگنه یادآور شد: در مورد مباحث مطرح شده پیرامون فاز 11 پارس جنوبی اسناد را ارائه دهید، چرا که وزارت نفت تنها امضا



کننده نبوده و تمام ارکان نظام در این خصوص رضایت داشتند و امضا کردند و من همه این امضا ها را دارم، ضمن اینکه همین الان
پتروپارس فاز 11 را جلو می برد، اما به 0.2 میلیارد دلار پول نیاز دارد و اجراي فاز اول فرزاد نیز به 2.2 میلیارد دلار پور نیاز دارد. از
سوي دیگر در قانون برنامه ششم توسعه آمده که 200 میلیارد دلار باید در صنعت نفت خرج شود که 110 میلیارد از منابع مختلف و

 
80 میلیارد دلار از منابع خارجی تامین می شود. 

وزیر نفت تصریح کرد: در مورد قرارداد با توتال ما به تکنولوژي آن ها نیاز داشتیم، ضمن اینکه موضوع فشارافزایی که یکی از
نمایندگان به آن اشاره کرد، با افت تولید در پارس جنوبی مواجه می شود و در سال هاي آینده مشکل ایجاد می کند، ضمن اینکه ما

 
در سند تراز مصرف و تولید گاز آوردیم هر فاز پارس جنوبی به 1 میلیارد دلار براي جلوگیري از افت تولید نیاز دارد. 

اقاي زنگنه گفت: از سوي دیگر نکته اي که باید درخصوص انعقاد قرارداد با توتال فرانسه به آن اشاره کنم این است که چینی ها هم
از تکنولوژي مورد نیاز در این بخش برخوردار نبودند، علاوه بر آن نه تنها توتال بلکه چینی ها هم به دلیل تحریم حاضر نشدند براي

 
فعالیت در این بخش همکاري کنند. 

 
وي در ادامه به این نکته اشاره کرد که وزارت نفت فاز اول این پروژه را انجام داده و براي فاز 2 فشارافزایی نیز به دنبال راهکار است. 

اقاي زنگنه با اشاره به وضعیت حقوق و دستمزد که یکی از نمایندگان به آن اشاره کرده بود، خاطرنشان کرد: ما هم قبول داریم که در
این زمینه مشکل داریم، ضمن اینکه در تمام مصوبات به تمام شرکت هاي مشمول اشاره می شود. از سوي دیگر در مورد تقویت
پژوهشگاه ها و اذهان نخبگان، من اختیار فرماندهی وزارتخانه هاي کشور و نیرو را ندارم، از سوي دیگر موضوع مسئولیت اجتماعی
نفت اصطلاحی بود که این وزارتخانه اولین بار بدان اشاره کرد و کار هاي مثبتی در این زمینه انجام داد، اما همچنان با مشکل منابع

 
مواجهیم. 

وي در خصوص صادرات گاز به همسایگان گفت: در این زمینه نظراتی داریم و مشکلاتی نیز وجود دارد که با کمک یکدیگر باید آن ها

 
را رفع کنیم، اکنون زمان همدلی است تا کار ها پیش برود. 

وزیر نفت در خصوص مسئله ترکمنستان بیان کرد: از آنجائیکه ترکمنستان گاز ایران را قطع کرده در مقابل آن ها ایستاده ایم، این
کشور 4 بار در گذشته این اقدام را انجام داده بود و هربار امتیازاتی از ما گرفته بود، اما این بار گفتیم امتیازي نمی دهیم و آن ها به

 
داوري رفتند که البته دستاوردي براي آن ها نداشت به دلیل این مقاومت، ما نباید تنبیه شویم بلکه باید تحسین شویم. 

 
وي افزود: در بخش گاز فلر کار مهمی کردیم و بقیه آن را نیز گفته ام که در چه زمانی به نتیجه می رسد. 

اقاي زنگنه در خصوص بهینه سازي مصرف سوخت ادامه داد: چیزي که بهینه سازي مصرف سوخت و ماده 12 قانون را نابود کرد

 
تبصره 14 بود که تمام منابع را خرج یارانه کرد و مقدار کمی براي بهینه سازي باقی گذاشت که آن هم تخصیص داده نمی شود. 

وزیر نفت با بیان اینکه اشاره حسین زاده عضو کمیسیون انرژي به مسئله فشار افزایی پارس جنوبی درست است، گفت:، اما در مسئله
صادرات گاز به عمان تمام اختیارات براي احداث خط لوله در آب هاي عمیق را به قرارگاه دادیم، اما عمق آب در آن منطقه بالاي هزار

 
متر است و فعلا این توانایی را نداریم حتی روس ها نیز چنین توانایی را ندارند و تنها دو شرکت می توانند این کار را انجام دهند. 

وي با بیان اینکه پنجره واحد نفتی براي تهاتر را پیگیري می کنم، افزود: اصل در این است که CNG سوخت اصلی باشد. در مورد
LPG که کپسول گاز مردم است در بعضی جا ها به مردم ظلم می شود و تدابیري اندیشیده شده تا هر ماه 4 کپسول به مردم داده

 
شود. 

زنگنه گفت: برخی دوستان براي گازوئیل کشاورزي ابراز نگرانی می کنند و من نیز با آن ها هم داستان هستم، قرار است ابلاغیه اي را
تهیه کنیم تا در صورت بروز اختلاف میان وزارت جهاد کشاورزي و نفت هرچه استاندار و فرماندار گفتند اقدام شود، زیرا باید رضایت

 
ستاد مبارزه با قاچاق کالا و سوخت جلب شود. 

 
وي افزود: جاسک باید هاب انرژي شود و ستاد اجرایی یک پالایشگاه را در جاسک احداث می کند. 

زنگنه گفت: تامین خوراك پالایشگاه براي ما اولویت است و هرکسی که از ما نفت خام و یا میعانات می خواهد حاضریم با وي قرارداد

 
مستقیم ببندیم و هم در بورس عرضه کنیم. 

وزیر نفت ادامه داد: سوال شد که ما در وزارت نفت به بورس انرژي اعتقاد داریم یا خیر؟ که باید در پاسخ بگویم براساس گزارش رئیس
بورس انرژي، امسال 7 میلیون تن در مدت 5 ماه فرآورده در بورس انرژي فروخته شده است. این آمار به این معنی است که ما به



بورس انرژي و حتی نفت خام اعتقاد داریم. نمایندگان می توانند براي اطمینان خاطر از اینکه وزارت نفت در جهت منویات آن ها
حرکت می کند، در تمامی مذاکرات حضور داشته باشند و از نزدیک عملکرد ما را مشاهده کنند. ما براي شما اتاق تاریک نداریم، اما
براي دشمنان داریم. پرسنل ما شبانه روز زحمت می کشند، شما می توانید عملکردمان را از تمام دستگاه هاي مرتبط پرس و جو

 
کنید. 

 
هزینه انشعاب در برخی از مناطق به 100 میلیون می رسد 

اقاي زنگنه با اشاره به اینکه گازرسانی به مناطق مختلف کشور با قدرت انجام می شود، افزود: طبق مصوبات شوراي اقتصاد هزینه هاي
یک انشعاب گاز نباید به 20 میلیون تومان برسد، در حالی که هزینه انشعاب در برخی از مناطق به 100 میلیون می رسد که توجیهی

 
ندارد. 

این عضو کابینه دولت دوازدهم در پاسخ به سوال یکی از نمایندگان در این خصوص که صادرات محصولات پتروشیمی، مشکل
تحریمی ندارد، گفت: همه بخش ها تحریم هستند، اما براي صادرات هیچ جا از اسم ایران استفاده نمی شود. چندین بار سند ها با
مشخصات عوض می شود. در گزارش امروز برنامه هاي خود را براي دور زدن تحریم ها توضیح ندادم، چرا که نقشه عملیات ما لو می

 
رفت. 

وي با اشاره به سوال یکی از نمایندگان درخصوص رابطه نفت با علم و فناوري در حوزه نفتی گفت: این سوال نیازمند زمان زیادي
براي توضیح است، ما براي اقتصاد پتروشیمی چه کاري باید انجام می دادیم که ندادیم؟ سال دیگر ظرفیت تولید پتروشیمی کشور به
5 میلیارد دلار و تا سال 1404 به 37 میلیارد دلار خواهد رسید. این موضوعی است که رهبر معظم انقلاب هم نسبت به آن ابزار

 
خشنودي کردند. 

وزیر نفت اضافه کرد: می دانیم که باید بالاتر از این ارقام کار کنیم، اما نباید همه تلاش هاي ما نادیده گرفته شود. از ما تشکر کنید و
بعد بگویید که باید بیشتر کار کنید، نه اینکه مدام بر سر ما بزنید! بیایید مجموع صادرات نفتی و فرآورده ها را با تحریم هاي قبلی
مقایسه کنید و ببینید در چه وضعیتی قرار داریم. من نمی توانم برخی از موضوعات را علنی اعلام کنم، اما شما می توانید خصوصی

 
بیایید و اقدامات ما را مشاهده کنید. 

اقاي زنگنه تصریح کرد: من می دانم شما افراد منصفی هستید و صحبت هاي شما از روي فشار است، اما واقعا حتی یک نفر هم نباید

 
از ما تشکر کند و خستگی به تن بچه هایمان بماند؟ این ها مجاهدین و سربازان گمنام این راه هستند. 

وزیر نفت با اشاره به صحبت هاي یکی از نمایندگان درخصوص اینکه وزارت نفت اطلاعات میادین نفتی را به قطري ها داده است،
گفت: ما براساس مصوبه شوراي عالی امنیت ملی در سال 96، درخصوص نحوه ارائه اطلاعات عمل کردیم. از طرفی گفته شده ما
برنامه توسعه انرژي را ارائه نکردیم، در حالی که این برنامه را دولت تصویب کرده است. همچنین ماده 12 قانون رفع موانع تولید را هم

 
در گزارش خود توضیح دادم. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از صدا و سیما، زنگنه با بیان اینکه سهمیه بندي بنزین را بنده لغو نکردم، بلکه تصمیم دولت بوده و
مجلس هم در آن زمان هیچ مخالفتی نکرد، اظهار کرد: لغو سهمیه بندي بنزین در 6 خرداد 1394 تصویب و بنزین با تصمیم دولت
تک نرخی شد و هیچکس هم به آن اعتراضی نکرد، حال بعد از گذشت 5 سال می گویند چرا این موضوع تصوب شده است. افزایش
بنزین هم ناشی از لغو سهمیه بندي نبوده که در ادامه گزارش خود توضیح خواهم داد. باید کارگروهی تشکیل شود و پس از بحث و

گفتگو و شنیدن شدن صحبت هاي طرفین، جمع بندي جلسه به رئیس مجلس و دیگر نمایندگان داده شود.



اقتصادي کردن طرح هاي مرتعداري در استان سمنان امري ضروري است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/06/25

خبرگزاري آریا- مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداري
استان سمنان گفت: با هدف تثبیت مالکیت دولت بر اراضی
ملی و دولتی و حفظ انفال، اجراي طرح کاداستر به جد در

 
دستور کار است. 

به گزارش خبرگزاري آریا ازسمنان ؛جعفر مرادي حقیقی
در سفر به شهرستان میامی بر لزوم اجراي هرچه سریعتر

 
اقتصادي کردن طرح هاي مرتعداري تأکید نمود. 

وي افزود: در راستاي سیاست هاي ابلاغی سالجاري و با هدف تثبیت مالکیت دولت بر اراضی ملی و دولتی و حفظ انفال، اجراي طرح
کاداستر به جد در دستور کار این اداره کل قرار داشته و از اولویت هاي اصلی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان سمنان می
باشد که بر این اساس با برنامه ریزي هاي بعمل آمده و تعامل خوبی که با اداره کل ثبت اسناد و املاك استان سمنان وجود دارد

 
پیش بینی می شود تا پایان سال جاري 50 درصد از عرصه هاي ملی استان داراي اسناد تک برگ کاداستري شوند. 

جعفر مرادي حقیقی ابراز داشت: به منظور مدیریت بهینه مراتع، تمامی مراتع استان سمنان باید زیر پوشش طرح هاي مرتعداري قرار

 
گیرد و طرح هایی که منقضی شده است سریعاً باید بروزرسانی شوند. 

مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان سمنان به اقتصادي کردن طرح هاي مرتعداري اشاره کرد و بیان داشت: مراتع علاوه بر
ارزش هاي زیست محیطی از ارزش هاي اقتصادي بالایی نیز برخوردار هستند و به عنوان بستر مناسب براي تولید محسوب می شوند
که براي تحقق این مهم لازم است طرح هاي مرتعداري در قالب طرح هاي تلفیقی و کاشت گیاهان داروئی سازگار با اکوسیستم

 
منطقه تهیه و به مرحله اجرا درآیند. 

حجت الاسلام قربانعلی صفایی پور امام جمعه شهرستان میامی نیز از تلاشگران عرصه هاي منابع طبیعی تقدیر نمود و بر لزوم حفظ

 
پوشش گیاهی مناطق بیابانی از جمله این شهرستان تأکید نمود. 

وي اهمیت و ارزش هاي منابع طبیعی را وصف ناشدنی دانست و اظهار کرد: درختکاري یک امر مقدس است که اجر و پاداش فراوانی

 
دارد. 

امام جمعه شهرستان میامی در ادامه گفت: وظیفه ما در رابطه با حفظ منابع طبیعی فرهنگ سازي است و تا زمانی که فرهنگ سازي

 
نکنیم به مانند این است که کاري را انجام نداده ایم. 



حجت الاسلام قربانعلی صفایی پور به کاشت هر ساله درخت مثمر توسط مقام معظم رهبري اشاره کرد و افزود: این عمل ایشان،

 
بایستی الگویی براي همه ما باشد. 

احمد ملایري فرماندارشهرستان میامی، نیز بیان داشت: حفظ جنگل ها و مراتع و استفاده بهینه از منابع طبیعی به عنوان یکی از
میراث و گنجینه هاي خدادادي و ماندگار که از نسل هاي گذشته به دستان ما رسیده است و این مهم باید بعنوان تکلیفی واجب

 
جهت حفظ و نگهداري و انتقال به نسل هاي آینده دانست. 

وي ابراز داشت: منابع طبیعی شهرستان با داشتن ذخائر فراوان منابع طبیعی و مناطق بکر گردشگري، ضمن فراهم کردن اشتغال در
سطح شهرستان، به موازات آن نیازمند حفاظت با ارائه آموزش تخصصی و عمومی وبکارگیري تجهیزات لجستیکی اطفاي حریق است

 
و می توان با اقدام به کاشت درخت و گیاهان با ارزش مرتعی، درامر تکثیر و محافظت از منابع طبیعی مشارکت نمود. 

ملایري بیان کرد: بدون شک کاهش آتش سوزي منابع طبیعی، مراتع و زمین هاي کشاورزي در سطح شهرستان به نسبت مدت
مشابه سال قبل را نتیجه اطلاع رسانی درست و اصولی و همچنین عملکرد مثبت کارکنان اداره منابع طبیعی و آبخیزداري شهرستان

میامی برشمردند.



کمیته امداد استان سمنان ضامن بانکی زنان سرپرست خانوار می شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/06/25

خبرگزاري آریا- معاون اشتغال کمیته امداد استان سمنان
گفت: صندوق ضمانت وام اشتغال زنان سرپرست خانوار با
هدف حمایت از زنانی که توانایی ایجاد شغل و مشکل

 
ضمانت بانکی دارند، شکل گرفته است. 

به گزارش خبر گزاري آریا از سمنان ،علیرضا خدابنده
افزود: یکی از راهبر هاي کلیدي این نهاد حمایتی اشتغال و

خودکفایی مددجویان است و علاوه بر تسهیلات اشتغال زایی، استعدادسنجی، مشاوره شغلی، راهبري شغلی، نظارت سه تا پنج ساله بر

 
طرح اشتغال، ارائه تسهیلات مجدد براي توسعه و یا بازگشت طرح اشتغال به چرخ تولید ارائه می شود. 

وي با اشاره به اینکه صندوق ضمانت وام اشتغال کمیته امداد در گام اول، ویژه زنان سرپرست خانواري که شرایط و استعداد ایجاد یک
شغل را دارند، اما توانایی ارائه ضامن ندارند تصریح کرد: این صندوق از سال گذشته راه اندازي شد و امسال براي ارائه خدمت به زنان

 
سرپرست واجد شرایط محدودیت سهمیه وجود ندارد. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان سمنان همچنین از آغاز رویداد استارتاپی «کارآفرین شو»، با همکاري پارك علم و
فناوري دانشگاه سمنان از شنبه 22 شهریور خبر داد و گفت: این رویداد ویژه مددجویان دانشجو و دانش آموخته تحت حمایت

 
آغازشد. 

خدابنده ارائه طرح ها را توسط نخبگان و متقاضیان به صورت برخط و از طریق فضاي مجازي دانست و ابراز کرد: ثبت ایده ها از طریق

 
نشانی https://survey.porsline.ir/s/Muhho 9 A میسر است. 

او اختتامیه رویداد «کارآفرین شو» را 28 مهرماه دانست و بیان کرد: جوایز نقدي از طرف کمیته امداد به ایده هاي برتر اهدا خواهد
شد و از طرف پارك علم و فناوري دانشگاه سمنان نیز فضا و تجهیزات لازم جهت اجرایی شدن ایده ها در اختیار برندگان قرار خواهد

 
گرفت. 

خبر نگار - ابراهیم پورتقی



فراخوان جشنواره ملی صنایع روستا دوست

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/06/25

فراخوان ثبت طرح هاي صنایع روستا دوست اعلام شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، بهاره نعمتی مسئول واحد صنایع مدیریت جهاد
کشاورزي شهرستان سروستان گفت: در سال جهش تولید
رویداد ملی صنایع روستا دوست با هدف شناسایی فرصت
هاي جدید براي تولید، توسعه و اشتغال در مناطق
روستایی با حمایت از مخترعان، صاحبان ایده هاي صنعتی

 
نوآورانه، شرکت هاي دانش بنیان و سایر فعالان این عرصه برگزار می شود. 

او، بیان کرد: تعریف صنایع روستا دوست در این رویداد، عبارت است از همه محصولات صنعتی که نوآورانه باشد، در مقیاس کوچک

 
روستایی به صرفه بوده و داراي فن آوري ساده و قابل پشتیبانی در روستا است. 

نعمتی تصریح کرد: در فراخوان این رویداد از صاحبان محصولات با ایده هاي صنعتی و با ویژگی هاي فوق درخواست شده است،
حداکثر تا 25 مهر ماه امسال در سامانه رویداد به آدرس www.emdad.ir مراجعه و طرح خود را ثبت کنند.



رونق اقتصادي همدان با رغبت سرمایه گذاران خارجی

منبع: ایرناشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/06/25

همدان- ایرنا- طرح هاي تشویقی و روان سازي مسیرهاي قانونی در اخذ مجوزها، موجب میل و رغبت بیشتر سرمایه گذاران
خارجی براي ایجاد طرح هاي سودآور در استان همدان شده و سفره اقتصادي همدانی ها را رونق بخشیده است.

 همدان- ایرنا- طرح هاي تشویقی و روان سازي مسیرهاي
قانونی در اخذ مجوزها، موجب میل و رغبت بیشتر سرمایه گذاران خارجی براي ایجاد طرح هاي سودآور در استان همدان شده و

 
سفره اقتصادي همدانی ها را رونق بخشیده است. 

به گزارش ایرنا امروزه روند جذب سرمایه گذاري خارجی در اجراي طرح هاي اثرگذار با هدف اشتغالزایی و رونق اقتصادي استان
همدان در حال جهش است و در سال هاي اخیر با حمایت هاي مدیریت اجرایی استان، توفیق هاي به دست آمده در این زمینه به

 
میزان قابل قبولی به بار نشسته است. 

از سوي دیگر آرام بودن فضاي سیاسی و امنیتی همدان باعث شده تا اعتماد سرمایه گذاران خارجی به اقتصاد این استان تقویت شود

 
و میزان جذب سرمایه هاي خارجی افزایش یابد. 

آرام بودن فضاي سیاسی و امنیتی همدان باعث شد تا اعتماد سرمایه گذاران خارجی به اقتصاد این استان تقویت شود و میزان جذب

 
سرمایه هاي خارجی افزایش یابد. 

به باور بسیاري از کارشناسان اقتصادي استان، کاهش موانع پیش روي جذب سرمایه گذاري خارجی با افزایش سطح امنیت اقتصادي

 
و ضمانت هاي مالی و حمایتی شیب روبه صعود را به دنبال داشته و باعث شده تا بازار سرمایه گذاري در سطح استان رونق بگیرد. 

 
95 میلیون دلار دستاورد مهم در جذب سرمایه گذاري خارجی 

استان همدان به واسطه ویژگی هاي خاص تاریخی و طبیعی ظرفیت بسیار مناسب براي سرمایه گذاري بخش خصوصی به ویژه



 
سرمایه هاي خارجی به شمار می رود. 

از آنجا که گردشگري، کشاورزي، صنعت و معدن و میراث فرهنگی چهار ظرفیت بالقوه در سرمایه گذاري در سطح استان همدان به

 
شمار می رود، از همین رو فضاي بسیار مطلوبی را براي ایجاد طرح هاي اقتصادي مهیا ساخته است. 

براساس آمارهاي موجود، 95 میلیون دلار سرمایه گذاري خارجی در سه سال گذشته در همدان جذب شد که نشان از افزایش

 
چشمگیر نسبت به سال هاي قبل دارد. 

براساس آمارهاي موجود، 95 میلیون دلار سرمایه گذاري خارجی طی سه سال گذشته در همدان جذب شد که نشان از افزایش

 
چشمگیر نسبت به سال هاي قبل دارد. 

این سرمایه گذاري ها براي یک هزار و 554 نفر در سطح استان همدان اشتغال ایجاد کرده و به سفره هاي همدانی ها رونق بخشیده

 
است. 

 
سرمایه گذاري خارجی توسط فعالان اقتصادي کشورهاي آلمان، دانمارك، هلند، استرالیا، آمریکا، ایرلند و عراق بوده است. 

در سه سال اخیر 67 میلیون دلار از سرمایه گذاري خارجی در 9 طرح از جمله فولاد، الیاف، لاستیک، فرآوري سیب زمینی، صنایع

 
غذایی، بتن، نیروگاه هاي خورشیدي به بهره برداري رسیده و در این بخش براي یک هزار و 307 تن اشتغال ایجاد شده است. 

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی همدان در این باره به خبرنگار ایرنا گفت: شاهد رشد سرمایه گذاري بسیار خوب بخش خصوصی به

 
ویژه حوزه سرمایه خارجی در سطح استان هستیم. 

سیدناصر محمودي افزود: سرمایه گذاري ها در بخش هاي گردشگري، کشاورزي و صنعت و معدن بوده است و پیگیري امور مربوط به
سرمایه گذاري خارجی و همچنین امور مربوط به سرمایه گذاري داخلی و تصویب آن در هیات دولت نشان دهنده سیاست هاي

 
حمایتی پیرامون رونق سرمایه گذاري است. 

 
 

 
همدان میراث دار سرمایه گذاري انرژي خورشیدي 



مشارکت سرمایه گذاران خارجی در راه اندازي نیروگاه خورشیدي در سال هاي اخیر چندین نیروگاه هفت و هشت مگاواتی در استان

 
بهره برداري و همدان به قطب نیروگاه هاي خورشیدي کشور تبدیل شده است. 

این نیروگاه ها هرکدام با ظرفیت هفت مگاوات وارد مدار برق استان شده اند و هم اکنون ظرفیت نیروگاه هاي خورشیدي استان به

 
45 مگاوات افزایش یافته است. 

تجدید پذیر بودن، فراوانی، پایداري، حفظ محیط زیست، قابلیت دسترسی، کاهش هزینه برق، کاربرد فراوان، ایجاد نکردن آلودگی

 
صوتی و هزینه نگهداري پایین همه با هم دست در دست هم می دهند تا به سمت استفاده از نیروگاه خورشیدي حرکت کنیم. 

به گفته کارشناسان اقتصادي نیروگاه هاي خورشیدي با مقیاس کوچک در هر نقطه اي از استان قابل بهره برداري بود و انرژي آن نیز
در محل تولید و مصرف می شود و از طرفی انرژي تولید شده از این قبیل نیروگاه ها پاك و بدون تلفات انرژي است و از طرفی در

 
چرخه تولید آن هیچ گونه انرژي و سوختی دیگر مصرف نمی شود. 

در مجموع اقدامات خوبی براي جذب سرمایه گذاران و احداث نیروگاه هاي خورشیدي در استان همدان انجام شده و به عبارتی این

 
استان به عنوان قطب نیروگاه هاي خورشیدي در کشور مطرح است. 

 
مرکز خدمات سرمایه گذاري، کارگشا براي سرمایه خارجی 

در حال حاضر مرکز خدمات سرمایه گذاري در استان همدان ایجاد شده و در واقع این مرکز به منظور استقرار و ساماندهی مناسب و

 
عملی در راستاي حمایت، آسان سازي و سرعت بخشیدن در امور سرمایه گذاري تشکیل شده است. 

در حال حاضر مرکز خدمات سرمایه گذاري در استان همدان ایجاد شده و در واقع این مرکز به منظور استقرار و ساماندهی مناسب و

 
عملی در راستاي حمایت،آسان سازي و سرعت بخشیدن در امور سرمایه گذاري تشکیل شده است. 

در این مرکز زمینه هاي لازم براي جلب و جذب سرمایه گذاري داخلی و خارجی در استان همدان به عنوان کانون مراجعه سرمایه

 
گذاران صورت می گیرد. 

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی همدان در این باره گفت: مرکز خدمات سرمایه گذاري به عنوان تنها مرجع پاسخگویی به سرمایه
گذار، ارایه مشاوره و راهنمایی به سرمایه گذاران، شناسایی فرصت هاي سرمایه گذاري راه اندازي شده و نمایندگان دستگاه هاي ارایه

 
دهنده مجوز و بخش خصوصی در این مرکز حضور دارند. 

محمودي با بیان اینکه 77 فرصت سرمایه گذاري در استان همدان شناسایی شده است، گفت: این فرصت ها در سه بخش کشاورزي،

 
گردشگري و صنعت و معدن شناسایی شده و 24 فرصت نیز در اولویت است. 



 
 

 
باغ ویلا، سرمایه گذاري عظیم از تبار ترك 

این روزها استان همدان به دنبال اجراي بزرگترین طرح سرمایه گذاري خارجی با عنوان «باغ ویلا» با مشارکت سرمایه گذاري از

 
ترکیه و شهرداري همدان است. 

این روزها استان همدان به دنبال اجراي بزرگترین طرح سرمایه گذاري خارجی با عنوان «باغ ویلا» با مشارکت سرمایه گذاري از

 
ترکیه و شهرداري همدان است. 

 
ارزش این سرمایه گذاري افزون بر 72 میلیون دلار اعلام شده و قرار است در زمینی به مساحت 103 هکتار اجرایی شود. 

ساخت 656 واحد ویلا به همراه واحدهاي مسکونی، کلینیک، مرکز و سالن ورزشی، سالن فوتسال، 2 واحد زمین چمن، چهار زمین

 
بستکبال روباز، 2 زمین تنیس و 10 ایستگاه اتوبوس در این محل پیش بینی شده است. 

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی استان همدان در این باره گفت: شرکت ترکیه اي قرار است مسجد و مدرسه در زمینی به مساحت 2

 
هزار متر مربع به صورت بلاعوض در این محل احداث کند. 

محمودي گفت: مبلغ ارزي پیش بینی شده براي اجراي این طرح افزون بر 72 میلیون دلار سرمایه گذاري خارجی است اما پیش بینی

 
می شود تا 150 میلیون دلار نیز افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه این طرح سه ساله اجرا می شود افزود: با تکمیل آن براي 400 تن به صورت مستقیم و براي پنج هزار نفر به طور

 
غیرمستقیم فرصت شغلی ایجاد شده همچنین 30 فرد خارجی در این شرکت مشغول به کار می شوند. 

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی استان همدان گفت: پس از اتمام این طرح، تفاهم نامه هایی با برندهاي مهم تجاري و تولیدي منعقد

 
شده تا برندهاي بین المللی در همدان براي سرمایه گذاري حضور یابند. 

محمودي با بیان اینکه در سال جاري برنامه جذب سرمایه گذار با قوت دنبال می شود افزود: 44 فرصت سرمایه گذاري در بخش
گردشگري، جهاد کشاورزي، صنعت و معدن و شهرداري نهایی شده علاوه بر این 88 فرصت سرمایه گذاري سال گذشته شناسایی و

اولویت بندي شده است. 



وي ادامه داد: 2 نیروگاه تولید برق آماده واگذاري براي سرمایه گذاري است همچنین براي طرح هشت میلیون یورویی در تولید برق

 
مجوز سرمایه گذاري صادر شده است. 

 
مدیریت شهري در تکاپوي جذب سرمایه گذار 

رییس کمیسیون اقتصاد، سرمایه گذاري و گردشگري شوراي اسلامی شهر همدان نیز با بیان اینکه مدیران باید در جذب سرمایه گذار
به خصوص در حوزه خارجی ریسک پذیر باشند، گفت: شهر همدان در مسیر گردشگري جهانی قرار گرفته است و تنها ایراد در این

 
مسیر ناهماهنگی بین متولیان این حوزه است. 

حسین قراباغی افزود: البته کمیسیون اقتصاد و گردشگري شورا توانسته پنجره مدیریت سرمایه گذاري را باز کند و دستاوردهاي خوبی

 
نیز به دنبال داشته است. 

وي خاطرنشان کرد: طرح هاي تشویقی متعدد را براي پیشرفت سرمایه گذاري به ویژه حوزه گردشگري فراهم ساخته ایم و آماده

 
پیشنهاد صاحب نظران در ارایه ایده هاي نو در این حوزه هستیم. 

قراباغی افزود: ارایه ایده هاي نو با استقبال شوراي اسلامی شهر همدان مواجه خواهد شد و به طور قطع همکاري لازم را خواهیم

 
داشت. 

وي یادآور شد: هم اینک شورا و شهرداري همدان پنجره خدمت را براي سرمایه گذاران ایجاد و طرح هاي تشویقی بسیار خوبی را نیز

 
تصویب کرده است اما سایر دستگاه هاي اجرایی نیز باید در این مسیر همسو و مشارکت پذیر باشند. 

این عضو شوراي شهر، سرمایه گذاري در پارك فرامنطقه اي اکباتان، بوستان ولایت، هتل سازي و ایجاد امکانات گردشگري و رفاهی و

 
خدماتی را براي سرمایه هاي خارجی مهیا دانست. 

حالا با این میزان سرمایه گذاري و تلاش مسوولان براي جذب سرمایه گذار خارجی و فراهم کردن زمینه لازم براي مشارکت و حضور
پررنگ تر آنان در همدان، امید است استان همدان از نظر اقتصادي و گردشگري پررونق تر از گذشته باشد و مردم این دیار از سود آن

 
بهره مند شوند. 

 
برچسب ها 

 
- سرمایه گذاري خارجی 

 
- شهرداري همدان 

 
- فولاد 

 
- شوراي اسلامی شهر همدان 

 
- همدان 

 
- سرمایه گذاري 

- ترکیه



بخشی از خسارات وارده به استخرهاي پرورش ماهی استان اردبیل تامین شد

منبع: ایرناشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/06/25

اردبیل _ ایرنا _ مدیرکل شیلات و آبزي پروري استان اردبیل گفت: با توزیع یک میلیون و 250 هزار قطعه بچه ماهی در
بین مزارع و استخرهاي پرورش ماهی این استان بخشی از خسارات وارده از جانب کرونا و حوادث غیر مترقبه به این

واحدهاي آبزي پروري جبران شد.

اردبیل _ ایرنا _ مدیرکل شیلات و آبزي پروري استان
اردبیل گفت: با توزیع یک میلیون و 250 هزار قطعه بچه
ماهی در بین مزارع و استخرهاي پرورش ماهی این استان
بخشی از خسارات وارده از جانب کرونا و حوادث غیر

 
مترقبه به این واحدهاي آبزي پروري جبران شد. 

به گزارش ایرنا ، میرآرمان واعظی روز سه شنبه در بازدید
از محل اجراي پروژه مجتمع آبزي پروري و گردشگري
نگین کمان اندبیل خلخال افزود: زمستان سال گذشته
استخرهاي پرورش ماهی سردآبی شهرستتان خلخال دچار

خسارت سنگین مالی ناشی از یخ زدگی استخر شدند که بخشی از خسارات با توزیع بچه ماهی رایگان در استخرها و مزارع پرورش

 
ماهی در نیمه نخست امسال جبران شد. 

او با بیان اینکه پارسال میزان تولید بچه ماهی در این استان یک میلیون و 250 هزار قطعه بود، گفت: بر اساس برنامه تدوین شده

 
امسال تولید انواع بچه ماهی سردابی و گرمابی در این استان به یک میلیون و 500 هزار قطعه افزایش می یابد. 

وي از ارائه بسته هاي ویژه حمایت از تولیدکنندگان ماهی و خسارت دیدگان از کرونا در استان خبرداد و اظهارداشت: این اداره کل
بخشی از خسارات وارده به تولیدکنندگان ماهی ناشی از شیوع بیماري کرونا را با توزیع رایگان بچه ماهی در بین استخرها و مزارع

 
پرورش ماهی جبران کرده است. 

وي گفت: در سال گذشته حدود 9 هزار و 700 تن انواع ماهیان سردابی و گرمابی در استان تولید شد و در سال جاري با تکمیل و

 
بهره برداري از طرح هاي آبزي پروري در دست اجرا این میزان به بیش از 10 هزار و 500 تن خواهد رسید. 

وي افزایش تعداد مزارع، رشد تقاضاي مصرف، صرفه اقتصادي بالا، وجود منابع آبی متعدد و نیز شرایط آب و هوایی مساعد را از جمله

 
دلایل افزایش میزان تولید آبزیان در استان اردبیل ذکر کرد. 

او 60 درصد تولیدات آبزیان استان اردبیل را مربوط به ماهیان سردابی دانست و ادامه داد: میزان تولید ماهی در استان در سال 86
حدود هزار و 200 تن بود که این رقم در 13 سال گذشته بیش از 8.5 برابر شده است. 



واعظی با اشاره به فعالیت 540 مزرعه پرورش انواع ماهی در این استان افزود: این ماهی ها در استخرها، مزارع نوین، منابع آبی

 
محصور، مخازن آبی خرد و منفرد و نیز در دریاچه هاي محلی پرورش داده می شود. 

وي تولید و تکثیر آبزیان و تلاش براي افزایش مصرف آبزیان را از جمله اهداف کلی سازمان شیلات در کشور و استان اردبیل دانست و
با اشاره به مطالعات جامع آبزي پروري در شهرستان هاي خلخال ،مشگین شهر و پارس آباد گفت: در سایر شهرستان هاي استان نیز

 
با استقرار اداره شیلات، امور مربوط به آبزي پروري به صورت جامع پیگیري می شود. 

مدیرکل شیلات استان اردبیل اظهارداشت: با اجراي طرح هاي مکانیزه، میزان تولید در مزارع پرورش ماهیان استان افزایش یافته
طوري که پیش از این به ازاي هر 10 لیتر دبی آب، یک تن ماهی تولید می شد ولی اکنون به ازاي هر یک لیتر دبی آب، یک تن

 
ماهی استحصال می شود. 

واعظی با بیان اینکه اداره کل شیلات استان اردبیل 70 تا 80 درصد منابع مالی مورد نیاز براي راه اندازي واحدهاي تولید آبزیان را به
صورت تسهیلات در اختیار متقاضیان قرار می دهد براي هرگونه همکاري جهت تکمیل و راه اندازي با سرمایه گذار بخش خصوصی
مجمتع آبزي پروري نگین کمان اندبیل خلخال که با سرمایه گذاري 150 میلیارد ریالی بخش خصوصی هم اکنون در حال اجرا است،

 
اعلام آمادگی کرد. 

او با بیان اینکه تولید ماهی در خلخال 10 درصد ظرفیت این شهرستان است، اظهارکرد: سالانه 700 تن ماهی از مجموع 27 استخر

 
پرورش ماهی خلخال تولید می شود که براي رساندن این میزان به هزار و 500 تن در سال تلاش می کنیم. 

وي گفت:هم اکنون 70 نفر بصورت مسقیم و 140 نفر به صورت غیرمستقیم در بخش آبزي پروري خلخال اشتغال دارند که با اجراي
طرح هاي پیشنهادي و یا در دست اجراي سرمایه گذاران طرح هاي آبزي پروري شهرستان این میزان در آینده به چندین برابر

 
افزایش پیدا می کند. 

 
استان اردبیل از قطب هاي مهم پرورش و تولید ماهیان سردابی در کشور محسوب می شود. 

 
برچسب ها 

 
- خلخال 

 
- استان اردبیل 

- سازمان شیلات ایران



11 طرح فناورانه در تبریز رونمایی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/06/25

تبریر- ایرنا - در آیینی با حضور با حضور معاون علمی و فناوري رییس جمهوري 11 طرح فناورانه پارك علم و فناوري
آذربایجان شرقی در تبریز رونمایی شد.

تبریر- ایرنا - در آیینی با حضور با حضور معاون علمی و
فناوري رییس جمهوري 11 طرح فناورانه پارك علم و

 
فناوري آذربایجان شرقی در تبریز رونمایی شد. 

به گزارش ایرنا، سورنا ستاري، امروز سه شنبه طرح ها و
دستاوردهاي شتاب دهنده همگامان با عنوان نخستین
شتاب دهنده حوزه فناوري در شمال غرب کشور را که با
سرمایه گذاري بخش خصوصی از سال 98 فعالیت خود را

 
آغاز کرده است، رونمایی کرد. 

شتاب دهنده همگامان در اموري مانند توسعه زیست بوم و فرهنگ کارآفرینی نوآورانه، پرورش و رشد کسب و کارهاي نوپا، پژوهش و
توسعه فناوري هاي نوین، سبد گردانی کسب و کارها، صندوق پژوهش و فناوري و ارائه راهکارهاي کارآفرینی و نوآوري به سازمان ها،

 
مجموعه اي یکپارچه از راه حل ها را در اختیار دارد. 

همچنین در این مراسم، طرح هاي دیگري مانند نخستین کارخانه تولید تیوب هاي لیزري ایران و کارخانه تعمیق تولید داخل یک
شرکت دانش بنیان، مرکز جامع در حال احداث سلول هاي بنیادي دانشگاه علوم پزشکی تبریز و نمایشگاه محصولات فناورانه این
پارك و دانشگاه هاي تبریز، صنعتی سهند و آزاد اسلامی تبریز افتتاح شدند و از آسانسور بدون نیاز به برق شهري و با قابلیت استفاده

 
از برق خورشیدي رونمایی شد. 

 
معاون علمی و فناوري رییس جمهوري امروز در سفري یکروزه در تبریز به سر می برد. 

در این سفر، جمعی از مدیران استانی اعم از روساي سازمان صنعت و معدن آذربایجان شرقی، سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان و
مدیران شرکت هاي تراکتورسازي، پتروشیمی و پالایشگاه تبریز، معاون رئیس جمهوري را همراهی می کنند تا از محصولات فناورانه

 
در صنعت بیش از پیش بهره گیري شود. 

 
برچسب ها 

 
- آذربایجان شرقی 

 
- شرکت دانش بنیان 



 
- علمی 

- پارك علم و فناوري



لوله وپروفیل یک میلیارد دلار ظرفیت سازي صادراتی دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/06/25

تهران- ایرنا- دبیر سندیکاي تولیدکنندگان لوله و پروفیل فولادي ایران گفت: امروز حدود یک میلیارد دلار ظرفیت صادراتی
این بخش است که به دلیل تامین نشدن مواد اولیه تاکنون از این ظرفیت بهره برداري نشده است.

تهران- ایرنا- دبیر سندیکاي تولیدکنندگان لوله و پروفیل
فولادي ایران گفت: امروز حدود یک میلیارد دلار ظرفیت
صادراتی این بخش است که به دلیل تامین نشدن مواد

 
اولیه تاکنون از این ظرفیت بهره برداري نشده است. 

«کیومرث کرمانشاهی» روز سه شنبه در نشستی خبري
افزود: اکنون برنامه سندیکا تامین نیاز بازار داخلی است و
سپس رویکرد صادراتی که با توجه به ارزش افزوده و

 
اشتغال مورد تاکید قرار دارد. 

پیش از این اعلام شده بود، تولید کنندگان لوله و پروفیل فولادي ایران توان سالیانه 18 میلیون تن تولید را دارند، اما بدلیل نبود مواد

 
اولیه بطور متوسط با 30 تا 50 درصد ظرفیت به فعالیت می پردازند. 

کرمانشاهی خاطرنشان ساخت: بالغ بر 160 کارخانه لوله و پروفیل فولادي عضو این سندیکا در قالب صنعت تکمیلی پایین دستی

 
فعالیت دارند که 50 تا 60 هزار شغل مستقیم و حدود 500 هزار شغل غیر مستقیم قابل تخمین است. 

وي تصریح کرد: بررسی هاي انجام شده نشان می دهد، امروز تامین مواد اولیه، ظرفیت سنجی و قیمت گذاري مشکلات و دغدغه
هاي اصلی این بخش محسوب می شود که در ارتباط با مواد اولیه هفته گذشته تفاهم نامه اي بین این سندیکا و فولاد مبارکه به امضا
رسید که براساس آن مقرر شد مبارکه با توجه به ظرفیت خطوط تولید خود سالیانه دو میلیون و 200 هزارتن با نوسان 10 درصد

 
ورق به شرکت هاي تولیدکننده لوله و پروفیل در قالب سفارشات بورس و مچینگ تحویل دهد. 

کرمانشاهی اضافه کرد: بقیه ورق مورد نیاز تولید کنندگان لوله و پروفیل فولادي که در فولاد مبارکه قابل تولید نیست، به وسیله تولید

 
کنندگان و یا واردات باید تامین شود. 

 
وي تصریح کرد: واحدهاي تولیدکننده لوله و پروفیل فولادي کشور اکنون حداقل سالیانه پنج میلیون تن ورق نیاز دارند. 

دبیر سندیکاي تولیدکنندگان لوله و پروفیل فولادي ایران پیرامون ظرفیت سنجی واحدهاي این بخش توضیح داد: کمیته اي با حضور
نماینده فولاد مبارکه ( داراي مشخصه تامین کننده 70 تا 80 درصد نیاز این صنف)، نماینده وزارت صنعت، معدن وتجارت و
نمایندگان سندیکا تشکیل شده با ارزیابی فاکتورهاي مختلف از بین 160 واحد تولیدي این بخش، تاکنون حدود 74 واحد ظرفیت



سنجی شدند، 41 واحد مدارك مربوطه کامل شده، 17 شرکت ناقص، 17 شرکت مدارك در دست پیگیري قرار دارد و بقیه نیز

 
مدارك نداده اند. 

وي یادآور شد: ظرفیت سنجی واحدهاي تولیدي که در سطح کشور پراکندگی دارند، هزینه بر، زمان بر و در توان همه افراد نیست و
انجام دوباره کاري در این زمینه نمی تواند مقرون به صرفه باشد و سندیکا در این ارتباط مکاتبه لازم با سرپرست وزارت صنعت به

 
عمل آورده است. 

کرمانشاهی در ارتباط با عرضه ورق فولادي در بورس هم گفت: عمده ورق فولادي مورد نیاز تولیدکنندگان لوله و پروفیل ورق گرم

 
است و در بورس 20 تا 30 درصد ظرفیت واحدهاي این بخش را جوابگو است. 

وي گفت: بورس کالا، محل عرضه کالاست که مفهوم شفافیت را هم بدنبال دارد و براساس اصل اقتصادي عرضه و تقاضا کشف قیمت

 
انجام می شود تا مشکل را حل بکند. 

 
به گفته کرمانشاهی، بورس نمی تواند عامل گرانفروشی کالا باشد و عرضه وتقاضا همواره تکلیف را روشن می سازد. 

دبیر سندیکاي تولیدکنندگان لوله و پروفیل فولادي ایران در ارتباط با موضوع قیمت گذاري این را هم گفت: دستگاه هاي نظارتی و
تعزیرات نرخ ها را رصد می کنند و با توجه به 130 تا 140 نوع کالاي تولیدي این بخش، به تازگی یک مصوبه قیمت از سوي وزارت

 
صنعت صادر شده که قیمت تمام شده به اضافه 12 درصد مورد ملاك است. 

 
وي افزود: میزان تولید فولاد کشور پارسال به رقم 27 میلیون تن رسید و برنامه امسال برآورد می شود که به 33 میلیون تن برسد. 

به گزارش ایرنا، براساس اخبار منتشر شده از حدود 10 میلیون تن صادرات فولاد در سال گذشته، حدود هفت میلیون تن متعلق به

 
شمش بود و بقیه تولیدات فولادي ( مقاطع طویل و تخت ) به بازارهاي هدف صادراتی راه یافت. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- سازمان تعزیرات حکومتی 

- صادرات غیر نفتی



کلینیک صنعت یکی از اصلی ترین عوامل تحقق جهش تولید است

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/06/25

رضا شجاعی گفت: مسئولیت کلینیک صنعت از خرداد ماه سال گذشته به جهت رفع موانع و مشکلات کل صنایع استان
خراسان رضوي به این شرکت واگذار شد تا با بهره گیري از مشاوران و تشکل هاي بخش خصوصی، واحدهاي تولیدي داراي

مشکل را شناسایی و براي احیاي آنها راه حلی اتخاذ کند.

رضا شجاعی افزود: در سامانه کلینیک صنعت 700 مشاور خبره صنعتی بارگزاري شده است که 10 درصد از آنان مربوط به

 
خراسان رضوي است و صاحب هر واحد تولیدي می تواند با ورود به این سامانه مشاور خود را تعیین کند . 

وي با اشاره به فعالیت 90 دفتر مشاور در مشهد ادامه داد : در مرحله اول ورود کلینیک صنعت براي رفع مشکل واحد تولیدي ، پایش

 
آن به صورت ویزیت عمومی انجام می شود که این اقدام با همکاري انجمن بسیج مهندسین استان صورت می گیرد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی خراسان رضوي گفت: در مرحله بعد عارضه یابی عمیق واحد تولیدي انجام می گیرد و در این

 
بخش از گروه هاي تخصصی تر بهره گرفته شده و پروژه بهبود براي آنها اجرا می شود . 

وي افزود: پروژه بهبود کاملا الکترونیکی است ، بدین صورت که قراردادي بین واحد تولیدي و مشاور منعقد می شود و در صورتی که
اجراي فرآیند بهبود لازم بود ، به اجرا گذاشته می شود و در نهایت تولیدکننده نتیجه اقدامات براي حل مشکل خود را در سامانه ثبت

 
می کند تا نظارت لازم در این زمینه انجام شود . 

شجاعی ادامه داد: سال گذشته عارضه یابی و بازگشت به چرخه تولید 922 واحد راکد و نیمه راکد با اشتغال از دست رفته 8361 نفر
در استان خراسان رضوي در دستور کار کلینیک صنعت قرار گرفت ؛ که با اقدامات مناسب انجام گرفته در قالب کلینیک صنعت ،
110 واحد تولیدي با اشتغال 2600 نفر به چرخه تولید بازگشته اند که زمینه فعالیت این واحدها به ترتیب صنایع فلزي ، صنایع

 
غذایی ، صنایع شیمیایی ، کانی غیرفلزي ، نساجی ، برق و الکترونیک ، سلولزي و خدمات بوده است . 

رئیس هیأت مدیره شرکت شهرك هاي صنعتی خراسان رضوي افزود: از ابتداي امسال عارضه یابی 1235 واحد تولیدي در دستور کار
کلینیک صنعت استان قرار گرفته است که از این تعداد 427 واحد تولیدي راکد هستند و 808 واحد تولیدي هم کمتر از پنجاه درصد

 
ظرفیت خود تولید دارند . 

همچنین شجاعی بیان داشت که در سال جاري تاکنون پایش و عارضه یابی 132 واحد تولیدي در هفت شهرستان خراسان رضوي
توسط کلینیک صنعت انجام گرفته که نتیجه آن تعریف 24 پروژه بهبود و معرفی 108 واحد به کارگروه هاي تخصصی مشاوره بوده

است .



آخرین مهلت ثبت نام در رشته هاي کاردانی و کارشناسی مرکز علمی کاربردي

جهاددانشگاهی ارومیه

منبع: بازار کارشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/06/25

رییس مرکز آموزش عالی علمی کاربردي جهاددانشگاهی ارومیه از تمدید مهلت ثبت نام در رشته هاي کاردانی و کارشناسی
علمی کاربردي جهاد دانشگاهی ارومیه تا 27 شهریور خبر داد.

رییس مرکز آموزش عالی علمی کاربردي جهاددانشگاهی ارومیه از تمدید مهلت ثبت نام در رشته هاي کاردانی و کارشناسی

 
علمی کاربردي جهاد دانشگاهی ارومیه تا 27 شهریور خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی جهاددانشگاهی آذربایجان غربی، دکتر حبیب زاده رییس مرکز آموزش عالی علمی کاربردي جهاددانشگاهی
ارومیه با اشاره به اینکه پذیرش دانشجو بدون کنکور درمقاطع کاردانی و کارشناسی در این مرکز تا 27 شهریور تمدید شده است

 
اظهار کرد: ثبت نام مهر ماه این دانشگاه با 11 کد رشته در مقطع کاردانی و کارشناسی انجام می شود. 

دکتر حبیب زاده بیان کرد: مرکز آموزش عالی علمی کاربردي جهاددانشگاهی ارومیه بدون کنکور و بدون پیش شرط مدرك پیش
دانشگاهی در رشته هاي کاردانی حقوق ثبتی، فناوري اطلاعات، تربیت مربی پیش دبستانی، حقوق خدمات قضایی، گیاهان دارویی
معطر، گیاه پزشکی، مددکاري اجتماعی گرایش مددکاري خانواده و کارشناسی حقوق ثبتی، حقوق اداري، مهندسی فناوري اطلاعات و

 
تربیت مربی پیش دبستانی دانشجو پذیرش می کند. 

رییس مرکز آموزش عالی علمی کاربردي جهاددانشگاهی ارومیه اظهار کرد: جهاددانشگاهی با بهره گیري از سامانه آنلاین آموزشی و

 
اختصاصی امجد کلاس هاي درسی را با بهترین کیفیت وبه صورت دوطرفه برگزار می کند. 

وي گفت:به مناسبت چهلمین سالگرد تشکیل جهاددانشگاهی و در راستاي تسهیل در ادامه تحصیل کارکنان دستگاه هاي اجرایی
شرایط خاص و ویژه اي براي این قشر در نظر گرفته شده که از جمله میتوان به تخفیف 20 درصدي در شهریه ثابت کل دوره

 
تحصیلی کاردانی و کارشناسی ورودي هاي مهر ماه 99 اشاره کرد. 

دکتر حبیب زاده بیان کرد:از دیگر شرایط ویژه براي کارکنان دستگاههاي اجرایی می توان به تشکیل کلاس ها خارج از وقت اداري
جهت سهولت شرکت در کلاس، تدوین برنامه کلاسی و درسی مجزا ویژه گروه هاي 10 نفره کارکنان و امکان تقسیط شهریه اشاره

 
کرد. 

وي با اشاره به اینکه علاقمندان بصورت حضوري و اینترنتی می توانند در رشته هاي این مرکز ثبت نام کنند اظهار کرد: علاقمندان
جهت ثبت نام حضور می توانند به آدرس ارومیه، خیابان پاسداران،جنب مهمانسراي مروارید، فرهنگسراي جوان ارومیه مراجعه و یا

 
جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 33460031 و 33477333 تماس حاصل کنند. 

 
وي ادامه داد: ثبت نام اینترنتی نیز در مقطع کاردانی از طریق سایت سنجش به نشانی www.sanjesh.org صورت می گیرد. 

دکتر حبیب زاده گفت: تسهیلات مختلفی از جمله معرفی مستقیم دانشجویان داراي ایده کار آفرینانه به مرکز رشد و منش
جهاددانشگاهی، اخذ تسهیلات وام شهریه صندوق رفاه براي هر ترم دانشجو، امکان تقسیط شهریه دانشجو، تشکیل کلاس ها خارج از



ساعت اداري جهت تسهیل حضور دانشجویان شاغل، تسهیل ارتباط دانشجویان با بازار کار از طریق دفاتر کارآفرینی و مراکز رشد به

 
دانشجویان این مرکز ارایه می شود. 

وي اظهار کرد: در این مرکز دروس نظري علاوه بر سر فصل هاي مصوب، به صورت علمی و متناسب با نیازهاي بازار کار به دانشجویان
ارایه می شود به طوري که دانشجویان مهارت هاي مورد نیاز عملی رشته تحصیلی خود را نیز فرا می گیرند تا مشکلی در ورود به بازار

 
کار نداشته باشند. 

رییس مرکزآموزش عالی علمی کاربردي جهاددانشگاهی ارومیه در تشریح مزایاي این دانشگاه نسبت به سایر مراکز آموزش عالی
مشابه گفت: دانشگاه هاي تحت نظر جهاددانشگاهی به عنوان یکی از مراکز تحقیقاتی مورد شناخته شده فراملی سعی می کند بر

اساس اخرین متدهاي کاربردي آموزشی در راستاي اهداف علمی کاربردي برنامه ریزي آموزشی داشته باشد.



کارنامه 30 ماهه وام اشتغال روستایی

منبع: بازار کارشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/06/25

آمار دو و نیم ساله طرح اشتغال روستایی و عشایري از محل تسهیلات صندوق توسعه ملی حاکی است حدود 137 هزار
کسب و کار با پیش بینی اشتغالزایی براي حدود 253هزار نفر، از این وام بهره مند شده اند.

آمار دو و نیم ساله طرح اشتغال روستایی و عشایري از محل تسهیلات صندوق توسعه ملی حاکی است حدود 137 هزار کسب و

 
کار با پیش بینی اشتغالزایی براي حدود 253هزار نفر، از این وام بهره مند شده اند. 

به گزارش خبرنگار مهر، برنامه اشتغال روستایی و عشایري از سال 96 با مجوز از رهبري براي دریافت 1.5 میلیارد دلار از محل منابع
صندوق توسعه ملی در دستور کار قرار گرفت و این برنامه پس از ارائه لایحه از سوي دولت و تصویب در مجلس شوراي اسلامی از
اواخر سال 96 با اولویت پرداخت تسهیلات و تأمین سرمایه در گردش کسب و کارهاي موجود در مناطق مرزي، عشایري و روستایی و

 
همچنین ایجاد مشاغل جدید در این مناطق، رسماً عملیاتی شد. 

در قالب برنامه اشتغال روستایی علاوه بر اختصاص معادل ریالی 1.5 میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی، 4 مؤسسه عامل
کشاورزي، توسعه تعاون، صندوق کارآفرینی امید و پست بانک به عنوان مؤسسات عامل مجري این طرح مکلف شدند به تناسب منابع

 
تخصیصی از محل صندوق توسعه ملی، نسبت به تأمین منابع براي اجراي این برنامه اقدام کنند. 

بر اساس این گزارش، نرخ مصوب تسهیلات این طرح براي مناطق روستایی و عشایري مرزي 4 درصد، براي مناطق روستایی و
عشایري غیر مرزي 6 درصد و براي تأمین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي مستقر در نواحی صنعتی و شهرهاي زیر 10 هزار نفر

 
جمعیت معادل 10 درصد است. 

حداکثر مبلغ تسهیلات اشتغال روستایی، بسته به توجیه پذیري طرح تا سقف 150 میلیارد ریال است و بازپرداخت تسهیلات اشتغال
روستایی، به تشخیص مؤسسه عامل و حداکثر داراي دوره تنفس یک ساله است. ضمن آنکه هر واحد روستایی براي یک طرح فقط

 
یک بار می تواند از تسهیلات اشتغال روستایی استفاده کند. 

 
آخرین وضعیت طرح اشتغال روستایی و عشایري 

در این بین، آنطور که اطلاعات مرکز آمار و اظهارات مسئولان وزارت کار نشان می دهد، از زمان اجراي این طرح، سهم اشتغال

 
روستایی از کل سبد اشتغال کشور، از سه درصد به حدود 25 درصد افزایش پیدا کرده است. 

آخرین آمار مربوط به پرداخت تسهیلات طرح اشتغال روستایی و عشایري از ابتداي شروع طرح تا یازدهم مرداد ماه سال جاري به

 
شرح جدول زیر است. 

بر اساس جدول فوق، کارنامه اجراي برنامه اشتغال روستایی و عشایري طی 2.5 سال گذشته نشان می دهد که تاکنون بیش از 163
هزار طرح توجیهی کسب و کار از سوي متقاضیان به سامانه کارا (سامانه ثبت تقاضاي تسهیلات اشتغال) ارائه شده است که از این
میزان پس از بررسی طرح ها توسط کارگروه هاي ملی، استانی و همچنین بانک ها در نهایت تاکنون 138 هزار و 722 طرح به ارزش
حدود 12 هزار و 752 میلیارد تومان تأیید و مصوب شده است. از بین طرح هاي تأیید شده، تاکنون تسهیلات 137 هزار و 109 طرح

 
طی دو سال گذشته از سوي 4 مؤسسه عامل پرداخت شده است. 

بر اساس آنچه که صاحبان مشاغل در زمان ارائه طرح توجیهی خود ابراز کردند در مجموع این 137 هزار واحد کسب و کار مشمول
دریافت تسهیلات باید براي 225 هزار و 836 نفر اشتغالزایی کنند. البته با توجه به اینکه بسیاري از این کسب و کارها در مرحله رشد

 
و توسعه قرار دارند و پس از تکمیل ظرفیت و فعالیت با ظرفیت کامل به اشتغال تعهد شده خواهند رسید. 

در مجموع 137 هزار کسب و کار روستایی دریافت کننده تسهیلات اشتغال روستایی 12 هزار و 107 میلیارد تومان تسهیلات دریافت



کرده اند؛ همچنین از مجموع اعتبارات ابلاغ شده به بانک هاي عامل تاکنون 90 درصد از این اعتبارات در قالب برنامه اشتغال
روستایی و عشایري به صاحبان مشاغل و کسب و کارهاي داراي طرح هاي توجیهی پرداخت شده است.



بهره مندي 137 هزار کسب وکار با اشتغال زایی 253 هزار نفر

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/06/25

به گزارش کسب و کار نیوز، برنامه اشتغال روستایی و عشایري از سال 96 با مجوز از رهبري براي دریافت 1.5 میلیارد دلار از
محل منابع صندوق توسعه ملی در دستور کار قرار گرفت و این برنامه پس از ارائه لایحه از سوي دولت و تصویب در مجلس

شوراي اسلامی از اواخر سال 96 با ... The post بهره مندي 137 هزار کسب وکار ...

کسب و کار نیوز - آمار دو و نیم ساله طرح اشتغال روستایی و عشایري از محل تسهیلات صندوق توسعه ملی حاکی است حدود

 
137 هزار کسب و کار با پیش بینی اشتغالزایی براي حدود 253هزار نفر، از این وام بهره مند شده اند. 

به گزارش کسب و کار نیوز، برنامه اشتغال روستایی و عشایري از سال 96 با مجوز از رهبري براي دریافت 1.5 میلیارد دلار از محل
منابع صندوق توسعه ملی در دستور کار قرار گرفت و این برنامه پس از ارائه لایحه از سوي دولت و تصویب در مجلس شوراي اسلامی
از اواخر سال 96 با اولویت پرداخت تسهیلات و تأمین سرمایه در گردش کسب و کارهاي موجود در مناطق مرزي، عشایري و روستایی

 
و همچنین ایجاد مشاغل جدید در این مناطق، رسماً عملیاتی شد. 

در قالب برنامه اشتغال روستایی علاوه بر اختصاص معادل ریالی 1.5 میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی، 4 مؤسسه عامل
کشاورزي، توسعه تعاون، صندوق کارآفرینی امید و پست بانک به عنوان مؤسسات عامل مجري این طرح مکلف شدند به تناسب منابع
تخصیصی از محل صندوق توسعه ملی، نسبت به تأمین منابع براي اجراي این برنامه اقدام کنند. بر اساس این گزارش، نرخ مصوب
تسهیلات این طرح براي مناطق روستایی و عشایري مرزي 4 درصد، براي مناطق روستایی و عشایري غیر مرزي 6 درصد و براي

 
تأمین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي مستقر در نواحی صنعتی و شهرهاي زیر 10 هزار نفر جمعیت معادل 10 درصد است. 

حداکثر مبلغ تسهیلات اشتغال روستایی، بسته به توجیه پذیري طرح تا سقف 150 میلیارد ریال است و بازپرداخت تسهیلات اشتغال
روستایی، به تشخیص مؤسسه عامل و حداکثر داراي دوره تنفس یک ساله است. ضمن آنکه هر واحد روستایی براي یک طرح فقط

 
یک بار می تواند از تسهیلات اشتغال روستایی استفاده کند. 

 
آخرین وضعیت طرح اشتغال روستایی و عشایري 

در این بین، آنطور که اطلاعات مرکز آمار و اظهارات مسئولان وزارت کار نشان می دهد، از زمان اجراي این طرح، سهم اشتغال
روستایی از کل سبد اشتغال کشور، از سه درصد به حدود 25 درصد افزایش پیدا کرده است. آخرین آمار مربوط به پرداخت تسهیلات

 
طرح اشتغال روستایی و عشایري از ابتداي شروع طرح تا یازدهم مرداد ماه سال جاري به شرح جدول زیر است. 

بر اساس جدول فوق، کارنامه اجراي برنامه اشتغال روستایی و عشایري طی 2.5 سال گذشته نشان می دهد که تاکنون بیش از 163
هزار طرح توجیهی کسب و کار از سوي متقاضیان به سامانه کارا (سامانه ثبت تقاضاي تسهیلات اشتغال) ارائه شده است که از این
میزان پس از بررسی طرح ها توسط کارگروه هاي ملی، استانی و همچنین بانک ها در نهایت تاکنون 138 هزار و 722 طرح به ارزش



حدود 12 هزار و 752 میلیارد تومان تأیید و مصوب شده است.
از بین طرح هاي تأیید شده، تاکنون تسهیلات 137 هزار و 109
طرح طی دو سال گذشته از سوي 4 مؤسسه عامل پرداخت شده

 
است. 

بر اساس آنچه که صاحبان مشاغل در زمان ارائه طرح توجیهی
خود ابراز کردند در مجموع این 137 هزار واحد کسب و کار مشمول دریافت تسهیلات باید براي 225 هزار و 836 نفر اشتغالزایی
کنند. البته با توجه به اینکه بسیاري از این کسب و کارها در مرحله رشد و توسعه قرار دارند و پس از تکمیل ظرفیت و فعالیت با
ظرفیت کامل به اشتغال تعهد شده خواهند رسید. در مجموع 137 هزار کسب و کار روستایی دریافت کننده تسهیلات اشتغال
روستایی 12 هزار و 107 میلیارد تومان تسهیلات دریافت کرده اند؛ همچنین از مجموع اعتبارات ابلاغ شده به بانک هاي عامل تاکنون
90 درصد از این اعتبارات در قالب برنامه اشتغال روستایی و عشایري به صاحبان مشاغل و کسب و کارهاي داراي طرح هاي توجیهی

پرداخت شده است.



اعلام آثار پذیرفته شده همایش «تئاتر مان»/ساختار شناسی در نمایش

رادیویی بررسی می شود

منبع: میزانشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/06/25

تئاتر و عرصه هنر هاي نمایشی از ابتداي تیر ماه سال جاري و بعد از نزدیک به پنج ماه تعطیلی بار دیگر آغاز به کار کرد، هر
چند بسیاري در ابتدا مخالف بازگشایی زودهنگام سالن هاي نمایش بودند، اما تماشاخانه هاي تئاتر مکلف شدند تا با رعایت

پروتکل هاي بهداشتی میزبان مخاطبان باشند.

خبرگزاري میزان - تئاتر و عرصه هنر هاي نمایشی از ابتداي تیر ماه سال جاري و بعد از نزدیک به پنج ماه تعطیلی بار دیگر
آغاز به کار کرد، هر چند بسیاري در ابتدا مخالف بازگشایی زودهنگام سالن هاي نمایش بودند، اما تماشاخانه هاي تئاتر مکلف شدند تا

 
با رعایت پروتکل هاي بهداشتی میزبان مخاطبان باشند. 

در این میان بسیاري از کارگردانان مطرح تئاتر از اجرا سر باز زدند، بسیاري از اجرا هاي مطرح و برخی دیگر از اجرا هایی که از حضور
بازیگران چهره و سلبریتی ها بهره می بردند ادامه کار خود را به بعد از پایان بیماري کرونا منتقل کردند، اما در این میان برخی از

 
کارگردانان جوان فرصت را غنیمت شمرده و آثار خود را روي صحنه بردند. 

دلیل حضور برخی جوانان در عرصه تئاتر بیشتر این بود که شاید آنها در زمان عادي و طبیعی این هنر هیچگاه امکان دسترسی به
برخی سالنهاي تئاتر را نداشتند اما با شیوع بیماري کرونا و خالی ماندن بسیاري از تماشاخانه ها می توانستند در سالنهایی که

 
برایشان آرزو شده بود اجرا داشته باشند. 

 
- بیشتر بخوانید: 

 
- براي مشاهده آخرین اخبار تئاتر طی هفته جاري اینجا کلیک کنید 

 
 

 
آزمون جامع و ادواري فرهنگ و هنر آنلاین برگزار می شود 

سومین آزمون جامع و سی و دومین آزمون ادواري استاندارد هاي مهارتی بخش فرهنگ و هنر، روز جمعه 28 شهریور ماه جاري به

 
صورت آنلاین و هم زمان در 31 استان کشور برگزار خواهد شد. 



به منظور حفظ سلامت داوطلبان و جلوگیري از شیوع ویروس کرونا با توجه به پروتکل هاي بهداشتی، آزمون هاي جامع و ادواري

 
بخش فرهنگ و هنر به صورت آنلاین برگزار می شود. 

آزمون هاي مهارتی بخش فرهنگ و هنر شامل آزمون هاي کتبی و عملی است که بصورت سراسري و همزمان، به منظور فراگیري و
ارتقا سطح آموزش هاي مهارتی و هنري، همچنین ساماندهی و ایجاد بستر هاي لازم براي جذب فارغ التحصیلان به بازار کار و اشتغال
مولد در حوزه فرهنگ و هنر و پرورش روحیه کارآفرینی در فارغ التحصیلان آموزش هاي مهارتی به صورت جامع و هماهنگ در سطح

 
کشور برگزار می شود. 

آزمون هاي جامع، شامل هنرجویانی می شود که در مراکز مهارت آموزي، یکی از مهارت هاي هنري لازم را فراگرفته اند و هنرجویان
آزمون ادواري، به شکل خودآموخته و بدون حضور در کلاس، در یکی از رشته هاي مهارتی بخش فرهنگ وهنر مهارت کسب کرده
اند. این هنرجویان پس از شرکت در آزمون و قبولی، می توانند مدارك قابل تأیید آموزش و پرورش و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی

 
دریافت کنند. 

 
 

 
ساختار شناسی در نمایش رادیویی بررسی می شود 

جهانشاه آل محمود مجري کارشناس برنامه «ارغنون» ضمن اعلام این مطلب گفت: این هفته درباره مفهوم ساختارشناسی و اینکه
چگونه این مقوله به ادبیات داستانی ما وارد شد و همچنین تأثیر آن در نمایش رادیویی با فرهاد امینی، نمایشنامه نویس و مدرس

 
دانشگاه گفتگو می شود. 

وي در پایان تأکید کرد: به طور کلی ساختارشناسی به طور گسترده چه در ادبیات و چه در نمایش رادیویی موضوع این هفته برنامه

 
«ارغنون» است. 

«ارغنون» به تهیه کنندگی اشرف السادات اشرف نژاد و مجري کارشناسی جهانشاه آل محمود، پنج شنبه ها ساعت 21:00 از رادیو

 
نمایش پخش می شود. 



 
 

 
تجلیل از برگزیدگان جشنواره بیست و دوم تئاتر دانشگاهی 

مراسم تجلیل و قدردانی از برگزیدگان بیست و دومین جشنواره تئاتر دانشگاهی سه شنبه 25 شهریور در نگارخانه مهرسان برپا خواهد
شد. در این برنامه شهرام گیل آبادي مدیرعامل خانه تئاتر، محمد هادي عسگري مدیرکل فرهنگی وزارت علوم، تحقیقات و فن آوري،
شهریار احمد بیگی مدیرکل فرهنگی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، مهرداد عظیمی رئیس مرکز تولید و فنی سیما و تنی چند از

 
هنرمندان تئاتر کشور و دانشجویان برگزیده جشنواره حضور خواهند داشت. 

این مراسم در آستانه برگزاري دوره بیست و سوم در حالی برگزار می شود که شیوع کرونا مانع تجلیل از برگزیدگان دوره قبلی شده
بود و پردیس فرهنگی هنري مهرسان این مراسم را با حضور تعدادي محدود و رعایت پروتکل هاي بهداشتی براي قدردانی از این

 
هنرمندان برگزار می کند. 

 
پردیس فرهنگی هنري مهرسان در میدان انقلاب، خیابان کارگرشمالی، بالاتر از خیابان فرصت واقع شده است. 

 
 

 
اعلام آثار پذیرفته شده همایش «تئاتر مان» 

 
هیات ارزیاب آثار رسیده به همایش «تئاتر مان» آثار پذیرفته شده نهایی این رویداد را اعلام کردند. 



دبیرخانه «تئاتر مان» اعلام کرد هیات ارزیاب آثار رسیده به این همایش، متشکل از ایوب آقاخانی، توحید معصومی نسب و امیرحسین

 
شفیعی آثار پذیرفته شده نهایی این همایش را اعلام کردند. 

 
بر این اساس از مجموع بیش از 40 ویدئوي ارسالی، 24 اثر به عنوان پذیرفته شدگان نهایی همایش «تئاترمان» انتخاب شدند. 

 
این آثار عبارتند از: 

«آن صداي گم شده» به کارگردانی مرتضی اسدي مرام از کرمانشاه/ «آن لاین» به کارگردانی علی روان بدُ از تهران/ «بازي زندگی» به
کارگردانی علیرضا دهقانی از تهران/ «خوش شانس ترین بد شناس» به کارگردانی رضا آزاد دریایی از هرمزگان - بندرعباس/ « فروغ
بی فروغ» به کارگردانی نسا سلیمانی از خمینی شهر اصفهان/ «من پس از تو» به کارگردانی سید محسن موسوي از مبارکه اصفهان/
«من آدمم» به کارگردانی سعید بادینی از زاهدان/ «مهرانه» به کارگردانی رسول قادري از البرز / «میهمانی بازگشت» به کارگردانی
هومن میرمعنوي از رشت/ «نترس آبها مهربانند» به کارگردانی مالک آبسالان از ایلام دهلران/ «ویار و یار و اغیا » به کارگردانی نجمه
مهرابی از خمینی شهر اصفهان/ «پشت گلدانهاي شهر» به کارگردانی محمد مهیار آقانوري از ملایر/ «حلزون بود و آکواریوم» به
کارگردانی مسعود احمدي از شیراز/ «متادون 20» به کارگردانی کوروش شاهونه از تهران/ «هفت تمام» به کارگردانی ریحانه رضی از
تهران/ «پیر ننِا آبادانی» به کارگردانی اکبر قهرمانی از تهران/ «قارون قرن» به کارگردانی آرش رضایی از ازَنا/ «یه کم پیچیده» به
کارگردانی کیانوش ابراهیمی از تهران/ «آپارتمان 2020» به کارگردانی سیروس کهوري نژاد از تهران/ «همسرم گفت من زشت می
خندم» به کارگردانی مازیار قبادي از سنندج/ «نرجس» به کارگردانی بهار لطافتیان از سنندج/ «شمارش معکوس» به کارگردانی
محمدکاظم تبار از تهران/ «کوید نوزده و هفتاد و پنج صدم» به کارگردانی هلیا میرهادي از تهران/ «بچه تابستان» به کارگردانی مجید

 
امیري از تهران. 

هیات ارزیاب همچین سه اثر برگزیده این همایش یعنی نمایش هاي «هفت تمام» به کارگردانی ریحانه رضی، «مهرانه» به کارگردانی
رسول قادري و «حلزون بود و آکواریوم» به کارگردانی مسعود احمدي را به شرط اصلاح و تقویت کیفی به مرکز هنرهاي نمایشی

 
حوزه هنري معرفی کرد تا در شرایط پس از کرونا و در صورت امکان اجراي عمومی داشته باشند. 

دبیرخانه «تئاتر مان» همچنین اعلام کرد که آثار پذیرفته شده براساس کیفیت آثار، تعداد بازیگران، مدت زمان اثر و به تشخیص
کارشناسان مرکز هنرهاي نمایشی حوزه هنري تا سقف 50.000.000 ریال کمک مالی دریافت خواهند کرد. همچنین آثار تولید شده
که به دبیرخانه رسیده ولی جزو پذیرفته شدگان نهایی همایش نبوده اند نیز براساس شرایط قید شده با پرداخت تا سقف

 
20.000.000 ریال مورد تقدیر قرار خواهند گرفت. 

 



 
برگزاري تودیع و معارفه مدیریت مجموعه تئاتر شهر 

مراسم تودیع سعید اسدي مدیر سابق تئاتر شهر و معارفه ابراهیم گله دارزاده سرپرست جدید این مجموعه در تالار مشاهیر مجموعه

 
تئاتر شهر برگزار شد. 

سعید اسدي مدیر سابق مجموعه تئاتر شهر در ابتداي این برنامه که اجراي آن بر عهده محسن حسن زاده مدیر روابط عمومی اداره
کل هنرهاي نمایشی بود، گفت: طی آخرین دقایق حضورم در مجموعه تئاتر شهر به عنوان مدیر مجموعه بسیار خوشحالم که در کنار
شما عزیزان حضور دارم و می توانم بگویم که براي بنده باعث افتخار بود که در این مدت مدیر مجموعه اي باشم که هدفش تعالی
فرهنگ و هنر است. به هر حال در 26 ماه گذشته اگر اتفاقات خوب و موفقیت آمیزي در مجموعه تئاتر شهر افتاده به جهت همت و

 
تلاش همکارانم در بخش هاي مختلف است و اگر هم نقصانی مشاهده شده به جهت ضعف من بوده که بابت آن عذرخواهم. 

وي ضمن قدرانی از شهرام کرمی مدیر پیشین و قادرآشنا مدیر فعلی اداره کل هنرهاي نمایشی در همراهی با مدیریت مجموعه تئاتر
شهر توضیح داد: از وقتی که حسب ضرورت هایی، مدیریت مجموعه تئاتر شهر را پذیرفتم می دانستم که کار در این مجموعه بسیار
سخت است اما با اتکا به تجربیات افراد متخصص این مجموعه توانستیم کارهایی را انجام دهیم که برایم تجربه بسیار ارزشمندي بود.
من در همین وقت به ابراهیم گله دار زاده عزیز بابت حضورش در مجموعه تئاتر شهر تبریک می گویم و از همه مدیران پیشین این

 
مجموعه نیز قدردانی می کنم که در فضاي کاري خود لحظات درخشانی را رقم زدند. 

 
از بدو شروع حضورم در مجموعه تئاتر شهر با بحران هاي زیادي مواجه شدیم که تعدادي از آنها گریبان من را هم گرفت 

اسدي افزود: از بدو شروع حضورم در مجموعه تئاتر شهر با بحران هاي زیادي مواجه شدیم که تعدادي از آنها گریبان من را هم گرفت
اما من می دانستم که مدیریت در این مجموعه متناسب با شرایط اجتماعی فرهنگی کشور کار ساده اي نباشد. به همین جهت نهایت
تلاش خود را انجام دادم تا با توجه به این شرایط و البته توانایی و تجربه همکارانم در این مجموعه که به اعتقاد من نماد تئاتر ایران
شناخته شده، به سهم خودم خدمتگزار اهالی تئاتر باشم. در همین شرایط اصلاحاتی انجام شد که از آن جمله می توان به بهبود و
ارتقاي سیستم ماشینري تالار اصلی و ترمیم و رفع اشکالات عمرانی مجموعه اشاره کرد. این در حالی است که درباره نحوه خدمت

 
رسانی به هنرمندان و تماشاگران عزیز تئاتر نیز اقداماتی صورت گرفته که در آینده اي نزدیک ثمرات آن را خواهید دید. 

مدیر سابق مجموعه تئاتر شهر تاکید کرد: ما در این مدت نهایت تلاش خود را انجام دادیم تا نسل هاي متفاوتی از هنرمندان تئاتر در
تالارهاي مختلف این مجموعه آثارشان را به صحنه ببرند. به هر ترتیب شرایط تولید تئاتر در ایران شرایط خاصی است اما بنده طی
مدت حضورم تلاش کردم با در نظر گرفتن این شرایط خاص، در قالب یک چشم انداز، سندي را آماده کرده و آن را تحویل مدیریت
اداره کل هنرهاي نمایشی دهم؛ چرا که معتقدم تئاتر شهر باید به بزرگترین کمپانی دولتی تئاتر ایران تبدیل و از «سالن داري» به
«تولید» نزدیک شود. شاید این سند چشم انداز به همت دوستان اداره کل هنرهاي نمایشی این امکان را به تئاتر شهر بدهد تا این
مجموعه به عنوان محور تولید تئاتر حرفه اي ایران قد علم کند. من بر این باورم اگر تئاتر دولتی بر مبناي یک ایده درست و برنامه

 
ریزي شده حرکت کند، تئاتر خصوصی هم به وجود می آید. 

وي در بخش پایانی صحبت هایش با قدردانی از تمامی مدیران و کارکنان واحد هاي مختلف مجموعه تئاتر شهر گفت: امروز از داشتن

 
دوستان محبوبی چون شما خوشحالم و اکنون با آرامش خاطر به جایی می روم که بتوانم فعالیت مثبتی داشته باشم. 



ابراهیم گله دارزاده سرپرست جدید مجموعه تئاتر شهر نیز در این مراسم ضمن گرامیداشت فرارسیدن هفته دفاع مقدس بیان کرد: در
این روزها به چهلمین سالگرد گرامیداشت هفته دفاع مقدس نزدیک می شویم بنابراین لازم می دانم در چنین مراسمی یاد و خاطره
عزیزانی که جانشان را فداي دفاع از این سرزمین کردند گرامی بدارم و امیدوارم همه ما مشمول حمایت هاي آنها باشیم. بنده همین
جا ابتدا از حسن اعتماد جناب آقاي حسینی معاون هنري وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی کمال تشکر را دارم که به بنده فرصت خدمت
رسانی در مجموعه تئاتر شهر را داد. دومین قدردانی و تشکرم هم از آقاي آشنا است که همواره مرحمت او شامل حال من شده و به

 
من اعتماد داشته است. 

وي با تشکر از تلاش ها و فعالیت هاي سعید اسدي در دوره پیشین مدیریت مجموعه تئاتر شهر گفت: قطعا دکتر اسدي در مدتی که
مدیریت مجموعه تئاتر شهر را به عهده داشتند روزهاي سختی را گذرانده اند. روزهایی که به نحوي پیش روي مدیران قبلی این
مجموعه نیز قرار داشت و براي من بسیار سخت است که امروز در مقابل تعدادي از آنها نشسته ام و می دانم هر کدام چه زحمت هاي
زیادي را متحمل شده اند. من در اینجا لازم است یک «تشکر معوق» هم از همکاران محترم فنی و اداري مجموعه تئاتر شهر نیز
داشته باشم که طی دوران مدیریتی بنده در تئاتر محراب نهایت تلاش و همراهی شان را انجام دادند تا ما در اداره این مجموعه و
میزبانی از گروه هاي نمایشی و تماشاگران با مشکل مواجه نباشیم. من بر این باورم پرسنل اداري و فنی مجموعه تئاتر شهر از حرفه

 
اي ترین نیروهاي تئاتر ایران هستند که در توانایی شان تردیدي نیست. 

سرپرست مجموعه تئاتر شهر تصریح کرد: قطعا ساختمان مجموعه تئاترشهر براي همه اهالی تئاتر یک ساختمان تمثیلی است که من
هم به عنوان یک کارشناس دانش آموخته رشته تئاتر نسبت به آن علاقه زیادي داشته و دارم. حتی یادم می آید مدتی پیش که اصلا
بحثی درباره حضورم در مجموعه تئاتر شهر نبود، به عده اي از دوستان می گفتم اگر قرار باشد در روزهاي کرونایی همه بخش هاي
تئاتر ایران تعطیل شود، حداقل مجموعه تئاتر شهر را تعطیل نکنند. چرا که بر این باور بوده و هستم این مجموعه در مرکز شهر قلب

 
تئاتر ایران است که اگر زنده باشد و نفس اهالی تئاتر در آن بدمد احساس خوبی به همه تئاتر ایران منتقل می شود. 

مجموعه تئاتر شهر داراي یک مرکز اسناد ارزشمندي است که باید کاري کرد تا کتابخانه و مرکز اسناد آن تبدیل به یک مرکز

 
فرهنگی ارزشمند در کشور شود 

وي با اشاره به برخی ویژگی هاي تئاتر شهر گفت: مجموعه تئاتر شهر داراي یک مرکز اسناد ارزشمندي است که باید کاري کرد تا
کتابخانه و مرکز اسناد آن تبدیل به یک مرکز فرهنگی ارزشمند در کشور شود. من امیدوارم در این مجموعه شاهد اجراهاي خوبی در
تالار هاي مختلف با حضور پرشور مخاطبان باشیم. اینجا متعلق به همه مردم ایران است که دوست دارند در آن شاهد اجراي آثاري از
هنرمندان نسل جوان تا بزرگان عرصه تئاتر باشند. من هم تمام تلاشم را می کنم که به عنوان یک برادر کوچک تر کنارشان حضور

 
داشته باشم. 

قادر آشنا مدیرکل هنرهاي نمایشی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در بخش پایانی این مراسم ضمن تاکید بر ماندگاري فعالیت
هاي فرهنگی هنري در تاریخ توضیح داد: به طورحتم دکتر اسدي یکی از هنرمندان ماندگار تئاتر کشورمان است که در سال هاي
اخیر خدمات ارزشمندي را چه در مجموعه تئاتر شهر و چه در سمت هاي دیگر انجام داد. به هر حال وي از جمله افراد نخبه و محترم
حوزه تئاتر است که آشنایی من با این هنرمند به سال 1376 در دانشگاه تهران و مرکز تئاتر مولوي باز می گردد که براي او زحمت
هاي زیادي داشتم.گرچه دوست داشتم که سعید اسدي تا پایان این دوره همراه ما باشد ولی توفیق نشد که در خدمت او باشیم اما در
همین لازم است از تمام زحمت هایی که براي تئاتر شهر کشید قدردانی ویژه اي داشته باشم که قطعا براي من و بسیاري از اهالی

 
تئاتر فرد محترمی است. 



وي افزود: لازم نیست که من راجع به شخصیت سعید اسدي توضیح بدهم که او چه ویژگی هاي مثبت و ممتازي دارد. اما به اعتقاد
من تعصب و همیت او به آب و خاك کشورش بزرگترین خصیصه اي است که می توانم درباره سعید اسدي بگویم. او در کنار همه این
موارد همیشه استاد خوبی بوده که هرجا از سعید اسدي نام می بریم از او به نیکی یاد می شود. اینها را گفتم چون خیلی ها تلاش می
کنند تا همواره اسمشان ساري و جاري در زبان ها باشد و در نهایت هم موفق نمی شوند. اما سعید اسدي از آن دسته افرادي است که
براي رضایت خدا خیلی زحمت کشید. زحماتی که در حوزه تئاتر نیز وجود داشت و من مفتخرم به اینکه در دوره دوم مدیریت اداره

 
کل هنرهاي نمایشی می توانم از مشاوره هایش بهره مند شوم. 

مدیرکل هنرهاي نمایشی درباره حضور ابراهیم گله دارزاده در سمت مدیریت جدید مجموعه تئاتر شهر نیز توضیح داد: طی ماه هاي
گذشته به دلیل ماجراي شیوع ویروس کرونا همه دستگاه هاي دولتی با مشکلات مالی متعددي روبه رو هستند. بنابراین همین که
ابراهیم گله دارزاده پذیرفت که با این شرایط در سمت مدیریت مجموعه تئاتر شهر فعالیت کند جاي قدردانی دارد. البته من بر این
باورم با تمام این مشکلات متعدد می توان به عنوان یک ایرانی دوستدار وطن به انجام وظیفه مشغول بود. از نظر من در این شرایط
است که اتفاقا می توانیم آب دیده شویم و در کنار هم براي رونق تئاتر ایران تلاش کنیم. به هر حال بحران کرونا در تمام جهان وجود
دارد. پس ما هم باید در این بحران کوشش کنیم که با درایت و مدیریت و همت شرایط را مدیریت کرده و کارها را به نتیجه برسانیم.
شرایطی که مجموعه تئاتر شهر نیز از این قاعده مستثنا نیست و با همتی که از ابراهیم گله دار زاده سراغ دارم می تواند نتایج مثبتی

 
به همراه داشته باشد. 

آشنا در بخش دیگري از صحبت هاي خود بیان کرد: همیشه به همکارانم گفته ام در مجموعه اي که به عنوان مدیر در آنجا حضور
پیدا می کنید، ایمان داشته باشید و بدون تغییرات با همان ظرفیت موثري که در آن مجموعه وجود دارد کارها را پیش ببرید مگر
اینکه اتفاق نادري در این زمینه بیفتد. همگی ما امروز در شرایط سختی هستیم ولی چون باور دارم انسان عقل و آگاهی دارد بنابراین
راه بن بست وجود ندارد. وقتی ما از سختی حرف می زنیم نباید این سختی موجب توقف در کارهایمان شود. اتفاقا در این شرایط
سخت است که می توان کارهاي بزرگ انجام داد و از آنها بهره برداري کرد. در همین چارچوب حوزه تئاتر داراي نیروهاي توانمندي
است که واقعا نظیر آن را در مجموعه هاي دیگر نمی توان یافت. من با ایمان حرف می زنم پس قاطعانه می گویم جمعی که امروز
همراه تئاتر است انسان هایی متخصص با همت بلندي هستند که به نحو احسن می توانیم از حضورشان استفاده کرده و در جهت

 
تعالی تئاتر حتی در شرایط این ماه ها گام برداریم. 

در پایان مراسم نیز پس قرائت و اهداي حکم سرپرستی ابراهیم گله دارزاده، یک لوح قدردانی از سوي مدیرکل هنرهاي نمایشی و یک

 
هدیه از سوي کارکنان مجموعه تئاتر شهر به سعید اسدي اهدا شد. 

حجت الاسلام بهداروند مشاور مدیر کل هنرهاي نمایشی، سید وحید فخر موسوي مدیر شوراي نظارت و ارزشیابی اداره کل هنرهاي
نمایشی، پیمان شریعتی معاون اداره کل هنرهاي نمایشی، جلال تجنگی معاون هماهنگی و برنامه ریزي اداره کل هنرهاي نمایشی،
سید مجید پرویز مشاور مدیر کل هنرهاي نمایشی، رضا بصیرت مدیرعامل انجمن هنرهاي نمایشی، پریسا مقتدي مدیر تماشاخانه
سنگلج، اتابک نادري کارشناس ارشد اداره کل هنرهاي نمایشی، مهرداد کوروش نیا مدیر تئاتر محراب، مژگان وکیلی مدیر امور بین
الملل اداره کل هنرهاي نمایشی، مهدي حاجیان مدیر دبیرخانه جشنواره ها اداره کل هنرهاي نمایشی، لیلا مینایی مدیر امور اداري
اداره کل هنرهاي نمایشی، حسن جودکی معاون اجرایی تئاتر شهر، حسین طاهر بخش مدیر فنی تئاتر شهر، فرشاد محمدي مدیر
اداري تئاتر شهر، مهدي کرمانی مدیر حراست تئاتر شهر، شاهین رحمانعلی مسئول امور عمومی تئاتر شهر، لیلا پاشاپور مسئول
دبیرخانه اداره کل هنرهاي نمایشی و محترم هنروري مشاور اداري اداره کل هنرهاي نمایشی از جمله افرادي بودند که در آیین تودیع

 
و معارفه مدیریت مجموعه تئاتر شهر حضور داشتند. 



انتهاي پیام/



خام فروشی در قطب سنگ ایران بیداد می کند/ تعطیلی واحدهاي سنگ بري

یکی پس از دیگري

منبع: داناشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/06/25

صنعت سنگ با معضل "خام فروشی" دست به گریبان است، لرستان گنجینه اي از سنگ هاي ساختمانی و به ویژه سنگ
هاي تزئینی و نما دارد اما رکود و نبود بازار فروش سبب تعطیلی بسیاري از واحد سنگ بري شده است.

 صنعت سنگ با معضل "خام فروشی" دست به گریبان
است، لرستان گنجینه اي از سنگ هاي ساختمانی و به ویژه سنگ هاي تزئینی و نما دارد اما رکود و نبود بازار فروش سبب تعطیلی

 
بسیاري از واحد سنگ بري شده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل ازسفیرافلاك، رهبر انقلاب اسلامی اوایل شهریور ماه سال جاري در نشست تصویري با
هیئت وزیران بمناسبت هفته دولت درباره مسائل اقتصاد کشور، به موضوع «خام فروشی و صادرات فله اي مواد خام» اشاره کردند
وفرمودند: خام فروشی در سنگ هاي معدنی قیمتی و فرآوري آنها در خارج و بازگرداندن به کشور با چندین برابر قیمت، فروش خاك
جزیره هرمز، فرآوري نشدن زعفران جنوب خراسان و خرماي مناطق گرمسیري از جمله مواردي است که نشان می دهد باید در این

 
زمینه کار جدي صورت گیرد. 

 
چهارمین تولید کننده سنگ خام جهان سهمی در بازار جهانی ندارد 

ایران در بین کشورهاي جهان به عنوان چهارمین تولید کننده بزرگ سنگ خام شهرت دارد به طوري که نزدیک به 3 درصد تولید
جهانی را در اختیار دارد. برآوردها حاکی از آن است که به طور میانگین سالانه نزدیک به 41 میلیون تن سنگ تزئینی خام از معادن
استخراج می شود ولی با این حال در حال حاضر این صنعت با مشکلات زیادي در بخشهاي تکنولوژي و روشهاي استخراج، مدیریت،
تامین سرمایه و بازاریابی مواجه است که طبیعتا تدوین استراتژي و سیاستگذاریهاي صحیح میتواند نقش مهمی در حل مشکالت و

 
توسعه صنعت سنگ داشته باشد. 

از طرف دیگر ذخایري بالغ بر 57 میلیارد تن از انواع گوناگون مواد معدنی (68 نوع ماده معدنی)، در کشور ایران وجود دارد که از این

 
میان 37 میلیارد تن آن به صورت قطعی و 20 میلیارد تن، ذخیره احتمالی است. 



 
 

میزان ذخایر سنگ تزیینی و نما شناخته شده در کشور حدود 7/3 میلیارد تن است که 3/3 میلیارد تن آن به عنوان ذخیره قطعی و
بقیه به عنوان ذخیره احتمالی تلقی می شود. ایران به لحاظ کیفیت و میزان ذخایر سنگهاي تزئینی و نما، جزء10 کشور دارنده معادن

 
مرغوب سنگ در جهان است. 

 
تولید 14 میلیون تن سنگ تزئینی 

همچنین کشور ایران چهارمین تولید کننده سنگ خام در دنیاست که نزدیک به 9 درصد تولید جهانی را در اختیار دارد و سالانه

 
نزدیک به 14 میلیون تن سنگ تزئینی تولید می کند. 

ارزش صادرات سنگ تزئینی در دنیا طی سالهاي 2013 تا 2015 نزدیک به 15 میلیارد یورو تخمین زده شده است که سهم ایران در
طی این سه سال به طور میانگین فقط 175 میلیون یورو معادل 3/1 درصد کل دنیا است و در رتبه 10 قرار دارد. این در حالی است

 
که ایتالیا با اینکه تولید سنگ خام آن کمتر از ایران است اما ارزش صادرات این کشور 1780 میلیون یورو است. 

به علت عدم وجود تکنولوژي و ماشین آلات مدرن در استخراج و فرآوري سنگ، ضعف در مدیریت، عدم حمایتهاي مناسب توسط
دولت، حمل و نقل نامناسب، عدم آموزش مناسب و استفاده از نیروهاي متخصص و ماهر و ضعف در بازاریابی، محصولات نهایی داراي
شرایط و کیفیت لازم براي صادرات نیستند و بخش عظیمی از این منابع نیز در مرحله معدنکاري و فرآوري سنگ به ضایعات تبدیل
می شود، آنها که به مرحله نهایی تولید هم می رسند به صورت خام و بدون هیچگونه فرآوري و ارزش افزوده اي به سایر کشورهاي

 
جهان صادر می شوند. 

 
تا زمانی که نگاهمان به داخل کشور است، خام فروشی می کنیم 

در همین خصوص محسن غیاثوند، نائب رئیس و دبیر کانون سنگ ایران با اشاره به کاهش شدید صادرات سنگ اظهار داشت: علت
اینکه ما خام فروشی می کنیم این است که در حوزه تجارت و فناوري در شرایط استاندارد و خوبی نیستیم در نتیجه نتوانسته ایم در
بازارهاي جهانی جایگاه خوبی پیدا کنیم همچنین نوسانات نرخ ارز و تحریم هاي داخلی و خارجی انگیزه لازم را از تولید کننده و

 
صادرکنندگان این محصول گرفته است. 

وي با بیان اینکه دومین تولید کننده و دومین مصرف کننده سنگ جهان هستیم افزود: عمده سنگ هایی که از ایران صادر می شود



 
سنگ هاي «مارلن» و «مرمر» و یک بخشی هم سنگ هاي «گوهر» یا همان سنگ هاي روسی و آهک است. 

 
 

نائب رئیس و دبیر کانون سنگ ایران عنوان کرد: اساساً صنعت سنگ با نگاه تولید براي بازارهاي داخلی شکل گرفته که این باعث شده

 
ما استانداردهاي جهانی را به درستی رعایت نکنیم و در بازارهاي جهانی جایگاه خوبی نداشته باشیم. 

وي بیان کرد: خام فروشی دلایلی دارد، نخست عدم پایبندي معادن به قوانین و مقرراتی است که بر مبناي آن پروانه گرفته اند و دوم

 
ضعف ما واحدهاي سنگ بري به عنوان واحدهاي فرآوري است. 

غیاثوند تصریح کرد: اگر ما به عنوان واحدهاي فرآوري بتوانیم به بازارهاي جهانی دست پیدا کنیم، می توانیم مواد اولیه را با قیمت

 
بهتري از معادن بخریم و کاملاً با شرکت هاي چینی و اروپایی که این سنگ ها را به صورت خام می خرند رقابت کنیم. 

 
خام فروشی بلاي جان صنعت سنگ 

نائب رئیس و دبیر کانون سنگ ایران گفت: نه ما به عنوان واحدهاي فرآوري توانستیم خودمان را آنقدر بالا بکشیم که رقابت قابل
قبولی با خریداران سنگی که از خارج می آیند داشته باشیم و نه معدن کارهاي ما تابع قانون اند؛ پس چگونه باید بتوانیم خام فروشی

 
را حذف کنیم و با آن ها رقابت کنیم. 

وي خاطرنشان کرد: با توجه به سیاست هاي متناقض، متفاوت و متنوعی که در چند سال اخیر در حوزه اقتصاد شاهد آن بودیم، عملاً

 
هر برنامه ریزي در حوزه صادرات عقب مانده است و نتوانسته به شکوفایی برسد. 

غیاثوند افزود: براي حل مشکلات اقتصادي و واحدهاي صنعتی و اقتصادي نیازمند سیاست هاي کلان اقتصادي در حوزه هاي مختلف

 
هستیم که تا اعمال نشوند اتفاقی نمی افتد. 



 
 

وي اظهار داشت: این سیاست ها شامل تولید محور شدن سیاست هاي بانکی، اقتصادي، مالیاتی، اشتغالزایی و تامین اجتماعی است

 
که متاسفانه هیچکدام از آن ها شرایط مطلوبی را براي کارآفرینی ایجاد نکردند. 

نائب رئیس و دبیر کانون سنگ ایران عدم ثبات در اقتصاد کشور را مهمترین چالش صنعت سنگ دانست و گفت: وقتی در اقتصاد
کشور ثبات نداشته باشیم نمی توانیم براي چند سال آینده برنامه ریزي کنیم و اقتصادي که حداقل 10 سال آینده اش را نتواند پیش

 
بینی کند عملاً نمی تواند برنامه ریزي کند و وقتی برنامه ریزي نکند، نمی تواند بنگاه اقتصادي موفقی داشته باشد. 

استان لرستان داراي ذخایر و پتانسیل هاي زیادي از انواع سنگ تزئینی است. بر اساس آخرین گزارش مرکز آمار ایران از معادن در
حال بهره برداري کشور در سال 1394، حدود 86/2 درصد معادل 426 میلیون تن از ذخایر قطعی مواد معدنی کشور در استان

 
لرستان قرار دارد. 

با توجه به اینکه بیشتر معادن استان لرستان از نوع سنگ تزئینی هستند با فرض اینکه بیشتر ذخایر مربوط به سنگ تزئینی باشد
تقریباً 20 درصد ذخایر قطعی سنگ تزئینی کشور در استان لرستان قرار دارد. از نظر تولید و فرآوري سنگ نیز استان لرستان بعد از
اصفهان در رتبه دوم قرار دارد. بخش عمده این تولید در بازارهاي داخلی مصرف می شود و تنها کمتر از 2 درصد آن به کشورهاي

 
حوزه خلیج فارس، اروپا و کشورهاي آسیاي جنوب شرق صادر می شود. 

در استان لرستان نزدیک به 80 معدن سنگ تزئینی وجود دارد که بیشترین معادن به ترتیب مربوط به سنگ چینی (منطقه الیگودرز

 
و ازنا)، سنگ مرمریت (منطقه خرم آباد) و سنگ گرانیت (منطقه درود و بروجرد) است. 

به عبارت دیگر 60 درصد معادن استان لرستان به استخراج سنگ هاي تزئینی می پردازند و 18 ماده معدنی نیز از دل آنها استخراج

 
می شود. 



 
 

در حال حاضر حدود 450 واحد سنگبري در استان لرستان وجود دارند که از با توجه به نبود سرمایه در گردش و نقدینگی کافی، و
همکاري ضعیف برخی سازمانهاي مربوطه، بیشتر واحدهاي سنگبري استان یا با ظرفیت بسیار کمی نسبت به ظرفیت اسمی فعالیت

 
می کنند یا غیر فعال هستند. 

از طرف دیگر به دلیل قدیمی بودن ماشین آلات واحدهاي سنگبري بالغ بر 55 درصد از سنگ استخراجی هنگام فرآوري به لاشه و
ضایعات تبدیل می شود. علیرغم این که واحدهاي سنگبري، بخش عمدهاي از واحدهاي صنعتی استان را تشکیل میدهند، اما نقش

 
قابل توجهی در تولید ناخالص داخلی ندارند. 

اگر چه استان لرستان به قطب سنگ ایران شهرت داشته و اسم و آوازه اش در کشور هاي اروپایی پیچیده اما ساختار سنتی و تجهیز
نبودن واحدهاي سنگ بري به فناوري هاي نوین، فعالیت کمتر از ظرفیت و توان تولید و این روزها اثرات مخرب بیماري کرونا بیش از

 
گذشته بر این بازار سایه انداخته است. 

عدم دسترسی به بازارهاي خارجی به دلیل نبود پایانه هاي صادراتی و شرکت هاي تخصصی قوي در امر صادرات و فروش سنگ از
دیگر چالش هاي پیش روي صنعت سنگ استان لرستان است که تمامی این موارد موجب شده تا شاهد رکود در فروش محصولات

 
استخراج شده باشیم. 

 
رکود سنگین در بازار 

متاسفانه تحریم هاي ظالمانه و حالا شیوع بیماري کرونا مدتی است که بازار در این استان را دچار رکود کرده است و از گردش مالی

 
باز گذاشته است. 

رضا ترکاشوند یکی از فعالین حوزه سنگ در این باره می گوید: در اکثر شهرهاي استان لرستان سنگ بري هاي متعددي با ماشین
آلات گران قیمتی در حال فعالیت است اما به علت نبود مواد خام بسیاري از آن ها با ظرفیت کامل کارنکرده و برخی حتی زیر 20

 
درصد ظرفیت فعالیت دارند. 

وي بابیان اینکه متأسفانه سنگ از لرستان به صورت خام به کشورهاي چین، هند و ایتالیا صادر و سپس با فراوري و شکل دادن دوباره

 
به کشور خودمان و باقیمت هاي چند برابر بازمی گردد بیان می کند: این چرخه ناقص کمکی به ارزآوري کشور نمی کند. 



 
 

وي می گوید: براي حل این مشکل کافی است مسئولان حمایت کرده و نسبت به واردات تکنولوژي به این استان که معدن سنگ هاي

 
تزئینی است اقدام کنند آن وقت می توان نیاز بسیاري از کشورهاي جهان را تأمین کرد. 

ترکاشوند بابیان اینکه به دلیل نبود تکنولوژي هاي نوین لذا بسیاري از معدن داران مجبور به فروش سنگ به صورت خام هستند

 
اظهار می کند: البته برخی معدن داران تمایلی هم براي سرمایه گذاري در این راستا ندارند. 

جلیل دالوند یکی از فروشندگان سنگ هاي زینتی نیز در این رابطه به ما می گوید: خام فروشی براي معدن داران راحت ترین راه

 
درآمدزایی است. 

وي می افزاید: اگر استخراج کنندگان سنگ درصدد تبدیل سنگ و فراوري آن باشند باید نسبت به سرمایه گذاري اقدام کرده و براي
فراوري سرمایه و نیروي انسانی بیشتري را به کار بگیرند از طرفی بعدازاین همه زحمت به دنبال فروش سنگ باشند لذا عطاي این

 
زحمت را به لقایش بخشیده و در همان ابتدا به سود اندکی خام فروشی تن می دهند. 

وي بابیان اینکه البته این موضوع به این معنا نیست که در این استان توان فراوري وجود ندارد بلکه به دلیل نبود حمایت به ویژه

 
بازاریابی و صادرات همین کارخانه هاي مدرن هم در حال ضرر دهی هستند. 

دالوند بابیان اینکه هم زمان با شیوع کرونا بسیاري از واحدهاي سنگ بري دست به تعدیل نیرو زده و بسیاري از کارگران بیکار شدند

 
می افزاید: متأسفانه چه فروش داخلی و چه فروش خارجی بسیار کم شده و این موضوع خود گواه بازار سرد سنگ است. 

 
سنگ هاي بدون جاذبه 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت لرستان بابیان اینکه تعداد 460 واحد سنگ بري در استان لرستان داریم که از این تعداد حدود
320 مورد فعال است اظهار می کند: این واحدهاي سنگ بري عمدتاً سنتی و قدیمی بوده درحالی که امروز مردم به دنبال سنگ

 
هایی هستند که با تکنولوژي هاي جدید تولیدشده باشند. 

صفی خانی می گوید: در حال حاضر واحدهاي سنگ بري مدرن ما روزانه در حال تولید هستند و واحدهاي صنعتی «کربنات کلسیم»

 
و «سیلیس» در تمامی استان فعال هستند. 



وي در خصوص دلیل تعطیلی کارخانه هاي سنگ بیان می کند: اغلب کارخانه هایی که در حال حاضر تعطیل شدند ناشی از استفاده

 
از ابزارها و تکنولوژي هاي قدیمی است که براي بازار جاذبه اي ندارد. 

 
 

صفی خانی با تأکید بر اینکه کیفیت کار این روزها حرف اول را می زند اظهار می کند: به طور مثال در کشور ما افزون بر 10 هزار
کارخانه و واحد سنگ بري فعال است اما کشور ایتالیا با به عنوان بزرگ ترین صادرکننده سنگ دنیا تنها یک هزار کارخانه سنگ در

 
اختیار دارد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت لرستان در پاسخ به این سؤال که براي احیاي این صنعت چه باید کرد پاسخ می دهد: تولیدات
یک کارخانه قدیمی با ابزارهاي قدیمی و با شرایط قبل، جذابیتی در بازار ندارد؛ مگر اینکه با تکنولوژي جدیدي، محصولات خود را به

 
روز کنند که در این راستا ما آمادگی داریم تسهیلات لازم را براي این کار در اختیار آن ها قرار دهیم. 

وي با اشاره به اینکه لرستان پتانسیل بالایی در حوزه صنعت سنگ و ذخایر معدنی دارد لذا ایجاد ظرفیت هایی ازجمله فرآوري سنگ

 
و ایجاد پایانه هاي صادراتی، به بازار سنگ لرستان رونق قابل توجهی خواهد داد. 

 
ضرورت به روز رسانی تکنولوژي سنگ بري ها 

مجید یاراحمدي عضو کانون سنگ ایران در سخنانی با اشاره به مشکلات واحدهاي سنگ بري استان اظهار داشت: ضرورت دارد که

 
تسهیلات لازم براي به روز رسانی تجهیزات واحدهاي سنگ بري استان اختصاص پیدا کند. 

وي با اشاره به ظرفیت اشتغالزایی واحدهاي سنگ بري در استان عنوان کرد: مسئولان استان باید از سرمایه گذاران بومی براي ایجاد

 
اشتغال حمایت کنند. 

وي با تاکید بر حمایت براي به روز کردن تکنولوژي واحدهاي سنگ بري استان و جلوگیري از خام فروشی سنگ لرستان، افزود: خام

 
فروشی براي ما ارزش افزوده ندارد. 

عضو کانون سنگ ایران در ادامه سخنان خود با اشاره به تعطیلی واحدهاي سنگ بري لرستان بیان داشت: تحریم هاي اقتصادي تنها

 
30 درصد بر روي واحدهاي سنگ بري مؤثر است و عمده مشکلات مربوط به صنعت سنگ، در استان حل می شود. 



یاراحمدي با بیان اینکه تنها 20 واحد سنگ بري استان، صادراتی هستند افزود: سنگ خام ما از لرستان به استان هاي دیگر ارسال

 
می شود و سپس بعد از فرآوري دوباره به واحدهاي سنگ بري ما ارائه می شود. 

یاراحمدي با انتقاد از سازمان صنعت، معدن و تجارت لرستان به دلیل عدم حمایت از واحدهاي سنگ بري استان، گفت: براي اینکه

 
کسی بخواهد یک طرح توسعه بگیرد باید «هفت خوان رستم» را طی کند. 

 
 

 
وعده مدیرکل کار براي پیگیري مشکل واحدها 

علی آشتاب مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان نیز در این رابطه با بیان اینکه یکی از مواردي که در صنعت سنگ وجود دارد
استهلاك تجهیزات و تکنولوژي کارخانجات است، اظهار داشت: همچنین در حوزه فرآوري سنگ آن طور که باید کار به نحو احسن

 
انجام نشده و تولیدات این حوزه جوابگوي نیاز بازار و مشتري نیست. 

وي با اشاره به اینکه پنج واحد سنگ بري شهرستان دورود براي دریافت تسهیلات به روز رسانی تجهیزات به بانک معرفی شده اند

 
عنوان کرد: در جلسه کمیته فنی اشتغال روستایی این پنج واحد را مطرح و مصوب کردیم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان با اشاره به اینکه تقریباً مشکل چهار مورد از آنها حل شده و یک مورد دیگر از آنها نقص

 
پرونده دارد گفت: این واحدها براي دریافت تسهیلات به سیستم بانکی معرفی شده اند. 

 
تولید واحدها با ظرفیت 20 تا 40 درصد 

جمال مومیوند معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت لرستان نیز در این رابطه با بیان اینکه 400 واحد سنگ بري در لرستان وجود
دارد اظهار داشت: از این تعداد، حدود 320 مورد فعال هستند، البته فعال بودن آنها به منزله تولید 100 درصدي نیست. این واحدها با

 
ظرفیت 20 تا 40 درصد فعالیت دارند. 

معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت لرستان خیلی از واحدهاي سنگ بري لرستان عمري بین 30 تا 40 ساله دارند گفت: سیستم و

 
خطوط واحدهاي سنگ بري ما توان رقابت با بازارهاي امروز را ندارند. 

مومیوند با تاکید بر اینکه پرداخت تسهیلات ارزان قیمت براي به روز رسانی تجهیزات و تکنولوژي واحدهاي سنگ بري، یک موضوع



کلی کشوري است و تنها در اختیار استان نیست عنوان کرد: واحدهایی که نتوانسته اند این تسهیلات را دریافت کنند یا بدهی هاي

 
گذشته دارند و یا بانک ها وثایق آنها را قبول نمی کنند، بیشتر مشکلات در این رابطه به دلیل بروکراسی بانکی است. 

 
وي با اشاره به پرداخت یارانه وام به واحدهاي سنگ بري گفت: اما واحدها باید شرایط اخذ وام را داشته باشند. 

مشکلات مالیاتی و زیرساختی، تکنولوژي قدیمی، نبود سرمایه در گردش، سو مدیریت ها در جهت دهی هاي صنعت سنگ، بی
توجهی به صادرات و عدم معرفی در بازارهاي جهانی و ... ازجمله مشکلات صنعت سنگ لرستان است، موضوعی که تا کنون عزم

 
جدي براي رفع آنها از سوي مسئولان استان دیده نشده است. 

انتهاي پیام/



کارنامه 30 ماهه وام اشتغال روستایی

منبع: جمارانشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/06/25

آمار دو و نیم ساله طرح اشتغال روستایی و عشایري از محل تسهیلات صندوق توسعه ملی حاکی است حدود 137 هزار
کسب و کار با پیش بینی اشتغالزایی براي حدود 253هزار نفر، از این وام بهره مند شده اند.

آمار دو و نیم ساله طرح اشتغال روستایی و عشایري از محل تسهیلات صندوق توسعه ملی حاکی است حدود 137 هزار کسب و

 
کار با پیش بینی اشتغالزایی براي حدود 253هزار نفر، از این وام بهره مند شده اند. 

 
 

جی پلاس، برنامه اشتغال روستایی و عشایري از سال 96 با مجوز از رهبري براي دریافت 1.5 میلیارد دلار از محل منابع صندوق
توسعه ملی در دستور کار قرار گرفت و این برنامه پس از ارائه لایحه از سوي دولت و تصویب در مجلس شوراي اسلامی از اواخر سال
96 با اولویت پرداخت تسهیلات و تأمین سرمایه در گردش کسب و کارهاي موجود در مناطق مرزي، عشایري و روستایی و همچنین

 
ایجاد مشاغل جدید در این مناطق، رسماً عملیاتی شد. 

مهر نوشت؛ در قالب برنامه اشتغال روستایی علاوه بر اختصاص معادل ریالی 1.5 میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی، 4 مؤسسه
عامل کشاورزي، توسعه تعاون، صندوق کارآفرینی امید و پست بانک به عنوان مؤسسات عامل مجري این طرح مکلف شدند به تناسب

 
منابع تخصیصی از محل صندوق توسعه ملی، نسبت به تأمین منابع براي اجراي این برنامه اقدام کنند. 

بر اساس این گزارش، نرخ مصوب تسهیلات این طرح براي مناطق روستایی و عشایري مرزي 4 درصد، براي مناطق روستایی و
عشایري غیر مرزي 6 درصد و براي تأمین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي مستقر در نواحی صنعتی و شهرهاي زیر 10 هزار نفر

 
جمعیت معادل 10 درصد است. 

حداکثر مبلغ تسهیلات اشتغال روستایی، بسته به توجیه پذیري طرح تا سقف 150 میلیارد ریال است و بازپرداخت تسهیلات اشتغال
روستایی، به تشخیص مؤسسه عامل و حداکثر داراي دوره تنفس یک ساله است. ضمن آنکه هر واحد روستایی براي یک طرح فقط

 
یک بار می تواند از تسهیلات اشتغال روستایی استفاده کند. 



 
آخرین وضعیت طرح اشتغال روستایی و عشایري 

در این بین، آنطور که اطلاعات مرکز آمار و اظهارات مسئولان وزارت کار نشان می دهد، از زمان اجراي این طرح، سهم اشتغال

 
روستایی از کل سبد اشتغال کشور، از سه درصد به حدود 25 درصد افزایش پیدا کرده است. 

آخرین آمار مربوط به پرداخت تسهیلات طرح اشتغال روستایی و عشایري از ابتداي شروع طرح تا یازدهم مرداد ماه سال جاري به

 
شرح جدول زیر است. 

 
 

بر اساس جدول فوق، کارنامه اجراي برنامه اشتغال روستایی و عشایري طی 2.5 سال گذشته نشان می دهد که تاکنون بیش از 163
هزار طرح توجیهی کسب و کار از سوي متقاضیان به سامانه کارا (سامانه ثبت تقاضاي تسهیلات اشتغال) ارائه شده است که از این
میزان پس از بررسی طرح ها توسط کارگروه هاي ملی، استانی و همچنین بانک ها در نهایت تاکنون 138 هزار و 722 طرح به ارزش
حدود 12 هزار و 752 میلیارد تومان تأیید و مصوب شده است. از بین طرح هاي تأیید شده، تاکنون تسهیلات 137 هزار و 109 طرح

 
طی دو سال گذشته از سوي 4 مؤسسه عامل پرداخت شده است. 

بر اساس آنچه که صاحبان مشاغل در زمان ارائه طرح توجیهی خود ابراز کردند در مجموع این 137 هزار واحد کسب و کار مشمول
دریافت تسهیلات باید براي 225 هزار و 836 نفر اشتغالزایی کنند. البته با توجه به اینکه بسیاري از این کسب و کارها در مرحله رشد

 
و توسعه قرار دارند و پس از تکمیل ظرفیت و فعالیت با ظرفیت کامل به اشتغال تعهد شده خواهند رسید. 

در مجموع 137 هزار کسب و کار روستایی دریافت کننده تسهیلات اشتغال روستایی 12 هزار و 107 میلیارد تومان تسهیلات دریافت
کرده اند؛ همچنین از مجموع اعتبارات ابلاغ شده به بانک هاي عامل تاکنون 90 درصد از این اعتبارات در قالب برنامه اشتغال

روستایی و عشایري به صاحبان مشاغل و کسب و کارهاي داراي طرح هاي توجیهی پرداخت شده است.



44 درصد از کل زنان سرپرست خانوار کشور تحت پوشش برنامه هاي حمایتی

دولت/ برنامه اقدام و عمل براي توانمندسازي زنان سرپرست خانوار/ تامین

وام قرض الحسنه براي حدود 80 هزار زن سرپرست خانوار و دختران ...

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/06/25

معصومه ابتکار به تشریح کم وکیف اقدامات معاونت زنان و خانواده رئیس جمهور در زمینه اشتغال زایی زنان سرپرست خانوار
پرداخت و از تامین وام قرض الحسنه براي حدود 80 هزار زن سرپرست خانوار و دختران فارغ التحصیل خبر داد.

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده: 44 درصد از
کل زنان سرپرست خانوار کشور تحت پوشش برنامه هاي
حمایتی دولت/ برنامه اقدام و عمل براي توانمندسازي زنان
سرپرست خانوار/ تامین وام قرض الحسنه براي حدود 80
هزار زن سرپرست خانوار و دختران فارغ التحصیل معصومه
ابتکار به تشریح کم وکیف اقدامات معاونت زنان و خانواده
رئیس جمهور در زمینه اشتغال زایی زنان سرپرست خانوار
پرداخت و از تامین وام قرض الحسنه براي حدود 80 هزار

 
زن سرپرست خانوار و دختران فارغ التحصیل خبر داد. 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري برنا؛ در روزهاي اخیر محمدرضا میرتاج الدینی، نائب رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات
مجلس گفت: «دولت در اجراي طرح توانمندسازي زنان حدود 44 درصد از زنان سرپرست خانوار را در مناطق حاشیه نشین و
سکونتگاه هاي غیررسمی تحت حمایت قرار داده اما این عدد باید در پایان برنامه ششم به حداقل 60 درصد برسد.» این خبر انگیزه

 
اي شد تا با معصومه ابتکار، معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده در گفت و گویی به اقدامات دولت در این زمینه بپردازیم. 

 
وضعیت اشتغال افزایی زنان سرپرست خانوار چگونه است؟ 

بهبود وضعیت زنان سرپرست خانوار براي دولت از اهمیت بالایی برخوردار بوده و این موضوع علاوه بر ارزش ذاتی خود، مورد تاکید
سیاست هاي ابلاغی مقام رهبري در مورد خانواده، قانون برنامه ششم توسعه و سیاست هاي اختصاصی ابلاغی دکتر روحانی است.
بانوان سرپرست خانوار از گروه هاي هدف و توجه در مبحث عدالت جنسیتی نیز هستند و مسایل آنها در شاخص هاي عدالت
جنسیتی که براي دستگاه ها و وزارتخانه ها ابلاغ شده دیده شده است. در همه استان ها نیز دو سال قبل موافقت نامه هاي تنظیم
سند ارتقا وضعیت زنان و خانواده امضا و این سند با همکاري دانشگاه ها و مراکز علمی و نهادهاي مدنی و استانداري ها به همراه
برنامه هاي نتیجه محور براي کاهش فاصله ها و تحقق عدالت جنسیتی تدوین و تا تیر 99 در 31 استان به تصویب رسید و ابلاغ شد.
نگاه معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده ""برنامه اي"" است و شاخص هاي تعیین شده نیز از طریق سامانه اي که
زیرنظر دبیرخانه ستاد ملی زنان و خانواده و معاونت است، رصد و پایش می شود. همچنین توانمندسازي زنان در قالب الگوسازي روش
هاي موفق براي 2 گروه خاص از زنان سرپرست خانوار که بیشترین مشکلات را دارند، یکی براي مشاغل خانگی و دیگري براي حاشیه
نشینان در کشور اجرا شده که یکی از طرح ها با همکاري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و طرح دوم نیز با همکاري وزارت کشور



 
بوده است و مجموعا 14 هزار زن سرپرست خانوار در این الگوسازي هدف قرار گرفته اند. 

 
دستگاه هاي مختلف وظیفه رسیدگی به زنان سرپرست خانوار را دارند، آیا در این مورد هماهنگی صورت می گیرد؟ 

بر اساس آمار رسمی 44% از کل زنان سرپرست خانوار کشور تحت پوشش برنامه هاي حمایتی دولت قرار دارند. درصدي نیز توسط
موسسات خیریه و سازمان هاي مردم نهاد حمایت می شوند و گروهی تحت پوشش بیمه ها هستند. درصدي نیز نیاز به حمایت
ندارند، زیرا شاغل و داراي درآمد مکفی هستند. بنابراین آن بخشی که هنوز تحت پوشش هیچ حمایت گري نیست، هدف برنامه هاي
دولت هستند. زنان با مشارکت در این طرح ها می توانند مهارت هاي بومی، مدیریتی و شخصی را ارتقا دهند تا معیشت خود را اداره
کرده و کسب و کاري راه اندازي کنند. در اجراي بند ت ماده 80، این معاونت یک شوراي بین دستگاهی براي هماهنگی تشکیل داد
که نتیجه آن، برنامه اقدام و عمل براي توانمندسازي زنان سرپرست خانوار بوده که در دولت به تصویب رسید و براي اجرا به معاونت و
دستگاه ها ابلاغ شد. براي تحقق این مهم همکاري هاي مناسبی با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وزارت کشور و شوراي اجتماعی
کشور، سازمان جهاد دانشگاهی، سازمان فنی و حرفه اي، ادارات کل امور بانوان استانداري ها و نهادهاي غیردولتی صورت گرفته است.
براي مثال از طریق جهاد دانشگاهی تربیت تسهیل گران با همکاري گروه هاي پیشران و بخش هاي غیردولتی و خصوصی انجام شد.
همکاري با بخش خصوصی در این طرح باعث تنوع تولیدات در مشاغل خانگی شده است و این طرح آینده خوبی براي کشور خواهد
داشت. همچنین در این باره موافقت نامه اي با صندوق کارآفرینی امید امضا کردیم. تامین وام قرض الحسنه براي حدود 80 هزار زن
سرپرست خانوار و دختران فارغ التحصیل جویاي کار که تامین شده یا در دست تامین است. یکی از این موضوعات حوزه میراث
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري است که امروز شاهد فعالیت گسترده بانوان در این حوزه ها هستیم و همچنین توافقنامه اي با
وزارت جهاد کشاورزي که شامل طرح هایی براي توان افزایی زنان روستایی اجرا بوده و در روستاها از ایجاد و فعالیت صندوق هاي

 
خرد اعتباري و تعاونی ها زنان حمایت کرده ایم. 

از زمان حضور شما در معاونت زنان، بحث طرح توان افزایی زنان سرپرست خانوار دنبال می شود. درباره کم و کیف تحقق این مهم در

 
تعامل با مجلس توضیح دهید؟ 

به دلیل اشکالی که در مفاد قانون برنامه وجود داشت، معاونت از سال 96 لایحه اي را براي اصلاح این بند به دولت تقدیم کرد که
تصویب و به مجلس ارسال شد. هرچند از آن سال تاکنون در نوبت است. البته اوایل سال 98 در کمیسیون بودجه مجلس دهم به
تصویب رسید اما به نوبت صحن علنی نرسید. هفته گذشته در کمیسیون برنامه وبودجه مجلس جلسه اي به این موضوع اختصاص
داده شد که بنده در آن شرکت کردم و گزارش کاملی از اقدامات دولت در مورد تحقق بند ت ماده 80 و توان افزایی زنان سرپرست

 
خانوار و اقدامات معاونت ارائه کردم و به سئوالات نمایندگان پاسخ گفتم. در نهایت کمیسیون به این لایحه راي نداد. 

 
تدوین سند ارتقاي وضعیت زنان چه تاثیري در وضعیت آنها داشته است؟ 

این سند بنابر نیازها و شرایط ویژه هر استان تدوین شده و اقدامات آن از مسئله یابی شروع و به راهکار و برنامه هاي اجرایی منتهی
می شود و همچنین به دنبال تحقق عدالت جنسیتی در استان هاي مختلف کشور است. چرا که یکی از مولفه هاي مهم در انقلاب
اسلامی موضوع عدالت بوده و است و باید نگاه جامعی به عدالت در جریان باشد که سعی شده در تمام برنامه هاي ملی و توسعه اي
این رویکرد وجود داشته باشد. دولت دوازدهم به دلیل تکالیفی که در برنامه ششم وجود داشت و با توجه به سیاست هاي ابلاغی

 
رهبري در حوزه خانواده با تبیین شاخص هاي عدالت جنسیتی به طور خاص به این موضوع ورود کرد. 

 
در استان ها چه اقداماتی در راستاي اشتغال زایی انجام شده است؟ 



تدوین برنامه هاي بومی براي توانمندسازي زنان در استان ها با توجه به ظرفیت ها و اقتضائات محلی در دستور کار قرار گرفته است و
این برنامه ها در محورهاي تعیین شده به صورت مرتب پایش می شود. توسعه فضاهاي آموزشی و فراهم ساختن زمینه ارتقاي توانایی
هاي زنان باید مورد توجه باشد. همه آنچه در این گفت وگو به آن اشاره شد در استان ها نیز جاري بوده و به طور مثال طرح
توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار مبتنی بر الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی در حال اجراست. ضمن اینکه معاونت از زنان
کارآفرین کشور از طریق اقدامات آموزشی، ترویجی و تشویقی حمایت کرده است. به طور مثال هم اکنون ششمین دور انتخاب زنان
کارآفرین برتر در جریان است و علاقمندان می توانند از طریق سایت معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده به این بانوان

 
راي دهند. در 5 دوره برگزاري، 100 تن از این بانوان با آرا مردم انتخاب و مورد تشویق قرار گرفتند. 

انتهاي پیام: 2.5



امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه فراهم شد

منبع: فراسوشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/06/25

براي بیمه شدگانی که به دلیل ماهیت شغلی خود به صورت کسري از ماه در کارگاه هاي مشمول قانون تامین اجتماعی
اشتغال به کار دارند و خواهان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه هستند، امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به طور

اختیاري با ابلاغ بخشنامه اي به تمامی واحدهاي اجرایی سازمان تامین اجتماعی فراهم شد.



جزئیات کاهش شهریه ثابت در ترم جدید تحصیلی

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/06/25

طهرانچی گفت: وابستگی بیش از حد به شهریه قابل تحمل نیست و باید رویکردي هاي جدیدي در مدل اقتصادي ایجاد
کنیم.

 
طهرانچی گفت: وابستگی بیش از حد به شهریه قابل تحمل نیست و باید رویکردي هاي جدیدي در مدل اقتصادي ایجاد کنیم. 

به گزارش افکارنیوز، محمد مهدي طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد در نشست خبري که
به مناسب آغاز سال تحصیلی جدید و راه اندازي سامانه مدیریت یکپارچه امور
آموزشی دانشگاه آزاد برگزار شد، اظهار کرد: مسائل پیرامون اهانت به پیامبر اسلام

 
نشان داد که غرب تاب و تحمل مواجه با اسلام ناب محمدي را ندارد. 

طهرانچی افزود: دانشگاه آزاد این افتخار را دارد که در گام دوم انقلاب اسلامی با رویکرد جدید بتواند مسیري مطابق با فرمایشات مقام
معظم رهبري را طی کند. اسلام در حوزه پیشرفت علمی در جایگاه بسیار رفیعی قرار دارد و یکی از مسائل مبارزه غرب با اسلام در

 
این زمینه است. 

او بیان کرد: دانشگاه آزاد، دانشگاهی از مردم و براي مردم است. امروز دانشگاه آزاد به عنوان 40 درصد از آموزش عالی در تمام حوزه

 
هاي تخصصی علم به فعالیت اشتغال دارد و بیش از 40 درصد از اعضاي هیات علمی در دانشگاه آزاد مشغول به تدریس هستند. 

طهرانچی اضافه کرد: رفتار داوطلبان کنکور در 5 سال اخیر حکایت از عدم مقبولیت آموزش عالی در مقابل خواسته مردم بوده است.
تراکم بیش از حد در حوزه رشته هاي پزشکی و عدم وجود داوطلب در حوزه علوم انسانی علوم پایه، مهندسی و کشاورزي نشان می

 
دهد که مردم رفتار آموزش عالی را نمی پسندند و خواستار تغییر این رویکرد هستند. 

 
دانشگاه باید پاسخگو و سرآمد باشد 

رئیس دانشگاه آزاد تصریح کرد: علاوه بر رویکرد فرهنگی، توجه به آینده و اشتغال جوانان مدنظر ما است. این رویکرد ابتدا باید به
آینده شغلی رهنمون شود به همین دلیل دانشگاه باید به عنوان گسترش دهنده فضاي انقلابی در کشور عمل کند؛ همچنین دانشگاه

 
آزاد، دانشگاهی سرآمد و پاسخگو باشد. 

او با اشاره به اینکه وابستگی بیش از حد به شهریهقابل تحمل نیست، گفت: باید رویکردي هاي جدیدي در مدل اقتصادي خود ایجاد

 
کنیم. دانشگاه باید اقتصاد پویایی داشته باشد تا دانش آموختگانش نیز قدرت حل مسئله داشته باشند. 

طهرانچی بیان کرد: با افتتاح سامانه بزرگ آموزشی کشور از امروز، یک میلیون دانشجو به صورت هم زمان در این سامانه فعالیت می
کنند. در ایام کرونا روزانه 280 هزار کلاس مجازي برگزار می کردیم. حرکتی که امروز انجام شده در جهت تامین کیفیت و



پاسخگویی دانشگاه به نیازهاي دانشجویان است. در برخی از کارنامه ها و اطلاعاتی که به دانشجو ارائه می شود اختلافاتی وجود داشت

 
که حل شده است. 

 
15 درصد جمعیت دانشجویی از آموزش رایگان برخور دارند 

رئیس دانشگاه آزاد گفت: اوضاع اقتصادي کشور به سبب تورم هاي افسار گسیخته دچار مشکل شده است و آموزش بعد از تغذیه
پوشاك و مسکن در رتبه سوم قرار دارد. بیش از 85 درصد نظام آموزش عالی ما شهریه پرداز است و 15 درصد جمعیت دانشجویی از

 
آموزش رایگان برخوردارند. 

او تصریح کرد: در خصوص نظام سنتی تعیین شهریه که بر اساس علوم پایه و مهندسی جداگانه تعیین شده بود را مورد تجدید نظر
قرار دادیم. براي دوره هاي جدید شهریه ثابت دوره ها را کاهش دادیم. البته شهریه رشته هاي پر طرفدار را سیستم نظام عرضه و
تقاضا تعیین می کند. دانشجویان با پرداخت شهریه ثابت می توانند این ترم را شروع کنند و نیازي نیست که شهریه متغیر را هم

 
پرداخت کنند. 

 
در شهریه ثابت تغییري ایجاد نشده است 

طهرانچی اضافه کرد: در شهریه ثابت تغییري ایجاد نشده است و شهریه متغییر بر اساس نوع درس هوشمندانه مدیریت می شود براین

 
اساس اجازه بیش از 20 درصد افزایش شهریه را ندادیم. 

رئیس دانشگاه آزاد گفت: سطح متفاوت واحدها مورد بعدي در تعیین شهریه است. یکی از اشکالاتی که به شهریه وارد می شد،
یکسان در نظر گرفتن شهریه بود و دانشجویانی که در واحدهاي ضعیف هستند در حقشان اجحاف می شد. بر اساس تصمیمات جدید،

 
واحدهاي مختلف، شهریه متفاوتی خواهند داشت. 

او ادامه داد: اجازه نمی دهیم میزان شهریه از گذشته بالاتر رود و شهریه ثابت از دوره قبل افزایش پیدا کند. در سر جمع واحد ها
کاهش شهریه ثابت را داریم. براي حضور دانشجویان در کلاس درس طرح 12 بعلاوه 4 را داریم که 4 جلسه حضوري و 12 جلسه

 
مجازي است. 

طهرانچی با اشاره به اینکه شعار آموزش امسال ""آموزش بر بستر مجازي با هدف آموزش عمیق"" است، افزود: در دوره گذشته
فضاي مجازي ما را به سمت آموزش هاي حفظ محور و غیر عمیق پیش برد که این شعار را در ترم جدید با همت استادان دانشگاه ها

 
تحقق خواهیم بخشید. این نظام یکپارچه کمک به کنترل کیفیت می کند. 

 
برگزاري دروس عملی در محل زندگی دانشجو 

رئیس دانشگاه آزاد درباره نحوه ارائه دروس عملی توضیح داد: براي کلاس عملی، کارورزي و دروس عملی بخشنامه اي را در اردیبشت
ابلاغ کردیم تا دانشجویان در مکان زندگی خود، در واحد دانشگاهی دروس عملی را بگذراند. دروس عملی به صورت گروه هاي کوچک
5 تا 7 نفره در محل زندگی فرد به صورت فشرده 12 جلسه در 3 روز برگزار می شود. این روش خاص دانشگاه آزاد است که با توجه
به پهنه سرزمینی این امکان فراهم شده است. ترم گذشته 5 هزار دانشجو امتحان جامع را برگزار کردند بدون اینکه یک دانشجو از

 
شهر خود بیرون بیاید. 



طهرانچی درباره تمهیدات دانشگاه آزاد براي عمل به فرامین رهبر معظم انقلاب نیز گفت: برنامه 5 ساله که در حال تدوین است اصول
راهبردي و ارتقاي علمی با هدف تربیت دانشجویان خلاق مستعد و توانمند و تولید انتشار و ترویج علم و فناوري که از سند دانشگاه

 
اسلامی به کار گرفته شده است، برنامه دانشگاه را در این زمینه تشکیل می دهد. 

او بیان کرد: 6 میلیون دانش آموخته و یک میلیون دانشجو اطلاعاتشان در اختیار آموزشیار قرار داده شده است. دانشجویان فارغ
التحصیل هم می توانند از این سامانه استفاده کنند. با سامانه آموزشیار امکان رسوخ و جعل مدرك دانشگاهی گرفته می شود و
فضایی فراهم شده که به راحتی استعلام ها و پاسخ ها داده خواهد شد. دانشگاه آزاد با راه اندازي این سامانه به سمت اعتبار بخشی

 
شفافیت و یکپارچگی پیش رفته است. 

رئیس دانشگاه آزاد یادآوري کرد: 400 هزار دانشجوي جدید در اول آبان به ما می پیوندند. دانشگاه آزاد باید ظرفیت 700 هزار
دانشجوي فعلی را هم داشته باشد. ترم تحصیلی دانشجویان جدید الورود باید با دانشجویان قدیمی تمام شود. هنوز نمی دانیم در چه

 
تاریخی دانشجویان ارشد را خواهیم داشت. 

 
در دنیا پذیرش ها بر اساس سوابق تحصیلی است 

طهرانچی افزود: متاسفانه کنکور فضیلت شده است در حالی که در دنیا پذیرش ها بر اساس سوابق تحصیلی است اما متاسفانه کنکور
مداران در کشور، اصالت را به کنکور داده اند. علی رغم اینکه مجلس باید اقدامی انجام می داد که کنکور نداشته باشیم، هیچ راه حلی

 
براي 10 هزار صندلی خالی ایجاد نکرده است. 

او با تاکید براینکه اگر در کنکور سراسري دانشجو در دوره هاي روزانه قبول شوند، بدون پرداخت خسارت می توانند به آن دانشگاه
بروند، گفت: در حوزه بدون آزمون کارشناسی ارشد و دکتري بحث استعداد درخشان داریم که با معدل 17 در مقطع کارشناسی و در

 
مقطع دکتري با معدل 18 و 18 و نیم می توانند ثبت نام کنند. 

 
جزئیات کاهش شهریه ثابت در ترم جدید تحصیلی 

طهرانچی درباره جزئیات کاهش شهریه ثابت در ترم جدید تحصیلی گفت: به طور مثال در ترم گذشته متوسط شهریه ثابت رشته علوم
انسانی 555 هزار تومان، متوسط شهریه در علوم پایه 980 هزار تومان، رشته فنی و مهندسی بین یک میلیون و 200 هزار تا یک
میلیون و 400 هزار تومان، رشته هاي علوم پزشکی کارشناسی یک میلیون و 800 تا 2 میلیون و 300 هزار تومان در نظر گرفته شده

 
بود. 

او افزود: در ترم جدید براي ورودي هاي سال 99، شهریه ثابت رشته هاي کاردانی بین 400 تا یک میلیون و 200 هزار تومان بسته به
واحد محل تحصیل متفاوت است. در مقطع کارشناسی شهریه ثابت بین 600 تا یک میلیون و 500 هزار تومان، کارشناسی ناپیوسته

 
600 تا یک میلیون و 800 هزار تومان خواهد بود. 

رئیس دانشگاه آزاد در خصوص اینترنت رایگان آموزش مجازي در ترم جدید تحصیلی گفت: با وزارت ارتباطات در ترم گذشته و
همچنین براي ترم جدید رایزنی کرده ایم و آي پی هاي مربوط به دانشگاه براي آن ها ارسال شده است. اما اینکه اینترنت رایگان به

 
استادان و دانشجویان ارائه دهند و یا اینترنت با هزینه کم بستگی به سیاست هاي این وزارتخانه دارد. 



او افزود: هزینه اینترنت در طول روز متفاوت است. در سامانه مدیریت دروس می خواهیم این امکان را به دانشجو بدهیم که در غیر از

 
ساعت پیک اینترنت، فایل هاي درسی را دانلود کند تا هزینه آن ها کمتر شود. 

 
طهرانچی بیان کرد: 3 میلیون و 300 هزار نمره دانشجویی در دانشگاه براي ترم گذشته ثبت شده است. 

او درباره وارد نشدن بعضی نمره ها گفت: با راه اندازي سامانه آموزشیار اگر استادان نمره را وارد نکنند، بلافاصله متوجه می شویم و
اقدام لازم براي وارد کردن این نمره ها را انجام می دهیم. روساي واحدهاي استانی باید فارغ التحصیلی دانشجویان را پیگیري کنند و
تا 31 شهریور فارغ التحصیلی آنها انجام شود؛ البته آخرین مهلت فارغ التحصیلی با توجه به شرایط کرونا یک ماه تمدید شده و

 
دانشجویان تا آخر مهر مهلت دارند. 

رئیس دانشگاه آزاد در پایان درباره میزان ثبت نام کنندگان در دوره هاي بدون آزمون استعداد درخشان دانشگاه گفت: در کارشناسی
ارشد با سوابق تحصیلی 11 هزار و 44 نفر ثبت نام و براي دوره هاي دکتري بدون آزمون 2 هزار 925 نفر ثبت نام کردند.



افزایش پرونده هاي قضایی با کاهش کارمزد مشاوران املاك/به جاي تعطیل

کردن بنگاه ها به کیفی سازي و الزام به ارتقاء خدمات بپردازید

منبع: وزارت راه و شهرسازيشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/06/25

مدیر عامل اتحادیه تعاونی هاي عمرانی شهر تهران تصریح کرد: به جاي تعطیل کردن بنگاه ها و کاهش چنددهم درصدي از
کمیسیون واسط معامله، کیفی سازي و الزام به ارتقاي خدمات در اولویت قرار بگیرد.

افزایش پرونده هاي قضایی با کاهش کارمزد مشاوران املاك/به جاي تعطیل کردن بنگاه ها به کیفی سازي و الزام به ارتقاء
خدمات بپردازید مدیر عامل اتحادیه تعاونی هاي عمرانی شهر
تهران تصریح کرد: به جاي تعطیل کردن بنگاه ها و کاهش
چنددهم درصدي از کمیسیون واسط معامله، کیفی سازي و الزام
به ارتقاي خدمات در اولویت قرار بگیرد. به گزارش پایگاه خبري
وزارت راه و شهرسازي به نقل از اتحادیه تعاونی هاي شهر تهران،
اصناف در حوزه هاي مختلف نقش تاثیرگذاري در ایجاد اشتغال و
رونق اقتصادي دارند . بی تردید حمایت از بنگاههاي اقتصادي که
گردش مالی زیادي را در اقتصاد کشور ایجاد می کنند، در شرایط
نامناسب موجود، نه یک تصمیم عاقلانه بلکه یک ضرورت است.
سوال اینجاست که پشت پرده این تصمیم ناکارآمد و با تبعات

 
منفی چیست؟ 

اتحادیه تعاونی هاي شهر تهران در گفتگو با خشایار باقرپور، مدیر عامل اتحادیه تعاونی هاي عمرانی شهر تهران و از کارشناسان ارشد

 
حوزه مسکن به بررسی تاثیرات تصمیم هیات نظارت، مبنی بر کاهش کارمزد مشاوران املاك و ارائه راه حل پرداخته است. 

مدیر عامل اتحادیه تعاونی هاي عمرانی شهر تهران، می گوید: نزدیک به یک دهه از عدم ثبات شغلی فعالان حوزه صنفی مشاوران
املاك می گذرد. مقاطع طولانی رکود و چند مقطع زمانی، رونق هیجانی در بازار مسکن، موجب شد تا امکان بهره برداري مناسب از
تجربیات و استعدادهاي متعدد این صنف میسر نشود . بسیاري ترك کار کردند . برخی متهم شدند ، حال آنکه به جز معدود تخلفاتی
که می شود در تمامی صنوف، مشاهده کرد، نقش موثر دفاتر املاك در کارسازي معاملاتی ، قابل انکار نیست. این در حالی است که

 
فعالان این صنف، بیشترین حجم داد و ستد پولی فیمابین افراد عادي جامعه را رقم می زنند. 

باقرپور افزود: واقعیت این است که تعرفه قانونی کمیسیون این بنگاه ها در کشور ما، بسیار نازلتر از ارقام جهانی است. با این وجود در
تازه ترین خبرها مطلع شدیم که در راستاي حمایت از مصرف کنندگان، تصمیم به کاهش این تعرفه تا حدود نصف میزان قبلی گرفته

 
شده است. 

مدیرعامل اتحادیه تعاونی هاي عمرانی شهر تهران ادامه داد: سوال اولی که به ذهن متبادر می شود این است که چرا مسئولان در
هنگام افزایش نجومی و افسارگسیخته قیمت مصالح و حمل و نقل و دستمزد و به تبع آن تورم شدید و گران شدن چند ده درصدي
مسکن، حمایتی از مصرف کننده نداشتند و اکنون با کاهش چند دهم درصد از کمیسیون واسط معامله، در پی ایجاد چه تعدیلی در



 
شرایط بازار به نفع متعاملان هستند؟ 

وي افزود: سوال دوم این که مگر مشاورین املاك که عمدتا از درآمد ثابت، بیمه و حقوق استخدامی محرومند، در فضاي اقتصادي جز
همین کشور ارتزاق می کنند که حالا باید بر خلاف روند تصاعدي و تورم در هزینه هاي زندگی، از عایدي آنها تا این حد کاسته شود؟
سوال سوم این که آیا عدم تمکین از تصمیم اتخاذ شده به دلایل مختلف، جز ترویج تخلف در این صنف، تأثیر منفی بر سلامت
معاملات و بروز اختلاف مالی و حتی درگیري بین افراد و مشاوران املاك و نهایتا مفتوح شدن پرونده هاي متعدد در محاکم قضایی و
شبه قضایی، حاصل دیگري خواهد داشت؟ و آخرین سوال این که آیا بهتر نبود با کیفی سازي و الزام به ارتقاء خدمات، نظیر آنچه که

 
در دفاتر املاك کشورهاي پیشرفته ارائه می شود، رضایتمندي طرفین معاملات ملکی و درآمد بهتر براي این صنف را ایجاد کرد. 

باقرپور گفت: به نظر می رسد وقت آن رسیده که اتحادیه هاي صنف مشاورین املاك و اتاق اصناف وزارت بازرگانی، تحولی جدي در
نگاه خود به این مقوله را در دستور کار قرار دهند تا شاهد تصمیماتی از این دست شعارگونه و عملا ضد حمایتی از اصناف نباشیم.
مشاورین املاك هم بخشی از همین جامعه هستند که از قضا نقشی شگرف در ایجاد گردش مالی و تعالی صنعت مادر ساختمان

دارند.



بارداري دختر 14ساله براي فروش فرزند!

منبع: خبرخودروشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/06/25

خبرگزاري ایمنا: عضو هیئت رئیسه شوراي اسلامی شهر مشهد گفت: افزایش فقر باعث شده دختر 14 ساله زباله گرد مجبور به

 
بارداري شود تا نوزاد خود بفروشد. 

 
شهناز رمارم 

(با بیان اینکه فقر چهره خود را در حاشیه شهر نشان داده و بروز
آسیب ها همچنان درحال افزایش و رفتن به حوزه زنان و
کودکان است): آیا پرداختن به این موضوع در حوزه اختیارت
شورا و شهرداري است؟ خیر؛ همه این موارد متولی دارد اما
مدیریت شهري مسئولیت اجتماعی خود می داند که در این
زمینه نقش آفرینی کند و به معناي این نیست که دولتمردان

 
دست روي دست بگذارند. 

تا کار و اشتغال ایجاد نشده و مردم درآمد نداشته باشند با هزینه هاي روزافزون نمی توانند در نقاط برخوردار شهر ساکن شوند و به

 
سمت حاشیه شهر می روند بدین ترتیب هرچه به جمعیت حاشیه شهر افزوده شود، آسیب هاي اجتماعی نیز بیشتر می شود. 

(با اشاره به آسیب بیشتر قشر ضعیف جامعه از چرخه معیوب اقتصادي): گسترش حاشیه نشینی، افزایش فقر، کودك کار و زباله
گردي را به دنبال دارد که اکنون زباله گردي شامل حال زنان نیز می شود؛ افزایش فقر باعث شده دختر 14 ساله زباله گرد مجبور به

بارداري شود تا نوزادي را که به دنیا می آورد 20 تا 30 میلیون تومان و براي تأمین مخارج زندگی خود بفروشد.



بندرلنگه قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران / ترانزیت 20هزارخودرو در نیمه

نخست شهریورماه 99

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/06/25

مدیر بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان از تخلیه و بارگیري حجمی افزون بر 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه نخست
شهریورماه در بنادر و دریانوردي بندرلنگه خبرداد و گفت: این بندربه عنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران و چهارراه

ترانزیت خودرو به کشورهاي آسیاي میانه مورد توجه است.

بندرلنگه قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران / ترانزیت
20هزارخودرو در نیمه نخست شهریورماه 99 مدیر بنادر و
دریانوردي غرب هرمزگان از تخلیه و بارگیري حجمی
افزون بر 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه نخست
شهریورماه در بنادر و دریانوردي بندرلنگه خبرداد و گفت:
این بندربه عنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران و
چهارراه ترانزیت خودرو به کشورهاي آسیاي میانه مورد

 
توجه است. 

به گزارش گروه خبر خبرگزاري برنا به نقل از وزارت راه و شهرسازي، قاسم عسکري نسب، مدیر اداره بنادر ودریا نوردي بندر لنگه با
اشاره به ویژگی هاي این بندر اظهار داشت: مولفه هایی نظیر موقعیت مناسب جغرافیایی و توانمندي هاي ناوگان ترابري، تفکیک
اسکله تخلیه و بارگیري خودرو از دیگر کالاها، کاهش هزینه هاي حمل و نقل دریایی، حذف زمان انتظار شناورهاي ترانزیتی، ارائه
خدمات 24 ساعته کلیه عملیات هاي دریایی و بندري و افزایش پسکرانه هاي مورد استفاده در این عملیات، از یک سو همچنین
کاهش تشریفات اداري و بهره برداري از سکوي ویژه بارگیري خودرو و تکیه بر توان نیروي انسانی جوان، متخصص و کارآمد در کنار
همدلی و وحدت روحیه ارگان هاي همکار از سوي دیگر، بندر لنگه را به عنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي کشور و درگاه تجارت

 
کشورهاي آسیاي میانه مورد توجه قرارداده است . 

وي در این زمینه با اشاره به ترانزیت 20هزارخودرودرنیمه نخست شهریورماه سال جاري تصریح کرد: با بازگشایی مرزهاي کشورهاي

 
آسیاي میانه و الکترونیکی شدن مرزهاي اقلیم کردستان عراق، ترانزیت خودرو در این بندر شتاب گرفته است . 

عسکري نسب خاطر نشان کرد: تخلیه و بارگیري این تعداد خودرو طی نیمه اول شهریورماه امسال در بنادر و دریانوردي بندرلنگه
مبین این موضوع است که این بندر بعنوان کانونی امن براي ترابري دریایی و زمینی این کالا به کشورهاي آسیاي میانه محسوب می

 
شود . 

وي افزود: تلاش کلیه ارگان هاي همکار و کارگزاران بخش خصوصی جایگاه نخست از حیث عملیات ترانزیت خودرو را دربین دیگر

 
بنادر ایران به خود اختصاص داده است. 



این مقام مسئول با بیان اینکه به طور میانگین روزانه 2 هزار دستگاه خودرو از 17 فروند شناور لندینگ کرافت و باري کوچک (دوبه)
و یک فروند کشتی رو- رو در این بندر تخلیه می شود، تصریح کرد: این موضوع سبب شده بندر لنگه روزانه پذیراي حدود 200

 
دستگاه تریلر سواري کش و 150 دستگاه کامیون جهت حمل این خودروهاي ترانزیتی به کشورهاي آسیاي میانه باشد. 

وي در پایان گفت: استفاده از توان فنی 23 شرکت کارگزار ترانزیتی، بهره گیري از موقعیت جغرافیایی و راهبردي و نیز ایجاد زیر
ساخت ها و رو ساخت هاي لازم در این بندر، بستري مناسب را فراهم کرده تا به ازاي هر سرمایه گذاري در این حوزه، با ایجاد

اشتغال، معیشت 30 تا 35 خانوار تامین شود.



ترانزیت 20هزار خودرو در نیمه نخست شهریور ماه

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/06/25

مدیر بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان، از تخلیه و بارگیري حجمی افزون بر 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه نخست
شهریورماه در بنادر و دریانوردي بندرلنگه خبر داد و گفت: این بندر به عنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران و چهار راه

ترانزیت خودرو به کشورهاي آسیاي میانه مورد توجه است.

مدیر بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان خبر داد: ترانزیت
20هزار خودرو در نیمه نخست شهریور ماه مدیر بنادر و
دریانوردي غرب هرمزگان، از تخلیه و بارگیري حجمی
افزون بر 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه نخست
شهریورماه در بنادر و دریانوردي بندرلنگه خبر داد و گفت:
این بندر به عنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران و
چهار راه ترانزیت خودرو به کشورهاي آسیاي میانه مورد

 
توجه است. 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان، مولفه هایی نظیر موقعیت مناسب جغرافیایی و توانمندي هاي ناوگان ترابري، تفکیک اسکله
تخلیه و بارگیري خودرو از دیگر کالاها، کاهش هزینه هاي حمل و نقل دریایی، حذف زمان انتظار شناورهاي ترانزیتی، ارائه خدمات
24 ساعته کلیه عملیات هاي دریایی و بندري و افزایش پسکرانه هاي مورد استفاده در این عملیات، از یک سو همچنین کاهش
تشریفات اداري و بهره برداري از سکوي ویژه بارگیري خودرو و تکیه بر توان نیروي انسانی جوان، متخصص و کارآمد در کنار همدلی و
وحدت روحیه ارگان هاي همکار از سوي دیگر؛ بندر لنگه را بعنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي کشور و درگاه تجارت کشورهاي

 
آسیاي میانه مورد توجه قرارداده است. 

قاسم عسکري نسب با اشاره به ترانزیت 20هزار خودرو در نیمه نخست شهریورماه سال جاري اظهارداشت: با بازگشایی مرزهاي

 
کشورهاي آسیاي میانه و الکترونیکی شدن مرزهاي اقلیم کردستان عراق، ترانزیت خودرو در این بندر شتاب گرفته است. 

وي خاطر نشان کرد: 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه اول شهریورماه امسال در بنادر و دریانوردي بندرلنگه تخلیه و بارگیري شد که
این امر مبین این موضوع است که بندرلنگه بعنوان کانونی امن براي ترابري دریایی و زمینی این کالا به کشور هاي آسیاي میانه

 
محسوب می شود. 

مدیر بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان،افزود: تلاشهاي کلیه ارگانهاي همکار و کارگزاران بخش خصوصی جایگاه نخست از حیث

 
عملیات ترانزیت خودرو را در بین دیگر بنادر ایران به خود اختصاص داده است. 

این مقام مسئول با بیان اینکه به صورت میانگین روزانه 2 هزار دستگاه خودرو از 17 فروند شناور لندینگ کرافت و باري کوچک
(دوبه) و یک فروند کشتی رو- رو در این بندر تخلیه می شود تصریح کرد: همین امر سبب شده بندر لنگه روزانه پذیراي حدود 200



 
دستگاه تریلر سواري کش و 150 دستگاه کامیون جهت حمل این خودروهاي ترانزیتی به کشورهاي آسیاي میانه باشد. 

به گفته عسکري نسب استفاده از توان فنی 23 شرکت کارگزار ترانزیتی، بهره گیري از موقعیت جغرافیایی و راهبردي و نیز ایجاد زیر
ساخت ها و رو ساخت هاي لازم در این بندر، بستري مناسب را فراهم نموده تا به ازاي هر سرمایه گذاري در این حوزه ، با ایجاد

اشتغال ، معیشت 30 تا 35 خانوار تامین شود.



مدیریت شهري بدنبال حل معضل مسکن در حاشیه شهر با بهره گیري از دفاتر

تسهیلگري

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/06/25

عضو هیات رئیسه شوراي شهر مشهد گفت: اکنون شهرداري تلاش می کند تا با دفاتر تسهیلگري و بودجه اي که در اختیار
دارد معضل مسکن در حاشیه شهر را حل کند اما این قوانین و سیاست گذاري ها دست وپاگیر نه تنها سرپناهی براي مردم

ایجاد نکرده است بلکه شهروندان مجبورند فرش زیر پاي خود را نیز بفروشند.

عضو هیات رئیسه شوراي شهر مشهد در نطق پیش از
دستور یکصد و پنجمین جلسه علنی مطرح کرد: مدیریت
شهري بدنبال حل معضل مسکن در حاشیه شهر با بهره
گیري از دفاتر تسهیلگري عضو هیات رئیسه شوراي شهر
مشهد گفت: اکنون شهرداري تلاش می کند تا با دفاتر
تسهیلگري و بودجه اي که در اختیار دارد معضل مسکن
در حاشیه شهر را حل کند اما این قوانین و سیاست گذاري
ها دست وپاگیر نه تنها سرپناهی براي مردم ایجاد نکرده
است بلکه شهروندان مجبورند فرش زیر پاي خود را نیز

 
بفروشند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از مشهد، شهناز رمارم، عضو هیات رئیسه شوراي اسلامی شهر مشهد در نطق پیش از دستور یکصد و
پنجمین جلسه، اظهارکرد: در خبر ها آمده است که 58 درصد تلفات ناشی از تصادفات شهر مشهد مربوط به عابران پیاده است، زمانی
که مسئولان در زمان شیوع بیماري کرونا براي حفظ جان مردم کشور را تعطیل می کنند چرا باید شاهد این میزان از تلفات انسانی

 
در تصادفات شهري باشیم. 

وي با اشاره به اینکه در شوراي پنجم مصوبات و اقداماتی و سیاست گذاري هایی در حوزه رعایت حق تقدم انجام گرفته است، افزود:
به منظور رعایت حق تقدم در60 تقاطع سطح شهر اصلاح صورت گیرد و آموزش در این حوزه داده شود اما روند اقدامات کند است که

 
امیدواریم شهردار محترم در این خصوص توضیح دهند. 

رمارم تاکید کرد: این حوزه تنها مربوط به شهرداري نیست و پلیس، آموزش و پرورش، انجمن اولیا و مربیان و صداوسیما نیز باید پاي

 
کار بیایند تا اصلاح کار ترافیکی در دستور کا رقرار گیرد. 

رمارم در ادامه این جلسه اظهار کرد: با توجه به اینکه شهر مشهد سال ها در حوزه آسیب هاي اجتماعی رتبه هاي اول و دوم را در
کشور کسب کرده است، این روزها مشکلات اقتصادي و معیشتی خصوصا در حاشیه شهر در حال افزایش است و این امر بیشتر در

 
حوزه زنان و کودکان درحال ظهور است. اکنون زنان سرپرست خانوار از فقیرترین خانواده ها هستند که ناشی از بیکاري آنان است. 



وي تصریح کرد: اگر شوراي شهر و شهرداري بخشی از مسئولیت آسیب هاي اجتماعی را متحمل می شود به این معنی نیست که

 
دولت و دولتمردان دست روي دست بگذارند. 

رمارم با تاکید بر اینکه هدف از بازآفرینی محلات هدف، ایجاد اشتغال و کار آفرینی است، بیان کرد: تا اشتغال ایجاد نشود مردم نمی
توانند درآمد داشته باشند و در زمانی که هزینه ها هر روز بالا می رود در نقاط خوب و برخوردار شهر ساکن شوند و ناچار به حاشیه

 
شهرها مهاجرت می کنند که این امر سبب افزایش آسیب هاي اجتماعی می شود. 

وي در ادامه گفت: شوراي شهر و شهرداري ابتدا با مصوبه رونق بخشی و سایر مصوبات به سراغ حل مشکل سرمایه گذاري رفت تا

 
چرخ حوزه ساخت وساز و مسکن را به حرکت درآورد زیرا رونق و تولید حوزه مسکن بخش اعظمی از صنایع را به خدمت می گیرد. 

رمارم با اشاره به بیانات مقام معظم رهبري در سال موسوم به جهش تولید که فرمودند: "" غفلت از مسکن ، ضربه به تولید است""،
اظهار کرد: رشته مسکن از رشته هاي کارآفرین در کشور است و براي رونق تولید مسکن باید دولتمردان بدانند که ما مصوبات و
بودجه هایی مانند دو مرحله اي کردن پروانه ساختمان، اصلاح تعرفه هاي عوارض براي آسان کردن محاسبات را، گذراندیم، اما نتیجه

 
اي حاصل نشد که این امر به سیاست گذاري هاي کلان کشور بر می گردد. 

وي افزود: سیاست هاي دوگانه در وزارت مسکن و شهر سازي حوزه مسکن را دچار مشکلاتی می کند که نتیجه آن به آسیب هاي

 
اجتماعی در حاشیه شهر بر می گردد. 

عضو هیات رئیسه شوراي شهر مشهد با تاکید بر اینکه از 400 فقره پرونده که در دفتر تسهیگري طرق تشکیل شده است و به بنیاد
مسکن معرفی گردیده است، حتی یک مورد هم منجر به دریافت تسهیلات نشده است، افزود: در وزارت مسکن و شهرسازي دو
معاونت مسکن و شهرسازي همزمان با دو سیاست جداگانه سبب ایجاد بخشی از بروکراسی اداري در شهرداري، اداره ثبت و سازمان

 
نظام مهندسی و... شده است که روند دریافت پروانه را طولانی کرده است. 

وي افزود: از طرفی معاون مسکن وزارتخانه اعلام می کند که الگوي مسکن درکلان شهرها به 25 مترمربع می رسد اما ضوابط تعریف
شده براي یک صد مترمربع به بالا است درحالی که 80 درصد زمین ها در بافت حاشیه شهر زیر یک صد مترمربع مساحت دارند

 
بنابراین مردم ناچار به تخلف در ساخت وساز می شوند. 

رمارم خطاب به وزارت مسکن و شهرسازي اظهار کرد: اگر واقعیات با این ضوابط تامین نمی شود، چرا این ضوابطی که موجب طولانی

 
شدن روند ساخت وساز می شود، را اصلاح نمی کنید. 

وي با اشاره به بررسی هاي کارگروه مسکن شوراي شهرستان مشهد در خصوص زمان بر بودن دریافت پروانه از شهرداري، افزود: این
مدت 6 ماه تا یکسال نه تنها سبب هدر رفت زمان بلکه خواب سرمایه را نیز افزایش می دهد که باعث می شود بهاي هر مترمربع
ساختمان، به 5 میلیون تومان افزایش یابد. همچنین زمان بر بودن پرونده درسازمان نظام مهندسی 2 میلیون تومان در هر مترمربع

 
مسکن را گران تر می کند. 

عضو هیئت رییسه شوراي شهر مشهد با اشاره به اصل 31 قانون اساسی کشور گفت: در این اصل آمده است دارا بودن مسکن متناسب

 
حق هر فرد و خانواده ایرانی است و دولت موظف است زمینه اجراي این اصل را فراهم کند. 



وي افزود: اکنون شهرداري تلاش می کند تا با دفاتر تسهیلگري و بودجه اي که در اختیار دارد معضل مسکن در حاشیه شهر را حل
کند اما این قوانین و سیاست گذاري ها دست وپاگیر نه تنها سرپناهی براي مردم ایجاد نکرده است بلکه شهروندان مجبورند فرش زیر

 
پاي خود را نیز بفروشند. 

رمارم با تاکید بر اینکه زمانی که سانتریفیوژ اقتصادي معیوب می شود، این چرخه معیوب افراد ضعیف تر را بیشتر به اطراف پرتاب می
کند، افزود: گسترش حاشیه نشینی، افزایش فقر، کودك کار و زباله گردي را به دنبال دارد. اکنون زباله گردي شامل حال زنان هم می
شود و تلخ تر اینکه دختر 14 ساله زباله گرد مجبور به بارداري می شود تا نوزادي را که به دنیا می آورد به بهاي 20 تا 30 میلیون

 
تومان براي تامین زندگی خود بفروشد. 

وي تصریح کرد: اگر نمی توانیم سیاست هاي کلان را تغییر دهیم، می توانیم با مصوباتی در شوراي شهر برورکراسی اداري را حذف
کنیم تا درکنترل افزایش قیمت مسکن موثر باشد، شایسته نیست که تولید کنندگان و سازندگان مسکن پله هاي این شهر را بالا و

 
پایین بروند و این هدررفت وقت به گران شدن مسکن بیانجامد. 

عضو هیات رئیسه شوراي شهر مشهد افزود: همچنین شایسته نیست که شهرداري به منبع درآمدي براي ادارات دیگري مانند دارایی،

 
اوقاف و آستان قدس و بیمه تامین اجتماعی تبدیل شود. 

وي با بیان اینکه سازمان تامین اجتماعی 15 درصد فیش هاي صادره پروانه ها را دریافت می کند، افزود: با این حال دردوران کرونا ما
شاهد بودیم که کارگران ساختمانی شاغل در حوزه ساخت و ساز از بیمه تامین اجتماعی برخوردار نیستند پس چرا این پول را دریافت

 
می کنند؟! آیا تامین اجتماعی به این پول به عنوان منبع درآمد نگاه می کند که این یک اجحاف در حق مردم است. 

رمارم در ادامه خطاب به استاندار گفت: سازمان بهزیستی معتقد است که امور حوزه کودکان کار و زنان آسیب دیده، متولیان دیگري
غیر از بهزیستی دارد، بنابراین آقاي استاندار شما به عنوان نماینده دولت در استان وظیفه میان بخشی ، اتحاد و پاي کار آوردن این

دستگاه ها را دارید تا درشهر امام مهربانی ها شاهد این صحنه هاي دردناك نباشیم.



پرداخت کمک هزینه بلاعوض براي اجراي سیستم آبیاري نوین

منبع: شهر فرداشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/06/25

فرماندار اردبیل گفت: در راستاي حمایت از بخش کشاورزي و نیز مدیریت مصرف آب در این بخش براي اجراي سیستم
آبیاري نوین کمک هزینه بلاعوض پرداخت می شود.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»، مسعود امامی یگانه در بازدید از پروژه هاي جهاد کشاورزي شهرستان اردبیل
اظهار کرد: در راستاي حمایت از کشاورزان و نیز توسعه آبیاري نوین در مزارع کشاورزي شهرستان اردبیل براي اجراي این طرح به

 
ازاي هر هکتار 170 میلیون ریال کمک هزینه بلاعوض پرداخت می شود. 

وي ضمن دعوت از کشاورزان براي بهره مندي از این تسهیلات بلاعوض گفت: متقاضیان با مراجعه به مراکز خدمات کشاورزي سازمان

 
جهاد کشاورزي اردبیل می توانند از این فرصت استفاده کنند. 

امامی یگانه زمان فعلی را به دلیل برداشت محصول و تنفس اراضی بهترین فرصت براي اجراي طرح آبیاري نوین عنوان کرد و افزود: با
توجه به بحران آب در دشت اردبیل و لزوم مدیریت صحیح منابع آبی یقین داریم اجرا و توسعه شبکه هاي آبیاري نوین سه بسزایی در

 
صرفه جویی آب مصرفی در بخش کشاورزي خواهد داشت. 

فرماندار اردبیل با اعلام این خبر که امسال 2 هزار و 800 هکتار از اراضی شهرستان اردبیل تحت پوشش آبیاري نوین قرار می گیرد،
افزود: براي اجراي این پروژه 350 میلیارد ریال از محل صندوق توسعه ملی براي شهرستان اردبیل اختصاص یافته است که در صدد

 
جذب 100 درصد این اعتبارات هستیم و براي این منظور حساسیت و توجه ویژه کشاورزان را می خواهیم. 

وي از به احداث پروژه شهرك گلخانه اي در روستاي سامیان اشاره کرد و گفت: این پروژه کشاورزي در زمینی به مساحت 22 هکتار

 
اجرا می شود که طبق پیشرفت فیزیکی انجام یافته فاز اول آن تا یک ماه آینده به بهره برداري می رسد. 

امامی یگانه ادامه داد: این گلخانه با سرمایه گذاري بالغ بر 2 هزار و 200 میلیارد ریال اجرا می شود که نقش بسزایی در رونق تولید و

 
اشتغال و نیز تأمین نیازهاي منطقه و حتی صادرات به سایر کشورهاي همسایه خواهد داشت. 

فرماندار اردبیل یکی از وظایف دولت را تسهیلگري در راستاي سرمایه گذاري بخش خصوصی عنوان کرد و افزود: با توجه به نقش
کشاورزي در توسعه استان اردبیل و ایجاد اشتغال براي حل معضل بیکاري لازم و ضروري است تا دستگاه هاي اجرایی شهرستان با
رفع موانع تولید و صادرات محصولات کشاورزي ضمن حمایت از فعالین این بخش موجبات توسعه زیرساخت هاي اساسی مورد نیاز

بخش کشاورزي را نیز فراهم آورند.



اولویت دولت رفع مشکلات واحدهاي تولیدي است/حرف مردم باید شنیده

شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/06/25

یاسوج- استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: نگاه و اولویت ما به احصاء و رفع مشکلات واحد هاي تولیدي است.

 یاسوج- استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: نگاه و اولویت

 
ما به احصاء و رفع مشکلات واحد هاي تولیدي است. 

به گزارش خبرگزاري مهر، حسین کلانتري افزود: بیماري کرونا براي کشور و استان مشکلاتی ایجاد کرد و ملاقات هاي مردمی که

 
روال خاص خود را داشت، دچار تغییر شد. 

کلانتري تصریح کرد: روال به این سمت آمده که در کنار بازدیدهاي شهرستانی، بازدید از طرح و پروژه ها، توجه به مشکلات و بررسی

 
آن از طریق دفتر بازرسی لحاظ شد. 

وي با اشاره به برگزاري دیدار مردمی در فضاي باز، گفت: دیدار مردمی در این راستا اجرایی و برخی از مراجعه کنندگان طرح هاي

 
اقتصادي و اشتغالزایی و مشکل وثیقه را مطرح کردند. 

 
وي افزود: مشکلات تسهیلات، سرمایه در گردش و تسهیلات تکمیلی از جمله مواردي بود که در این دیدارها پوشش داده شد. 

استاندار با بیان اینکه در بخش هاي پروار بندي و کارگاه هاي اقتصادي نیز مراجعینی داشتیم، گفت: دستگاه هاي مسئول و بانک هاي

 
عامل دعوت شده و پیرامون این مشکلات تصمیماتی اخذ شد. 

کلانتري با بیان اینکه تا دو هفته آینده تعیین تکلیف با نگاه به رفع مشکلات واحدهاي مراجعه کننده انجام می شود، تصریح کرد:
بخشی از موارد نیز مشکلات شخصی بوده که با دستگاه هدف در راستاي رفع این مشکلات رایزنی و پیشنهادات در بستر قانون اعلام

 
شد. 



 
 

وي اظهار داشت: همه حرف هاي مردم باید شنیده شود و آنچه که اساسی است، باید رفع مشکل شود و مغایرت هاي قانونی نیز با

 
توجیه مناسب بررسی شود. 

استاندار با تاکید بر فعال سازي واحدهاي نیمه فعال و بهره برداري از واحدهاي در دست ساخت، گفت: تحقق این مهم، تولید، اشتغال،

 
درآمد و جهش تولید را رقم می زند. 

وي از رسانه ها در راستاي انعکاس خدمات نظام و در کنار آن مشکلات مردم و انتقال آن تقدیر کرد.



لزوم تغییر کاربري مراکزبهاران/ظرفیت پذیرش معتادان متجاهرکافی نیست

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/06/25

دادستان تهران با اشاره به اینکه مراکز نگهداري معتادان متجاهر کافی نیست، گفت: در صورت وجود امکانات مورد نیاز، از
مراکز بهاران براي پذیرش معتادان متجاهر استفاده می کنیم.

دادستان تهران با اشاره به اینکه مراکز نگهداري معتادان
متجاهر کافی نیست، گفت: در صورت وجود امکانات مورد
نیاز، از مراکز بهاران براي پذیرش معتادان متجاهر استفاده

 
می کنیم. 

علی القاصی مهر، دادستان تهران در گفت وگو با خبرنگار
مهر اظهار کرد: پیگیر هستیم تا دولت مراکز ترك اعتیاد را
افزایش دهد چرا که مراکز ترك اعتیاد براي معتادان

 
متجاهر کم است و نیاز به ظرفیت هاي بیشتري داریم. 

وي افزود: مراکزي باید براي معتادان متجاهر در نظر گرفته شود که معتادان بتوانند در آن مراکز اقدامات درمانی را فرا بگیرند و

 
بازپروري شوند. 

دادستان تهران در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا نیاز به تغییر کاربري مراکز بهاران براي پذیرش معتادان متجاهر هست، گفت: من
هنوز از این مراکز بازدید نداشته ام اما اگر در بازدید به این نتیجه برسیم که این مراکز می توانند تغییر کاربري دهند و از ظرفیت آنها

 
براي پذیرش معتادان متجاهر استفاده کرد، حتماً این پیشنهاد داده می شود. 

به گزارش مهر، مراکز بهاران متعلق به شهرداري تهران است که در راستاي توانمندسازي معتادان فعالیت می کند و تا به الان پذیرش
معتادان در قالب ترك اعتیاد را نداشته است. بهاران یک مرکز کارآفرینی است و تنها کسانی قدم به آن می گذارند که پیش از این
اعتیادشان را ترك کرده اند. بنا به گفته مسئولان شهرداري هر منطقه در پایتخت حداقل یک مرکز بهاران دارد و تا به الان 44 مرکز

بهاران در پایتخت در حال فعالیت هستند.



کالسیمین؛ سیمینی در دل خاك استان زنجان

منبع: ایسناشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/06/25

سرب و روي هدیه خدادادي به ماه نشانی ها و اهالی دندي است. نعمتی که سالیان سال است بر سر سفره مردمان سخت
کوش این منطقه است، هرچند سختی ها در مسیر توسعه این منطقه همچنان موجود است و هرازچندگاهی اخباري

ناامیدکننده یا شایعه اي تلخ، کام اهالی منطقه را تلخ می کند.

 کافی است 100 کیلومتر از شهر زنجان به سمت جنوب
غربی برانید تا به شهر پر رمز و راز ماهنشان برسید، شهري که داستان هاي جن و پري هنوز هم در آن بوي تازگی دارد. پیش از آنکه
به ماهنشان برسید، در سه راه بیجار بعد از پلیس راه دندي در کیلومتر 90، فقط با کمی فاصله از شهر دندي، به جایی می رسید که

 
تاثیر زیادي بر اقتصاد استان زنجان دارد. 

بخش عمده سبد صادراتی استان زنجان در این واحد صنعتی - معدنی تولید می شود و این در حالی است که فعالیت این واحد تاثیر
بسیار بالایی نیز در نوع و ترکیب عمده کالاهاي وارداتی به استان دارد و سهم اشتغال مستقیم و غیرمستقیم چشم گیري را در کارنامه

 
خود ثبت کرده است. 

شرکت کالسیمین نامی است که از سال 1343 تحت شماره 9573 در اداره ثبت شرکت هاي تهران به صورت شرکت سهامی خاص و
با سرمایه 50 میلیون ریال به ثبت رسید. در تاریخ 30 شهریور 1370 مرکز اصلی شرکت از تهران به زنجان تغییر و تحت شماره
1762 در اداره ثبت شرکت هاي زنجان به ثبت رسید. نوع شخصیت حقوقی شرکت طبق مصوبه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 16
فروردین 1376 از سهامی خاص به سهامی عام تغییر یافته است و حال 3 سال است که این شرکت به بخش خصوصی واگذار شده

 
است. 

شرکت کالسیمین و شرکت هاي زیرمجموعه آن با عناوین تولید روي بندرعباس، ذوب و احیاء روي قشم، اسیدسازان زنجان،
کاتالیست پارسیان، اندیشهمحوران، خود زیرمجموعه هلدینگ توسعه معادن روي ایران فعالیت می کند و این در حالی است که
کارخانه روي زنجان، کارخانه روي دندي و مجتمع تغلیظ سرب و روي انگوران به عنوان بخش هاي مختلف شرکت کالسیمین در

 
زنجان و دندي در حال فعالیت است. 



 
 

مدیر مجتمع سرب و روي انگوران در رابطه با این مجتمع، می گوید: مجموعه کالسیمین، بزرگترین مجموعه تولیدکننده سرب و روي
در خاورمیانه است و در عین حال کامل ترین مجتمع است که وجود واحد تغلیظ، کارخانه بازیافت و تولید شمش روي این مجموعه را

 
به کامل ترین مجتمع تولید شمش روي تبدیل کرده است. 

عماد آب خشک، با بیان اینکه تامین خوراك مورد نیاز این صنعت، مشکلی است که سبب فعالیت واحدهاي مختلف این صنعت پایین
تر از ظرفیت اسمی شده است، ادامه می دهد: امسال به خاطر شرایط بیماري کرونا و بسته شدن مرزها تامین خاك مورد نیاز با
مشکل مواجه شده به طوریکه سهمیه اي براي 90 روز کاري شرکت توسط معدن انگوران تخصیص داده می شود، کفاف 15 روز
فعالیت را می دهد و این در حالی است که کالسیمین دندي با وجود تحریم مستقیم وزارت خزانه داري آمریکا، مشکل بسته شدن

 
مرزها و ... با مشکلات بزرگی براي فروش شمش روي مواجه شده است. 

وي می افزاید: از ابتداي سال جاري تاکنون نه تنها فعالیت شرکت کالسیمین با مشکل مواجه نشده بلکه در حال حاضر با 95 درصد
ظرفیت اسمی خود کار می کند و مجموع دو کارخانه آن، روزانه بین 102 تا 103 تن تولید روي دارد. سال گذشته پیش بینی می
شد که شرکت امسال با محدودیتهایی مواجه شود؛ به همین دلیل پروژه هاي بهبود را در اولویت قرار داد که از جمله آن می توان به
افتتاح و بهره برداري پروژه SO، راه اندازي پروژه BZS یا تولید کنسانتره روي از باطله یا پسماند، ساخت مخزن 3000 تنی اسید،

 
بازسازي واحد الکترولیز، ساخت غبارگیر، احداث سد باطله و ... با مجموع سرمایه گذاري 48.7 میلیارد تومان، اشاره کرد. 

این مسئول با بیان اینکه ذخیره اکسیده معدن انگوران به قسمت انتهایی رسیده و سولفوره اکسیده است، تصریح می کند: در گذشته
کالسیمین قابلیت استفاده از این مواد اولیه را نداشت که در این راستا پروژه SO راه اندازي شد که ظرفیت اسمی آن 165 هزار تن
خوراك در سال است که با افتتاح آن در حال حاضر با بزرگترین مقیاس ممکن کشور، شرکت کالسیمین می تواند همه انواع خاك
سرب و روي شامل خاك هاي اکسیده، سولفوره، کربنات و یا اکسید سولفوره را فرآوري کند و در حال حاضر کنسانتره تولیدي در این

 
بخش به شرکت ذوب روي بافق ارسال می شود. 

آب خشک یادآور می شود: براي پروژه SO، در سه مرحله 58 هزار تن کنسانتره سولفوره و اکسیده خریداري شده که تاکنون
37000 تن آن در خط تولید مصرف و به کنسانتره روي سولفوره، روي اکسیده و کنسانتره سرب شده است. بر اساس برآوردها
سودآوري این پروژه 453 میلیارد تومان به صورت سالانه تخمین زده شد که این عدد با توجه به قیمت جهانی شمش روي و دلار

 
است که با توجه به اتفاقات اخیر امکان افزایش 40 درصدي آن وجود دارد. 



 
 

 
شمش روي چگونه تولید می شود؟ 

خاك روي با عیارهاي مختلف با راپ وي از معدن انگوران و یا از سایر محل هاي خریداري شده به شرکت کالسیمین می رسد و
کنسانتره حاوي فلز روي در محل و یا سالن هاي مخصوص خاك دپو می شود؛ به طوري که در بانک ذخیره سازي خاك با توجه به
عیار و نوعش ذخیره می شود . پس از انجام فرآیندي براي خردایش، پس از مرحله سنگ شکنی کنسانتره کاملا به خاك تبدیل می

 
شود. 

کان سنگ اکسیده روي با عیار 45 تا 55 درصد در تانک لیچینگ با اسید سولفوریک تحت فرآیند لیچینگ قرار می گیرد. باطله
حاصل از لیچینگ از بخش پایین تانک خارج شده و محلول سولفات روي حاصل به داخل تانک خنثی سازي سرریز می شود. محلول

 
حاصل ازتانک لیچینگ به داخل تانک خنثی سازي سرریز وبه منظور خنثی سازي اسیدسولفوریک اضافی، شیرآهک اضافه می شود. 

براي ترسیب عناصر مزاحم pH تا مقدار 4 شده و از خوردگی پمپ ها وسایر تجهیزات کارخانه می شود. محتوي تانک خنثی سازي
براي فیلتراسیون و به دست آوردن محلول شفاف حاوي سولفات روي، توسط پمپ به فیلتر پرس انتقال داده می شود . محلول پس از
فیلتر شدن به تانک ذخیره سازي انتقال داده می شود محلول روي پیش از ورود به سلول هاي الکترولیز، باید از ناخالصی هایی

 
همچون کبالت،کادمیوم و نیکل تصفیه شود. 

پس از مرحله الکترولیز ورق روي لولید شده وارد کوره هاي ریخته گري ذوب سپس در قالب هاي مشخصی ریخته شده و پس از سرد

 
شدن شمش روي آماده است. 



 
 

 
کالسیمین کجاست؟ 

مدیرعامل شرکت کالسیمین در رابطه با وضعیت شرکت، اظهار می کند: شرکت کالسیمین به عنوان بزرگترین تولیدکننده شمش
روي به ظرفیت اسمی سالیانه 34 هزار و 500 تن یک شرکت سهامی عام و داراي جایگاه سوم در رتبه سهامداري در بین شرکت هاي
بورسی کشور است که در زمان واگذاري روزانه 34 تن شمش روي تولید می کرد ولی پس از واگذاري شرکت کالسیمین روزانه 102

 
تا 103 تن شمش روي تولید می کند. 

فرشاد صبري با اشاره به اینکه شرکت کالسیمین یک شرکت سهامی و بورسی است که صورت هاي مالی، گزارش عملکرد، تولید و
خرید و فروش ماهیانه و صادرات آن برروي سایت کدال بورس انتشار یافته و براي عموم سهامداران قابل رویت است، ادامه می دهد:
حال اگر مشکلی در بهره وري و موجودیت شرکت پیش بیاید می بایست شرکت به سهامداران پاسخگو باشد که به خاطر این موضوع
و اهمیت بالاي آن خیلی از کمبودها، بی نظمی ها و مشکلات را بررسی و با برنامه ریزي دقیق توانسته با ریتم مناسبی به تولید ادامه

 
داده و استحصال سود سالیانه و تقسیم سود به سهامداران در مجامع سالهاي پس از واگذاري خود گواه این امر است. 

 
 

 
شایعات درست نیست، واقعیت بر اساس مدارك قابل اثبات است 

وي با اشاره به شایعه اخراج 300 کارگر شرکت، می گوید: در زمان واگذاري شرکت کالسیمین داراي 1200 نفر پرسنل بوده است که
هم اکنون پس از گذشت 3 سال از واگذاري در این مدت تنها تعداد 14 نفر از پرسنل شرکت آن هم به دلیل عدم رضایت سرپرستان



و مدیران واحدها و مشکلاتی از قبیل بی نظمی، رعایت نکردن دستورالعمل هاي صادره، رعایت نکردن موارد و موازین و شئونات
اخلاقی در محل کار و........ قرارداد این افراد تمدید نشده است که با پرداخت همه حق و حقوق تسویه حساب انجام شده و استفاده از

 
کلمه اخراج درست نیست، بلکه قرارداد این افراد پس از پایان مدت مقرر، تمدید نشده است. 

این مسئول می افزاید: عنوان این مطلب که 300 نفر از کارگران مجموعه به بهانه تعدیل نیرو اخراج شده اند از اساس کذب محض و
خلاف واقعیت بوده و این در حالی است که شرکت طی این مدت و در سال گذشته تعداد 16 نفر و در سال 99 تعداد 37 نفر نسبت

 
به جذب نیرو و جایگزینی بازنشستگان و تعداد 14 نفر عدم تمدید قرارداد اقدام کرده است. 

مدیرعامل شرکت کالسیمین با اشاره به روند رو به رشد صادرات این شرکت در سه سال اخیر، تصریح می کند: شرکت کالسیمین و
شرکت هاي زیر مجموعه (تولید روي بندرعباس، ذوب و احیاء روي قشم، اسیدسازان زنجان، کاتالیست پارسیان، اندیشه محوران) پس
از واگذاري مورد تحریم مستقیم آمریکا و وزارت خزانه داري آن قرار گرفته که علیرغم تحریم هاي ظالمانه و مستقیم رئیس جمهور
آمریکا توانسته نسبت به تولید و صادرات شمش اقدام و ضمن بازگشت ارز، همه تعهدات ارزي خود و شرکت هاي زیر مجموعه را در

 
بانک مرکزي و بازچرخانی آن به انجام رساند. 

وي یادآور می شود: علی رغم کمبود خاك به عنوان ماده اولیه و تخصیص نیافتن سهمیه ها از سوي شرکت تهیه و تولید مواد معدنی
از معدن انگوران و گذشت 6 ماه از سال با اجراي طرح هاي توسعه اي و زیربنایی جدید و ده ها پروژه بهبود کیفیت دیگر علاوه بر
ظرفیت اسمی کارخانه با ایجاد ارزش افزوده در واحد SO قابلیت تولید سالیانه 23 هزار و 800 تن شمش روي از محل کنسانتره
اکسیده، 16 هزار تن شمش روي از محل کنسانتره روي سولفوره و 1175 تن شمش سرب از محل کنسانتره سرب را فراهم شده که

 
در حال حاضر پروژه ها راه اندازي و مشغول به فعالیت است. 

صبري در این شرایط تحریمی، شرکت کالسیمین را نمونه اي بارز از ایجاد و حفظ اشتغال، اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل و در نهایت

 
جهش تولید در صنعت سرب و روي کشور عنوان می کند. 

 
 

 
روي؛ روي خوش اقتصاد زنجان 

استان زنجان با داشتن معادن متعددي در بخش روي و واحدهاي فرآوري روي در استان از منظري به قطب سرب و روي در کشور
تبدیل شده است که علاوه بر اشتغال زایی بالایی که این صنعت در استان ایجاد کرده، سبب افزایش تجارت خارجی استان در این
حوزه شده است و نیز سرمایه گذاران و تجاري را نیز از خارج از استان جذب کرده و حال به اهرمی قوي در حوزه اقتصاد و اشتغال



 
استان مبدل شده است. 

زنجان امروز به لطف ذخایر معدنی سرب و روي توانسته به اقتصاد خود سر و سامانی دهد، اما این نعمت براي اقتصاد زنجان خالی از
هزینه هم نبوده است. تهدیدات زیست محیطی و تبدیل شدن زنجان به اقتصاد تک محصولی بدون توسعه مناسب در سایر بخش هاي

 
صنعتی و وابستگی به بخش معدن آسیب هاي بالقوه و بالفعل اقتصاد زنجان از دارا بودن این نعمت بوده است. 

فعالیت هاي وابسته به صنعت سرب و روي چه از بخش معدن و معدن کاري گرفته تا فرآوري، واردات و صادرات ماده اولیه و محصول
نهایی که شمش است، سبب سرمایه گذاري هاي بسیاري چه در سطح خرد و چه در سطح کلان در استان شده که این سرمایه
گذاري ها اشتغال را به همراه دارد و استان می تواند با برنامه ریزي در مسیر توسعه این بخش آن هم به صورت اصولی و با رعایت
مسائل زیست محیطی تا زمانی که بازارهاي جهانی کششی براي این کالاهاي مهم و استراتژیک استان را داشته باشد، فلز روي را به

روي خوش اقتصاد استان تبدیل کنند.



منطقه آزاد انزلی به مرکز علمی و دانش شهر کشور تبدیل می شود

منبع: اخبار رشتشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/06/25

جلسه شوراي آموزش و پرورش منطقه آزاد انزلی با ریاست
دکتر محمدولی روزبهان،رییس هیأت مدیره و مدیرعامل
سازمان و حضور محمد رحمتی مدیرکل آموزش و پرورش
استان گیلان،حجت الاسلام سید عبدالجواد شمس الدین
امام جمعه شهرستان بندر انزلی،معاونین ومدیران سازمان و

 
آموزش و پرورش استان برگزار شد. 

به گزارش پایگاه خبري رشت پرس، رییس هیأت مدیره و
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی شرایط خاص ناشی از همه گیري بیماري کرونا را فرصتی جهت بهره برداري نظام آموزش و
پرورش کشور جهت توسعه آموزش مجازي ارزیابی کرد و با ارائه تحلیلی از ظرفیت ها و چالش هاي پیش روي بهره مندي دانش
آموزان از فضاي مجازي اظهار داشت: باید با تولید محتواهاي جذاب و مطلوب جامعه هدف در مسیر هدایت نسل آینده در مواجه با
اینترنت گام برداشت و با توجه به اهمیت موضوع، آمادگی خود را براي همکاري با آموزش و پرورش استان در این حوزه اعلام می

 
کنیم. 

وي با بیان اینکه راهبرد منطقه آزاد انزلی بر تبدیل شدن به الگوي همه جانبه در تمامی زمینه ها قرار دارد چراکه هر میزان در زمینه
هاي تجاري،سرمایه گذاري،زیرساختی به دنبال الگوسازي باشیم، باید این استراتژي در بخش هاي فرهنگی،آموزشی و علمی نیز به
صورت همزمان در دستور کار قرار دهیم، افزود: در همین راستا کشف،مدیریت و حمایت استعدادهاي هر یک از دانش آموزان سطح
محدوده منطقه را باید در اولویت کاري قرار داد و در این مسیر افق آینده پژوهانه پنج تا ده ساله آتی را در برنامه ریزي ها مورد توجه

 
قرار می دهیم. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی توافقات صورت گرفته با دانشگاه آزاد، سازمان آموزش فنی و حرفه اي و صندوق کارآفرینی امید
را در راستاي تحقق تبدیل شدن منطقه متبوع خود به مرکز علمی و دانش شهر کشور عنوان کرد و گفت: از افزایش همکاري هاي با
آموزش و پرورش استان در حوزه هاي مختلف استقبال می کنیم و باتوجه به زیرساخت هاي موجود و برنامه هاي انجام شده و در
حال پیگیري در خصوص تبدیل شدن به مرکز مبادلات کالایی کشورهاي حاشیه دریاي خزر و کریدور شمال-جوب و مزایاي قانونی

 
موجود، منطقه آزاد انزلی ظرفیت تأسیس هنرستانی با موضوع تولید و تجارت بین الملل را دارا می باشد. 

امام جمعه شهرستان بندر انزلی در این نشست با اشاره به اینکه رهبر معظم انقلاب در بیانات اخیر خود کادر آموزشی را افسران سپاه
پیشرفت و دانش تعبیر کردند، خواستار تمرکز بیشتر بر ظرفیت هاي الگویی منطقه آزاد انزلی با توجه به توانمندي ها و فرصت هاي
ملی و بین المللی آن شد و اضافه کرد: اجراي سند تحول بنیادین آموزش و پرورش در استان با محوریت این منطقه می تواند زمینه
اي براي الگوسازي براي سایر نقاط کشور باشد چرا که هیچ موضوع و عرصه فعالیتی در کشور مهمتر از تعلیم و تربیت نیست و براي



 
رسیدن به جامعه اي با شاخص هاي جمهوري اسلامی باید به این مهم به صورت ویژه توجه داشت. 

مدیرکل آموزش و پرورش استان گیلان با قدردانی از همراهی ها و مساعدت هاي سازمان منطقه آزاد انزلی با ارائه گزارشی از عملکرد
این اداره کل در دوران کرونا، اظهار داشت: به منظور توسعه همکاري ها؛ ایجاد پژوهش سراي دانش آموزي ویژه منطقه آزاد انزلی،
تأسیس مرکز مبادلات و تبادلات فرهنگی تطبیقی با کشورهاي حاشیه دریاي خزر، برقراري تورهاي آشنایی دانش آموزان گیلانی با

 
ظرفیت ها و حوزه هاي فعالیت منطقه و همکاري در طرح هاي پژوهش دانش آموزي را می توان مورد بررسی قرار داد. 

انتهاي پیام/083466



امکان محرومیت زدایی با تسهیلات اشتغال روستایی بانک توسعه تعاون

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/06/25

امکان محرومیت زدایی با تسهیلات اشتغال روستایی بانک توسعه
تعاون معاون امور استان ها و بازاریابی بانک توسعه تعاون پرداخت
تسهیلات اشتغال روستایی بانک توسعه تعاون را در رفع محرومیت از

 
مناطق روستایی تأثیرگذار دانست. 

نوآوران آنلاین- به گزارش روابط عمومی بانک توسعه تعلون، سعید
معادي معاون امور استان ها و بازاریابی بانک توسعه تعاون در جلسه

بررسی عملکرد برخی استان ها در اجراي طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري اظهار داشت: این طرح در راستاي مهم ترین
راهبردهاي اقتصادي و اجتماعی دولت طی سه سال اخیر به مرحله اجرا درآمده و منابع صندوق توسعه ملی از طریق چهار بانک و

 
موسسه مالی عامل جهت ایجاد اشتغال و رونق تولید در سراسر کشور به کارآفرینان و تعاونگران تخصیص یافته است. 

معادي افزود: بانک توسعه تعاون از امکان اجراي طرح اشتغال روستایی براي خدمت گزاري به ساکنین مناطق مختلف استفاده نموده
است و طرح هاي اقتصادي موردحمایت بانک با رویکرد کارآفرینی اجتماعی، موجبات کاهش محرومیت ها و افزایش امکانات رفاهی را

 
فراهم آورده است. 

وي با اشاره به اینکه ساماندهی این طرح، نیازمند ابلاغ آیین نامه هاي متعدد، بروزرسانی اطلاعات همکاران، تطبیق سامانه هاي
الکترونیک بانک با شرایط پرداخت تسهیلات، حجم بالاي بررسی پرونده ها، راهنمایی مشتریان، هماهنگی با دستگاه هاي بالادستی و
موازي و بسیاري دیگر از هماهنگی هاي اجرایی بوده است در ادامه افزود: بانک توسعه تعاون اهمیت ویژه اي براي اجراي صحیح و
هدفمند این طرح قائل بوده است و کارکنان بانک در صف و ستاد، با باور به آثار مثبت اجتماعی این طرح، فراتر از محاسبات مالی

 
متعارف، از امکان عاملیت بانک براي خدمت رسانی به عموم مردم در مناطق روستایی و سراسر کشور بهره جویی نموده است. 

معادي افزود: بانک توسعه تعاون با حضور در کارگروه هاي ملی و استانی در پی این بوده است تا با اتکا به دانش مالی و اقتصادي و
کشف مزیت هاي نسبی و استعدادهاي اقتصادي مناطق، تأثیرگذاري مثبت در تخصیص بهینه منابع و اثربخشی و کارآمدي طرح

 
داشته باشد. 

معادي همچنین خاطرنشان نمود: مراحل اجرایی این طرح به گونه اي ساماندهی شده است که با رعایت شفافیت و همچنین رعایت

 
قواعد بانکی، مالی و قانونی؛ شرایط براي پاسخگویی به موارد مطروحه احتمالی از سوي واحدهاي نظارتی فراهم باشد. 

همچنین محمدمهدي احمدي معاون حقوقی و نظارت بانک توسعه تعاون گفت: ارکان نظارتی بانک توسعه تعاون همکاري مناسبی با
دستگاه هاي نظارتی موجود در قواي سه گانه دارند و حداکثر مراقبت و دقت در اجراي صحیح طرح هاي ملی را مراعات نموده اند و



همچنین تدابیري به اجرا درآمده است که همکاران بانک با اطلاع یابی صحیح از فرآیندها و قواعد اجراي طرح ها، کلیه الزامات مورد

 
تأکید را لحاظ نموده و طرح هاي ملی با حداکثر تأثیرگذاري و اثربخشی به نتایج درخور دست پیدا نماید. 

گفتنی است در این جلسه حمیدرضا البرزي مدیر امور اعتباري و سرمایه گذاري، احمد محمدي مدیر امور استان ها و شعب، یوسف
احسانی رئیس اداره کل نظارت مطالب مهمی را در خصوص اجراي مرحله پنجم طرح اشتغال روستایی مطرح نمودند.



تلاش بانک توسعه تعاون در حداکثر سازي کارآمدي و اثربخشی تسهیلات

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/06/25

تلاش بانک توسعه تعاون در حداکثر سازي کارآمدي و اثربخشی
تسهیلات عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون در خصوص الزام این
بانک جهت حداکثر سازي کارآمدي و اثربخشی تسهیلات اشتغال

 
روستایی مطالبی را تبیین نمود. 

نوآوران آنلاین-به گزارش روابط عمومی بانک توسعه تعاون، سید باقر
فتاحی رئیس هیات مدیره بانک توسعه تعاون در جلسه بررسی

عملکرد استان ها در مرحله پنجم طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري اظهار داشت: این بانک طی مرحله اول تا چهارم طرح
مذکور، 25 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت نموده است و برنامه پرداخت تسهیلات به میزان 15 هزار میلیارد ریال تسهیلات در

 
مرحله پنجم طرح در حال اجرا می باشد. 

فتاحی افزود: مطابق بررسی هاي صورت پذیرفته در معاونت اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی؛ عملکرد بانک
توسعه تعاون در مصرف صحیح و به موقع منابع و اعطاي کارآمد تسهیلات در مرحله سرآمدي قرار داشته است به گونه اي که ایجاد

 
منافع اجتماعی طرح ها سهم بسیار مهم تري در مقایسه با ارزیابی معمول هزینه فایده طرح ها داشته است. 

وي بازگشت به موقع تسهیلات را در ادامه طرح بسیار مهم قلمداد نمود و افزود: دستگاه هاي بالادستی به عنوان سیاستگزار طرح؛

 
برنامه گسترده اي براي اجراي چندین باره این طرح از محل بازگشت اقساط تدارك دیده اند. 

رئیس هیات مدیره بانک توسعه تعاون به حضور بانک در سایر طرح هاي ملی به ویژه تسهیلات موضوع بند الف تبصره 18 قانون
بودجه، تسهیلات مقابله با کرونا، حمایت از تعاونی هاي مسکن کارگري و کارمندي اشاره نمود و گفت: حضور بانک در این طرح ها
موجب پدیدار شدن ظرفیت هایی در واحدهاي استانی بانک شده است که امکان هدایت مشتریان کارآفرین و تعاونگر را در استفاده از

 
این منابع فراهم نموده است. 

شایان ذکر است در این جلسه معادي معاون استان ها و بازاریابی، احمدي معاون حقوقی و نظارت و مدیران استانهاي قم، قزوین،

 
کهگیلویه و بویر احمد و خوزستان حضور داشتند. 

 
 -

 
 -

 
 -



 
 -
-



عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام آبادغرب بزودي آغاز می شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/06/25

فصل اقتصاد - کرمانشاه- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه، از محقق شدن یکی از آرزوهاي دیرینه
اقتصادي استان، یعنی آغاز عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام آبادغرب بزودي خبر داد.

فصل اقتصاد - کرمانشاه- معاون هماهنگی امور اقتصادي
استانداري کرمانشاه، از محقق شدن یکی از آرزوهاي
دیرینه اقتصادي استان، یعنی آغاز عملیات اجرایی

 
پتروشیمی اسلام آبادغرب بزودي خبر داد. 

به گزارش فصل اقتصاد، هدایت حاتمی روز سه شنبه در
کارگروه توسعه اشتغال و سرمایه گذاري بیان داشت: براي
آغاز پروژه پتروشیمی اسلام آبادغرب منتظر نشست رییس

 
جمهوري با وزیر نفت هستیم. 

 
او این پروژه را تحریک جدي اقتصاد کرمانشاه نامید که سال ها جزو آرزوهاي اقتصادي در استان بوده است. 

 
به گفته حاتمی، سرمایه گذاري ارزي این پروژه 620 میلیون دلار است. 

دیگر خبر خوش معاون اقتصادي استاندار کرمانشاه، تجهزیز کارگاه ساخت پروژه پتروپالایش با سرمایه گذاري سه تا چهار میلیارد دلار

 
بود. 

 
حاتمی تاکید کرد که اجراي این پروژه ها هم در زمان ساخت و هم بهره برداي تاثیر مهمی بر اقتصاد استان خواهد داشت. 

 
آغاز عملیات اجرایی ایجاد سه هزار هکتار باغستان در قصرشیرین دیگر خبر مهم اقتصادي حاتمی در این جلسه بود. 

او اما به پروژه هاي کوچکتري مانند احداث تله کابین و احداث شهرك ضایعات نیز اشاره کرد و گفت: این طرح ها نیز تاثیر بسزایی در

 
وضعیت اقتصادي کرمانشاه خواهد گذاشت. 

بهره برداري از پروژه بزرگ قوطی سازي زمزم ظرف 40 روز آینده و نیز آبی شدن 30 هزار هکتار از اراضی کشاورزي استان در آینده

 
نزدیک دیگر مواردي بود که حاتمی به آنها اشاره کرد. 

او در این جلسه از دستگاه هاي اجرایی خواست تا وقت سرمایه گذار و یا فعال اقتصادي را تلف نکنند و حداکثر ظرف مدت 14 روز به

 
استعلامات پاسخ مثبت یا منفی بدهند. 

 
حاتمی همچنین جدي گرفتن بهبود فضاي کسب و کار را مهم دانست و خواستار فعالیت بیشتر شوراي گفت و گو در این باره شد. 

معاون اقتصادي استاندار کرمانشاه در ادامه تاکید کرد: به تنهایی نمی توان موضوعات اقتصادي را پیش برد و و همه بخش ها هر کدام

 
تکه اي از توسعه اقتصادي هستند به عنوان مثال سرمایه گذاري باید با فرهنگ کارآفرینی و استفاده از بخش خصوصی همراه باشد. 

وي لازمه موفقیت در برنامه هاي اقتصادي را گام برداشتن در چارچوب دستورالعمل هاي هیات وزیران متناسب با نیازها و درجه

 
توسعه یافتگی استان دانست. 

 
در این جلسه موضوع 50 میلیارد تومان کمک هاي فنی اعتباري به منظور توسعه اشتغال در استان مطرح شد. 

 
این کمک ها براساس میزان جمعیت بیکار هر شهرستان بر اساس آخرین سرشماري سال 95 توزیع خواهد شد. 

سهم بخش صنعت و معدن از این پول، 28 میلیارد تومان، 12 میلیارد تومان بخش خصوصی، پنج میلیارد تومان بخش گردشگري و



 
فرهنگی و نیز پنج میلیارد تومان سهم سایر بخش ها خواهد بود. 

 
در این جلسه مدیرکل اقتصاد و دارایی استان نیز گزارشی از جذب سرمایه گذاري در سال 98 و نیز 6 ماهه اول سال 99 ارایه کرد. 

او مجموع درخواست هاي سرمایه گذاري در 6 ماهه دوم سال 98 که در سیستم پنجره واحد ثبت شده است را هزار و 300 مورد

 
اعلام کرد که 52 درصد آنها مورد پذیرش قرار گرفته است. 

 
امیر حمزه حیدریان، پیش بینی اشتغال این میزان سرمایه گذاري را 20 هزار شغل برآورد کرد. 

 
وي همچنین درخواست هاي سرمایه گذاري در 6 ماه اول امسال را هزار و 400 مورد با قابلیت ایجاد  19 هزار شغل اعلام کرد. 

 
حیدریان گفت: پس از بررسی 88 درصدي درخواست ها توسط دستگاه هاي اجرایی حدود 70 درصد مورد پذیرش قرار گرفته اند. 

مدیرکل اقتصاد و دارایی کرمانشاه در بخش دیگري از سخنانش به موضوع جذب سرمایه گذاري خارجی اشاره کرد و افزود: تولید پنل
هاي خورشیدي توسط یک شرکت آلمانی با سرمایه گذاري 350 میلیون یورویی و اشتغالزایی هزار و 300 نفر، فراوري سنگ آهن
توسط یک شرکت چینی با سرمایه گذاري 10 میلیون یورویی و اشتغالزایی 200 نفر ، پرواربندي گاوهاي شیري توسط یک سرمایه

 
گذار عراقی با سرمایه 2 میلیون یورویی از جمله درخواست هاي خارجی سرمایه گذاري در استان است. 

حیدریان در ادامه اشاره اي نیز به سرمایه گذار چینی براي احداث کارخانه چینی و سرامیک داشت و گفت: سرمایه گذاري این طرح
111 میلیون یورو بوده که 11 درصد نیز پیشرفت فیزیکی دارد اما ویروس کرونا باعث توقف طرح شده است و امیدواریم به زودي

شاهد فعالیت مجدد این گروه باشیم.



داروان کدام مسابقه تلویزیونی به کرونا مبتلا شده اند؟

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/06/25

خبر ابتلاي 2 داور یک مسابقه تلویزیونی در حالی در فضاي مجازي منتشر شد که برخی از کاربران تصور می کردند داروان
برنامه «عصر جدید» کرونا گرفته اند. اما این طور نبود و در حقیقت این داروان مسابقه تلویزیونی «میدون» بودند که به این

ببیماري دچار شدند.

به گزارش شهرآرانیوز، حجت االله ملکی و امیرشکوهی نیا 2 داور فصل دوم مسابقه تلویزیونی «میدون» هستند که پس از انجام

 
تست کرونا، معلوم شد که به کرونا مبتلا شده اند. 

جالب اینکه با انتشار خبر «داوران یک مسابقه تلویزیونی کرونا گرفتند» برنامه استعدادیابی «عصرجدید» در نظر برخی از کاربران آمد
و شایعاتی در این زمینه منتشر شد. اما این موضوع واقعیت نداشت و این 2 داور برنامه تلویزیونی «میدون» بودند که به کرونا مبتلا

 
شده بودند. 

این 2 مجري اکنون امکان حضور در چند قسمت پیش روي این رقابت کارآفرینی را نخواهند داشت. همچنین 2 داور به صورت

 
مجازي و آنلاین در قسمت هاي آتی مسابقه حضور خواهند داشت و شرایط جسمانی شان رو به رو بهبودي است. 

مسابقه تلویزیونی «میدون» درحالی به روال سابق به پخش خود ادامه خواهد داد که گفته می شود سرپرست داوران مسابقه تلویزیونی

 
«میدون» نیز به بیماري کرونا مبتلا شده است و در قرنطینه به سر می برد. 

مسابقه کارآفرینی «میدون» به تهیه کنندگی سید محمدحسین هاشمی گلپایگانی کاري از گروه اجتماعی شبکه سه سیماست که
پنجشنبه و جمعه شبهاي هر هفته بعد از اخبار شبانگاهی از این شبکه پخش می شود.



کارنامه 30 ماهه وام اشتغال روستایی/ بهره مندي 137 هزار طرح

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/06/25

فصل اقتصاد - آمار دو و نیم ساله طرح اشتغال روستایی و عشایري از محل تسهیلات صندوق توسعه ملی حاکی است حدود
137 هزار کسب و کار با پیش بینی اشتغالزایی براي حدود 253هزار نفر، از این وام بهره مند شده اند.

 
 

فصل اقتصاد - آمار دو و نیم ساله طرح اشتغال روستایی و عشایري از محل تسهیلات صندوق توسعه ملی حاکی است حدود 137

 
هزار کسب و کار با پیش بینی اشتغالزایی براي حدود 253هزار نفر، از این وام بهره مند شده اند. 

برنامه اشتغال روستایی و عشایري از سال 96 با مجوز از رهبري براي دریافت 1.5 میلیارد دلار از محل منابع صندوق توسعه ملی در
دستور کار قرار گرفت و این برنامه پس از ارائه لایحه از سوي دولت و تصویب در مجلس شوراي اسلامی از اواخر سال 96 با اولویت
پرداخت تسهیلات و تأمین سرمایه در گردش کسب و کارهاي موجود در مناطق مرزي، عشایري و روستایی و همچنین ایجاد مشاغل

 
جدید در این مناطق، رسماً عملیاتی شد. 

در قالب برنامه اشتغال روستایی علاوه بر اختصاص معادل ریالی 1.5 میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی، 4 مؤسسه عامل
کشاورزي، توسعه تعاون، صندوق کارآفرینی امید و پست بانک به عنوان مؤسسات عامل مجري این طرح مکلف شدند به تناسب منابع

 
تخصیصی از محل صندوق توسعه ملی، نسبت به تأمین منابع براي اجراي این برنامه اقدام کنند. 

بر اساس این گزارش، نرخ مصوب تسهیلات این طرح براي مناطق روستایی و عشایري مرزي 4 درصد، براي مناطق روستایی و
عشایري غیر مرزي 6 درصد و براي تأمین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي مستقر در نواحی صنعتی و شهرهاي زیر 10 هزار نفر

 
جمعیت معادل 10 درصد است. 

حداکثر مبلغ تسهیلات اشتغال روستایی، بسته به توجیه پذیري طرح تا سقف 150 میلیارد ریال است و بازپرداخت تسهیلات اشتغال
روستایی، به تشخیص مؤسسه عامل و حداکثر داراي دوره تنفس یک ساله است. ضمن آنکه هر واحد روستایی براي یک طرح فقط

 
یک بار می تواند از تسهیلات اشتغال روستایی استفاده کند. 

 
آخرین وضعیت طرح اشتغال روستایی و عشایري 

در این بین، آنطور که اطلاعات مرکز آمار و اظهارات مسئولان وزارت کار نشان می دهد، از زمان اجراي این طرح، سهم اشتغال

 
روستایی از کل سبد اشتغال کشور، از سه درصد به حدود 25 درصد افزایش پیدا کرده است. 

آخرین آمار مربوط به پرداخت تسهیلات طرح اشتغال روستایی و عشایري از ابتداي شروع طرح تا یازدهم مرداد ماه سال جاري به



 
شرح جدول زیر است. 

 
 

بر اساس جدول فوق، کارنامه اجراي برنامه اشتغال روستایی و عشایري طی 2.5 سال گذشته نشان می دهد که تاکنون بیش از 163
هزار طرح توجیهی کسب و کار از سوي متقاضیان به سامانه کارا (سامانه ثبت تقاضاي تسهیلات اشتغال) ارائه شده است که از این
میزان پس از بررسی طرح ها توسط کارگروه هاي ملی، استانی و همچنین بانک ها در نهایت تاکنون 138 هزار و 722 طرح به ارزش
حدود 12 هزار و 752 میلیارد تومان تأیید و مصوب شده است. از بین طرح هاي تأیید شده، تاکنون تسهیلات 137 هزار و 109 طرح

 
طی دو سال گذشته از سوي 4 مؤسسه عامل پرداخت شده است. 

بر اساس آنچه که صاحبان مشاغل در زمان ارائه طرح توجیهی خود ابراز کردند در مجموع این 137 هزار واحد کسب و کار مشمول
دریافت تسهیلات باید براي 225 هزار و 836 نفر اشتغالزایی کنند. البته با توجه به اینکه بسیاري از این کسب و کارها در مرحله رشد

 
و توسعه قرار دارند و پس از تکمیل ظرفیت و فعالیت با ظرفیت کامل به اشتغال تعهد شده خواهند رسید. 

در مجموع 137 هزار کسب و کار روستایی دریافت کننده تسهیلات اشتغال روستایی 12 هزار و 107 میلیارد تومان تسهیلات دریافت
کرده اند ؛ همچنین از مجموع اعتبارات ابلاغ شده به بانک هاي عامل تاکنون 90 درصد از این اعتبارات در قالب برنامه اشتغال

روستایی و عشایري به صاحبان مشاغل و کسب و کارهاي داراي طرح هاي توجیهی پرداخت شده است.



 تمدید مهلت ثبت نام در 11 کد رشته رشته کاردانی و کارشناسی علمی

کاربردي جهاد دانشگاهی ارومیه تا 27 شهریور

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/06/25

رئیس جهاد دانشگاهی آذربایجان غربی از تمدید مهلت ثبت نام در رشته هاي کاردانی و کارشناسی علمی کاربردي جهاد
دانشگاهی ارومیه تا 27 شهریور خبر داد.

رئیس جهاد دانشگاهی آذربایجان غربی خبر داد:  تمدید
مهلت ثبت نام در 11 کد رشته رشته کاردانی و کارشناسی
علمی کاربردي جهاد دانشگاهی ارومیه تا 27 شهریور
رئیس جهاد دانشگاهی آذربایجان غربی از تمدید مهلت
ثبت نام در رشته هاي کاردانی و کارشناسی علمی کاربردي

 
جهاد دانشگاهی ارومیه تا 27 شهریور خبر داد. 

به گزارش برنا آذربایجان غربی ، دکتر امین رستم زاده با
اشاره به اینکه پذیرش دانشجو بدون کنکور درمقاطع

کاردانی و کارشناسی مرکز آموزش عالی علمی کاربردي جهاد دانشگاهی ارومیه تا 27 شهریور تمدید شده است اظهار کرد: ثبت نام

 
مهر ماه این دانشگاه با 11 کد رشته در مقطع کاردانی و کارشناسی صورت می گیرد. 

وي اظهار کرد: مرکز آموزش عالی علمی کاربردي جهاد دانشگاهی ارومیه بدون کنکور و بدون پیش شرط مدرك پیش دانشگاهی در
رشته هاي کاردانی حقوق ثبتی، فناوري اطلاعات، تربیت مربی پیش دبستانی، حقوق خدمات قضایی، گیاهان دارویی معطر، گیاه
پزشکی، مددکاري اجتماعی گرایش مددکاري خانواده و کارشناسی حقوق ثبتی، حقوق اداري، مهندسی فناوري اطلاعات و تربیت

 
مربی پیش دبستانی دانشجو پذیرش می کند. 

وي اظهار کرد:جهاد دانشگاهی با بهره گیري از سامانه آنلاین آموزشی و اختصاصی امجد کلاس هاي درسی را با بهترین کیفیت

 
وبصورت دوطرفه برگزار خواهد کرد. 

وي اظهار کرد:به مناسبت چهلمین سالگرد تشکیل جهاد دانشگاهی و در راستاي تسهیل در ادامه تحصیل کارکنان دستگاههاي
اجرایی شرایط خاص و ویژه اي براي این قشر در نظر گرفته شده که از جمله میتوان به تخفیف 20 درصدي در شهریه ثابت کل دوره

 
تحصیلی کاردانی و کارشناسی ورودي هاي مهر ماه 99 اشاره کرد. 

دکتر رستم زاده اظهار کرد:از دیگر شرایط ویژه براي کارکنان دستگاههاي اجرایی میتوان به تشکیل کلاس ها خارج از وقت اداري
جهت سهولت شرکت در کلاس، تدوین برنامه کلاسی و درسی مجزا ویژه گروههاي 10 نفره کارکنان و امکان تقسیط شهریه اشاره

 
کرد. 



وي با اشاره به اینکه علاقمندان بصورت حضوري و اینترنتی می توانند در رشته هاي این مرکز ثبت نام کنند اظهار کرد:علاقمندان
جهت ثبت نام حضور می توانند به آدرس ارومیه، خیابان پاسداران،جنب مهمانسراي مروارید، فرهنگسراي جوان ارومیه مراجعه و یا

 
جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 33460031 و 33477333 تماس حاصل فرمایند. 

رئیس جهاد دانشگاهی آذربایجان غربی ادامه داد: زمان ثبت نام اینترنتی نیز در مقطع کاردانی از طریق سایت سنجش به نشانی

 
www.sanjesh.org صورت می گیرد. 

دکتر رستم زاده گفت: تسهیلات مختلفی از جمله معرفی مستقیم دانشجویان داراي ایده کار آفرینانه به مرکز رشد و منش
جهاددانشگاهی، اخذ تسهیلات وام شهریه صندوق رفاه براي هر ترم دانشجو، امکان تقسیط شهریه دانشجو، تشکیل کلاس ها خارج از
ساعت اداري جهت تسهیل حضور دانشجویان شاغل، تسهیل ارتباط دانشجویان با بازار کار از طریق دفاتر کارآفرینی و مراکز رشد به

 
دانشجویان این مرکز ارایه می شود. 

وي اظهار کرد: در این مرکز دروس نظري علاوه بر سر فصل هاي مصوب، به صورت علمی و متناسب با نیازهاي بازار کار به دانشجویان
ارایه می شود به طوري که دانشجویان مهارت هاي مورد نیاز عملی رشته تحصیلی خود را نیز فرا می گیرند تا مشکلی در ورود به بازار

 
کار نداشته باشند. 

رئیس جهاد دانشگاهی آذربایجان غربی در تشریح مزایاي این دانشگاه نسبت به سایر مراکز آموزش عالی مشابه گفت: دانشگاههاي
تحت نظر جهاد دانشگاهی بعنوان یکی از مراکز تحقیقاتی مورد شناخته شده فراملی سعی می کند بر اساس اخرین متدهاي کاربردي

آموزشی در راستاي اهداف علمی کاربردي برنامه ریزي آموزشی داشته باشد.



رشته مهندسی پزشکی از نگاه دانشجویان/ دانشجویانی که با ثبت 2 هسته

فناور به مرکز رشد رسیدند

منبع: آناشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/06/25

عضو انجمن علمی مهندسی پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد خمینی شهر عنوان کرد که این انجمن علاوه بر جذب 600
عضو فعال الگوي موفقی در ارتباط استادان و دانشجویان ارائه کرده است.

 
 

عضو انجمن علمی مهندسی پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد خمینی شهر عنوان کرد که این انجمن علاوه بر جذب 600 عضو فعال
الگوي موفقی در ارتباط استادان و دانشجویان ارائه کرده است. گروه استان هاي خبرگزاري آنا- حسین رحیمی؛ گروه مهندسی
پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد خمینی شهر از سال 1386 به عنوان نخستین واحد دانشگاهی در استان اصفهان جذب دانشجو

 
داشته است و فارغ التحصیلان این واحد دانشگاهی توانسته اند به خوبی در عرصه صنعت و مهندسی پزشکی سرآمد باشند. 

خبرنگار خبرگزاري آنا به همین مناسبت و با توجه به اهمیت رشته مهندسی پزشکی و فعالیت هاي انجمن علمی مهندسی پزشکی
دانشگاه آزاد اسلامی واحد خمینی شهر با محمد علی خاصی، تینا تحویلیان و ویدا تیموري سه دانشجو و عضو این انجمن گفتگو کرده

 
است که مشروح آن را می خوانیم. 

 
آنا: جناب علی خاصی لطفاً توضیح مختصري از ماهیت انجمن علمی ارائه فرمایید. 

علی خاصی: انجمن علمی یکی از تشکل هاي دانشجویی غیرسیاسی در هر واحد دانشگاهی است که اعضاي آن توسط دانشجویان
همان رشته انتخاب می شوند و هدف هر انجمنی کمک به دانشجویان در زمینه آشنایی با امور تحصیلی ازجمله ارائه یک سري
اطلاعات در مورد ماهیت رشته، انتخاب واحد، کمک به انتخاب گرایش، برگزاري رویدادها و کارگاه هاي متنوع و به طور کلی مسائل
مربوط به اموري بوده که هر دانشجویی ممکن است تا انتهاي تحصیل با آن مواجه شود. در واقع انجمن علمی علاوه بر ایجاد پل

 
ارتباطی بین دانشجویان و مجموعه دانشگاه به دنبال توانمندسازي و حرفه آموزي به دانشجویان است. 

 
آنا: به عنوان واسط استادان و دانشجویان ارتباط شما با مدیر و استادان گروه و دانشجویان به چه صورتی است؟ 

علی خاصی: همان طور که می دانید لازمه هر کار موفق، کار گروهی بر اساس اعتماد و مسئولیت پذیري متقابل بوده که با وجود



ظرفیت هاي فراوان بین دانشجویان رشته و دلسوزي هاي استادان این اعتماد و توجه از سمت مدیر گروه سیدایمان موسویان حس
شد و از همان ابتدا این اعتماد متقابل باعث توانمندشدن ما در امر یاري رسانی به دانشجویان در هر زمینه اي شد و رضایت و موفقیت

 
طرفین را در پی داشت. 

درباره ارتباط با دانشجویان، تیم قوي انجمن علمی با امکاناتی که در دانشکده فنی داشت، توانست نزدیک به 600 عضو فعال جذب
کند و با پاسخگو بودن این تیم در طول هفته در دفتر این انجمن و همین طور در فضاي مجازي به سؤالات و مشکلات دانشجویان در

 
مسائل مختلف به ویژه امتحانات، انتخاب واحد و انتخاب گرایش کمک کند. 

 
آنا: انجمن علمی مهندسی پزشکی واحد خمینی شهر تا الان چه فعالیت هایی را براي دانشجویان ترتیب داده است؟ 

علی خاصی: همان طور که گفته شد، انجمن علمی مهندسی پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد خمینی شهر با کمک استادان و
دانشجویان فعالیت هاي متنوعی در زمینه هاي گوناگون و بعضاً با همکاري نهادهاي مختلف دانشگاه انجام داده و کمتر فعالیتی بوده

 
که انجمن ها به ویژه انجمن مهندسی پزشکی در آن نقشی نداشته باشد. 

برگزاري بیش از هشت کارگاه آموزشی تعمیرات و راه اندازي تجهیزات مختلف پزشکی، سلسله کارگاه هاي نرم افزاري از قبیل
پروتئوس و متلب، بازدیدهاي علمی آموزشی از نمایشگاه هاي مختلف و معتبر استانی و کشوري مانند نمایشگاه بین المللی ایران هلث
98 در تهران، بازدیدهاي علمی از بیمارستان هاي مطرح شهر اصفهان براي آشنایی دانشجویان با محیط هاي درمانی و سلسله
بازدیدها از شهرك علمی تحقیقاتی و شرکت هاي دانش بنیان تراز اول مهندسی پزشکی براي اعضاي ممتاز انجمن ازجلمه فعالیت

 
هاي انجمن علمی این واحد دانشگاهی است. 

برگزاري کارگاه هاي آموزشی و مهارتی در مورد انتخاب گرایش، بازار کار و تحصیل خارج از کشور و دیگر فعالیت هاي دانشجویی
مانند برگزاري کلاس هاي رفع اشکال و یا تشکیل تیم تحریریه براي مجله علمی و جمع آوري کمک هاي نقدي براي سیل زدگان
شمال کشور از دانشجویان با همکاري هلال احمر و دفتر فرهنگ اسلامی دانشگاه از دیگر فعالیت هاي انجمن علمی این واحد

 
دانشگاهی است. 

 
آنا: اگر بخواهید از یک فعالیت ویژه انجمن علمی خودتان نام ببرید، به کدام مورد اشاره می کنید؟ 

علی خاصی: برگزاري رویداد بزرگ کارآفرینی هانا با همکاري مرکز رشد واحدهاي فناور واحد دانشگاهی خمینی شهر فعالیت ویژه این
انجمن علمی بوده که با ایجاد فضایی علمی و تقویت روحیه ایده پردازي بین دانشجویان، دو هسته فناور فعال که از خروجی هاي این
رویداد بودند، ثبت و در مرکز رشد دانشگاه مستقر شدند. استقبال بی نظیر دانشجویان و دانشگاه از این رویداد علمی، انجمن مهندسی
پزشکی را تشویق کرد تا با همکاري مجدد با مرکز رشد و انجمن مکانیک، رویداد بعدي هانا را نیز که با محور مهندسی مکانیک بود،

 
برگزار کند. 



 
 

 
آنا: خانم تحویلیان! لطفاً توضیحات مختصري درباره ماهیت رشته مهندسی پزشکی و گرایش هاي مختلف آن بفرمایید. 

تحویلیان: همان طور که می دانید رشته مهندسی پزشکی به دنبال ارتباطی بین علم مهندسی و علم پزشکی است که با استفاده از

 
این علوم می توان به پیشگیري و تشخیص و درمان در حیطه پزشکی کمک کرد. 

مهندسی پزشکی در دوره کارشناسی شامل چهار گرایش عمده بیوالکتریک، بیومکانیک، بیومواد و بالینی است. در بیوالکتریک، هدف
تربیت متخصصانی بوده که بتوانند از عهده تجهیز، نگهداري و طراحی دستگاه هاي پزشکی برآیند؛ اما در تعریفی کوتاه، بیوالکتریک را

 
می توان علم استفاده از اصول الکتریکی، مغناطیسی و الکترومغناطیسی در حوزه پزشکی دانست. 

در گرایش بیومواد، استفاده از مواد مختلف از قبیل پلیمرها، سرامیک ها، کامپوزیت ها و مواد فلزي در بدن انسان و در تجهیزات
پزشکی مورد مطالعه قرارمی گیرد و نیازمند انتخاب، ساخت و آزمایش مواد است که لازمه آن درك و فهم درست از شیمی و فیزیک

 
مواد و شناخت محیط بیولوژیک بدن است. 

در گرایش بیومکانیک، تمرکز روي دروس فیزیک و مکانیک کلاسیک سیالات و جامدات بوده و هدف این گرایش تحلیل هاي حرکتی

 
اندام ها و کاربرد رباتیک در طراحی و تولید وسایل تشخیصی و درمانی است. 

در نهایت دانشجویان گرایش بالینی نیز مسئولیت پیاده سازي تکنولوژي پزشکی و بهینه سازي خدمات بهداشتی و درمانی دارند. نقش
مهندسی پزشکی بالینی شامل آموزش و نظارت تکنسین تجهیزات پزشکی، همکاري با قانون گذاران و بازرسان بیمارستان هاي دولتی

 
و دادن مشاوره فنی براي دیگر کارکنان بیمارستان مانند پزشکان، مدیران و سایر افراد مرتبط است. 

آنا: دروس این رشته مناسب چه گروهی از داوطلبان ورود به دانشگاه است و با توجه به اینکه در رشته مهندسی پزشکی، دختران

 
جمعیت آماري بالایی دارند، آیا این رشته را مناسب آنان می دانید؟ 

تحویلیان: بله، علاقه داشتن و لذت بردن در فرآیند کاري که انجام می دهیم، تفاوتی در نوع جنسیت ایجاد نمی کند؛ بنابراین هر
کسی که خستگی هاي مسیر را براي رسیدن به رؤیاهاي خود می پذیرد و جسورانه قدم برمی دارد در هر زمینه اي موفق خواهد
شد.این رشته براي کسانی که داراي قدرت طراحی، تحلیل مسائل درسی، آمادگی لازم براي رویارویی با مسائل بیمارستانی، ذهنی

 
خلاق و مهارت انجام کار تیمی را داشته باشند، مناسب است. 



 
آنا: بهتر است چه مهارت هایی را در طول دوران تحصیل فرابگیریم؟ 

تحویلیان: یکی از موارد مهم تسلط به زبان انگلیسی است؛ چراکه به دلیل نوپابودن رشته مهندسی پزشکی بسیاري از کتب داراي
ترجمه نبوده و باید به زبان انگلیسی مطالعه شود و یا حتی خواندن سرویس منوال و یوزر منوال دستگاه ها نیز نیاز به داشتن سطح
زبان انگلیسی در سطح خوب است. از موارد دیگر که کمک خوبی به پیشرفت در این رشته می کند، می توان یادگیري زبان هاي

 
برنامه نویسی و نرم افزارهایی مانند متلب، پایتون و .... را نام برد. 

 
 

 
آنا: به نظر شما داوطلبان رشته هاي علوم تجربی می توانند در رشته مهندسی پزشکی موفق باشند؟ 

تحویلیان: بله، تقریباً قسمت عمده اي از دانشجویان رشته مهندسی پزشکی داراي دیپلم تجربی هستند. این دانشجویان به دلیل
خواندن درس زیست شناسی در دوران دبیرستان در گذراندن دروس آناتومی و فیزیولوژي و فیزیک پزشکی، پدیده هاي الکتریکی و
نظایر آن به دلیل داشتن آشنایی هاي لازم مشکلی نخواهند داشت؛ اما در مورد دروس فیزیک و ریاضی در صورت داشتن پایه ضعیف

 
باید آن را تقویت کرد؛ چراکه پایه تعدادي از دروس تخصصی است. 

 
آنا: خانم تیموري! به نظر شما به طور کلی زمینه هاي فعالیت در رشته مهندسی پزشکی چگونه است؟ 

تیموري: در رشته مهندسی پزشکی شاخه هاي متفاوتی براي فعالیت وجود دارد و به دو دسته شناخته شده معروف هستند. دسته
نخست در زمینه بهره برداري، تعمیر، پشتیبانی، مشاوره خرید، نگهداري و کالیبراسیون تجهیزات پزشکی قرارمی گیرد که ابتدا نیاز به
دانش پایه اي پزشکی و الکترونیک یا مکانیک است و آشنایی با قطعات الکترونیکی و قطعات به کار رفته در درون تجهیزات پزشکی،

 
شناخت نقاط ضعف و قوت کار هر دستگاه و به طور کلی آشنایی کامل با تجهیزات پزشکی است. 

دومین دسته می تواند دربرگیرنده دسته نخست باشد؛ اما در مراحل بالاتر دانشجویان با استفاده از دانش کسب کرده می توانند باعث

 
بهبود عملکرد تجهیزات شده و یا حتی دست به ساخت و طراحی دستگاه و تجهیزات جدید بزنند. 

دانشجوي محقق، خلاق و با مطالعه بالا که تجربه خوبی هم در کار با دستگاه هاي پزشکی داشته باشد، می تواند در این زمینه فعال

 
باشد که کار خیلی بزرگی بوده؛ اما قابل انجام است. 

آنا: بیشتر در مورد شاخه هاي عملی و ساخت و تولید در رشته مهندسی پزشکی صحبت شد آیا شاخه هاي دیگري هم وجود دارد؟ 



تیموري: مورد دیگر فعالیت در حوزه نرم افزاري و برنامه نویسی است از نرم افزارها و زبان هاي برنامه نویسی مطرح می توان به نرم
افزار MATLAB و زبان برنامه نویسی Python اشاره کرد و به دانشجویان این رشته توصیه می شود که آشنایی لازم با این نرم
افزارها را داشته باشند چه در زمینه تحقیقاتی و چه در دوران کارشناسی و چه مقاطع بالاتر، کاربرد دارد. بخش دیگر از این قسمت
می تواند پردازش سیگنال باشد که با کمک الگوریتم هاي خاص به تشخیص و درمان بیماري ها، هوش مصنوعی و دانش هاي جدید

 
دیگر کمک می کند. 

 
 

 
آنا: آینده این رشته براي خانم ها را چطور ارزیابی می کنید و آیا خانم ها در فعالیت هاي انجمن حضور فعال دارند؟ 

تیموري: براي موفقیت در این رشته و بازار کار به هیچ عنوان جنسیت مطرح نیست؛ اما این نکته را باید گفت که به طور میانگین
بیش از 70 درصد شرکت کنندگان در فعالیت هاي انجمن دختران بوده به طوري که براي ثبت نام کارگاه یا بازدیدهاي ما با نزدیک
به 150 نفر آن دختران هستند. پس خانواده ها به هیچ عنوان نباید نگران این موضوع باشند که در این رشته ممکن است حق

 
دختران ضایع شود و یا اجازه پیشرفت و رشد به آنان داده نشود. 

 
آنا: در بخشی از صحبت ها به نشریه علمی هم اشاره کردید، کمی بیشتر درباره این موضوع توضیح دهید. 

تیموري: با توجه به اینکه اسم کامل انجمن ما، انجمن علمی، هنري، ادبی مهندسی پزشکی است، بنا به درخواست بچه ها به این
موضوع ورود کردیم که البته توانستیم در مدت کوتاهی تیمی 20 نفره با عنوان تحریریه نشریه گردهم آوریم که از نویسندگان،
مترجمان و گرافیست هاي خوبی که همگی از دانشجویان همین رشته هستند، تشکیل شده و اکنون نیز در حال طی مراحل پیش

 
تولید و کسب مجوزهاي لازم هستیم. 

آنا: برگردیم و سؤالات پایانی و جمع بندي را از زبان آقاي علی خاصی داشته باشیم. به عنوان سؤال آخر در این ایام که تمام کشور با

 
ویروس منحوس کرونا در حال دست وپنجه نرم کردن است چه تغییراتی در فعالیت هاي انجمن اتفاق افتاده است؟ 

علی خاصی: همان طور که می دانید با شیوع ویروس کرونا در کشور و تصمیم وزارتخانه هاي بهداشت و علوم همه واحدهاي
دانشگاهی ملزم به ارائه آموزش مجازي شدند؛ اما در این شرایط که تصور می شد ممکن است فعالیت هاي انجمن نیز تحت الشعاع
قرار گیرد، انجمن با همکاري دانشگاه موفق به برگزاري کارگاه هاي آموزشی مجازي شد؛ البته در این مدت ارتباط ما نیز با دانشجویان
از طریق فضاي مجازي پیشرفت چشم گیري داشته و مانند گذشته در حال ارائه خدماتی مانند مشاوره در مورد مسائل انتخاب رشته



 
گرایش، آموزش و ... هستیم. 

 
آنا: و سخن پایانی 

علی خاصی: همان طور که می دانید واحد دانشگاهی خمینی شهر به عنوان دانشگاه مخترعان و مبتکران جوان شناخته می شود و
سال هاي گذشته نیز اختراعات مهمی در حوزه مهندسی پزشکی در این دانشگاه ثبت کرده ایم و با توجه به اینکه امسال در رتبه
بندي علمی بین همه واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی، این واحد دانشگاهی بالاتر از واحد دانشگاهی علوم تحقیقات تهران موفق به

 
کسب رتبه نخست شد، این موضوع نشان دهنده توان بالاي علمی و فنی استادان و محیط خوب آموزشی است. 

این نوید را به دانشجویان جدید بدهم که با توجه به خریدهاي جدید تجهیزات براي کارگاه هاي تخصصی مهندسی پزشکی دانشگاه،
شاهد رشد بیشتر دانشجویان خواهیم بود. انجمن علمی و گروه مهندسی پزشکی با کمک مرکز رشد دانشگاه و دیگر قسمت هاي
دانشگاه در سال جدید تحصیلی نیز همچنان با قدرت برنامه هاي خود را براي ارتقاي سطح علمی و فنی دانشجویان اجرا خواهند کرد.

انتهاي پیام/4121/4062/



پس انداز خانوارهاي ایرانی کجا سرمایه گذاري می شود؟

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/06/25

مرکز افکارسنجی دانشجویان ایران (ایسپا) در نظرسنجی اي از افراد پرسیده پس انداز خود را در کدام بازارها سرمایه گذاري می
کنند؟ بر اساس نتایج این گزارش، اولین بازار جذاب براي پس انداز افراد، همچنان بازار زمین و مسکن است. 17 درصد افراد گفته اند
پس انداز خود را در بازار زمین و مسکن سرمایه گذاري می کنند. 16/5 درصد سرمایه خود را در زمینه اشتغالزایی و کارآفرینی
سرمایه گذاري می کنند. بورس سومین بازار جذاب براي سرمایه گذاري است. یعنی 9/2 درصد پاسخگویان گفته اند در بورس سرمایه
گذاري می کنند و 8/1درصد سرمایه خود را در بانک پس انداز می کنند. 5/8 درصد گفته اند طلا و سکه و 1/6درصد نیز دلار و ارز

 
خریداري می کنند. 

نکته قابل توجه در مقایسه مدیریت پس انداز کل جمعیت در مرداد 1399 با خرداد 1398 کاهش قابل توجه میزان تمایل به پس
انداز در بانک و افزایش تمایل به سرمایه گذاري در بازار بورس است. در خرداد گذشته، 24/8 درصد مردم گفته اند ترجیح می دهند
پس اندازشان را در بانک ها سپرده گذاري کنند. تمایل به سرمایه گذاري در طلا و سکه نیز در مقایسه با سال گذشته حدود 4 درصد

 
کاهش داشته است. 

در این نظر سنجی، 39/1 درصد مردم اعلام کرده اند هیچ پس اندازي ندارند. این رقم در حالی است که این میزان نیز نسبت به سال
گذشته 5 درصد افزایش داشته است.



زنگنه: اتاق تاریک در نفت نداریم

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/06/25

وزیر نفت با اشاره به اینکه در نفت اتاق تاریک نداریم و اتاق تاریک براي دشمنان است، گفت: اعلام برنامه هاي دور زدن
تحریم، توضیح نقشه هاي عملیات در جنگ است.

منبع: ایرنا «بیژن زنگنه» امروز سه شنبه در جلسه علنی
مجلس با بیان اینکه وزارت نفت در راستاي اجراي سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی هشت محور اصلی را اجرا کرده گفت:
این هشت محور شامل افزایش ظرفیت تولید از میادین
مشترك نفت و گاز، دوري از خام فروشی و تکمیل زنجیره
ارزش در صنایع پالایشی و پتروشیمی، توسعه گازرسانی،
افزایش صادرات محصولات پتروشیمی و فرآورده هاي
نفتی، حمایت از ساخت داخل و شرکت هاي دانش بنیان،
جمع آوري گازهاي همراه نفت، ریل گذاري براي آینده

 
صنعت نفت و مقابله با تحریم ها بوده است. 

وي با اشاره به اینکه براي توسعه میادین مشترك، اولویت بندي انجام شد، افزود: به همه آنها پرداختیم و مهمترین میادین شامل

 
میادین غرب کارون و افزایش ظرفیت تولید از پارس جنوبی بود. 

به گفته زنگنه تولید از میادین غرب کارون از 7 هزار بشکه در روز در سال 92 به ظرفیت 400 هزار بشکه در روز رسیده است.

 
همچنین قراردادهاي نفتی براي میادین مشترك دیگر بسته شد. 

 
ایران در پارس جنوبی از قطر جلوتر است 

وي تاکید کرد: 17 فاز پارس جنوبی در دریا تمام شده و تنها یک پالایشگاه مانده که تاثیر زیادي در تولید ندارد و با این اقدامات

 
تمدن صنعتی در این منطقه تکمیل شده است. 

وزیر نفت افزود: تولید ایران از پارس جنوبی در سال 92 حدود 280 میلیون متر مکعب در روز بود که این عدد اکنون به 700 میلیون

 
متر مکعب رسیده است. اکنون تولید گاز ایران در پارس جنوبی از همسایه بیشتر است با اینکه حجم مخزن ما کمتر است. 

 
زنگنه گفت: ایران تا کنون 150 میلیارد دلار در پارس جنوبی سرمایه گذاري کرده است. 

وي ادامه داد: طرح هاي دیگري براي نگهداشت تولید از سال 97 آغاز شده و 23 قرارداد نیز به صورت اي پی سی به امضا رسیده
است که دو طرح آن توسط رئیس مجلس شوراي اسلامی، آغاز شد. 



زنگنه با بیان اینکه خط لوله گوره جاسک براي تنوع مبادي صادراتی در دستور کار قرار گرفت، گفت: خط لوله هزار کیلومتري آخر

 
امسال تمام می شود و یک میلیون نفت از گوره به جاسک منتقل و صادر خواهد شد. 

وي ادامه داد: گازرسانی صورت گرفته در کشور معادل 2.6 میلیون بشکه نفت است و اگر قرار بود این سوخت با فرآورده هاي نفتی
تامین شود، لازم بود تا معادل 10 پالایشگاه 260 هزار بشکه اي در کشور احداث می شد. اما این سوخت بدون آسیب به محیط

 
زیست تامین شد. 

به گفته وزیر نفت، صنعت گاز و صنعت پتروشیمی هر دو محصول جمهوري اسلامی هستند، زیرا اگرچه در پیش از انقلاب در بخش

 
نفت اقداماتی انجام شده بود اما صنایع گاز و پتروشیمی هر دو مولود جمهوري اسلامی هستند. 

 
افزایش 25 میلیون تنی ظرفیت تولید پتروشیمی در سال 99 

وي به جدایی از خام فروشی در صنایع نفت و گاز اشاره کرد و گفت: در پتروشیمی توانستیم تولید را از 56 میلیون تن در سال 92 به
66 میلیون تن در سال 98 برسانیم و امسال نیز با بهره برداري از 17 طرح دیگر پتروشیمی 25 میلیون تن به ظرفیت پتروشیمی

 
ایران افزوده می شود. 

زنگنه ادامه داد: تا پایان سال 1400 نیز ظرفیت تولید پتروشیمی ایران به 100 میلیون تن در سال با ارزش 25 میلیارد دلار می رسد.

وي با بیان اینکه با جهش سوم در سال 1404، ظرفیت تولید پتروشیمی به 133 میلیون تن و ارزش آن نیز به 37 میلیارد دلار

 
افزایش پیدا خواهد کرد، افزود: این موضوع مورد توجه مقام معظم رهبري است. 

وزیر نفت با اشاره به افزایش ظرفیت پالایشی کشور، گفت: ظرفیت پالایشی کشور که در سال 91 حدود 1.8 میلیون بشکه بود، اکنون
به 2.1 میلیون بشکه رسیده است، گفت: صادرات فرآورده هاي نفتی با توسعه پالایشگاه ها و همچنین بهبود گازرسانی در مقایسه با

 
سال 91، چهار برابر شده است. 

 
دوري از خام فروشی 

 
به گفته زنگنه، دوري از خام فروشی و دور زدن تحریم ها را توانستیم محقق کنیم. 

وي تاکید کرد: ظرفیت تولید بنزین ایران در سال 91، حدود 52 میلیون لیتر بوده که این عدد در سال 98 به 107 میلیون لیتر

 
افزایش پیدا کرده است. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه طرح هاي سیراف نیز در جریان است، ادامه داد: در طرح هاي نوسازي و بهسازي پالایشگاه هاي آبادان،

 
تبریز، بندرعباس، اصفهان و پالایشگاه اراك نیز در دستور کار است. همچنین قانون حمایت از پتروپالایشگاه ها نیز اجرایی شده است. 

وي افزود: دراجراي این قانون 20 طرح تعریف شده که شامل 5 پالایشگاه نفتی و 3 پالایشگاه میعانات گازي با ظرفیت 1.5 میلیون
بشکه است که با سرمایه گذاري 28 میلیارد دلاري محقق خواهد شد. طرح هاي دیگر نیز مربوط به بهسازي پالایشگاه ها است و 7



 
میلیارد دلار سرمایه گذاري براي آن در نظر گرفته شده است. 

زنگنه گفت: در صنایع پایین دستی پتروشیمی نیز 5.8 میلیارد دلار به پتروشیمی هاي پایین دستی از طریق بورس خوراك می دهیم.

 
براي توسعه این صنایع نیز حاضریم تامین لایسنس، تامین بازار و تضمین خوراك را انجام دهیم. 

به گفته وزیر نفت به دنبال آن هستیم تا صنایع پیشران پتروشیمی مجوز بگیرند و معافیت مالیاتی، تنفس خوراك و تسهیلات پلکانی

 
را در نظر گرفته ایم. 

وي با اشاره به اینکه در صنایع پالایشی 5 میلیارد دلار فرآورده به صنایع پایین دستی عرضه می شود، گفت: این خوراك شامل نفتا،

 
نفت سفید، لوبکات، وکیوم باتوم و ... می شود. 

زنگنه توسعه گازرسانی را ابتکار مشترك مجلس و دولت دانست و افزود: اکنون 83 درصد جمعیت روستایی و 99 درصد جمعیت

 
شهري و در مجموع 94 درصد جمعیت کشور به شبکه گاز متصل هستند. 

وي ادامه داد: تعداد روستاهاي گازرسانی شده از 14 هزار روستا در سال 92 به 31 هزار رسیده در شرایط فعلی رسیده است تا پوشش

 
گازرسانی را به 95 درصد برسانیم. همچنین سوخت مایع نیروگاه از 43 به 10 درصد رسید. 

 
ثبت رکورد صادرات 80 میلیون متر مکعب گاز در روز 

وزیر نفت تاکید کرد: صادرات گاز طبیعی در این مدت 2 برابر شده است. در مواردي مانند پاکستان مشکلات خارج از اراده ما بوده

 
است. رکورد صادرات گاز امسال عدد 80 میلیون متر مکعب در روز را نیز شکست. 

 
وي گفت: یکی از بزرگترین صادرکنندگان فرآورده هاي نفتی شدیم و اینکار از طریق بورس انجام می شود. 

 
به گفته زنگنه صادرات پتروشیمی با وجود تحریم نسبت به پارسال بیشتر است، هرچند که از نظر قیمت با افت همراه بوده است. 

زنگنه به موضوع جمع آوري گازهاي همراه نفت اشاره کرد، ادامه داد: طرح بیدبلند خلیج فارس بزرگترین طرح کشور براي جمع آوري

 
گازهاي همراه است . با هدف گذاري انجام شده، تا سال 1401 همه گازهاي همراه فرآورش و خوراك پتروشیمی ها خواهد بود. 

وي به تحریم هاي نفتی نیز اشاره کرد و افزود: تلاش زیادي براي دور زدن تحریم ها براي صادرات نفت انجام شده است. از هر کسی

 
که امکان بوده از قرارگاه گرفته از نیروهاي امنیتی و مجلس کمک خواستیم تا براي صادرات نفت کمک کنند. 

وزیر نفت گفت: به دنبال راه هایی هستیم تا بتوانیم راه هاي جدید براي صادرات مویرگی پیدا کنیم. اکنون درگیر جنگ نابرابر و

 
تجاوزگرانه علیه ملت ایران هستیم و انتظار داریم متناسب با این شرایط با ما برخورد شود. 

 
مجوزهاي تولید متانول قابل ابطال نبود 

وي با بیان اینکه نفت از موتورهاي محرك صنعت و پیمانکاري در کشور است، تاکید کرد: با تحرك در صنعت نفت، اشتغال در



 
پیمانکاران ایجاد می شود البته منابع ما براي حرکت توسعه اي کفاف نمی دهد. 

زنگنه افزود: 4 سند براي ریل گذاري تا سال 1420 آماده کرده ایم که شامل سند سوخت حمل و نقل کشور، تراز مصرف و تولید گاز،

 
سند تولید نفت و سند تولید محصولات پتروشیمی است. 

وي در پاسخ به انتقاد از حجم بالاي تولید متانول در کشور، گفت: عمده مجوزهاي متانول در دولت هاي نهم و دهم صادر شده بود و

 
امکان ابطال آنها وجود نداشت. با این حال از این طرح ها حمایت نکردیم و در نوبت دریافت وام از صندوق توسعه ملی قرار نداشتند. 

وزیر نفت با تاکید بر اینکه متانول می تواند به پروپیلن تبدیل شود ، ادامه داد: رسیدن به پروپیلن شبیه دستیابی به معدن طلا است

 
زیرا در پایین دست آن دریایی از فرصت هاي شغلی و مصنوعات وجود دارد. 

وي افزود: حدود 4.5 میلیون تن متانول تولید شده در عسلویه به پروپیلن تبدیل خواهند شد. از 3 میلیون تن متانول یک میلیون تن
پروپیلن تبدیل می شود. پروپیلن تولید شده توسط خط لوله به شمال فارس و از آنجا از مسیرهاي مختلف به سایر نقاط کشور ارسال

 
خواهد شد. طرحی نیز در بندر امیرآباد با ظرفیت400 هزار تن پروپیلن در دست اقدام است. 

 
قرارداد فاز 11 را نظام جمهوري اسلامی امضا کرد 

زنگنه با تاکید بر اینکه قرارداد فاز 11 را نظام جمهوري اسلامی امضا کرد و امضاي همه را در این زمینه دارم، گفت: فاز اول فرزاد با

 
ارزش 2.2 مییلیارد دلار در آینده امضا خواهد شد. 

وي با بیان اینکه بر اساس برنامه ششم توسعه، 200 میلیارد دلار باید در نفت سرمایه گذاري انجام شود، ادامه داد: 120 میلیارد دلار

 
آن از منابع داخلی و 80 میلیارد دلار آن یز از منابع خارجی خواهد بود. 

وزیر نفت به قرارداد توسعه فاز 11 با توتال اشاره کرد و افزود: در آن قرارداد براي فشارافزایی تولید گاز در پارس جنوبی نیازمند
تکنولوژي بودیم و حتی چینی ها نیز این تکنولوژي را نداشتند. با بازگشت تحریم ها توتال و چینی ها از قرارداد خارج شدند و شرکت

 
پتروپارس بخش اول قرارداد را آغاز کرد. 

 
به گفته زنگنه در هر فاز پارس جنوبی باید 1 میلیارد دلار سرمایه گذاري براي جلوگیري از افت تولید هزینه شود. 

وي با تاکید بر اینکه مسئولیت اجتماعی نفت را خودمان راه انداختیم، گفت: کارهاي مهمی کردیم اما کافی نیست زیرا مشکل منابع

 
داریم. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه در مقابل ترکمنستان مقاومت کردیم، ادامه داد: ترکمنستان گاز را قطع کرد و ما حاضر نبودیم امتیاز جدید
بدهیم. بعد از آن به داوري مراجعه کرد و در جریان داوري نیز کمتر از طلب گذشته نصیبش شد. در این زمینه به جاي تنبیه باید

 
تشویق شویم. 

 
وي غفلت از بهینه سازي را به دلیل تخصیص منابع به یارانه ها عنوان کرد. 



زنگنه با اشاره به اینکه در صادرات گاز به عمان تمام اختیارات براي لوله گذاري در آب هاي عمیق را به قرارگاه سپردیم، افزود: در

 
کشور توانایی لوله گذاري در عمق هزار کیلومتر وجود ندارد. 

 
به گفته وزیر نفت، در وزارت نفت سی ان جی سوخت اصلی کشور است و اولویت دارد. 

 
وي با بیان اینکه جاسک هاب انرژي می شود، ادامه داد: ساخت پالایشگاه ها و پتروشیمی ها در این منطقه در دستور کار قرار دارد. 

 
آمادگی وزارت نفت براي تامین خوراك پالایشگاه هاي کوچک 

زنگنه بر تامین خوراك پالایشگاه هاي کوچک تاکید کرد و گفت: هر کسی که از ما نفت خام و میعانات می خواهد حاضریم به صورت

 
قرارداد مستقیم و یا در بورس آن را تحویل دهیم. 

 
وي تاکید کرد: امسال 7 میلیون تن فرآورده نفتی در بورس انرژي فروخته شده است. 

 
زنگنه ادامه داد: ما در کشور اتاق تاریک نداریم اما براي دشمنان این اتاق وجود دارد. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه گازرسانی با قدرت انجام می شود، گفت: طبق مصوبات شوراي اقتصاد هزینه هر انشعاب نباید بیشتر از 20

 
میلیون تومان شود اما در مناطقی این عدد تا 100 میلیون تومان نیز برآورد می شود. 

وي با تاکید بر اینکه همه تحریمند، پتروشیمی هم تحریم است، افزود: هر چه صادر می کنیم به اسم ایران نیست. البته توضیح برنامه

 
هاي دور زدن تحریم، توضیح نقشه هاي عملیات در زمان جنگ است و تنها می توانیم دستاوردها را مطرح کنیم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه سهمیه بندي بنزین را مگر من لغو کردم؟ گفت: تک نرخی شدن بنزین در سال 1394 تصمیم دولت بوده و
مجلس هم مخالفتی نداشته و افزایش مصرف هم ناشی از آن نبوده است



عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام آبادغرب بزودي آغاز می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/06/25

کرمانشاه- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه، از محقق شدن یکی از آرزوهاي دیرینه اقتصادي استان،
یعنی آغاز عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام آبادغرب بزودي خبر داد.

کرمانشاه- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري
کرمانشاه، از محقق شدن یکی از آرزوهاي دیرینه اقتصادي
استان، یعنی آغاز عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام

 
آبادغرب بزودي خبر داد. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، هدایت حاتمی روز سه شنبه در
کارگروه توسعه اشتغال و سرمایه گذاري بیان داشت: براي
آغاز پروژه پتروشیمی اسلام آبادغرب منتظر نشست رییس

 
جمهوري با وزیر نفت هستیم. 

 
او این پروژه را تحریک جدي اقتصاد کرمانشاه نامید که سال ها جزو آرزوهاي اقتصادي در استان بوده است. 

 
به گفته حاتمی، سرمایه گذاري ارزي این پروژه 620 میلیون دلار است. 

دیگر خبر خوش معاون اقتصادي استاندار کرمانشاه، تجهزیز کارگاه ساخت پروژه پتروپالایش با سرمایه گذاري سه تا چهار میلیارد دلار

 
بود. 

 
حاتمی تاکید کرد که اجراي این پروژه ها هم در زمان ساخت و هم بهره برداي تاثیر مهمی بر اقتصاد استان خواهد داشت. 

 
آغاز عملیات اجرایی ایجاد سه هزار هکتار باغستان در قصرشیرین دیگر خبر مهم اقتصادي حاتمی در این جلسه بود. 

او اما به پروژه هاي کوچکتري مانند احداث تله کابین و احداث شهرك ضایعات نیز اشاره کرد و گفت: این طرح ها نیز تاثیر بسزایی در

 
وضعیت اقتصادي کرمانشاه خواهد گذاشت. 

بهره برداري از پروژه بزرگ قوطی سازي زمزم ظرف 40 روز آینده و نیز آبی شدن 30 هزار هکتار از اراضی کشاورزي استان در آینده

 
نزدیک دیگر مواردي بود که حاتمی به آنها اشاره کرد. 

او در این جلسه از دستگاه هاي اجرایی خواست تا وقت سرمایه گذار و یا فعال اقتصادي را تلف نکنند و حداکثر ظرف مدت 14 روز به
استعلامات پاسخ مثبت یا منفی بدهند. 



 
حاتمی همچنین جدي گرفتن بهبود فضاي کسب و کار را مهم دانست و خواستار فعالیت بیشتر شوراي گفت و گو در این باره شد. 

معاون اقتصادي استاندار کرمانشاه در ادامه تاکید کرد: به تنهایی نمی توان موضوعات اقتصادي را پیش برد و و همه بخش ها هر کدام

 
تکه اي از توسعه اقتصادي هستند به عنوان مثال سرمایه گذاري باید با فرهنگ کارآفرینی و استفاده از بخش خصوصی همراه باشد. 

وي لازمه موفقیت در برنامه هاي اقتصادي را گام برداشتن در چارچوب دستورالعمل هاي هیات وزیران متناسب با نیازها و درجه

 
توسعه یافتگی استان دانست. 

 
در این جلسه موضوع 50 میلیارد تومان کمک هاي فنی اعتباري به منظور توسعه اشتغال در استان مطرح شد. 

 
این کمک ها براساس میزان جمعیت بیکار هر شهرستان بر اساس آخرین سرشماري سال 95 توزیع خواهد شد. 

سهم بخش صنعت و معدن از این پول، 28 میلیارد تومان، 12 میلیارد تومان بخش خصوصی، پنج میلیارد تومان بخش گردشگري و

 
فرهنگی و نیز پنج میلیارد تومان سهم سایر بخش ها خواهد بود. 

 
در این جلسه مدیرکل اقتصاد و دارایی استان نیز گزارشی از جذب سرمایه گذاري در سال 98 و نیز 6 ماهه اول سال 99 ارایه کرد. 

او مجموع درخواست هاي سرمایه گذاري در 6 ماهه دوم سال 98 که در سیستم پنجره واحد ثبت شده است را هزار و 300 مورد

 
اعلام کرد که 52 درصد آنها مورد پذیرش قرار گرفته است. 

 
امیر حمزه حیدریان، پیش بینی اشتغال این میزان سرمایه گذاري را 20 هزار شغل برآورد کرد. 

 
وي همچنین درخواست هاي سرمایه گذاري در 6 ماه اول امسال را هزار و 400 مورد با قابلیت ایجاد  19 هزار شغل اعلام کرد. 

 
حیدریان گفت: پس از بررسی 88 درصدي درخواست ها توسط دستگاه هاي اجرایی حدود 70 درصد مورد پذیرش قرار گرفته اند. 

مدیرکل اقتصاد و دارایی کرمانشاه در بخش دیگري از سخنانش به موضوع جذب سرمایه گذاري خارجی اشاره کرد و افزود: تولید پنل
هاي خورشیدي توسط یک شرکت آلمانی با سرمایه گذاري 350 میلیون یورویی و اشتغالزایی هزار و 300 نفر، فراوري سنگ آهن
توسط یک شرکت چینی با سرمایه گذاري 10 میلیون یورویی و اشتغالزایی 200 نفر ، پرواربندي گاوهاي شیري توسط یک سرمایه

 
گذار عراقی با سرمایه 2 میلیون یورویی از جمله درخواست هاي خارجی سرمایه گذاري در استان است. 

حیدریان در ادامه اشاره اي نیز به سرمایه گذار چینی براي احداث کارخانه چینی و سرامیک داشت و گفت: سرمایه گذاري این طرح
111 میلیون یورو بوده که 11 درصد نیز پیشرفت فیزیکی دارد اما ویروس کرونا باعث توقف طرح شده است و امیدواریم به زودي

 
شاهد فعالیت مجدد این گروه باشیم. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري کرمانشاه 



 
- وزارت امور اقتصاد و دارایی 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- اشتغال زایی 

- کرمانشاه



نماینده لارستان: معیشت کارگران حوزه نفت مورد توجه قرار گیرد

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/06/25

نماینده مردم لارستان در مجلس شوراي اسلامی بر ضرورت توجه به وضعیت معیشتی کارگران حوزه نفت تاکید کرد.

اقتصادگردان- حسین حسین زاده در جلسه علنی صبح امروز سه شنبه مجلس و در جریان ارائه گزارش عملکرد وزیر نفت اظهار
کرد: در بحث پتروپالایشگاهها و مینی ریفاینرها چه کارهایی شده؟ و در بحث تخصیص خوراك چه اقداماتی صورت گرفته است؟ در
بحث فشار افزایی یا کاهش فشار میادین پارس جنوبی چه اقداماتی انجام شده و چرا ایستگاه تقویت فشار میدان گازي هما راه نمی

 
افتد؟ در حالی که اگر این کار انجام نشود 5 تا 10 سال آینده باید 30 تا 50 میلیارد دلار هزینه کنیم. 

حسین زاده ادامه داد: ما با 15 کشور همسایه ایم، چرا در قرارداد ترکمنستان با عمان نتوانستیم سهممان را از این قرارداد بگیریم. در
خصوص صنایع پایین دستی که اشتغال و ارزش افزوده داریم چرا خط پروپولین سراسري عسلویه به مرودشت راه نمی افتد در حالی

 
که می تواند اشتغال زیادي ایجاد کند. 

حسین زاده با بیان این که در سال 2050 ، 50 درصد سوخت ال ان جی خواهد بود، بر ضرورت توجه به تنوع سوختی تاکید کرد و

 
گفت: ایجاد پنجره واحد فروش نفتی از دیگر مواردي است که باید مورد توجه قرار گیرد. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: ما از وزیر نفت می خواهیم به معیشت پرسنل نفتی توجه کند، کارگران مورد توجه قرار گیرند، متاسفانه
ساماندهی سال 97 ناقص بوده است. معوقات، درمان و بهداشت و صندوق بازنشستگی امور ایثارگران و وام مسکن باید مورد توجه قرار

گیرد.



بارداري دختر 14ساله براي فروش فرزند!

بارداري دختر 14ساله براي فروش فرزند!

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/06/25

گروه جامعه: عضو هیئت رئیسه شوراي اسلامی شهر مشهد گفت: افزایش فقر باعث شده دختر 14 ساله زباله گرد مجبور به بارداري
شود تا نوزادي را که به دنیا می آورد 20 تا 30 میلیون تومان براي تامین مخارج زندگی خود بفروشد.به گزارش ایمنا، شهناز رمارم با
بیان اینکه شوراي پنجم 35 میلیارد تومان براي ارتقاي زیرساخت هاي رعایت حق تقدم، بودجه تصویب کرده، اظهار کرد: به منظور
ارتقاي زیرساخت هاي رعایت حق تقدم در 60 تقاطع سطح شهر اصلاحاتی لحاظ شده اما روند اقدامات کند پیش می رود که شهردار
مشهد باید علت کندي اجراي آن را توضیح دهد.وي افزود: این حوزه تنها مربوط به شهرداري نیست و پلیس، آموزش و پرورش،
انجمن اولیا و مربیان و صداوسیما نیز باید پاي کار اصلاح ترافیکی شهر بیایند.عضو هیئت رئیسه شوراي اسلامی شهر مشهد با بیان
اینکه فقر چهره خود را در حاشیه شهر نشان داده و بروز آسیب ها همچنان درحال افزایش و رفتن به حوزه زنان و کودکان است،
تصریح کرد: آیا پرداختن به این موضوع در حوزه اختیارت شورا و شهرداري است؟ خیر؛ همه این موارد متولی دارد اما مدیریت شهري
مسئولیت اجتماعی خود می داند که در این زمینه نقش آفرینی کند و به معناي این نیست که دولتمردان دست روي دست
بگذارند.وي بازآفرینی محلات و کارآفرینی را دو هدف شوراي پنجم مشهد دانست و ادامه داد: تا کار و اشتغال ایجاد نشده و مردم
درآمد نداشته باشند با هزینه هاي روزافزون نمی توانند در نقاط برخوردار شهر ساکن شوند و به سمت حاشیه شهر می روند بدین
ترتیب هرچه به جمعیت حاشیه شهر افزوده شود، آسیب هاي اجتماعی نیز بیشتر می شود.رمارم گفت: شوراي شهر و شهرداري با
مصوبه رونق بخشی و سایر مصوبات به سراغ حل مشکل سرمایه گذاري رفت تا چرخ حوزه ساخت وساز و مسکن را به حرکت درآورد

 
اما به دلیل سیاست هاي دوگانه وزارت مسکن و شهر سازي به نتیجه نرسید. 

وي با بیان اینکه در یک نمونه از 400 فقره پرونده تشکیل شده در دفتر تسهیلگري طرق، حتی یک مورد نیز منجر به دریافت
تسهیلات نشده، افزود: مردم حاشیه نشین امکان استفاده از تسهیلات را ندارند چون معاونت مسکن و معاونت شهرسازي وزارتخانه
هرکدام یک سیاست اتخاذ کرده و این سیاست و عملکرد دوگانه باعث طولانی شدن روند صدور پروانه ساخت می شود.عضو هیئت
رئیسه شوراي اسلامی شهر مشهد با بیان اینکه روند ساخت و ساز بین شش ماه تا یک سال طول کشیده و این خواب سرمایه باعث
می شود ساخت در هر مترمربع پنج میلیون گران تر تمام شود، اظهار کرد: معاون مسکن وزارتخانه اعلام می کند که الگوي مسکن
درکلانشهرها به 25 مترمربع می رسد اما در مقابل ضوابط براي 100 مترمربع به بالا صادر می شود درحالی که 80 درصد زمین هاي
حاشیه شهر ریزدانه هستند و مردم ناچار به انجام تخلف در ساخت وساز می شوند؛ اگر واقعیات با این ضوابط تأمین نمی شود، چرا
ضوابط اصلاح نمی شود؟وي با اشاره به آسیب بیشتر قشر ضعیف جامعه از چرخه معیوب اقتصادي، افزود: گسترش حاشیه نشینی،
افزایش فقر، کودك کار و زباله گردي را به دنبال دارد که اکنون زباله گردي شامل حال زنان نیز می شود؛ افزایش فقر باعث شده
دختر 14 ساله زباله گرد مجبور به بارداري شود تا نوزادي را که به دنیا می آورد 20 تا 30 میلیون تومان و براي تأمین مخارج زندگی
خود بفروشد.رمارم تصریح کرد: اگر نمی توانیم سیاست هاي کلان را تغییر دهیم، می توانیم با مصوباتی در شوراي شهر برورکراسی
اداري را حذف کنیم تا در کنترل افزایش قیمت مسکن مؤثر باشد چون نباید تولیدکنندگان و سازندگان مسکن پله هاي ادارات این
شهر را بالا و پایین بروند و این هدررفت وقت به گران شدن مسکن بینجامد.وي ادامه داد: سازمان تأمین اجتماعی 15 درصد فیش



هاي صادره پروانه ها را دریافت می کند اما در زمان شیوع کرونا کارگران ساختمانی شاغل در حوزه ساخت و ساز از بیمه تأمین
اجتماعی برخوردار نشدند؛ پس چرا سازمان تأمین اجتماعی این پول را دریافت می کند؟



تحقق 62 درصدي اشتغال در همدان

منبع: همدان نیوزشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/06/25

فرماندار همدان از محقق شدن 62 درصد از سهمیه سالانه اشتغال این شهرستان خبر داد و گفت:

 
براي 3 هزار و 897 نفر شغل ایجاد شده و این تعداد از شمار بیکاران همدان کاسته شده است. 

به گزارش "همدان نیوز"، حسین افشاري در کارگروه امور اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري شهرستان اظهار داشت: 2 هزار و 276

 
نفر از این افراد زیر پوشش بیمه اجباري قرار گرفته اند.   

وي اضافه کرد: اشتغال یاد شده به کمک دستگاه هاي اجرایی و پرداخت تسهیلات بانکی در مناطق شهري و روستایی از ابتداي امسال

 
ایجاد و در سامانه مربوطه ثبت شده است.  

فرماندار همدان به تسریع در پرداخت تسهیلات اشتغالزایی دستگاه هاي حمایتی به متقاضیان تاکید کرد و گفت: این اعتبارات شناور

 
است و باید در جذب و پرداخت آن شتاب بیشتري شود.   

افشاري از معرفی 17 طرح با اعتبار 297 میلیارد تومان براي دریافت تسهیلات اشتغال روستایی به بانک هاي عامل خبر داد و افزود:

 
اجراي طرح هاي کوچک در روستاها علاوه بر ایجاد اشتغال موجب توسعه و جلوگیري از مهاجرت می شود.  

 
وي از همکاري بانکها در زمینه پرداخت تسهیلات اشتغال قدردانی و بر استمرار این تعامل و همکاري تاکید کرد.  

فرماندار همدان به شرایط جوي در نیمه دوم سال نیز اشاره کرد و گفت: طرح هاي عمرانی باید با شتاب بیشتري اجرا شود تا فصل

 
سرما مانع اتمام کار نشود.   

به گفته افشاري چند طرح سرمایه گذاري بزرگ با همکاري شوراي اسلامی شهر، شهرداري  و بخش خصوصی در حال اجرا است و
اداره هاي خدمات رسان آماده همکاري و ارائه خدمات در این زمینه هستند./ ایرنا



25 درصد اقتصاد ملی باید از طریق تعاونی ها محقق شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/06/25

 به گزارش خبرگزاري فارس از شهرستان قائم شهر، یحیی
یوسف پور صبح امروز در همایش تجلیل از تعاونی هاي برتر شهرستان با بیان اینکه نقش تعاونی ها در توسعه اقتصادى و اجتماعى
کشور بر کسی پوشیده نیست، گفت: این بخش مهم و مردمی در میدان کار و تولید و افزایش سطح درآمد و مشارکت اجتماعى در

 
جامعه مؤثر بوده است.   

وي افزود: تعاون که در دین مبین اسلام بر آن تاکید شده، همواره یادآور مشارکت و همکاري در کارهاي نیک و کمک به هم نوعان

 
است. 

 
 

یوسف پور خاطرنشان کرد: اشاعه فرهنگ مشارکت و حضور مردم در صحنه هاي مختلف اقتصادي و اجتماعی و مشارکت فکري و
مالی آن ها زمینه ساز توسعه و شکوفایی ظرفیت ها است و تعاونگران باید با باور به نقش و جایگاه خود در مسیر ایفاي رسالت خود

 
گام بردارند.   

فرماندار قائم شهر گفت: نقش آفرینی اتاق تعاون و جایگاه تسهیل گرایانه و هدایت گونه اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان در
رسیدگی به مشکلات تعاونی ها و کمک به رونق هرچه بیشتر این بخش قابل توجه بوده که در همین زمینه، 939 تعاونى در



شهرستان ثبت شده که 482 تعاونی فعالیت خوبی دارند که نشان دهنده رونق این بخش و کمک شایان تعاونی هاي قائم شهر به

 
اقتصاد شهرستان است. 

وي با اشاره به اینکه تا پایان برنامه ششم توسعه 25 درصد از اقتصاد ملی باید از طریق تعاونی ها محقق شود، تصریح کرد: تعاونی ها

 
با نقش موثر می توانند بسیاري از مشکلات اقتصادي جامعه را حل کنند. 

یوسف پور تاکید کرد: جایگاه و نقش واقعی تعاونی ها در توسعه اقتصادي با ارتقاي مسؤولیت پذیري اجتماعی، ضمن کاستن از حجم
بالاي مسؤولیت هاي دولت و تحقق اصل قانون اساسی، زمینه ورود نخبگان، صاحب نظران و متخصصان جدید به عرصه اقتصاد و

 
توسعه اشتغال را فراهم آورده و هم جواري تجربه، تخصص و جوان گرایی در این حوزه موفقیت هاي بزرگی را رقم می زند. 

 
به گزارش فارس، در پایان جلسه از تعاونی هاي برتر و نمونه شهرستان تجلیل شد. 

انتهاي پیام/3141/ع



هدف از بازآفرینی محلات ،ایجاد اشتغال و کار آفرینی است

هدف از بازآفرینی محلات ،ایجاد اشتغال و کار آفرینی است

منبع: روزنامه رویداد امروزشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/06/25

عضو هیات رئیسه شوراي اسلامی شهر مشهد، با اشاره به اقدامات انجام شده از سوي مدیریت شهري در حوزه کاهش آسیب
هاي اجتماعی گفت: اگر شوراي شهر و شهرداري، بخشی از مسئولیت آسیب هاي اجتماعی را متحمل می شود به این معنی

نیست که دولت و دولتمردان دست روي دست بگذارند.

عضو هیات رئیسه شوراي اسلامی شهر مشهد، با اشاره به
اقدامات انجام شده از سوي مدیریت شهري در حوزه کاهش

آسیب هاي اجتماعی گفت: اگر شوراي شهر و شهرداري، بخشی از مسئولیت آسیب هاي اجتماعی را متحمل می شود به این معنی

 
نیست که دولت و دولتمردان دست روي دست بگذارند. 

مشهد رویداد امروز -شهناز رمارم، در نطق پیش از دستور یکصد و پنجمین جلسه علنی شوراي اسلامی شهر مشهد اظهار کرد: شهر

 
مشهد سال ها در حوزه آسیب هاي اجتماعی رتبه هاي اول و دوم را در کشور کسب کرده است. 

وي با بیان اینکه هدف از بازآفرینی محلات هدف، ایجاد اشتغال و کار آفرینی است، افزود: تا اشتغال ایجاد نشود مردم نمی توانند
درآمد داشته باشند و با توجه به اینکه هزینه ها هر روز افزایش پیدا می کند، توانایی سکونت در نقاط برخوردار شهر را ندارند و ناچار

 
به حاشیه شهرها مهاجرت می کنند که این امر سبب افزایش آسیب هاي اجتماعی می شود. 

عضو هیات رئیسه شوراي اسلامی شهر مشهد بیان کرد: شوراي شهر و شهرداري ابتدا با مصوبه رونق بخشی و سایر مصوبات به سراغ
حل مشکل سرمایه گذاري برود، تا چرخ حوزه ساخت و ساز و مسکن را به حرکت درآورد زیرا رونق و تولید حوزه مسکن بخش

 
اعظمی از صنایع را به خدمت می گیرد. 

رمارم خاطرنشان کرد: سیاست هاي دوگانه در وزارت مسکن و شهر سازي، حوزه مسکن را دچار مشکلاتی می کند که نتیجه آن به

 
آسیب هاي اجتماعی در حاشیه شهر باز می گردد. 

وي با تاکید بر اینکه از 400 فقره پرونده که در دفتر تسهیگري طرق تشکیل شده است و به بنیاد مسکن معرفی شده است، حتی یک
مورد هم منجر به دریافت تسهیلات نشده است، اضافه کرد: اکنون شهرداري تلاش می کند تا با دفاتر تسهیلگري و بودجه اي که در
اختیار دارد معضل مسکن در حاشیه شهر را حل کند اما این قوانین و سیاست گذاري ها دست و پاگیر نه تنها سرپناهی براي مردم

 
ایجاد نکرده است، بلکه شهروندان مجبور هستند فرش زیر پاي خود را نیز بفروشند. 

عضو هیات رئیسه شوراي اسلامی شهر مشهد با اشاره به اینکه شایسته نیست که شهرداري به منبع درآمدي براي ادارات دیگري مانند
دارایی، اوقاف و آستان قدس و بیمه تامین اجتماعی تبدیل شود، تصریح کرد: سازمان تامین اجتماعی 15 درصد فیش هاي صادره
پروانه ها را دریافت می کند، اما دردوران کرونا شاهد بودیم که کارگران ساختمانی شاغل در حوزه ساخت و ساز از بیمه تامین
اجتماعی برخوردار نیستند، پس چرا این پول را دریافت می کنند؟ آیا تامین اجتماعی به این پول به عنوان منبع درآمد نگاه می کند

 
که این یک اجحاف در حق مردم است. 



رمارم گفت: 58 درصد تلفات ناشی از تصادفات شهر مشهد مربوط به عابران پیاده است، لذا در شوراي پنجم مصوبات و اقداماتی و

 
سیاست گذاري هایی در حوزه رعایت حق تقدم و افزایش ایمنی عابران پیاده انجام گرفته است. 

وي ادامه داد: این حوزه تنها مربوط به شهرداري نیست و پلیس، آموزش و پرورش، انجمن اولیا و مربیان و صدا و سیما نیز باید پاي
کار بیایند تا اصلاح کار ترافیکی در دستور کار قرار گیرد.



کمک براي بازگشت سرپرستان خانوار به حوزه اشتغال و کارآفرینی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/06/25

به گزارش خبرگزاري فارس از شیراز، محمد صادق کشفی
نژاد در نشستی که صبح امروز در محل بهزیستی فارس
برگزار شد، اظهار داشت: سازمان بهزیستی جهت حمایت از
افراد تحت پوشش خود در ایام کرونا به منظور تهیه لوازم
بهداشتی در چند نوبت به این افراد مساعدت پرداخت کرد.

وي در ادامه با اشاره به اینکه نباید فراموش کرد که این
رقم هاي پرداختی به هیچ وجه خسارت وارده بر این

 
خانوارها را جبران نخواهد کرد، افزود: در چنین شرایطی نیاز است تا این افراد را مجددا به حوزه اشتغال و کارآفرینی بازگردانیم. 

مدیر کل بهزیستی استان فارس در ادامه با اشاره به اینکه ایجاد اشتغال براي افراد و دریافت دستمزد و درآمد حاصل از اشتغال می
تواند براي اقشار و مددجویان بهزیستی رونق دوباره اي به زندگی این افراد ببخشد، گفت: پرداخت اعانه سبب می شود که افراد از

 
فعالیت بیفتند که متاسفانه این اتفاق مشکلاتی را هم براي مددجویان و دولت ایجاد کرده است. 

 
اشتغال 254 زن سرپرست خانوار از محل پرداخت تسهیلات 

معاونت هماهنگی موسسات غیر دولتی مشارکت هاي مردمی اشتغال و مسکن اداره کل بهزیستی فارس نیز گفت : درسال 98 تعداد
371 نفر از زنان سرپرست خانوار تحت حمایت این اداره کل از مشوق هاي بیمه اي معادل دو میلیارد و 777 میلیون و 960 هزارو

 
260 ریال (2.777.960.260 ریال) استفاده کردند.  

پریسا زارعی با بیان اینکه تعداد زنان سرپرست خانوار در سال جاري 605 نفر است، خاطر نشان کرد : از محل پرداختی 74 میلیارد و

 
610 میلیون ریال تسهیلات براي 254 زن سرپرست خانوار اشتغال ایجاد شده است. 

انتهاي پیام/ ن



برگزاري دومین همایش سراسري روز روستا در آذربایجان غربی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/06/25

به گزارش خبرگزاري فارس از ارومیه، 15 مهر ماه امسال،
دومین همایش سراسري روز روستا در آذربایجان غربی

 
برگزار می شود. 

صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر،
دومین مراسم گرامیداشت روز روستا را با هدف تقدیر از
سازمان هاي مردم نهاد و تسهیل گرانی که در حوزه

 
روستایی و عشایر فعالیت داشته اند، برگزار می کند. 

بازخوانی تجارب و طرح هاي اجرا شده سازمان هاي مردم نهاد و تسهیل گران حوزه هاي توانمندسازي، اشتغال، محیط زیست،
سلامت و حمایت اجتماعی از زنان و کودکان در جغرافیاي روستایی و عشایري کشور اختصاص دارد و استفاده از ظرفیت هاي این

 
افراد در گسترش رفاه و بیمه هاي اجتماعی در میان جوامع روستایی و عشایري، از دیگر اهداف برگزاري این رویداد است. 

دبیرخانه این جشنواره از علاقمندان خواست کرد گزارشی از طرح هاي اجرا شده خود در  این حوزه ها را به دبیرخانه جشنواره ارسال

 
کنند. 

انتهاي پیام/



اشتغال دو هزار نفر در طرح پرورش میگوي بندر چارك با حمایت دستگاه

قضایی

منبع: میزانشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/06/25

مشاور معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه در حاشیه بازدید از ابرپروژه تولید میگو در بندر چارك ابراز
امیدواري کرد با اشتغال حدود دو هزار نفر در این طرح، شاهد کاهش جرایم و آسیب ها در منطقه باشیم.

خبرگزاري میزان - مشاور معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه در حاشیه بازدید از ابرپروژه تولید میگو در بندر

 
چارك ابراز امیدواري کرد با اشتغال حدود دو هزار نفر در این طرح، شاهد کاهش جرایم و آسیب ها در منطقه باشیم. 

افتخاري با ارزشمند توصیف کردن سرمایه گذاري در چنین طرح هایی و حمایت از آن، بر کار اصولی و پیشگیري علمی تاکید و اظهار
کرد: قوه قضاییه در چند سال اخیر حمایت از بنگاه هاي اقتصادي که فعالیت سالم و شفافی دارند را در دستور کار قرار داده و از زمان
ریاست آیت االله رییسی در قوه قضاییه، با تاکید وي از تعطیلی بنگاه ها و بستن حساب ها و اقداماتی از این قبیل به طور جدي

 
جلوگیري و این نگاه باعث افزایش سرعت و میزان حمایت ها شده است. 

مشاور معاون اجتماعی و پیشیگري از وقوع جرم قوه قضاییه همچنین بیان کرد: امیدواریم این پروژه با حمایت هاي استاندار و رییس

 
کل دادگستري استان هرمزگان، زودتر به مرحله تولید برسد و شاهد ثمربخش بودن پروژه هایی مشابه این در استان باشیم. 

 
حمایت از سرمایه گذاري هاي مشروع، از برنامه هاي اساسی دستگاه قضایی است 

علی صالحی رییس کل دادگستري استان هرمزگان نیز گفت: حمایت از سرمایه گذاري هاي مشروع، از برنامه هاي اساسی دستگاه

 
قضایی است. 

رییس کل دادگستري استان هرمزگان نیز در این بازدید اظهارکرد: ستاد اقتصاد مقاومتی در دادگستري کل استان هرمزگان با دقت

 
فعالیت بنگاه ها و فعالان اقتصادي را رصد می کند و بازدید میدانی از این پروژه ها نیز به طور جدي در دستور کار قرار دارد. 

 
بیشتر بخوانید: 

حل مشکل 24 واحد تولیدي با ورود دستگاه قضایی استان آذربایجان شرقی انتهاي پیام/



جشنواره «دوویل» فرانسه برندگانش را شناخت

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/06/25

جشنواره فیلم هاي آمریکایی «دوویل» که هر سال در فرانسه برگزار می شود، با اهداي جوایز به برترین هاي این دوره به
کارش خاتمه داد.

جشنواره فیلم هاي آمریکایی «دوویل» که هر سال در فرانسه برگزار می شود، با اهداي جوایز به برترین هاي این دوره به کارش

 
خاتمه داد. 

به گزارش افکارنیوز، در چهل و ششمین دوره جشنواره فیلم
آمریکایی دوویل فیلم «آشیانه» به کارگردانی شان دارکین و با بازي
جود لاو و کري کان، به عنوان برنده بزرگ این جشنواره انتخاب شد
و جایزه بزرگ این رقابت را همراه جایزه بنیاد لویی رودرِر و جایزه

 
منتقدان به خانه برد. 

در این فیلم که نخستین بار در جشنواره فیلم ساندنس امسال و پیش
از شیوع کرونا به نمایش درآمد، لاو نقش کارآفرینی موفق را بازي می

کند که همراه همسر و فرزندانش از آمریکا به بریتانیا نقل مکان می کند. زندگی آن ها دچار مشکل شده و لاو سعی دارد از شرایط

 
زندگی لندن در دهه 80 به بهترین شکل ممکن استفاده کند. 

هیات داوران که ریاست آن بر عهده ونسا پارادایز بازیگر بود، جایزه داوران را به فیلم «اولین گاو» ساخته کلی رایکارد و «لورلی»

 
سابرینا دویل اهدا کرد. 

گروه داوران بخش مکاشفه نیز که ربکا زلوتوفسکی فیلمساز و سازنده «وحشی ها» ریاست آن را برعهده داشت جایزه کارگردانی را به

 
کیتی گرین براي «دستیار» اهدا کرد. 

جایزه تماشاگران شهر دوویل نیز به «عمو فرانک» ساخته آلن بال اهدا شد و جایزه دورنانو-والنتی 2020 هم به چارلین فاویه براي

 
«مسابقه سرعت» رسید. 

جایزه ویژه جشنواره چهل و ششم نیز به باربت شرودر فیلمساز کهنه کار که نامزدي اسکار را براي «بر عکس شانس» در کارنامه دارد

 
اختصاص یافت. 

این جشنواره امسال به یاد کرك داگلاس بازیگر نامدار هالیوودي که اوایل سال درگذشت برگزار شد و شماري از فیلم هاي مشهور وي
از جمله «اسپارتاکوس»، «هفت روز در ماه می» و «شور زندگی» به این مناسبت به نمایش درآمد. مستندهاي «کرك داگلاس»

ساخته هوبرت آتال و «کرك داگلاس، غیرقابل نامیدن» ساخته نامان راماچاندارن نیز به همین مناسبت روي پرده رفت. 



چهل و ششمین دوره جشنواره بین المللی فیلم آمریکایی دوویل با فیلم تحسین شده «میناري» ساخته لی ایزاك چونگ کارش را

 
شروع کرد و با نمایش فیلم فانتزي فرانسوي «چطور من یک ابرقهرمان شدم» ساخته داگلاس آتال به پایان رسید. 

این جشنواره با رعایت همه پروتکل هاي مقابله با کرونا از جمعه 4 سپتامبر تا یکشنبه 13 سپتامبر (14 تا 23 شهریور) برگزار شد.



ایده ها با تلاش همگانی به نتیجه می رسد

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/06/25

پیام سپاهان - آیین افتتاحیه نخستین دوره آموزش و ارتقاي توانمندي هاي برنامه ریزي و تسهیلگري براي توانمندسازي
توسعه کارآفرینی و کسب و کار اجتماعی که «ابتکار» خوانده می شود با حضور معاون وزیر کار و امور اجتماعی، شهردار

منطقه 8 و مدیران شهري پایتخت به میزبانی شهرداري این منطقه برگزار شد.

پیام سپاهان - آیین افتتاحیه نخستین دوره آموزش و
ارتقاي توانمندي هاي برنامه ریزي و تسهیلگري براي
توانمندسازي توسعه کارآفرینی و کسب و کار اجتماعی که
«ابتکار» خوانده می شود با حضور معاون وزیر کار و امور
اجتماعی، شهردار منطقه 8 و مدیران شهري پایتخت به

 
میزبانی شهرداري این منطقه برگزار شد. 

به گزارش شهر به نقل از روابط عمومی شهرداري منطقه
8، سید علی محمد موسوي معاون وزیر کار و امور

اجتماعی در این نشست، طرح بازآفرینی در شهرداري تهران را الگوي مناسب و موفقی خواند و گفت :بدون شک چنین طرح هایی می
تواند در دولت نیز مورد استفاده قرار گیرد. او افزود: «آماده هستیم تا از لحاظ فنی و مالی براي کارآفرینی در مناطق و محلات کمک

 
کنیم. 

 
خوش فکري راهکار موفقیت 

مهناز استقامتی، شهردار منطقه 8 ،خوش فکري را عامل موفقیت در برنامه ها دانست و گفت: ایده ها در اثر خوش فکري و با کمک و
تلاش همگانی به نتیجه مثبت می رسند.ضمن اینکه ایده هاي جذاب موجب رونق زندگی شهروندان شود و خوشبختانه در میان

 
کارآفرینان شاهد چنین ایده ها و تفکراتی هستیم. 

استقامتی همچنین انسجام در اهداف و برنامه ریزي براي بالاترین اهداف انسانی را نکته مثبت خواند و گفت: تفکرات سیستمی،
اقدامات انسانی و موضوعاتی که منابع انسانی را به سمتی می برند که در خلاقیت و کارآفرینی تاثیر گذار هستند از اهمیت برخوردار

 
است. 

او با اشاره به اقدامات منطقه در زمینه کارآفرینی در دوران کرونا نیز چنین توضیح داد و گفت:شهرداري این منطقه با تولید ماسک به
کمک خانواده هاي که بیکار شده بودند و زنان سرپرست خانوار توانست موفق عمل کند .همچنین بانک اطلاعاتی افرادنیازمند تهیه

 
شده است و به زنان سرپرست خانوار آموزش مجازي داده شده تا بتوانند معیشت خود را در این شرایط خاص تامین کنند. 

 
شهرداري باید نقش تسهیل گري خود را ایفا کند 

سیدمالک حسینی نیز گفت: هزاران مجموعه در کشور هستند که با مشکلات اقتصادي روبرو شده اند که این نشان می دهد، سیاست

 
ها باید در ایران تغییر کنند. 

او با تاکید بر اینکه ما متولی تغییر سیاست ها نیستیم، افزود :در شهرداري باید نقش تسهیل گري خود را ایفا کنیم و در غالب کارگاه
هاي کوچک و مشاغل خانگی تلاش داریم تا براي افراد بیشتري شغل ایجاد کنیم .همچنین در انتهاي این دوره نیز انتظار داریم که

 
همه به رهبران توسعه و تسهیل، کسب و کار محله محور در تهران تبدیل شوند. 

 
او تاکید کرد: اقدامات در حوزه کارآفرینی و داشتن شغل پایدار می تواند از آسیب ها جلوگیري کند و هزینه ها را کاهش دهد. 



مهدي شیرزاد سرپرست ستاد مدیریت محله نیز گفت: هدف ما این است که در کنار تسهیلگري، مهارت افزایی کنیم تا شهروندان

 
توانمندتري در هر حوزه داشته باشیم. 

زهرا بهروزآذر سرپرست اداره کل امور بانوان شهرداري تهران نیز با اشاره به مفهوم کارآفرینی گفت: کارآفرینی مجموعه اي از فعالیت
هاست که بر اساس خلاقیت، ریسک، مداومت و پیگیري تعریف شده و پیش می رود.هدف ما این است که بتوانیم با ایجاد زیرساخت

 
هاي مناسب در بهبود وضعیت معیشت مردم به خصوص در ایام شیوع ویروس کرونا سهیم باشیم. 

همچنین این نشست با حضور عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، سید مالک
حسینی مدیرعامل سازمان رفاه خدمات و مشارکت هاي اجتماعی، زهرا بهروزآذرمدیرکل امور بانوان شهرداري تهران، مهدي شیرزاد
مدیر ستاد راهبري مدیریت محله، کاوه حاجی علی اکبري مدیرعامل سازمان نوسازي شهر تهران، معاون اجتماعی و فرهنگی و
مدیران شهرداري منطقه 8و مدیران منتخب مراکز خدمات و رفاه اجتماعی مناطق22گانه شهرداري تهران، مدیران محله هاي منتخب

و برخی مسئولان دفاتر توسعه محلی شهر تهران برگزار شد.



نخستین بار در دانشگاه آزاد کشور بورسیه تحصیلی در استان مرکزي کلید

خورد

منبع: ایرناشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/06/25

اراك - ایرنا - رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي گفت: اعطاي بورسیه تحصیلی براي دانشجویان، نخستین بار در
دانشگاه آزاد کشور در مراکز آموزش اراك و ساوه در این استان کلید خورده است.

اراك - ایرنا - رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي
گفت: اعطاي بورسیه تحصیلی براي دانشجویان، نخستین
بار در دانشگاه آزاد کشور در مراکز آموزش اراك و ساوه در

 
این استان کلید خورده است. 

«حسین کلانتري» روز سه شنبه در جمع خبرنگاران در
اراك افزود: بورسیه تحصیلی این دانشگاه با برگزاري آزمون
از متقاضیان برگزار می شود که این آزمون داراي 60
سئوال شامل عمومی و استعداد درخشان و تخصصی در

 
رشته مورد امتحان است. 

وي بیان کرد: این بورسیه تنها براي مقطع کارشناسی است و علاقه مندان می توانند تا 10 مهرماه امسال در رشته هاي فعال

 
واحدهاي اراك و ساوه به جز حقوق، روانشنانسی، تربیت بدنی، حسابداري و مدیریت، ثبت نام کنند. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي ادامه داد: تاریخ برگزاري این آزمون، 11 مهرماه جاري است و مصاحبه علمی آن در روزهاي

 
13 و 14 مهرماه تعیین شده است. 

کلانتري اظهار داشت: اسامی نهایی پذیرفته شدگان در این بورسیه تحصیلی، 20 مهرماه امسال اعلام شده و ثبت نام از دانشجویان از

 
21 تا 25 مهرماه صورت می گیرد. 

وي تصریح کرد: هزینه تحصیلی پنج درصد از افرادي که بتوانند بالاترین امتیاز در این آزمون را کسب کنند به صورت رایگان است،
25 درصد از هزینه 20 درصد از پذیرفته شدگان و پنج درصد از هزینه 75 درصد از پذیرفته شدگان نیز از سوي دانشگاه پرداخت می

 
شود. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي اضافه کرد: هزینه در نظر گرفته شده براي بورسیه تحصیلی از درآمدهاي غیرشهریه اي

 
است و هیچ ارتباطی به منابع مالی شهریه ندارد. 

کلانتري گفت: بودجه امسال دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي 2 هزار و 980 میلیارد ریال است که حدود 2 برابر سال گذشته است
و یک هزار و 610 میلیارد ریال از این مبلغ درآمد شهریه اي بوده و یک هزار و 300 میلیارد ریال درآمد غیرشهریه اي در نظر گرفته



 
شده است. 

وي تصریح کرد: براي سال تحصیلی جدید 400 رشته جدید در دانشگاه آزاد اسلامی کشور اضافه شده که دانشگاه آزاد اسلامی استان

 
مرکزي 42 رشته از آن را ایجاد کرده است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي افزود: سه دانشکده موضوعی شامل هنر و معماري، کارآفرینی و فرهنگ، ارتباطات و مهارت
اجتماعی براي این دانشگاه تعریف شده که ایجاد 2 دانشکده هنر و معماري و کارآفرینی در فرایند تصویب است و به ودي دانشجو می
پذیرد و دانشکده فرهنگ، ارتباطات و مهارت اجتماعی امروز (سه شنبه) در هیات اندیشه تصویب و زودي براي تصویب به تهران

 
ارسال می شود. 

 
حدود 26 هزار دانشجو در 12 واحد دانشگاهی، چهار مرکز و سه واحد سماء تحصیل می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- اراك 

 
- استان مرکزي 

 
- دانشگاه آزاد اسلامی 

- بورسیه



بهزیستی فارس:اشتغال دوباره مددجویان آسیب دیده از کرونا نیازمند عزم

همگانی است

منبع: ایرناشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/06/25

شیراز- ایرنا- مدیرکل بهزیستی استان فارس گفت:کمک بهزیستی به تنهایی پاسخگوي خانوارهاي آسیب دیده از کرونا نیست
و نیازمند پویشی همگانی براي بازگشت سرپرستان خانوار آسیب دیده از این بیماري به اشتغال و کارآفرینی هستیم.

شیراز- ایرنا- مدیرکل بهزیستی استان فارس گفت:کمک
بهزیستی به تنهایی پاسخگوي خانوارهاي آسیب دیده از
کرونا نیست و نیازمند پویشی همگانی براي بازگشت
سرپرستان خانوار آسیب دیده از این بیماري به اشتغال و

 
کارآفرینی هستیم. 

محمدصادق کشفی نژاد سه شنبه 25 شهریورماه با بیان
این موضوع در جمع خبرنگاران اظهار کرد: سازمان
بهزیستی براي حمایت از افراد تحت پوشش در ایام کرونا
به منظور تهیه لوازم بهداشتی در چند نوبت به این افراد

 
مساعدت کرده است. 

وي اظهار داشت: رقم هاي پرداختی به هیچ وجه خسارت این خانوارها را جبران نخواهد کرد و در چنین شرایطی نیاز است همراه با

 
مساعدت هاي دولتی، نیکوکاران نیز براي بازگشت آنان به چرخه کار و اشتغال یاري رسانند. 

مدیرکل بهزیستی فارس افزود: ایجاد اشتغال براي مددجویان بهزیستی رونق بخش زندگی آنان است؛ اما پرداخت اعانه سبب می شود

 
افراد علاقه اي به فعالیت نداشته باشند و متاسفانه این اتفاق مشکلاتی را هم براي مددجویان و هم براي دولت ایجاد کرده است. 

 
اشتغال 254 زن سرپرست خانوار از محل پرداخت تسهیلات 

معاون هماهنگی موسسات غیردولتی بهزیستی فارس نیز در همین زمینه با اشاره به آمار اشتغال و مسکن بهزیستی ابراز کرد: درسال
98 تعداد 371 نفر از زنان سرپرست خانوار تحت حمایت این اداره کل از مشوق هاي بیمه اي معادل 2میلیارد و 778 میلیون ریال

 
استفاده کردند. 

پریسا زارعی تعداد زنان سرپرست خانوار را در سال جاري 605 نفر برشمرد و اظهار کرد: از محل تسهیلات پرداختی 74میلیارد و

 
610 میلیون ریال تسهیلات براي 254 زن سرپرست خانوار اشتغال ایجاد شده است. 

وي ادامه داد: بیش از 120هزار نفر معلول، 30هزار نفر زن سرپرست خانوار، مجموعا 150 هزار نفر در فارس تحت حمایت مستقیم
بهزیستی هستند که صرفا کمک ها و مستري سازمان نیاز آنان را برطرف نمی سازد و براي رفع نیازهاي آنان به کمک هاي نیکوکاران



 
نیازمندیم. 

معاون هماهنگی موسسات غیردولتی بهزیستی فارس با بیان اینکه این سازمان در مناسبت هاي مختلف پذیراي نذورات و کمک هاي

 
مردمی است، از شهروندان درخواست کرد براي ایجاد اشتغال در این حوزه به یاري محرومان بشتابند. 

زارعی افزود: بسیاري از اعضاي خانواده بهزیستی به دلیل همه گیري بیماري بیکار شده اند که از جمله آنان باید کارکنان و مربیان
مهد کودك ها و کارگاه ها اشاره کرد، این افراد در مضیقه معیشتی هستند و بهترین راهکار ایجاد زمینه اي براي اشتغال آنان است؛

 
چراکه کمک هاي مقطعی تمام مشکلات آن ها را حل نخواهد کرد. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- مستمري مددجویان 

 
- اشتغال زایی 

 
- کارآفرینی 

 
- شیراز 

 
- اداره کل بهزیستی استان فارس 

- فارس



صرفه جویی یک میلیاردي به ازاي اشتغال 100 معتاد بهبودیافته

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/06/25

سرپرست سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی با بیان اینکه اگر بتوانیم 100 معتاد را پس از بهبود یافتن به چرخه
اشتغال بازگردانیم سالانه یک میلیارد تومان صرفه جویی می شود، گفت: هزینه مستقیم نگهداري یک معتاد در گرمخانه هاي

شهرداري روزانه 30 تا 50 هزار تومان است.

سرویس جامعه جوان آنلاین: سید مالک حسینی در مراسم افتتاحیه دوره آموزش توسعه کارآفرینی و توانمندسازي براي ارتقاء
بهره وري و نهادینه شدن روش هاي اجتماع محور در توسعه کسب وکار هاي محلی اظهارداشت: عمده ترین مشکل در ایران موانع

 
شروع کسب وکار و نبود شرایط لازم براي پایداري فعالیت صاحبان کسب و کارهاست. 

وي با تاکید بر اینکه نگهداشت اجتماعی شهر به اندازه حوزه خدمات براي شهري مانند تهران لازم است، گفت: ایجاد و رونق کسب
وکار هاي خرد علاوه بر اینکه موجب استحکام خانواده ها می شود، از بروز مشکلات و به ویژه آسیب هاي اجتماعی جلوگیري می کند.

وي با بیان این که امروز جلسه آغاز به کار این دوره ها برگزار شده، گفت: موضوع کارآفرینی جزو مأموریت هاي این سازمان قرار داده
شده است هرچند که اصولا در گذشته نگاه شهرداري به موضوع کارآفرینی فقط ارائه زیرساخت هاي ارزان بود و در حالت عالی از
کارآفرینان می خواست که از نیرو هاي انسانی مورد نظر شهرداري همچون زنان سرپرست خانوار و بهبود یافتگان استفاده کند، اما
حالا رویکردمان تغییر کرده است و به دنبال تسهیل گري و نه صرفا ارائه زیرساخت ها هستیم و در هنگام ارائه ي زیرساخت نیز به

 
شاخص هاي مختلفی از جمله تحت پوشش قرار گرفتن جمعیت هدف توجه کنیم. 

حسینی با بیان این که ما متولی حل بیکاري نیستیم و نباید به این موضوع ورود کنیم، اما رویکرد تسهیل گري را دنبال می کنیم،
تصریح کرد: تلاشمان این است که در این دوره یکی از ماندگارترین اقدامات در حوزه اجتماعی را ایجاد کنیم و مدل کسب وکار نیز به

 
صورت مشارکت پذیري خواهد بود. 

وي با اشاره به تاثیر کرونا بر از بین رفتن برخی مشاغل اظهار کرد: وجود تحریم ها نیز بیشتر ما را در تنگنا قرار داده است و باید به
سمت تامین معاش پایدار قدم برداریم به عنوان مثال یکی از موضوعاتی که ما دنبال می کنیم آموزش 500 خانواده کودکان کار است

 
که با رویکرد دستیابی به معاش پایدار طراحی شده و در آینده اي نزدیک اجرا خواهد شد. 

سرپرست سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی با بیان این که ایجاد اشتغال براي هر فرد می تواند به کاهش آسیب هاي
اجتماعی و هزینه هاي ناشی از آن تاثیر بگذارد، گفت: هزینه مستقیم نگهداري یک معتاد در گرمخانه هاي شهرداري و مراکزي مثل
نگهداري افراد مشمول ماده 16 قانون مبارزه با مواد مخدر روزانه 30 تا 50 هزار تومان است و اگر بتوانیم 100 معتاد را پس از بهبود
یافتن به چرخه اشتغال بازگردانیم و به خانواده هایشان بسپاریم سالانه بیش از یک میلیارد تومان صرفه جویی می شود که می توانیم

آن را صرف اشتغال کنیم.



صاحبان مشاغل بهترین روایت کنندگان وام هاي خود اشتغالی /بازارچه

ارگانیک نیاز امروز محصولات کشاورزي در همدان

منبع: صبح الوندشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/06/25

به گزارش صبح الوند، برنامه اشتغال روستایی از بهمن ماه سال 96 با تلفیق منابع چهار موسسه عامل (بانک توسعه تعاون،
بانک کشاورزي، پست بانک و صندوق کارآفرینی امید) با هدف حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و

عشایري آغاز شده است و عملیات اجرایی آن از اردیبهشت ماه امسال آغاز شد. ...

صاحبان مشاغل بهترین روایت کنندگان طرح هاي خود اشتغالی هستند که امروز بیش از هر چیزي به ساماندهی و فروش

 
محصولات نیازمندند. 

به گزارش صبح الوند، برنامه اشتغال روستایی از بهمن ماه سال 96 با تلفیق منابع چهار
موسسه عامل (بانک توسعه تعاون، بانک کشاورزي، پست بانک و صندوق کارآفرینی امید)
با هدف حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري آغاز شده

 
است و عملیات اجرایی آن از اردیبهشت ماه امسال آغاز شد. 

قرار بود این طرح که کمک به افزایش عدالت اجتماعی و رفع محرومیت، حفظ محیط
زیست و ارزش هاي قومی، فرهنگی و اجتماعی و جلوگیري از مهاجرت از اهداف اجراي آن است با پرداخت تسهیلات یارانه دار با
اختصاص 1٫5میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی آغاز شود تا با تخصیص مرحله اي منابع این صندوق به چهار موسسه عامل
مجري طرح و تلفیق منابع داخلی بانک ها در مجموع معادل ریالی 12هزار میلیارد تومان براي اشتغال روستایی و عشایري اختصاص

 
یابد. 

از آنجایی که به گفته کارشناسان و مسئولان اشتغالزایی استان تاکنون 5 مرحله از این وام به همدان تعلق گرفته و در بین کارآفرینان
توزیع شده است به گفت و گو با صاحبان مشاغلی پرداختیم که می توانستند از وام استفاده کنند که برخی از آنها به علت مشکلات و

 
پیچ و خم هاي اداري ترجیح داده بودند از وامی استفاده نکنند . 

گیتی سالاري یکی از تولید کنندگان بزرگ در بخش کشاورزي و زعفران است که چندین سال بعنوان کارآفرین برتر از سوي دستگاه

 
هاي دولتی معرفی شده است. 

وي در گفتگو با خبرنگار عصر همدان اظهار داشت: منبع اولیه کاشت زعفران در محله اي به نام رود آور بوده است که این محل بین

 
همدان و تویسرکان واقع شده است و در زمان هاي گذشته از رود آور به خراسان برده شده است. 

سالاري با بیان اینکه زعفران به تابستان هاي خشک نیاز دارد افزود: استان همدان مستعد کشت و برداشت این طلاي سرخ است و در

 
سال هاي اخیر شاهد افزایش سطح زیر کشت این محصول در باغات و زمین هاي کشاورزي هستیم. 



بانوي همدانی گفت: حدود 21 سال است که کشت زعفران را انجام می دهم و افراد زیادي را به صورت مستقیم و غیر مستقیم

 
مشغول کار کرده ام حتی اگر شغل آنها به صورت فصلی باشد . 

سالاري افزود: اولین مزرعه را 20 سال پیش بصورت آزمایشی کشت کردم که حدود 4000متر مربع بود و به مرور آن را گسترش

 
دادم، خوشبختانه در حال حاضر دو مزرعه یک هکتاري و یک و نیم هکتاري زیر کشت دارم . 

وي گفت: خوشبختانه به خارج از کشور صادرات داریم و به دنبال برند و بسته بندي هستیم ، البته بصورت بسته بندي به کشورهاي

 
دیگر صادر می کنیم اما برند خاصی نداریم . 

این کارآفرین نمونه در خصوص وام هاي خود اشتغالی افزود: متاسفانه تابحال حتی یک ریال نتوانسته ام از جایی وام بگیرم و در

 
استان حمایت از تولید کننده تقریبا صفر است. 

وي با بیان اینکه وام هاي خوبی براي کارهاي کشاورزي وجود دارد گفت: متاسفانه تسهیلات همیشه به افرادي داده می شود که

 
روابط بهتري دارند نه اینکه تولید کننده باشند . 

سالاري افزود: متاسفانه در استان شاهد عرضه پیازهاي زعفران با قیمت کم و کیفیت نامرغوب هستیم که بیشتر کار دلالی انجام می
دهند، مثل برند سازي که افرادي را می بینیم که به دنبال برند سازي هستند در صورتی که حتی کشت و برداشت این محصول

 
کشاورزي را نمی دانند اما با روابط به راحتی دلالی می کنند و زحمات تولید کننده نادیده گرفته می شود. 

مهدي سرمدي دیگر کارآفرین همدانی در گفت و گو با خبرنگار ما گفت: مهندسی کشاورزي گرایش باغبانی را دارم و حدود 15 سال

 
است که کشت محصولات کشاورزي چون زرشک زعفران و گل محمدي را انجام می دهم. 

 
دامنه هاي الوند بهترین محل براي کشت و کار کشاورزان 

وي افزود: در استان همدان با اینکه آب و هواي مساعد کشاورزي و خاك حاصل خیزي دارد چرا که دامنه هاي الوند از دیرباز بهترین

 
محل براي کشت و کار کشاورزان بوده، اما کمتر کسی به کار تولیدي می پردازد. 

سرمدي عنوان کرد: عدم حمایت تولید کننده ها یکی ز مهمترین دلایلی است که افراد بیشتر به دنبال کارهاي اداري هستند ، چرا که

 
دریافت تسهیلات براي کارآفرینان بسیار مشکل است . 

وي افزود: در قبال وام هاي کم بانک سند هاي آنچنانی را می خواهد و براي ما که در روستاها زندگی می کنیم و سند شهري نداریم

 
فایده اي ندارد . 

سرمدي تاکید کرد: براي کشت زعفران در بیشتر استانها 80 میلیون وام خود اشتغالی پرداخت می شود چرا که پیاز زعفران گران
است و نیاز به مبلغ زیادي براي شروع کار هست اما در همدان وام را نصف پرداخت می کنند و در نهایت 40 میلیون تومان پرداخت

 
می شود. 



انتهاي پیام/آ



بانک توسعه تعاون در حداکثر سازي کارآمدي و اثربخشی تسهیلات اشتغال

روستایی کوشا بوده است

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/06/25

عصر اعتبار- عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون در خصوص الزام این بانک جهت حداکثر سازي کارآمدي و اثربخشی
تسهیلات اشتغال روستایی مطالبی را تبیین نمود.

به گزارش پایگاه خبري «عصر اعتبار» به نقل از روابط عمومی بانک،سید باقر فتاحی رئیس هیات مدیره بانک توسعه تعاون در
جلسه بررسی عملکرد استان ها در مرحله پنجم طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري اظهار داشت: این بانک طی مرحله اول تا
چهارم طرح مذکور، 25 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت نموده است و برنامه پرداخت تسهیلات به میزان 15 هزار میلیارد ریال

 
تسهیلات در مرحله پنجم طرح در حال اجرا می باشد. 

فتاحی افزود: مطابق بررسی هاي صورت پذیرفته در معاونت اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی؛ عملکرد بانک
توسعه تعاون در مصرف صحیح و به موقع منابع و اعطاي کارآمد تسهیلات در مرحله سرآمدي قرار داشته است به گونه اي که ایجاد

 
منافع اجتماعی طرح ها سهم بسیار مهم تري در مقایسه با ارزیابی معمول هزینه فایده طرح ها داشته است. 

وي بازگشت به موقع تسهیلات را در ادامه طرح بسیار مهم قلمداد نمود و افزود: دستگاه هاي بالادستی به عنوان سیاستگزار طرح؛

 
برنامه گسترده اي براي اجراي چندین باره این طرح از محل بازگشت اقساط تدارك دیده اند. 

رئیس هیات مدیره بانک توسعه تعاون به حضور بانک در سایر طرح هاي ملی به ویژه تسهیلات موضوع بند الف تبصره 18 قانون
بودجه، تسهیلات مقابله با کرونا، حمایت از تعاونی هاي مسکن کارگري و کارمندي اشاره نمود و گفت: حضور بانک در این طرح ها
موجب پدیدار شدن ظرفیت هایی در واحدهاي استانی بانک شده است که امکان هدایت مشتریان کارآفرین و تعاونگر را در استفاده از

 
این منابع فراهم نموده است. 

شایان ذکر است در این جلسه معادي معاون استان ها و بازاریابی، احمدي معاون حقوقی و نظارت و مدیران استانهاي قم، قزوین،
کهگیلویه و بویر احمد و خوزستان حضور داشتند.



تفاهم نامه صندوق کارآفرینی براي حمایت از کالاي ایرانی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/06/25

فصل اقتصاد - مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به انعقاد تفاهم نامه اي براي حمایت از خرید کالاي ایرانی گفت:
تعداد صندوق هاي تامین مالی روستایی تا سال آینده به پنج هزار صندوق می رسد.

فصل اقتصاد - مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره
به انعقاد تفاهم نامه اي براي حمایت از خرید کالاي ایرانی
گفت: تعداد صندوق هاي تامین مالی روستایی تا سال

 
آینده به پنج هزار صندوق می رسد. 

اصغر نوراالله زاده,مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در
گفت وگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم ،درباره

حمایت از شرکت هاي دانش بنیان گفت: خط اعتباري 400 میلیارد تومانی را براي حمایت از تعاونی هاي زنان، جوانان و توان یابان

 
در نظر گرفته ایم که با این کار تعاونی ها کسب و کارهاي خود را با ظرفیت بیشتري دنبال می کنند. 

وي بازاریابی براي شرکت هاي تعاونی را مهم خواند و گفت: اینکه تعاونی ها بتوانند محصولات خود را به فروش برسانند براي ما حائز
اهمیت است. به همین منظور ایجاد بازار باري توزیع و فروش محصولات تعاونی را در دستور کار داریم و نقش تعاونی ها در تکمیل

 
زنجیره تولید و ارزش افزوده بسیار مهم است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید به تفاهم نامه همکاري با صندوق نوآوري و شکوفایی اشاره کرد و گفت: در راستاي این تفاهم نامه

 
هر شرکتی از سوي صندوق به ما معرفی شود تا سقف 400 میلیارد تومان تسهیلات به ودیعه دفتر پرداخت می شود. 

وي ادامه داد: در سال جهش تولید براي حمایت از خرید کالاي ایرانی نیز با آپ(آسان پرداخت) تفاهم نامه اي امضا کرده ایم که قرار
است 1000 میلیارد تومان تسهیلات براي حمایت از خرید کالاي ایرانی پرداخت شود. پرداخت تسهیلات در قالب وام 5میلیون تومانی

 
براي خرید کالاهاي سبک و وام 10 میلیون تومانی براي سایر کالاها خواهد بود. 

وي در ادامه به صندوق هاي تأمین مالی روستا اشاره کرد و گفت: تعداد صندوق هاي تامین مالی روستایی تا سال آینده به پنج هزار
صندوق می رسد.صندوق هاي تامین مالی در روستاها با آموزش افراد محلی، هیات مدیره و مدیر صندوق دارند و با مشارکت

 
روستاییان سپرده گذاري انجام شده و تسهیلات در اختیار این افراد قرار می گیرد. 

وي با بیان اینکه تا سال آینده با همکاري جهاد کشاورزي صندوق هاي تامین مالی در روستاها به پنج هزار صندوق افزایش می یابد،
گفت: امیدواریم در چارچوب توافق با شوراي عالی استان ها از ظرفیت دهیاري ها به صورت نظام مند براي توسعه صندوق هاي مالی

 
در روستاها بهره مند شویم. 

نوراله زاده گفت: سرمایه اجتماعی و سرمایه نمادینی که در روستاها وجود دارد در نظام تامین مالی به رسمیت شناخته نمی شود.
یعنی اگر فردي از یک روستا بگوید من فلان فرد خوش نام در فلان روستا هستم بانک و نظام رسمی تامین مالی این موضوع را قبول
نمی کند. با فعالیت صندوق هاي تامین مالی روستایی دسترسی روستاییان به منابع مالی سهل الوصول تر شده و دیگر آن مسیر

 
سخت و مشقت بار اثبات توانایی طی نخواهد شد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به تحول در کسب و کارهاي خانگی افزود: اگر بخواهیم در این زمینه تحول ایجاد کنیم،



بازار این نوع کسب و کارها برعهده مدیریت شهري است و با امکاناتی که شهرداري ها و دهیاري ها دارند می توان جشنواره هاي

 
محصولی ایجاد کرد. 

نوراله زاده با تاکید بر نقش مدیریت شهري در توسعه بازار محصولات تولیدي مناطق مختلف تاکید کرد: محصولی که مزیت رقابتی
داشته باشد، باید براي آن بازار ایجاد و محصول عرضه شود.ظرفیت و امکاناتی که در اختیار مدیریت شهري در حوزه کسب و کار قرار

 
دارد، قابل توجه است و اگر از این امکانات بهره برداري شود شاهد تحول خوبی خواهیم بود. 

مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید از نوسازي سه هزار دستگاه ناوگان حمل و نقل با همکاري شهرداري تهران خبر داد و افزود: علاوه
بر این در پنج منطقه بافت فرسوده داریم که طراحی خوبی براي ساخت و بازسازي این بافت با همکاري شهرداري تهران انجام شده
است. این آمادگی وجود دارد که با ظرفیت مدیریت شهري بتوانیم به صورت مشترك کار توسعه منطقه اي را در روستاها و شهرها

 
انجام دهیم و ظرفیت هاي مناطق روستایی را توسعه بخشیم. 

انتهاي پیام/



کارنامه 30 ماهه وام اشتغال روستایی/ بهره مندي 137 هزار طرح

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/06/25

آمار دو و نیم ساله طرح اشتغال روستایی و عشایري از محل تسهیلات صندوق توسعه ملی حاکی است حدود 137 هزار
کسب و کار با پیش بینی اشتغالزایی براي حدود 253هزار نفر، از این وام بهره مند شده اند.

 آمار دو و نیم ساله طرح اشتغال روستایی و عشایري از
محل تسهیلات صندوق توسعه ملی حاکی است حدود 137 هزار کسب و کار با پیش بینی اشتغالزایی براي حدود 253هزار نفر، از این

 
وام بهره مند شده اند. 

به گزارش خبرنگار مهر، برنامه اشتغال روستایی و عشایري از سال 96 با مجوز از رهبري براي دریافت 1.5 میلیارد دلار از محل منابع
صندوق توسعه ملی در دستور کار قرار گرفت و این برنامه پس از ارائه لایحه از سوي دولت و تصویب در مجلس شوراي اسلامی از
اواخر سال 96 با اولویت پرداخت تسهیلات و تأمین سرمایه در گردش کسب و کارهاي موجود در مناطق مرزي، عشایري و روستایی و

 
همچنین ایجاد مشاغل جدید در این مناطق، رسماً عملیاتی شد. 

در قالب برنامه اشتغال روستایی علاوه بر اختصاص معادل ریالی 1.5 میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی، 4 مؤسسه عامل
کشاورزي، توسعه تعاون، صندوق کارآفرینی امید و پست بانک به عنوان مؤسسات عامل مجري این طرح مکلف شدند به تناسب منابع

 
تخصیصی از محل صندوق توسعه ملی، نسبت به تأمین منابع براي اجراي این برنامه اقدام کنند. 

بر اساس این گزارش، نرخ مصوب تسهیلات این طرح براي مناطق روستایی و عشایري مرزي 4 درصد، براي مناطق روستایی و
عشایري غیر مرزي 6 درصد و براي تأمین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي مستقر در نواحی صنعتی و شهرهاي زیر 10 هزار نفر

 
جمعیت معادل 10 درصد است. 

حداکثر مبلغ تسهیلات اشتغال روستایی، بسته به توجیه پذیري طرح تا سقف 150 میلیارد ریال است و بازپرداخت تسهیلات اشتغال
روستایی، به تشخیص مؤسسه عامل و حداکثر داراي دوره تنفس یک ساله است. ضمن آنکه هر واحد روستایی براي یک طرح فقط

 
یک بار می تواند از تسهیلات اشتغال روستایی استفاده کند. 

 
آخرین وضعیت طرح اشتغال روستایی و عشایري 



در این بین، آنطور که اطلاعات مرکز آمار و اظهارات مسئولان وزارت کار نشان می دهد، از زمان اجراي این طرح، سهم اشتغال

 
روستایی از کل سبد اشتغال کشور، از سه درصد به حدود 25 درصد افزایش پیدا کرده است. 

آخرین آمار مربوط به پرداخت تسهیلات طرح اشتغال روستایی و عشایري از ابتداي شروع طرح تا یازدهم مرداد ماه سال جاري به

 
شرح جدول زیر است. 

 
 

بر اساس جدول فوق، کارنامه اجراي برنامه اشتغال روستایی و عشایري طی 2.5 سال گذشته نشان می دهد که تاکنون بیش از 163
هزار طرح توجیهی کسب و کار از سوي متقاضیان به سامانه کارا (سامانه ثبت تقاضاي تسهیلات اشتغال) ارائه شده است که از این
میزان پس از بررسی طرح ها توسط کارگروه هاي ملی، استانی و همچنین بانک ها در نهایت تاکنون 138 هزار و 722 طرح به ارزش
حدود 12 هزار و 752 میلیارد تومان تأیید و مصوب شده است. از بین طرح هاي تأیید شده، تاکنون تسهیلات 137 هزار و 109 طرح

 
طی دو سال گذشته از سوي 4 مؤسسه عامل پرداخت شده است. 

بر اساس آنچه که صاحبان مشاغل در زمان ارائه طرح توجیهی خود ابراز کردند در مجموع این 137 هزار واحد کسب و کار مشمول
دریافت تسهیلات باید براي 225 هزار و 836 نفر اشتغالزایی کنند. البته با توجه به اینکه بسیاري از این کسب و کارها در مرحله رشد

 
و توسعه قرار دارند و پس از تکمیل ظرفیت و فعالیت با ظرفیت کامل به اشتغال تعهد شده خواهند رسید. 

در مجموع 137 هزار کسب و کار روستایی دریافت کننده تسهیلات اشتغال روستایی 12 هزار و 107 میلیارد تومان تسهیلات دریافت
کرده اند؛ همچنین از مجموع اعتبارات ابلاغ شده به بانک هاي عامل تاکنون 90 درصد از این اعتبارات در قالب برنامه اشتغال

روستایی و عشایري به صاحبان مشاغل و کسب و کارهاي داراي طرح هاي توجیهی پرداخت شده است.



استان نیازمند ایجاد شهرك هاي صنعتی با محوریت صنایع تبدیلی است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/06/25

استاندار گلستان با اشاره به ظرفیت هاي کشاورزي در استان اظهار کرد: ایجاد شهرك هاي صنعتی در مقیاس بزرگ و با
محوریت صنایع تبدیلی می تواند موجب رشد اقتصاد کشاورزي استان می شود .

استاندار گلستان : استان نیازمند ایجاد شهرك هاي صنعتی
با محوریت صنایع تبدیلی است استاندار گلستان با اشاره به
ظرفیت هاي کشاورزي در استان اظهار کرد: ایجاد شهرك
هاي صنعتی در مقیاس بزرگ و با محوریت صنایع تبدیلی

 
می تواند موجب رشد اقتصاد کشاورزي استان می شود . 

به گزارش خبرگزاري برنا از گرگان؛ هادي حق شناس در
جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان تصریح کرد:
باید تلاش کنیم شهرك ها و نواحی صنعتی موجود در

 
استان را رشد دهیم چراکه شهرك هاي کوچک با تعداد واحدهاي صنعتی , هزینه ها را افزایش می دهند 

وي افزود: در حال حاضر 23 شهرك و ناحیه صنعتی در وسعتی قریب به 2 هزار هکتار در گلستان وجود دارد اما با توجه به ظرفیت
هاي متنوع در عرصه کشاورزي استان گسترش واحدهاي صنایع تبدیلی در شهرك هاي صنعتی جدید موجب حفظ ارزش افزوده

 
محصولات در استان می شود. 

استاندار گلستان یادآور شد:کارخانه نوآوري در گنبد در حال ساخت است در حال ایجاد است و تلاش داریم با همکاري پارك علم و

 
فناوري کارخانه نواوري گرگان رانیز ایجاد کنیم 

حق شناس ادامه داد: طرح هاي زودبازده با اشتغال زایی مناسب از محورهاي مهم ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی و دستگاههاي
اجرایی می توانند با پیگیري چنین طرح هایی زمینه رشد و استان را فراهم آورند.



خراسان جنوبی رتبه اول در پرداخت تسهیلات کرونا

منبع: شبستانشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/06/25

زمزم گفت: خراسان جنوبی با پرداخت سه میلیارد و 193 میلیون تومان تسهیلات ویژه آسیب دیدگان از کرونا، رتبه اول را
در بین استان ها دارد.

زمزم گفت: خراسان جنوبی با پرداخت سه میلیارد و 193 میلیون تومان تسهیلات ویژه آسیب دیدگان از کرونا، رتبه اول را در

 
بین استان ها دارد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از بیرجند و به نقل از روابط عمومی
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان جنوبی، «سید علی زمزم»
اظهار کرد: تاکنون 301 فقره پرونده درخواست تسهیلات از سوي
اهالی و کسب و کارهاي فرهنگی، هنري، رسانه اي و فعالین قرآنی

 
استان ثبت شده است. 

معاون امور هنري و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی
خراسان جنوبی با اشاره به این که از این تعداد 93 فقره خویش فرما،

 
56 فقره رسمی و 154 فقره فاقد بیمه بوده اند، ادامه داد: تعداد کل اشتغال به نفرهاي ثبت شده نیز 418 مورد است. 

وي مجموع تسهیلات درخواستی این پرونده ها را چهار میلیارد و 860 میلیون تومان عنوان کرد و گفت: از این مبلغ یک میلیارد و
438 میلیون تومان خویش فرمایی، 2 میلیارد و 681 میلیون تومان کسب و کارهاي رسمی و 919 میلیون تومان غیر رسمی بوده

 
است. 

زمزم با بیان این که افراد و اشخاص فاقد بیمه و یا اعضاي صندوق هنرمندان تا 31 شهریورماه براي ثبت نام در سامانه کارا مهلت
دارند، خاطرنشان کرد: نرخ تسهیلات ارایه شده 12 درصد با بازپرداخت 24 ماهه و تا سقف 16 میلیون تومان براي هر نفر اعلام شده

 
است. 

وي همچنین گفت: نمایش «اولین باري که اومدي خونمون» به نویسندگی یونس صحرارو و کارگردانی سید محمد موسوي از شوراي

 
بازبینی نمایش استان پروانه اجرا دریافت کرد. 

وي با اشاره به اینکه زمان پیشنهادي براي اجرا، 10 تا 15 مهرماه 99 اعلام شده است، اضافه کرد: این نمایش به مدت پنج شب در

 
موسسه فرهنگی و هنري رباب اجرا خواهد شد. 

زمزم خاطرنشان کرد: نمایش با موضوع «زود قضاوت کردن»، درباره دختري به نام معصومه است که پدر و مادر خود را از دست داده



و همراه خواهر و دامادشان زندگی می کند. معصومه که دختري پاك و نجیب است گرفتار حوادثی می شود که قضاوت نابجاي
دیگران را در پی دارد.



ترانزیت 20هزارخودرو در نیمه نخست شهریور ماه/ بندرلنگه قلب تپنده

ترانزیت خودروي ایران/ شتاب گرفتن ترانزیت خودرو با از سرگیري فعالیت

در مرزهاي کشورهاي آسیاي میانه

شماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/06/25
منبع: سازمان بنادر و

دریانوردي

مدیر بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان از تخلیه و بارگیري حجمی افزون بر 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه نخست
شهریورماه در بنادر و دریانوردي بندرلنگه خبر داد و گفت: این بندر به عنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران و چهار راه

ترانزیت خودرو به کشورهاي آسیاي میانه مورد توجه است.

مدیر بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان از تخلیه و بارگیري
حجمی افزون بر 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه نخست
شهریورماه در بنادر و دریانوردي بندرلنگه خبر داد و گفت:
این بندر به عنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران و
چهار راه ترانزیت خودرو به کشورهاي آسیاي میانه مورد

 
توجه است. 

به گزارش روابط عمومی اداره بنادر و دریانوردي غرب
هرمزگان، مولفه هایی نظیر موقعیت مناسب جغرافیایی و
توانمندي هاي ناوگان ترابري، تفکیک اسکله تخلیه و

بارگیري خودرو از دیگر کالاها، کاهش هزینه هاي حمل و نقل دریایی، حذف زمان انتظار شناورهاي ترانزیتی، ارائه خدمات 24 ساعته
کلیه عملیات هاي دریایی و بندري و افزایش پسکرانه هاي مورد استفاده در این عملیات، از یک سو همچنین کاهش تشریفات اداري و
بهره برداري از سکوي ویژه بارگیري خودرو و تکیه بر توان نیروي انسانی جوان، متخصص و کارآمد در کنار همدلی و وحدت روحیه
ارگان هاي همکار از سوي دیگر؛ بندرلنگه را بعنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي کشور و درگاه تجارت کشورهاي آسیاي میانه مورد

 
توجه قرارداده است. 

"قاسم عسکري نسب" مدیر اداره بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان با اشاره به ترانزیت 20 هزار خودرو در نیمه نخست شهریورماه
سال جاري اظهارداشت: با بازگشایی مرزهاي کشورهاي آسیاي میانه و الکترونیکی شدن مرزهاي اقلیم کردستان عراق، ترانزیت خودرو

 
در این بندر شتاب گرفته است. 

عسکري نسب خاطر نشان کرد: 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه اول شهریورماه امسال در بنادر و دریانوردي بندرلنگه تخلیه و
بارگیري شد که این امر مبین این موضوع است که بندرلنگه بعنوان کانونی امن براي ترابري دریایی و زمینی این کالا به کشور هاي

 
آسیاي میانه محسوب می شود . 

وي افزود: تلاشهاي کلیه ارگانهاي همکار و کارگزاران بخش خصوصی سبب شده تا اداره بنادر و دریانوردي بندرلنگه جایگاه نخست از



 
حیث عملیات ترانزیت خودرو را در بین دیگر بنادر ایران به خود اختصاص دهد. 

این مقام مسئول با بیان اینکه به صورت میانگین روزانه 2 هزار دستگاه خودرو از 17 فروند شناور لندینگ کرافت و باري کوچک
(دوبه) و یک فروند کشتی رو- رو در این بندر تخلیه می شود تصریح کرد: همین امر سبب شده بندر لنگه روزانه پذیراي حدود 200

 
دستگاه تریلر سواري کش و 150 دستگاه کامیون جهت حمل این خودروهاي ترانزیتی به کشورهاي آسیاي میانه باشد. 

به گفته عسکري نسب استفاده از توان فنی 23 شرکت کارگزار ترانزیتی، بهره گیري از موقعیت جغرافیایی و راهبردي و نیز ایجاد زیر
ساخت ها و رو ساخت هاي لازم در این بندر، بستري مناسب را فراهم نموده تا به ازاي هر سرمایه گذاري در این حوزه، با ایجاد

اشتغال، معیشت 30 تا 35 خانوار تامین شود.



سهم بخش تعاون در اقتصاد کشور کمتر از 5 درصد است

منبع: ایمناشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/06/25

مدیر امور تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان با بیان اینکه براساس چشم اندازي که اصل 44 قانون
اساسی تعیین کرده است سهم تعاونی ها در اقتصاد کشور باید به 25 درصد برسد، گفت: اکنون سهم بخش تعاون در اقتصاد

کشور کمتر از پنج درصد است.

 
سهم بخش تعاون در اقتصاد کشور کمتر از 5 درصد است 

مدیر امور تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان
اصفهان با بیان اینکه براساس چشم اندازي که اصل 44 قانون
اساسی تعیین کرده است سهم تعاونی ها در اقتصاد کشور باید به
25 درصد برسد، گفت: اکنون سهم بخش تعاون در اقتصاد کشور

 
کمتر از پنج درصد است. 

علیرضا تیغ ساز در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با بیان اینکه در
قانون اساسی اصل 43 و 44 به بخش تعاون اشاره شده است،

گفت: بر این اساس اقتصاد کشور به بخش دولتی و غیر دولتی تقسیم بندي شده که بخش غیر دولتی شامل تعاون و بخش خصوصی

 
است. 

وي افزود: پس از ابلاغ سیاست هاي کلی اصل 44، تاکید قانون بر کاهش تصدي گري دولت بوده و بخش غیر دولتی شامل تعاونی ها

 
و بخش خصوصی رشد یابند. 

مدیر امور تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت: تعاون پیش از انقلاب نیز در قالب شرکت هاي تعاونی وجود

 
داشته است اما بعد از انقلاب با توجه به شعار انقلاب که " توسعه عدالت اجتماعی " بوده به بحث تعاون بیشتر توجه شده است. 

تیغ ساز افزود: یکی از راهکارهاي تحقق توسعه عدالت اجتماعی و توزیع عادلانه ثروت، توسعه تعاون و کارگروهی است که با جلب
سرمایه هاي خرد مردم بتوان فعالیت هاي اقتصادي بزرگ انجام داد. از طرف دیگر بر اساس اصل 44 قانون اساسی، دولت مکلف شده

 
با هزینه هاي مختلف از جمله اعطاي امتیازات، تسهیلات و مواردي از این قبیل، بخش تعاون را تقویت کند. 

وي اضافه کرد: در اوایل انقلاب و جنگ تحمیلی، به واسطه تنگناهایی که دولت با آن مواجه بود؛ به بخش تعاون بهاي بیشتري داده
شد که در پی آن شاهد رشد فزاینده این بخش بوده ایم؛ اما به دلایل فرهنگی و اجتماعی شامل دیدگاه دولت ها و مردم هر چقدر به

 
زمان حال نزدیک شدیم، سهم بخش تعاون در اقتصاد کشور کم تر شد. 

مدیر امور تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان با بیان اینکه بر اساس چشم اندازي که اصل 44 قانون اساسی
تعیین کرده است، سهم تعاونی ها در اقتصاد کشور باید به 25 درصد برسد، گفت: زمانی که این چشم انداز تصویب شد، سهم بخش



تعاون در اقتصاد کشور سه درصد بوده و قرار شد تا پایان برنامه پنجم توسعه این اتفاق بیفتد اما تاکنون این هدف محقق نشده است و
اکنون سهم بخش تعاون در اقتصاد کشور کمتر از پنج درصد است و متأسفانه این سهم فاصله زیادي با چشم اندازي که براي آن تصور

 
می شد، دارد. 

تیغ ساز تاکید کرد: نه تنها بخش تعاون بلکه بخش خصوصی نیز پیشرفتی که باید در اقتصاد کشور داشته را نداشته است، حدود 80
درصد اقتصاد کشور ما در انحصار بخش دولتی است، باید با رشد بخش خصوصی این سهم تغییر کرده و سهم بخش غیر دولتی در

 
اقتصاد کشور بیشتر از بخش دولتی باشد. 

وي افزود: براي تحقق این مهم دولت وظیفه دارد بر اساس وظیفه اي که قانون تعیین کرده است، سیاست گذاري و فعالیت هاي

 
کلیدي را بر عهده داشته باشد و اقتصاد را به مردم واگذار کند. 

اقتصاد دولتی؛ آفت اقتصاد ایران مدیر امور تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان با بیان اینکه لازمه رشد بخش
تعاون کاهش برخی فعالیت ها از بدنه دولت و واگذاري آن به بخش تعاون است، گفت: این اتفاق در چند سال گذشته در کشور رخ

 
نداده و دولت هم چنان سهم بیشتري در اقتصاد کشور دارد. 

تیغ ساز افزود: موضوعاتی نیز از قبیل خصوصی سازي و واگذاري بنگاه هاي اقتصادي مطرح شده که این طرح ها نیز به دلیل سو

 
مدیریت ها و سیاست هاي نادرست موجود، به هدفی براي آن تعیین شده بود دست نیافت و از آن منحرف شد. 

وي تاکید کرد: اقتصاد دولتی آفت اقتصاد ایران است و تا زمانی که اقتصاد مردمی محقق نشود، مشکلات اقتصادي که سال هاست با

 
آن درگیر هستیم، ادامه خواهد داشت. 

تحقق اقتصاد مردمی آسیب پذیري اقتصاد را کاهش می دهد مدیر امور تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان
گفت: راه حل اقتصاد مقاومتی که به عنوان کلید حل مشکلات اقتصادي کشور عنوان شده است، مردمی کردن اقتصاد است، اگر
اقتصاد مردمی شود، مردم سرمایه گذار بوده و از سرمایه گذاري خود منتفع می شوند، بنابراین آسیب پذیري اقتصاد کشور کاهش می

 
یابد. 

تیغ ساز افزود: زمانی که اقتصاد در اختیار دولت است، با انواع مسائل سیاسی و امنیتی ضربه پذیر خواهد بود، مردم اگر بدانند منافع
مستقیم خودشان در اقتصاد درگیر است از آن بهتر حفاظت می کنند و اطمینان بیشتري به کسانی که سرمایه شأن را در اختیار

 
دارند، خواهند داشت و آورده مردم در بخش تعاون بیشتر می شود. 

وي اضافه کرد: به عنوان نمونه امسال در استان اصفهان 68 طرح تعاونی در استان اصفهان افتتاح شد که از کل این طرح ها که حدود
100 میلیارد تومان سرمایه گذاري در آن انجام شد، حدود 84 درصد از این مبلغ آورده مردم و فقط 16 درصد آن تسهیلات بانکی

 
بوده است. 

مدیر امور تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت: این نشان دهنده رغبت مردم در سرمایه گذاري در بخش

 
تعاون است، و پس از آن نیز بهره وري قابل توجهی را از این سرمایه گذاري خواهند داشت که کمک کننده اقتصاد کشور است. 

سهم بخش دولتی در پروژه هاي تعاون استان اصفهان فقط 16 درصد است تیغ ساز افزود: به دلیل سهم ناچیز تسهیلات بانکی در این



پروژه هاي تعاون، دولت می تواند تسهیلات بودجه خود براي طرح هاي کلان کشور در نظر بگیرد. زمانی که اقتصاد مردمی شود،
مردم با انگیزه و دل سوزي بیشتري در فعالیت هاي اقتصادي مشارکت می کنند و تفکر جمعی و کار تیمی، حفاظت، صیانت و افزایش

 
بهره وري را به دنبال خواهد داشت. 

وي اضافه کرد: یکی از مصادیق کار گروهی تعاون است؛ در شرکت هاي تعاونی، مدیران با رأي مستقیم مردم انتخاب می شوند،
بنابراین براي حفاظت از سرمایه هاي خود افراد توانمندتري را انتخاب می کنند. البته ممکن است مواردي از موفق نبودن تعاونی ها
وجود داشته باشد اما درصد موفقیت تعاونی ها بسیار زیاد است. زیرا عملکرد مدیریت هر شرکت بر موفقیت و نتیجه گیري مطلوب آن

 
تأثیر دارد. 

مدیر امور تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت: در بخش تعاون درصد بسیار کمی از شرکت هاي تعاونی
ناموفق بوده اند، زمانی که افراد با اعتقاد کامل به بخش تعاون و کار تیمی وارد شود، افراد با یکدیگر مشارکت می کنند، فکرهاي

 
مختلف، تضاد آرا و تعامل اندیشه ها باعث به وجود آمدن نوآوري ها و استعدادیابی افراد می شود. 

تیغ ساز افزود: کارآفرینان اگر در بخش تعاون فعالیت کنند می توانند با انواع تعاونی هاي بزرگ تعامل کنند و با استفاده از سرمایه

 
هاي مردم در مدیریت تعاونی و نیروهاي کار مردمی، تعاونی را رونق بخشند. 

وي اضافه کرد: یکی از مزایاي بخش تعاون، اشتغال بیشتر سرمایه گذاران در همان شرکت ها است بنابراین استعدادها و خلاقیت افراد

 
در این فضا بروز می یابد. 

کار گروهی در هر قالبی باشد منجر به نوآوري می شود مدیر امور تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت:
امروزه با شرایط اقتصادي جامعه ما شعارهاي تحقق پذیري که در قالب کار و فعالیت گروهی داده می شود به فراموشی سپرده شده

 
است و هر کدام از ما منافع شخص را به منافع دیگران ترجیح می دهند. 

تیغ ساز تصریح کرد: رشد دسته جمعی موجب رشد بیشتر افراد می شود بنابراین امید است مردم تحقق منافع خود را در گرو منافع
دیگران بدانند و در فعالیت هاي گروهی بیشتر شرکت کنند.



900 میلیارد ریال تسهیلات به بخش کشاورزي چهارمحال و بختیاري پرداخت

شد

منبع: ایرناشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/06/25

شهرکرد – ایرنا – مدیر امور سرمایه گذاري جهادکشاورزي چهارمحال و بختیاري گفت: از ابتداي امسال تاکنون بیش از 900
میلیارد ریال تسهیلات براي تولید و اشتغال در بخش کشاورزي استان پرداخت شده است.

شهرکرد – ایرنا – مدیر امور سرمایه گذاري جهادکشاورزي
چهارمحال و بختیاري گفت: از ابتداي امسال تاکنون بیش
از 900 میلیارد ریال تسهیلات براي تولید و اشتغال در

 
بخش کشاورزي استان پرداخت شده است. 

غلامرضا نعمتی روز سه شنبه در گفت و گو با ایرنا اظهار
داشت: این میزان تسهیلات در بخش هاي مکانیزاسیون،
صنایع تبدیلی و تکمیلی، تولیدات گیاهی شامل گلخانه و
کشت گیاهان دارویی، شیلات و پرورش دام و طیور

 
پرداخت شده است. 

وي بیشترین تسهیلات پرداختی را در بخش مکانیزاسیون و گلخانه عنوان کرد و افزود: پرداخت این میزان تسهیلات زمینه اشتغال

 
450 نفر را در استان فراهم کرده است. 

مدیر امور سرمایه گذاري جهادکشاورزي چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه در سال جاري تاکنون چهار هزار و 360 فقره پرونده
تکمیل و به سیستم بانکی ارسال شده است، تصریح کرد: از این میزان یک هزار و 670 پرونده تایید و تسهیلات آنها پرداخت شده

 
است. 

نعمتی با اشاره به تعداد زیاد درخواست ها براي دریافت تسهیلات در بخش کشاورزي استان، یادآور شد: متاسفانه امسال منابع
تسهیلاتی محدود است و برخلاف تعداد زیاد درخواست ها، منابع مالی به اندازه مورد نیاز تامین نشده است با این حال پیگیري لازم از

 
سوي مجموعهه جهادکشاورزي براي این موضوع انجام می شود. 

به گزارش ایرنا، سالانه در چهارمحال و بختیاري بیش از 1.5 میلیون تن محصولات باغی، زراعی، دامی و شیلات تولید می شود و

 
سطح زیرکشت استان نیز 270 هزار هکتار با 66 هزار بهره بردار است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- تسهیلات بانکی 



 
- تسهیلات ارزان قیمت 

- چهارمحال وبختیاري



امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه فراهم شد

منبع: ایرناشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/06/25

تهران- ایرنا- سازمان تامین اجتماعی با ابلاغ بخشنامه اي به تمام واحدهاي اجرایی این سازمان اعلام کرد: امکان تکمیل
سوابق پرداخت حق بیمه (به طور اختیاري) فراهم شد.

 تهران- ایرنا- سازمان تامین اجتماعی با ابلاغ بخشنامه اي

 
به تمام واحدهاي اجرایی این سازمان اعلام کرد: امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه (به طور اختیاري) فراهم شد. 

به گزارش روز سه شنبه ایرنا از اداره کل روابط عمومی سازمان تامین اجتماعی، این بخشنامه ویژه بیمه شدگانی است که به دلیل
ماهیت شغلی به صورت کسري از ماه در کارگاه هاي مشمول قانون تامین اجتماعی مشغول به کار و خواهان تکمیل سوابق پرداخت

 
حق بیمه بودند. 

همچنین مشمولان این بخشنامه، افرادي هستند که به صورت پاره وقت (کسري از ماه) در کارگاه هاي مشمول قانون تامین اجتماعی

 
اشتغال به کار داشته و براي آنها در ماه موردنظر (حداقل یک روز) سابقه پرداخت حق بیمه لحاظ شده باشد. 

 
شرایط پذیرش تقاضا 

حداکثر سن پذیرش درخواست متقاضی تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه براي مردان و زنان 50 سال تمام در تاریخ ثبت تقاضا خواهد
بود. درصورتی که سن متقاضی در زمان ثبت تقاضا بیش از سن مذکور باشد، پذیرش درخواست وي منوط به داشتن سابقه پرداخت
حق بیمه قبلی معادل مازاد سنی مقرر خواهد بود. تمامی بیمه شدگان متقاضی که حداقل 10 سال سابقه پرداخت حق بیمه داشته

 
باشند نیز از اعمال شرط سنی معاف خواهند بود. 

ارائه درخواست، عقد قرارداد و صدور برگ پرداخت حق بیمه کسري از ماه صرفاً در زمان حیات بیمه شده امکان پذیر است و انجام

 
فرایندهاي یادشده تحت هیچ شرایطی توسط بازماندگان مجاز نخواهد بود. 

در صورت صدور برگ پرداخت حق بیمه در زمان حیات بیمه شده، امکان پرداخت حق بیمه توسط بازماندگان تا پایان مهلت مقرر

 
میسر است. 



 
نحوه ارائه درخواست 

ارائه درخواست توسط متقاضی و یا وکیل قانونی وي امکان پذیر خواهد بود. واحدهاي اجرایی مکلفند بلافاصله پس از ثبت تقاضا
حداکثر ظرف 2 ماه از تاریخ ثبت درخواست، استحقاق یا عدم استحقاق بیمه شده (سن و سابقه) را به وي اعلام کنند و بیمه شده نیز
باید حداکثر ظرف مدت یک ماه از تاریخ اعلام موافقت سازمان جهت انعقاد قرارداد اقدام کند. مشروط بر این که از تاریخ ثبت
درخواست تا عقد قرارداد بیش از 3 ماه سپري نشده باشد بدیهی است چنانچه به عللی 3 ماه مهلت مقرر (2 ماه واحد اجرایی و یک

 
ماه متقاضی) سپري شود، پذیرش تقاضا منوط به ارائه درخواست مجدد و رعایت سایر شرایط مقرر خواهد بود. 

متقاضی مجاز به پرداخت حق بیمه کسري از ماه خود حداکثر از تاریخ ثبت درخواست به بعد است و کسري سوابق گذشته مربوط به
قبل از درخواست به هیچ عنوان ملاك عمل و مشمول پرداخت نخواهد بود. همچنین وصول حق بیمه کسري از ماه براي ماه هاي

 
بدون کارکرد (صفر) امکان ندارد. 

متقاضیان مشمول می توانند با یک مرتبه ارائه درخواست و انعقاد قرارداد نسبت به تکمیل سوابق خود اقدام کنند و نیازي به تجدید

 
قرارداد جهت پرداخت کسري ماه هاي سال هاي آتی نخواهد بود. 

 
مهلت و نحوه پرداخت حق بیمه 

فقدان کارکرد یا عدم پرداخت حق بیمه کسري از ماه به مدت یک سال از تاریخ آخرین ماه پرداخت حق بیمه (حسب مورد توسط
کارفرما یا متقاضی) موجب لغو قرارداد می شود که در این صورت پذیرش درخواست مجدد منوط به احراز شرایط سنی و سایر شرایط

 
مقرر خواهد بود. 

متقاضی باید از ابتداي آذرماه لغایت پایان بهمن ماه هر سال نسبت به اخذ برگ پرداخت و واریز حق بیمه شش ماهه نخست و از
ابتداي خرداد سال بعد لغایت پایان مرداد ماه همان سال نسبت به اخذ برگ پرداخت و واریز حق بیمه شش ماهه دوم سال قبل به

 
صورت یک جا اقدام کند. 

در صورتی که متقاضی خارج از موعد مقرر نسبت به پرداخت حق بیمه اقدام کند، امکان پذیرش سوابق ناشی از آن میسر نخواهد بود

 
و مبلغ پرداختی به وي مسترد می شود. 

 
نرخ پرداخت حق بیمه و تعهدات بیمه اي 

سهم حق بیمه متقاضی براي استفاده از تعهدات موضوع قانون تامین اجتماعی و همچنین بابت حمایت هاي درمانی ماده (3) قانون
(به استثناي غرامت دستمزد ایام بیماري و بارداري و کمک هزینه ازدواج موضوع بند "ج" و تبصره ذیل ماده مذکور) مجموعا 27

 
درصد است. 

بر اساس ماده (28) قانون تامین اجتماعی علاوه بر نرخ حق بیمه مورد اشاره، به میزان 3 درصد حق بیمه نیز به عهده دولت خواهد

 
بود. 

 
دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه 

دستمزد روزانه مبناي محاسبه و پرداخت حق بیمه نیز شامل دستمزد روزانه ماهی است که سابقه آن به اعتبار پرداخت حق بیمه به
صورت کسري از ماه ایجاد شده است، مشروط بر این که از حداقل دستمزد مصوب شوراي عالی کار کمتر و از حداکثر دستمزد مصوب



بیشتر نباشد. همچنین لازم است قبل از محاسبه دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه، از جمع آوري کلیه سوابق بیمه شده اطمینان

 
حاصل شود. 

 
 

سوابق ناشی از پرداخت حق بیمه کسري از ماه با توجه به عدم اشتغال بیمه شده در این مدت به عنوان سوابق سخت و زیان آور

 
ملاك عمل نیست و نوع این بیمه از بیمه شدگان تحت عنوان «تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه» خواهد بود. 

در صورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت کند و محرز شود که همزمان به نحو دیگري داراي سابقه پرداخت حق بیمه

 
نزد سازمان است، وجه پرداختی در دوره هم پوشانی عینا به وي مسترد و سوابق ایجادي ناشی از آن حذف می شود. 

در صورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت و به طور همزمان مشمول سایر صندوق هاي بیمه اي یا عناوین مشابه

 
باشد، وجه پرداختی در دوره هم پوشانی به کسر حق بیمه سهم درمان (9/27) به وي مسترد می شود. 

همچنین درصورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت کند و بنا بر هر دلیلی سابقه بیمه اجباري که مبناي محاسبه و
پرداخت حق بیمه کسري از ماه بوده است، حذف شود، وجه پرداختی بابت ماه مربوطه به کسر حق بیمه سهم درمان (9/27) به وي

 
مسترد می شود. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان تامین اجتماعی 

 
-  مصطفی سالاري 

- خسارت بیمه



تخلیه و بارگیري 20 هزار دستگاه خودرو در بنادر و دریانوردي بندرلنگه

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/06/25

مدیر بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان از تخلیه و بارگیري
حجمی افزون بر 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه نخست
شهریورماه در بنادر و دریانوردي بندرلنگه خبر داد و گفت:
این بندر به عنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران و
چهار راه ترانزیت خودرو به کشورهاي آسیاي میانه مورد

 
توجه است. 

به گزارش صبح ساحل، قاسم عسکري نسب ، با اشاره به
ترانزیت 20هزار خودرو در نیمه نخست شهریورماه سال

جاري اظهار کرد: با بازگشایی مرزهاي کشورهاي آسیاي میانه و الکترونیکی شدن مرزهاي اقلیم کردستان عراق، ترانزیت خودرو در

 
این بندر شتاب گرفته است. 

عسکري نسب خاطر نشان کرد: 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه اول شهریورماه امسال در بنادر و دریانوردي بندرلنگه تخلیه و
بارگیري شد که این امر مبین این موضوع است که بندرلنگه بعنوان کانونی امن براي ترابري دریایی و زمینی این کالا به کشور هاي

 
آسیاي میانه محسوب می شود. 

وي افزود: تلاشهاي کلیه ارگانهاي همکار و کارگزاران بخش خصوصی جایگاه نخست از حیث عملیات ترانزیت خودرو را در بین دیگر

 
بنادر ایران به خود اختصاص داده است. 

این مقام مسئول با بیان اینکه به صورت میانگین روزانه 2 هزار دستگاه خودرو از 17 فروند شناور لندینگ کرافت و باري کوچک
(دوبه) و یک فروند کشتی رو- رو در این بندر تخلیه می شود تصریح کرد: همین امر سبب شده بندر لنگه روزانه پذیراي حدود 200

 
دستگاه تریلر سواري کش و 150 دستگاه کامیون جهت حمل این خودروهاي ترانزیتی به کشورهاي آسیاي میانه باشد. 

به گفته عسکري نسب استفاده از توان فنی 23 شرکت کارگزار ترانزیتی، بهره گیري از موقعیت جغرافیایی و راهبردي و نیز ایجاد زیر
ساخت ها و رو ساخت هاي لازم در این بندر، بستري مناسب را فراهم نموده تا به ازاي هر سرمایه گذاري در این حوزه ، با ایجاد

 
اشتغال ، معیشت 30 تا 35 خانوار تامین شود. 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 



 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



انتقادات صریح یک فعال بیمه اي به برگزاري مناقصه در صنعت
بیمه

انتقادات صریح یک فعال بیمه اي به برگزاري مناقصه در صنعت بیمه

منبع: ریسک نیوزشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/06/25

به گزارش ریسک نیوز محسن صالحی فعال بیمه اي و از
پیشکسوتان صنعت بیمه نامه اي را به یکی از بیمه گذاران

خود به رشته تحریر در آورده که در این مرسوله در باب برگزاري مناقصه انتقاداتی با ادله محکم وارد آورده و در عین حال با روالی

 
دوستانه و در قالب دلنوشته اي مشفقانه راهکارهائی را براي بیمه گذار خود نشان کرده است. 

این نامه شاید بتواند در نوع خود نکات قابل تاملی در خصوص ناکارامدي هاي مناقصه در جریان انعقاد قرار دادهاي بیمه اي در

 
برداشته باشد. 

 
این نامه را با هم مرور می کنیم: 

از آنجاییکه شما یکی از مهرورزان راستین به کشور و دوستداران پیشرفت و آبادانی و سربلندي ایران در میدان کار و کارآفرینی
هستید این دلنوشته را نه براي درخواستی از شما بلکه بر این باورکه نگرشتان سبب بهبود روشها و فرهنگ سازي در بین کارآفرینان و

 
بازار خواهد شد به پیشگاهتان پیشکش می نمائم.. 

از نخستین سالهاي اشنایی با شما و گروه بزرگتان که براي سازندگی ایرانی اباد و سربلند ایجاد شده است برابر پیمان نانوشته اي کار
را با آن گروه بزرگ کارآفرینی آغاز نمودیم تا به امروز همیشه و همیشه و در همه حال سود کلان و دراز مدت بیمه اي شما و همه
زیر گروههاي وابسته به آن بر کارمزد ناچیز ما برتري داشته است . به خود می بالیم که این نگاه در کانون سیاست گذاري هاي ما
براي همه بیمه گذارانمان جاري و نهادینه شده است .کارمزدي که بخش بزرگی از آن دستمزد کارکنان است که همه ما به درستی به
آن باور داریم. بخشی دیگر از آن بایستی بابت سرویس به بیمه گذاران ،فراگیري ، آموزش و پیشرفت صنعت و پیدا کردن روشهاي

 
نوین ارائه خدمات به بیمه گذاران هزینه گردد. 

و سرانجام و مهمتر از همه باید براي پژوهش وشناسایی نیازهاي مردم و بازار و پیشنهاد طراحی بیمه هاي مناسب با ان نیازها به بیمه

 
گران بودجه اي درخور هزینه گردد که سود آن هم مستقیم براي شما و بیمه گذاران و رشد و شکوفایی اقتصاد کشور خواهد بود. 

می دانیم همه این ها از نخستین زیر ساخت هاي لازمه پیشرفت در هر سازمان و یک کشور است . از آنجاییکه سالهاست روش نا
پسند و غیر حرفه اي فروش حق بیمه و کارمزد به جاي بیمه و سرویس هاي فنی در قالب استعلام ها نهادینه شده است و مافیاي
مالی و بیمه گران و نمایندگانی که از دانش و توانایی فنی و حرفه اي بایسته برخوردار نیستند براي تسلط و کنترل این بازار حتی به
دریوزگی بیمه نیز روي آورده اند که براستی ما توان برابري و رویارویی با روشهاي ویرانگر آنان را نداشته و نخواهیم داشت .باور داریم
و روشن است که برآیند این روش ها از هم پاشیدگی اصول حرفه اي بازار بیمه و زیان آن مستقیما متوجه مصرف کنندگان وصنعت و

 
به ویژه کارآفرینان کشور خواهد بود،چیزي که سالهاست گواه پیشرفت گام به گام آن هستیم. 



پرسش اساسی این است که مناقصه که یکی از ارکان اصلی واگذاري پیمان هاي دولتی و بیشترین کاربرد آن حوزه کارهاي عمرانی و
فیزیکی است در بخش بیمه که حق بیمه آن بر اساس اندازه گیري ریسک است کاربردي دارد ؟ در حالیکه هیچ معیار و استاندارد
تعریف شده دیگري براي همگان در رابطه با سنجش بیمه گران و مشاوران و فروشندگان بیمه با یکدیگر وجود ندارد و تنها ملاك

 
برتري ،حق بیمه است، چه بلایی بر سر بازار بیمه و سرمایه هاي ملی خواهد امد ؟ 

آیا غیر ازین است که بیمه مرکزي از جیب بیمه گذاران زیان هاي احتمالی را جبران نماید؟ براستی براي ساخت گنبدي آهنین بر
فراز همه کارکردهاي اقتصادي ماو براي جلوگیر ي از گزند رویدادهاي پیش بینی نشده ویرانگر چه اندازه این روش پرسش برانگیز و

 
پر دامنه و زیانبار به ما کمک می نماید؟ 

گنبد آهنینی (پوششهاي بیمه ایی )که در پناه و زیر سایه ان با آرامش و آسودگی خیال می توانیم همه جانبه به همه آرزوها و
خواسته هاي فردي و همگانی و میهنی خود دست یابیم به سخنی دیگر و ساده تر آیا قیمت براي ساخت چنین ابزار سرنوشت سازي
تعیین کننده و فاکتور بنیادین است ؟چرابراي سایر کارهاي خدماتی و مشاوره اي همانند گزینش پزشک ،امور مالی و حقوقی و..... از

 
راه برگزاري مناقصه واستعلام اقدام نمی نماییم؟ گویه هایی که همگی در زیر و پناه گنبد مورد گفتگو به آسانی بدست خواهند امد. 

براستی در بازاري که دستمزد کارکنان دفاتر نمایندگان وبودجه چگونگی ارائه خدمات و پژوهش که از ارکان زیربنایی پیشرفت است
این چنین توسط بیمه گران و بخشی از شبکه فروش و بیمه گذارن براي سودهاي ناچیز فردي به تاراج میرود میتوان از نواوري و

 
بالندگی سخنی گفت؟ 

شاید از مصرف کنندگان بیمه انتظاري نباشد اما در آیین نامه شماره13 نمایندگی(سابق) پیش از حذف بندهایی که راه براي سود
جویان و رانت خواران باز نمود تخفیف از سوي نماینده خلاف ودر صورت اثبات اختیار ابطال نمایندگی به بیمه گر و بیمه مرکزي داده
شده بود اما در کمال ناباوري امروز علاوه بر نرخ شکنی هاي غیر فنی از سوي برخی بیمه گران براي گرفتن کار از نمایندگانشان هم

 
درخواست بخشی از حق بیمه را به نفع بیمه گذار می نمایند !! براستی به کجا چنین شتابان ؟ 

اما شما دوست ، بیمه گذار و کارافرین گرانقدر آیا برایتان قابل تصور است در دراز مدت بدون سود شناخته شده و با قیمت تمام شده
و یا زیر آن کالا تولید و به مردم و بازار عرضه نمایید ؟ روشن است که پاسخ نه خواهد بود و در غیر اینصورت ناچارید از کیفیت،
کمیت ، دستمزد کارکنان ، ارائه سرویسهاي پس از فروش ، مسئولیت در برابر مصرف کنندگان و حقوق دولتی از قبیل بیمه و مالیات

 
و......بکاهید تا در ظاهر به بقا خود ادامه دهید. 

براي برون رفت از بازار اشفته کنونی و برگردانیدن ان به حالت شکوفایی که سود کلان میهنی و همگانی تامین گردد. رویکرد و
بازگشت همه طرف هاي درگیر شامل بیمه مرکزي ، بیمه گران ، شبکه فروش و بیمه گذاران به پذیرش و رعایت اصول و موازین

 
اخلاقی و حرفه اي بیمه در بازارالزامی است . 

روشن است که براي دستیابی به این ایده ال در بازار بیمه استفاده از روش ها ودیدگاه هاي دستوري و صدور آیین نامه و بخشنامه جز
هدر دادن منابع انسانی و مالی کاربردي ندار دبلکه باید سازمانی تخصصی نسبت به سیاست گذاري، قانونگذاري و تعریف روابط بین

 
همه ذینفع ها اقدام و سازوکارهاي نظارت بر اجراي انرا نیز پیش بینی نماید. 

صد البته سازمان ناظر نباید هیچگونه انتفاعی از عملکرد بازار بیمه داشته باشد چرا که ناخوداگاه براي حفظ منافع خود نمی تواند



قانون گذار و ناظر خوب و بی طرفی باشد. شاید زمان آن باشد که براي اصلاح شرح وظایف و ماموریت هاي بیمه مرکزي راهکاري

 
اتخاذ کرد. 

 
بیایید همه دست به دست دهیم به مهر و ویرانه بازار بیمه خویش را کنیم اباد 

محسن صالحی پیش کسوت و فعال بیمه اي



رویداد شتاب ایمنی، امداد و نجات جاده اي در مرکز علمی کاربردي جمعیت

هلال احمر کرمانشاه برگزار شد

شماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/06/25
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان کرمانشاه -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علمی کاربردي استان کرمانشاه: رویداد شتاب (استارتاپی) ایمنی، امداد و نجات جاده اي تحت
نظارت دانشگاه جامع علمی کاربردي و با حمایت جمعیت هلال احمر استان کرمانشاه در مرکز آموزش علمی کاربردي جمعیت هلال

 
احمر کرمانشاه برگزار شد. 

دانشگاه جامع علمی کاربردي به عنوان یک دانشگاه نسل سوم و کارآفرین خود را ملزم به توسعه و گسترش مفاهیم کارآفرینی در
میان مخاطبان خود می داند. لذا از مهمترین اهداف برگزاري این رویداد علاوه بر گسترش کارآفرینی میان مردم استان کرمانشاه به
ویژه جوانان و دانشجویان، می توان به شبکه سازي در حوزه کارشناسان کسب و کار، متخصصان حرفه ها و مشاغل و نیز شناسایی

 
سرمایه گذاران خطرپذیر و حامیان مادي و معنوي این حوزه اشاره نمود. 

با توجه به شیوع بیماري کوید 19 و لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی و به منظور اجراي بهینه رویداد جاري، دفتر کارآفرینی مرکز از
یک ماه پیش از آغاز رویداد با استفاده از فضاي مجازي اقدام به تاسیس گروه نمود و همه صاحبان ایده، داوران، منتورها و کلیه

 
علاقمندان در گروه مذکور به عضویت درآمدند. 

رویداد شتاب ایمنی، امداد و نجات جاده اي مطابق برنامه روز یکشنبه بیست و سوم شهریور در محل مرکز آموزش علمی کاربردي

 
جمعیت هلال احمر کرمانشاه برگزار و پس از داوري، ایده هاي برتر به شرح ذیل اعلام شد: 

امیر حیدري «سوپاپ اطمینان باك بنزین در حوادث جاده اي» پیمان منصوري «اطفاي حریق خودروها» افسانه حاتمی «ربات ارزیاب

 
مصدوم» یوسف ندیمی«استفاده چند منظوره از وسایل امداد و نجات» 

 
 



 
 

 
 

 
 

کلید واژه ها: رویداد شتاب امداد و نجات جاده ایمنی دانشگاه علمی کاربردي استان کرمانشاه مرکز علمی کاربردي جمعیت هلال
احمر استارتاپی



بندرلنگه قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران / ترانزیت 20هزارخودرو در نیمه

نخست شهریورماه 99 / شتاب گرفتن ترانزیت خودررو با از سرگیري فعالیت در

مرزهاي کشورهاي آسیاي میانه

منبع: وزارت راه و شهرسازيشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/06/25

مدیر بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان از تخلیه و بارگیري حجمی افزون بر 20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه نخست
شهریورماه در بنادر و دریانوردي بندرلنگه خبرداد و گفت: این بندربه عنوان قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران و چهارراه

ترانزیت خودرو به کشورهاي آسیاي میانه مورد توجه است.

مدیر اداره بنادر ودریا نوردي بندر لنگه اعلام کرد: بندرلنگه قلب تپنده ترانزیت خودروي ایران / ترانزیت 20هزارخودرو در نیمه
نخست شهریورماه 99 / شتاب گرفتن ترانزیت خودررو با از سرگیري فعالیت در مرزهاي کشورهاي آسیاي میانه مدیر بنادر و

دریانوردي غرب هرمزگان از تخلیه و بارگیري حجمی افزون بر
20 هزار دستگاه خودرو طی نیمه نخست شهریورماه در بنادر و
دریانوردي بندرلنگه خبرداد و گفت: این بندربه عنوان قلب تپنده
ترانزیت خودروي ایران و چهارراه ترانزیت خودرو به کشورهاي
آسیاي میانه مورد توجه است. قاسم عسکري نسب، مدیر اداره
بنادر ودریا نوردي بندر لنگه در گفت وگو با خبرنگار پایگاه
خبري وزارت راه و شهرسازي با اشاره به ویژگی هاي این بندر
اظهار داشت: مولفه هایی نظیر موقعیت مناسب جغرافیایی و
توانمندي هاي ناوگان ترابري، تفکیک اسکله تخلیه و بارگیري
خودرو از دیگر کالاها، کاهش هزینه هاي حمل و نقل دریایی،

حذف زمان انتظار شناورهاي ترانزیتی، ارائه خدمات 24 ساعته کلیه عملیات هاي دریایی و بندري و افزایش پسکرانه هاي مورد
استفاده در این عملیات، از یک سو همچنین کاهش تشریفات اداري و بهره برداري از سکوي ویژه بارگیري خودرو و تکیه بر توان
نیروي انسانی جوان، متخصص و کارآمد در کنار همدلی و وحدت روحیه ارگان هاي همکار از سوي دیگر، بندر لنگه را به عنوان قلب

 
تپنده ترانزیت خودروي کشور و درگاه تجارت کشورهاي آسیاي میانه مورد توجه قرارداده است . 

وي در این زمینه با اشاره به ترانزیت 20هزارخودرودرنیمه نخست شهریورماه سال جاري تصریح کرد: با بازگشایی مرزهاي کشورهاي

 
آسیاي میانه و الکترونیکی شدن مرزهاي اقلیم کردستان عراق، ترانزیت خودرو در این بندر شتاب گرفته است . 

عسکري نسب خاطر نشان کرد: تخلیه و بارگیري این تعداد خودرو طی نیمه اول شهریورماه امسال در بنادر و دریانوردي بندرلنگه
مبین این موضوع است که این بندر بعنوان کانونی امن براي ترابري دریایی و زمینی این کالا به کشورهاي آسیاي میانه محسوب می

 
شود . 

وي افزود: تلاش کلیه ارگان هاي همکار و کارگزاران بخش خصوصی جایگاه نخست از حیث عملیات ترانزیت خودرو را دربین دیگر

 
بنادر ایران به خود اختصاص داده است. 



این مقام مسئول با بیان اینکه به طور میانگین روزانه 2 هزار دستگاه خودرو از 17 فروند شناور لندینگ کرافت و باري کوچک (دوبه)
و یک فروند کشتی رو- رو در این بندر تخلیه می شود، تصریح کرد: این موضوع سبب شده بندر لنگه روزانه پذیراي حدود 200

 
دستگاه تریلر سواري کش و 150 دستگاه کامیون جهت حمل این خودروهاي ترانزیتی به کشورهاي آسیاي میانه باشد. 

وي در پایان گفت: استفاده از توان فنی 23 شرکت کارگزار ترانزیتی، بهره گیري از موقعیت جغرافیایی و راهبردي و نیز ایجاد زیر
ساخت ها و رو ساخت هاي لازم در این بندر، بستري مناسب را فراهم کرده تا به ازاي هر سرمایه گذاري در این حوزه، با ایجاد

اشتغال، معیشت 30 تا 35 خانوار تامین شود.



ضرورت تعیین تکلیف محدوده هاي معدنی راکد و واگذاري به سرمایه گذاران

جدید از طریق مزایده

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/06/25

پایگاه خبري معدن نیوز -خراسان جنوبی گرچه نام استانشان با زرشک و زعفران گره خورده اما به عسلویه معدنی ایران نیز
معروف است و تنها 5 معدن طلایش می تواند خراسان جنوبی را به عرش برساند و ثروت را به این استان سرازیر کند اما هنوز

برخی معادنش منجمد مانده اند و یخ سرمایه گذاري در آنها آب نشده است.

نوشته شده توسط: سه شنبه 25 شهریور 1399 - 10:48:41 15 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -خراسان جنوبی گرچه
نام استانشان با زرشک و زعفران گره خورده اما به عسلویه معدنی
ایران نیز معروف است و تنها 5 معدن طلایش می تواند خراسان
جنوبی را به عرش برساند و ثروت را به این استان سرازیر کند اما
هنوز برخی معادنش منجمد مانده اند و یخ سرمایه گذاري در

 
آنها آب نشده است. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز، خراسان جنوبی گرچه نام استانشان با
زرشک و زعفران گره خورده اما به عسلویه معدنی ایران نیز معروف است و تنها 5 معدن طلایش می تواند خراسان جنوبی را به عرش

 
برساند و ثروت را به این استان سرازیر کند اما هنوز برخی معادنش منجمد مانده اند و یخ سرمایه گذاري در آنها آب نشده است. 

بله، اینجا عسلویه معدنی ایران است و به عنوان دارنده رتبه چهارم معادن فعال، بیش از 650 معدن با استخراج سالانه بیش از 19

 
میلیون تن از 50 نوع ماده معدنی دارد و بیش از 12 هزار نفر از این معادن به طور مستقیم نان می خورند. 

استان خراسان جنوبی یکی از مهم ترین استان  هاي معدنی کشور از نظر تنوع و میزان ذخایر معدنی شناخته شده است. این استان،

 
650 معدن با ذخیره قطعی 2.5 میلیارد تن و استخراج سالیانه 19.5 میلیون تن دارد. 

50 نوع ماده معدنی شناخته شده در استان وجود دارد و زغال سنگ، منیزیت، خاك هاي صنعتی و بنتونیت، کرومیت، سنگ هاي
تزئینی، سنگ آهن، دولومیت، اندولوزیت، مرمرمیت، بازالت، طلا و مس، سرب و روي از مهم ترین مواد معدنی آن است. این استان از

 
لحاظ معادن فعال رتبه چهارم، از نقطه نظر اشتغال رتبه چهارم و از نظر میزان ذخیره رتبه هفتم کشوري را دارد. 

 
شناسایی 200 نقطه امیدبخش معدنی در خراسان جنوبی 

به گفته عباس جرجانی، سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی، بررسی پهنه هاي اکتشافی در خراسان جنوبی از
سال 92 کلید خورد و عملیات اجرایی آن از سال 94 آغاز شده است که در نتیجه آن 200 نقطه امیدبخش معدنی با مساحت بیش از

 
20 هزار کیلومتر مربع حاصل مطالعات پهنه هاي اکتشافی در این استان شناسایی شده است. 



اما شناسایی آنها چگونه انجام شد؟ پهنه ها در راستاي کاهش ریسک سرمایه گذاري، افزایش توان بخش خصوص و شناسایی پتانسیل
هاي معدنی استان تعریف شد و توسط یک سري سازمان هاي توسعه اي که در اختیار دولت هستند، مانند سازمان زمین شناسی و
اکتشافات معدنی کشور، سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران(ایمیدرو) و شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران

 
همچنین توسط بخش خصوصی انجام شد. 

به گفته جرجانی، در پی این کار حدود 20 هزار کیلومتر مربع نقطه امیدبخش مشخص شده است که حدود 200 نقطه می شود؛
براساس این نقاط امیدبخش، شرکت ها کارهاي اکتشافی را ادامه می دهند و به محض اینکه به پروانه اکتشاف رسید و مشخص شد

 
که چه ماده معدنی وجود دارد، واگذاري از طریق مزایده انجام خواهد شد. 

او از انجام ژئوفیزیک هوایی به عنوان یک کار بسیار خوب از سال 92 در استان خراسان جنوبی یاد کرده و اضافه کرد: شناسایی
پتانسیل هاي معدنی در عمق زمین با بالگرد صورت گرفت که نقاط امیدبخش نیز براساس همین نتایج مشخص شده است؛ خراسان

 
جنوبی، یکی از استان هایی است که بیشترین ژئوفیزیک هوایی در آن انجام شده است. 

سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی افزود: در سال هاي 96، 97 و 98 که بیشترین پهنه هاي اکتشافی استان
مشاهده شده، معادل 150 میلیارد تومان در این زمینه توسط بخش دولتی و خصوصی سرمایخ گذاري انجام شده است که جاي

 
امیدواري دارد. 

 
ضرورت تعیین تکلیف محدوده هاي معدنی راکد و واگذاري به سرمایه گذاران جدید از طریق مزایده 

سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی بر ضرورت تعیین تکلیف محدوده هاي معدنی راکد و واگذاري به سرمایه
گذاران جدید از طریق مزایده تاکید کرد و گفت: محدوده هاي معدنی چه در قالب پروانه هاي بهره برداري و چه در محدوده هاي

 
اکتشافی که عملا راکد هستند، باید تعیین تکلیف شوند. 

جرجانی تصریح کرد: با مصوبه شوراي معادن استان قرار شد سازمان صنعت، معدن و تجارت حداکثر طی یک ماه گزارش کاملی را در
این زمینه تهیه کند. براین اساس مقرر شد کسانی که ادامه فعالیت آنها از نظر سازمان داراي توجیه باشد، کمکشان کنیم و آنها که
می دانیم تمایلی به ادامه فعالیت معدنی ندارند سریع تر تعیین تکلیف کنیم تا محدوده ها را از طریق برگزاري مزایده در اختیار افراد

 
جدید قرار دهیم. 

سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی بر ضرورت استفاده از ظرفیت دانشجویان و اساتید دانشگاه در رفع نیازهاي
پژوهشی حوزه صنعت و معدن تاکید کرد و اظهار کرد: سامانه طرح ملی توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار (تاپ)، با هدف

 
ثبت نام بنگاه هاي صنعتی، معدنی و تجاري و نیز ثبت نیازهاي پژوهشی و فناورانه آن ها توسط وزارت صمت راه اندازي شده است. 

وي با بیان اینکه طرح تاپ با هدف تعمیق و ارتقاي ارتباط صنعت با دانشگاه راه اندازي شده است، ادامه داد: براي تقویت ارتباط
صنعت با دانشگاه لازم است بخش خصوصی و تشکل هاي مرتبط با حوزه صنعت و معدن بیش از پیش ارتباط خود را با دانشگاه و

 
پژوهشگران تقویت کرده و از این ظرفیت موجود در استان و همچنین سامانه تاپ در راستاي رفع نیازهاي خود استفاده کنند. 

سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی تصریح کرد: نیاز است تا اهداف و مزایاي این طرح به صورت کاملا شفاف
براي بنگاه هاي اقتصادي فعال در حوزه صنعت، معدن و تجارت تشریح و تبیین شود تا از توانمندي هاي دانش آموختگان مشمول



 
خدمت سربازي، دانشجویان تحصیلات تکمیلی و اعضاي هیات علمی دانشگاه ها بهره مند شوند. 

جرجانی، بازدید میدانی اساتید و دانشجویان از واحدهاي صنعتی و معدنی را در این خصوص موثر عنوان کرد و افزود: آمادگی داریم تا
با برنامه ریزي براي بازدیدهاي میدانی از واحدهاي صنعتی و معدنی، ضمن استفاده از رهنمودهاي اساتید، بتوانیم در راستاي تقویت

 
ارتباط میان بخش صنعت و معدن با دانشگاه گام برداریم. 

 
مهلت یک ماهه صمت براي تعیین تکلیف محدوده هاي معدنی منجمد 

مشیرالحق عابدي، معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار خراسان جنوبی نیز چندي پیش در شوراي معادن استان با اشاره به دستور
رئیس جمهور و بخشنامه ابلاغی مرتبط درخصوص تعیین تکلیف محدوده هاي معدنی، اظهار کرد: این بخشنامه به تعیین تکلیف
پروانه هاي بهره برداري معطل مانده و محدوده هاي بلاتکلیف اشاره دارد و سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مکلف است هر چه

 
سریع تر نسبت به عملیاتی شدن مفاد این بخشنامه اقدام کند. 

وي تصریح کرد: انتظار شوراي معادن، اهتمام سازمان صنعت، معدن و تجارت در اجراي این برنامه به عنوان متولی امر، است. با انجام
این کار، ضمن کمک به سرمایه گذارانی که ادامه فعالیت شان توجیه اقتصادي دارد، محدوده هاي معدنی که بلاتکلیف مانده اند از

 
طریق مزایده واگذار می شوند تا مورد بهره برداري قرار گیرند. 

به گفته عابدي، با اهتمام سازمان صنعت، معدن و تجارت و البته طبق قانون و از طریق برگزاري مزایده در بازه زمانی معین، محدوده

 
هاي امیدبخش براي بهره برداري و انتفاع به متقاضیان واگذار می شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار خراسان جنوبی یادآور شد: امتیازبندي براي محدوده هاي تعیین شده بر اساس ظرفیت مواد
معدنی و ارزش افزوده اي که به همراه دارد، تکلیف متقاضیان را روشن تر می کند، به این ترتیب سرمایه گذار می تواند بر مبناي

 
دارایی در اختیار خود نسبت به شرکت در مزایده و سرمایه گذاري در یک واحد معدنی اقدام کند. 

عابدي به ظرفیت مطلوب استان در زمینه سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی اشاره کرد و گفت: استاندار خراسان جنوبی، بارها و بارها

 
در جلسات و دیدارهاي مختلف بر استفاده مطلوب از ظرفیت گوهرسنگ هاي استان تأکید کرده اند. 

وي ادامه داد: در جریان حضور رئیس سازمان فنی و حرفه اي کشور درخصوص ایجاد دپارتمان سنگ هاي قیمتی استان
پیشنهادهایی ارائه شد که باید به منظور نتیجه دهی بهتر این طرح، سازمان صنعت، معدن و تجارت از وضعیت موجود استان، حجم
ذخایر و مناطق مستعد سرمایه گذاري، گزارش کاملی تهیه کند. با استفاده از اطلاعات این گزارش می توان براي ایجاد واحدهاي

 
فرآوري سنگ هاي قیمتی برنامه ریزي کرد. 

محمد شفیعی، فرماندار خوسف با بیان اینکه شهرستان خوسف 37 معدن دارد که به عنوان قطب معادن خراسان جنوبی لقب گرفته
است، اظهار کرد: می توان با جذب سرمایه گذارهاي بومی و غیربومی و راه اندازي کارخانه هاي فرآوري، درآمدهاي معدنی و سود

 
حاصل از آن را به چندین برابر رساند. 

 
معدن طلاي کودکان از گنج هاي طلایی شهرستان خوسف در خراسان جنوبی 



وي به وجود پنج معدن طلا در شهرستان اشاره کرد و گفت: ایجاد کارخانه هاي فرآوري در معادن طلاي کودکان، شادان و معدن قلعه

 
زري در حال اجراست. 

وي، سرمایه گذاري در معدن طلاي شادان را بیش از 2000 میلیارد ریال با ذخیره معدنی 27 میلیون تن اعلام کرد و گفت: تامین
زمین براي کارخانه فرآوري این معدن در دست اقدام است و با راه اندازي آن براي 300 نفر به صورت مستقیم و 700 نفر به صورت

 
غیر مستقیم شغل ایجاد می شود. 

ppm 0.55 فرماندار خوسف با بیان اینکه معدن شادان از لحاظ ذخایر یکی از بزرگترین معادن شرق کشور است که غناي طلاي آن
است، تصریح کرد: معدن طلاي کودکان به عنوان دیگر گنج طلایی شهرستان خوسف است که مراحل راه اندازي کارخانه فرآوري و
همچنین استحصال طلا در این معدن در حال انجام است که با راه اندازي آن ها براي 150 نفر به صورت مستقیم اشتغالزایی خواهد
شد. اعتبار این طرح، 296 میلیارد ریال است و با توجه به پیشرفت کاري 50 درصدي و طبق برنامه زمان بندي شده کارخانه فرآوري

 
طلاي کودکان تا پایان سال به بهره برداري می رسد. 

وي با بیان اینکه پروانه بهره برداري معدن طلاي خونیک در حال صدور بوده و ذخایر آن 508 هزار تن است، افزود: معدن طلاي

 
کانسنگ مهرآباد نیز 698 تن ذخایر دارد. 

فرماندار خوسف با اشاره به ظرفیت هاي معدنی شهرستان خوسف، از تهیه طرح توسعه معدن مس قلعه زري به عنوان بزرگترین
معدن زیرزمینی خاورمیانه خبر داد و گفت: با راه اندازي طرح توسعه معدن قلعه زري با اعتبار 120 میلیارد تومان براي 150 نفر به
صورت مستقیم اشتغالزایی می شود. امیدواریم عملیات اجرایی کارخانه دوم تغلیظ معدن قلعه زري طی 18 ماه آینده به بهره برداري

 
برسد تا به ظرفیت اشتغالزایی شهرستان افزوده شود. 

فرماندار خوسف، به وجود بزرگترین معدن دولومیت خاورمیانه در شهرستان خوسف اشاره کرد و ادامه داد: کار استحصال از این معدن

 
نیز آغاز شده است. 

وي با انتقاد از برخی سخت گیري ها نسبت به سرمایه گذاران گفت: با توجه به ظرفیت هاي سرشار معدنی و طبیعی خراسان جنوبی

 
اگر روند اخذ مجوز در استان آسان تر شود، میزان سرمایه گذاري نیز افزایش دو برابري خواهد داشت. 

 
فرماندار خوسف ادامه داد: این شهرستان با داشتن ذخایر بسیار خوب داراي رتبه اول کانی هاي فلزي استان را دارد. 

وي با انتقاد از نوع نگاه برخی دستگاه ها به معادن بخش دولتی و خصوصی، گفت: مجوزهاي برخی از معادن دولتی در کوتاه ترین
زمان اخذ می شود، اما سرمایه گذار بخش خصوصی براي دریافت مجوز با مشکلات زیادي روبرو هستند و این موضوع سبب فرار

 
سرمایه گذاران بخش خصوصی می شود. 

 
تاسیس دپارتمان ملی معدن و خوشه ها در خراسان جنوبی 

علی اوسط هاشمی، معاون وزیر کار و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور نیز در سفر اخیر خود به خراسان جنوبی وعده داده
که دپارتمان ملی معدن و خوشه ها را در خراسان جنوبی تاسیس کند تا نقش ملی را عهده دار باشد. خراسان جنوبی می تواند علاوه



بر ارتقا سطح معیشت، درآمد و بهره وري داخل استان، در ایجاد فرصت هاي نو براي افرادي که در جست و جوي کار در ایران
هستند، یک شعبه باشد.



فرصت توسعه صنعت گردشگري در شرایط کاهش درآمد نفتی

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/06/25

رئیس کمیسیون گردشگري اتاق ایران در اولین نشست کمیته بین الملل این کمیسیون اظهار امیدواري کرد با توجه به
شرایط به وجود آمده و کاهش چشمگیر درآمدهاي نفتی، صنعت گردشگري بتواند به جایگاه واقعی خود در اقتصاد ایران

دست پیدا کند.

 
 

اولین نشست کمیته بین الملل کمیسیون گردشگري اتاق ایران با هدف دریافت نقطه نظرات فعالان صنعت گردشگري و تشریح برنامه

 
هاي این کمیته برگزار شد. 

در این نشست علی اکبر عبدالملکی، رئیس کمیسیون گردشگري اتاق ایران ضمن تأکید بر فراگیر بودن این صنعت و گستردگی آن از
جوانب و زوایاي مختلف از بی توجهی به آن در ایران ابراز تأسف کرد و گفت: علی رغم تأکیدات و پیگیري هاي بسیار همچنان صنعت

 
گردشگري در کشور ناشناخته است و باوري نسبت به آن وجود ندارد. 

این فعال اقتصادي با بیان این مطلب که کاهش فروش نفت کشور و درآمدهاي آن شاید بتواند تا حدودي مسئولان کشور را با جایگاه
اصلی صنعت گردشگري آشنا کند، گفت: این اعتقاد باید در بین تصمیم سازان کشور شکل بگیرد که گردشگري با حجم بالاي اشتغال

 
و ارزآوري می تواند جایگزین مناسبی براي درآمدهاي نفتی باشد. 

وي در ادامه انتقال فرهنگ و تمدن ایرانی را یکی دیگر از مزایاي توسعه صنعت گردشگري دانست و تصریح کرد: بدون شک توسعه
این صنعت می تواند در شناساندن ظرفیت ها و توانمندي هاي ایران مؤثر باشد. در همین راستا کمیته بین الملل این کمیسیون را راه

 
اندازي کردیم تا فعالیت هاي بین المللی این کمیسیون را به صورت نظام مند تر و دقیق تر دنبال کنیم. 

در ادامه محمد شیرکوند، رئیس کمیته بین الملل کمیسیون گردشگري اتاق ایران به تشریح برنامه ها و اهداف این کمیته پرداخت. به
باور او آنچه در این بین به عنوان اولویت مطرح است، ارتباط مؤثر و مستمر با سازمان ها و نهادهاي بین المللی است که با حوزه
گردشگري در ارتباط هستند. در همین راستا ارتباط با سازمان جهانگردي بین المللی و شوراي عالی گردشگري را در اولویت کاري

خود قرار دادیم. 



 
به اعتقاد او در این مسیر نباید از ظرفیت اتاق هاي بازرگانی سایر کشورها و اتاق هاي مشترك غافل ماند. 

وي حضور و مشارکت در پروژه احیاي جاده ابریشم را که مدتی است توسط کشورهاي منطقه آغاز شده به عنوان یکی از اصلی ترین

 
برنامه هاي این کمیته مطرح کرد. 

در ادامه این نشست درباره ظرفیت ها و امکانات موجود براي توسعه و پررنگ تر شدن صنعت گردشگري در کشور بحث و تبادل نظر

 
شد. 

 
 

 
 

 
موضوعات: 

کمیسیون گردشگري و کسب و کارهاي وابسته



تفاهم نامه صندوق کارآفرینی براي حمایت از کالاي ایرانی

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/06/25

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به انعقاد تفاهم نامه اي براي حمایت از خرید کالاي ایرانی گفت: تعداد صندوق
هاي تامین مالی روستایی تا سال آینده به پنج هزار صندوق می رسد.

 
- اخبار اقتصادي - 

اصغر نوراالله زاده,مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم،درباره حمایت از شرکت هاي
دانش بنیان گفت: خط اعتباري 400 میلیارد تومانی  را براي حمایت از تعاونی هاي زنان، جوانان و توان یابان در نظر گرفته ایم که با

 
این کار تعاونی ها کسب و کارهاي خود را با ظرفیت بیشتري دنبال می کنند. 

وي  بازاریابی براي شرکت هاي تعاونی را مهم خواند و گفت: اینکه تعاونی ها بتوانند محصولات خود را به فروش برسانند براي ما حائز
اهمیت است. به همین منظور ایجاد بازار باري توزیع و فروش محصولات تعاونی را در دستور کار داریم و نقش تعاونی ها در تکمیل

 
زنجیره تولید و ارزش افزوده بسیار مهم است. 

 مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید به تفاهم نامه همکاري با صندوق نوآوري و شکوفایی اشاره کرد و گفت: در راستاي این تفاهم نامه

 
هر شرکتی از سوي صندوق به ما معرفی شود تا سقف 400 میلیارد تومان تسهیلات به ودیعه دفتر پرداخت می شود. 

 وي ادامه داد: در سال جهش تولید براي حمایت از خرید کالاي ایرانی نیز با آپ(آسان پرداخت) تفاهم نامه اي امضا کرده ایم که قرار
است 1000 میلیارد تومان تسهیلات براي حمایت از خرید کالاي ایرانی پرداخت شود. پرداخت تسهیلات در قالب وام 5میلیون تومانی

 
براي خرید کالاهاي سبک و وام 10 میلیون تومانی براي سایر کالاها خواهد بود. 

وي در ادامه   به صندوق هاي تأمین مالی روستا اشاره کرد و گفت: تعداد صندوق هاي تامین مالی روستایی تا سال آینده به پنج هزار
صندوق می رسد.صندوق هاي تامین مالی در روستاها با آموزش افراد محلی، هیات مدیره و مدیر صندوق دارند و با مشارکت

 
روستاییان سپرده گذاري انجام شده و تسهیلات در اختیار این افراد قرار می گیرد. 

وي  با بیان اینکه تا سال آینده با همکاري جهاد کشاورزي صندوق هاي تامین مالی در روستاها به پنج هزار صندوق افزایش می یابد،
گفت: امیدواریم در چارچوب توافق با شوراي عالی استان ها از ظرفیت دهیاري ها به صورت نظام مند براي توسعه صندوق هاي مالی

 
در روستاها بهره مند شویم. 

نوراله زاده گفت: سرمایه اجتماعی و سرمایه نمادینی که در روستاها وجود دارد در نظام تامین مالی به رسمیت شناخته نمی شود.
یعنی اگر فردي از یک روستا بگوید من فلان فرد خوش نام در فلان روستا هستم بانک و نظام رسمی تامین مالی این موضوع را قبول
نمی کند. با فعالیت صندوق هاي تامین مالی روستایی دسترسی روستاییان به منابع مالی سهل الوصول تر شده و دیگر آن مسیر

 
سخت و مشقت بار اثبات توانایی طی نخواهد شد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به تحول در کسب و کارهاي خانگی افزود: اگر بخواهیم در این زمینه تحول ایجاد کنیم،



بازار این نوع کسب و کارها برعهده مدیریت شهري است و با امکاناتی که شهرداري ها و دهیاري ها دارند می توان جشنواره هاي

 
محصولی ایجاد کرد. 

نوراله زاده با تاکید بر نقش مدیریت شهري در توسعه بازار محصولات تولیدي مناطق مختلف تاکید کرد: محصولی که مزیت رقابتی
داشته باشد، باید براي آن بازار ایجاد و محصول عرضه شود.ظرفیت و امکاناتی که در اختیار مدیریت شهري در حوزه کسب و کار قرار

 
دارد، قابل توجه است و اگر از این امکانات بهره برداري شود شاهد تحول خوبی خواهیم بود. 

 مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید از نوسازي سه هزار دستگاه ناوگان حمل و نقل با همکاري شهرداري تهران خبر داد و افزود: علاوه
بر این در پنج منطقه بافت فرسوده داریم که طراحی خوبی براي ساخت و بازسازي این بافت با همکاري شهرداري تهران انجام شده
است. این آمادگی وجود دارد که با ظرفیت مدیریت شهري بتوانیم به صورت مشترك کار توسعه منطقه اي را در روستاها و شهرها

 
انجام دهیم و ظرفیت هاي مناطق روستایی را توسعه بخشیم. 

انتهاي پیام/



صندوق کارآفرینی امید، ظرفیت روستاها را محور توسعه قرار داده است

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/06/25

کوهچنار- فرماندار کوهچنار گفت: کسب و کارهاي بومی و محلی در شهرستان کوهچنار یک ظرفیت بزرگ به شمار می رود.

علی علیزاده در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه فعالیت در زمینه توسعه روستاها در دستور کار مسئولین شهرستان کوهچنار

 
قرار دارد، افزود: صندوق کارآفرینی امید، ظرفیت روستاها را محور توسعه قرار داده است. 

وي با اشاره نشست هم اندیشی مشترك کوهچنار و کازرون با مدیرعامل صندوق کار افرین امید وبا حضور بخشداران، دهیاران و
رؤساي شوراهاي اسلامی روستاها نیز گفت: این نشست با محوریت بهره مندي از تسهیلات صندوق کارآفرینی امید در سطح روستاها

 
برگزار شد، که بی شک این جلسات می تواند با رجوع به نظرات عمومی در مسیر توسعه تأثیر بسزایی داشته باشد. 

فرماندار کوه چنار با اشاره به عملکرد مناسب صندوق کارآفرین در جلب رضایتمندي ارباب رجوع بیان کرد: لازم است متناسب با شعار
جهش تولید که براي سال جاري از سوي رهبر معظم انقلاب تعیین شده؛ پرداخت تسهیلات به طرح هاي مرتبط با اشتغالزایی بیشتر

 
مورد توجه باشد. 

علیزاده با اشاره به ظرفیت هاي شهرستان در بخش کسب و کارهاي بومی محلی گفت: با اختصاص تسهیلات در این بخش و کمک به
تجاري سازي کسب و کارهاي خرد و محلی می توان سطح درآمد و معیشت روستاییان را ارتقا داده و براي اشتغال پایدار در روستاها

 
نیز گام هاي مؤثري برداشت. 

وي زنجیره آموزش، تولید، بازاریابی و فروش را در رونق اشتغال بویژه اشتغال روستایی مهم خواند و اضافه کرد: ظرفیت هاي زیادي در
مناطق مختلف شهرستان براي تولید محصولات متنوع وجود دارد که قراردادهاي مبتنی بر تولید و همچنین فروش تضمینی، در این

بخش مؤثر است.



تفاهم نامه صندوق کارآفرینی براي حمایت از کالاي ایرانی

منبع: تسنیمشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/06/25

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به انعقاد تفاهم نامه اي براي حمایت از خرید کالاي ایرانی گفت: تعداد صندوق
هاي تامین مالی روستایی تا سال آینده به پنج هزار صندوق می رسد.

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به انعقاد تفاهم
نامه اي براي حمایت از خرید کالاي ایرانی گفت: تعداد
صندوق هاي تامین مالی روستایی تا سال آینده به پنج

 
هزار صندوق می رسد. - اخبار اقتصادي - 

اصغر نوراالله زاده,مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در
گفت وگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم،درباره
حمایت از شرکت هاي دانش بنیان گفت: خط اعتباري
400 میلیارد تومانی را براي حمایت از تعاونی هاي زنان،
جوانان و توان یابان در نظر گرفته ایم که با این کار تعاونی

 
ها کسب و کارهاي خود را با ظرفیت بیشتري دنبال می کنند. 

وي بازاریابی براي شرکت هاي تعاونی را مهم خواند و گفت: اینکه تعاونی ها بتوانند محصولات خود را به فروش برسانند براي ما حائز
اهمیت است. به همین منظور ایجاد بازار باري توزیع و فروش محصولات تعاونی را در دستور کار داریم و نقش تعاونی ها در تکمیل

 
زنجیره تولید و ارزش افزوده بسیار مهم است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید به تفاهم نامه همکاري با صندوق نوآوري و شکوفایی اشاره کرد و گفت: در راستاي این تفاهم نامه

 
هر شرکتی از سوي صندوق به ما معرفی شود تا سقف 400 میلیارد تومان تسهیلات به ودیعه دفتر پرداخت می شود. 

وي ادامه داد: در سال جهش تولید براي حمایت از خرید کالاي ایرانی نیز با آپ(آسان پرداخت) تفاهم نامه اي امضا کرده ایم که قرار
است 1000 میلیارد تومان تسهیلات براي حمایت از خرید کالاي ایرانی پرداخت شود. پرداخت تسهیلات در قالب وام 5میلیون تومانی

 
براي خرید کالاهاي سبک و وام 10 میلیون تومانی براي سایر کالاها خواهد بود. 

وي در ادامه به صندوق هاي تأمین مالی روستا اشاره کرد و گفت: تعداد صندوق هاي تامین مالی روستایی تا سال آینده به پنج هزار
صندوق می رسد.صندوق هاي تامین مالی در روستاها با آموزش افراد محلی، هیات مدیره و مدیر صندوق دارند و با مشارکت

 
روستاییان سپرده گذاري انجام شده و تسهیلات در اختیار این افراد قرار می گیرد. 

وي با بیان اینکه تا سال آینده با همکاري جهاد کشاورزي صندوق هاي تامین مالی در روستاها به پنج هزار صندوق افزایش می یابد،
گفت: امیدواریم در چارچوب توافق با شوراي عالی استان ها از ظرفیت دهیاري ها به صورت نظام مند براي توسعه صندوق هاي مالی



 
در روستاها بهره مند شویم. 

نوراله زاده گفت: سرمایه اجتماعی و سرمایه نمادینی که در روستاها وجود دارد در نظام تامین مالی به رسمیت شناخته نمی شود.
یعنی اگر فردي از یک روستا بگوید من فلان فرد خوش نام در فلان روستا هستم بانک و نظام رسمی تامین مالی این موضوع را قبول
نمی کند. با فعالیت صندوق هاي تامین مالی روستایی دسترسی روستاییان به منابع مالی سهل الوصول تر شده و دیگر آن مسیر

 
سخت و مشقت بار اثبات توانایی طی نخواهد شد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به تحول در کسب و کارهاي خانگی افزود: اگر بخواهیم در این زمینه تحول ایجاد کنیم،
بازار این نوع کسب و کارها برعهده مدیریت شهري است و با امکاناتی که شهرداري ها و دهیاري ها دارند می توان جشنواره هاي

 
محصولی ایجاد کرد. 

نوراله زاده با تاکید بر نقش مدیریت شهري در توسعه بازار محصولات تولیدي مناطق مختلف تاکید کرد: محصولی که مزیت رقابتی
داشته باشد، باید براي آن بازار ایجاد و محصول عرضه شود.ظرفیت و امکاناتی که در اختیار مدیریت شهري در حوزه کسب و کار قرار

 
دارد، قابل توجه است و اگر از این امکانات بهره برداري شود شاهد تحول خوبی خواهیم بود. 

مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید از نوسازي سه هزار دستگاه ناوگان حمل و نقل با همکاري شهرداري تهران خبر داد و افزود: علاوه
بر این در پنج منطقه بافت فرسوده داریم که طراحی خوبی براي ساخت و بازسازي این بافت با همکاري شهرداري تهران انجام شده
است. این آمادگی وجود دارد که با ظرفیت مدیریت شهري بتوانیم به صورت مشترك کار توسعه منطقه اي را در روستاها و شهرها

انجام دهیم و ظرفیت هاي مناطق روستایی را توسعه بخشیم.



450 هزار زن سرپرست خانوار در تهران داریم

منبع: رکناشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/06/25

رکنا: مدیر کل امور بانوان شهرداري تهران با بیان این که کارآفرینی باید مبتنی بر نوآوري باشد، اظهار کرد: کارآفرینی تقسیم
بندي هاي مختلفی دارد که می توان به فراخور نوع جامعه از هر یک از شیوه هاي کارآفرینی بهره برد.

زن سرپرست خانوار/ به گزارش خبرنگار اجتماعی رکنا،
زهرا بهروزآذر، مدیر کل امور بانوان شهرداري تهران با بیان
این که کارآفرینی باید مبتنی بر نوآوري باشد، اظهار کرد:
450 هزار زن سرپرست خانوار در تهران داریم که 70
درصد آنها سرپرست خود را براثر فوت و نه لزوما طلاق از
دست داده اند. ما به عنوان شهرداري تلاش می کنیم تا

نهاد خانواده را حفظ کنیم و به همین دلیل تصمیم گرفتیم به جاي ماهی دادن به این زنان که از سر مجبوري به کار روي آوردند،
ماهیگیري یاد دهیم و مسیرهاي مختلفی را نیز امتحان کردیم و نهایتا متوجه شدیم این افراد معمولا به دلیل دوربودن از محل کسب
وکار و همچنین عدم آگاهی و آموزش لازم مایل هستند که کار کنند نه این که سرپرست کارگاهی باشند یا خودشان مشاغلی ایجاد

 
کنند. 

مدیر کل بانوان شهرداري تهران با بیان این که بررسی ها نشان داده است که معمولا اینگونه زنان به دلیل عدم آشنایی به قوانین دچار
حواشی در محیط کار می شوند و حتی مسائل مختلف عاطفی را در خانواده هایشان تجربه می کنند، اظهار کرد: برهمین اساس مراکز
کوثر شکل گرفت تا براي حل مساله اشتغال زنان سرپرست خانوار وارد عمل شود و یک مدل مشارکتی را با پیمانکاران و کارآفرینان

آغاز کردیم.



فاکتورهاي فنی و اقتصادي الزامات خاص کالبد کارآفرینی است

منبع: رکناشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/06/25

رکنا: رئیس ستاد مدیریت محله گفت: از یک جامعه کوچک، یک محیط پر نظارت اجتماعی، یک شبکه در هم تنیده
خویشاوندي و محلی، خود را در آغوش شهر پرت کرده و می خواهد در یک فضاي آرام خود را گم کند؛ در پی تعاملات

محدود است. تعلق او به مکان، زیاد نیست. احتمالا مهم ترین فاکتور انتخاب محل زندگی براي او، شرایط ...

به گزارش رکنا، مهدي شیرزاد، رئیس ستاد مدیریت محله
در افتتاحیه اولین دوره آموزش و ارتقاء توانمندي هاي
برنامه ریزي و تسهیل گري براي توانمندسازي، توسعه
کارآفرینی و کسب وکارهاي اجتماعی اظهار کرد: دو نگاه
در مواجهه با محله وجود دارد که انتخاب هر یک از آن ها،
می تواند بر سیاست گذاري، خاصه در موضوع کارآفرینی

تأثیرگذار باشد. یکی نگاه مبتنی بر حس تعلق و هویت محلی و دومی نگاه برآمده از پارادایم حق بر شهر. این دو نگاه در تضاد با
یکدیگر نیستند، اما انتخاب هر کدام، الزامات و پیامدهاي متفاوتی را ایجاد خواهد کرد. از یک سو برخی معتقدند که کالبد و فیزیک
محله مهم است و باید هویت و حفظ تعلق به محله را بالا ببریم که در این نوع نگاه ما با جامعه محله اي در ارتباط هستیم که نیازمند

 
شیوه هاي کارآفرینی متناسب با کالبد محله و اکوسیستم اقتصادي اجتماعی آن است 

وي افزود: اما در رویکرد دوم به محله، بر شهر و شهروند تأکید دارد. در آن حقوق و تکالیف شهروندي برجسته است، فارغ از این که
شهروند در کدام محله زندگی می کند. در چارچوب این نگاه ما با افرادي مواجه هستیم که تعاملات محلی و ساختار محله برایشان
مهم نیست و اصطلاحا فرد علاقه اي به شناخته شدن ندارد. از یک جامعه کوچک، یک محیط پر نظارت اجتماعی، یک شبکه در هم
تنیده خویشاوندي و محلی، خود را در آغوش شهر پرت کرده و می خواهد در یک فضاي آرام خود را گم کند؛ در پی تعاملات محدود
است. تعلق او به مکان، زیاد نیست. احتمالا مهم ترین فاکتور انتخاب محل زندگی براي او، شرایط اقتصادي زندگی است، نه نوستالژي
یا خاطره اي که ممکن است در یک محله باشد. علی القاعده در این رویکرد، کارآفرینی در بند کالبد نیست. مگر این که فاکتورهاي

 
فنی و اقتصادي الزامات خاصی را تحمیل کند. 

شیرزاد در ادامه گفت: ما باید به سمتی پیش برویم که شهرداري نقش تسهیل گر داشته باشد و شهروند آموزش دیده متناسب با

 
کسب وکار داشته باشیم. 

وي افزود: شهرداري قرار نیست جاي سازمان فنی حرفه اي را بگیرد و یا رقیب بخش خصوصی شود. بلکه غرض ایجاد بستر مناسبتی
براي فضاي کسب و کار است. توجه به این ظرایف، نگاه و سیاستگذاري ما در امر کارآفرینی را متأثر می کند.



طی 6 سال گذشته 2578 فرزند ایثارگر در فارس استخدام شده اند

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/06/25

اتحادخبر: استاندار فارس گفت: طی سال هاي 92 تا 98 بالغ بر 2578 نفر از فرزندان شهدا و ایثارگران در استان فارس به
استخدام دستگاه هاي دولتی و خصوصی درآمده اند.

اتحادخبر: استاندار فارس گفت: طی سال هاي 92 تا 98 بالغ بر 2578 نفر از فرزندان شهدا و ایثارگران در استان فارس به

 
استخدام دستگاه هاي دولتی و خصوصی درآمده اند. 

 به گزارش ایسنا؛ عنایت االله رحیمی دوشنبه 24 شهریور در
آیین مبادله تفاهمنامه احداث 10 هزار واحد مسکونی ویژه ایثارگران فارس که با حضور معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان بنیاد
شهید و امور ایثارگران برگزار شد، افزود: تکریم و بزرگداشت خانواده شهدا، تکریم ملت ایران است، چرا که این خانواده ها سرمایه هاي

 
ملی و معنوي کشور محسوب می شوند. 

او ادامه داد: از سال 95 تاکنون 151 قطعه زمین براي ساخت مسکن ایثارگران واگذار شده و 350 نفر از خانواده هاي ایثارگران و

 
شهدا توانسته اند از مزایاي زمین اهدایی استفاده کنند. 

استاندار فارس با بیان اینکه 1735 نفر از خانواده شهدا و ایثارگران استان از سال 92 تا سال گذشته از تسهیلات تخصیص یافته به
میزان 17 میلیارد ریال بهره مند شده اند، گفت: سرکشی از خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران در دستور کار استانداري و مدیران

 
دستگاه هاي اجرایی فارس قرار دارد. 



 
 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران فارس نیز در ادامه این جلسه با اشاره به وجود 15 هزار شهید در این استان، بیان کرد: فارس

 
داراي بیشترین تعداد ادارات بنیاد شهید در کشور است. 

رجبعلی راهی ادامه داد: طی سال هاي گذشته بیش از 200 واحد مسکونی در فارس ساخته نشده بود اما مقرر شده تا 10 هزار واحد

 
دیگر احداث شود. 

به گزارش ایسنا، در این جلسه علاوه بر امضاي تفاهم نامه تامین مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی خانواده هاي شهدا و ایثارگران

 
استان فارس ، از کتاب هاي فرهنگ اعلام شهداي عشایر کشور به نام "مرد راه" رونمایی شد. 

 
 



 
 



لزوم الگو برداري از طرح هاي بازآفرینی شهري در دولت

منبع: موجشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/06/25

اولین دوره آموزشی توسعه توانمند سازي کارآفرینی و
کسب و کارهاي اجتماعی با هدف ایجاد تسهیل گري
کارآفرینی در سطح مناطق تهران و ایجاد هم افزایی بین
دستگاه هاي مرتبط با کارآفرینی با حضور مسئولان

 
مربوطه برگزار شد. 

به گزارش خبرگرازي موج ؛ "" سید علی محمد موسوي""
معاون وزیر کار و امور اجتماعی در جریان اولین دوره
آموزشی توسعه توانمند سازي کارآفرینی و کسب و کارهاي
اجتماعی با اشاره به موفق بودن الگوهاي طرح هاي

بازآفرینی شهري گفت: طرح بازآفرینی در شهرداري تهران الگوي مناسب و موفقی بوده که می تواند در دولت نیز مورد استفاده قرار

 
گیرد تا بتواند در مناطق و محلات طرح هاي مشابهی را اجرا کند و در محلات و مناطق شهري حضور پر رنگی را داشته باشد . 

وي با ذکر از آنجاییکه در شهرداري وابستگی دولتی کمتر است و اصلاح نظام حکمرانی بیشتر می توان گفت که اجراي برنامه ها با
سرعت عمل و انعطاف پذیري بیشتري صورت می گیرد گفت: از همین رو ما نیز به عنوان نماینده دولت آماده ایم تا از لحاظ فنی و

 
مالی تا جایی که می توانیم براي اجراي موفق طرح هاي کارآفرینی در مناطق و محلات کمک کنیم . 

""مهناز استقامتی"" شهردار منطقه 8 تهران، نیز در این برنامه با تاکید بر اینکه شهرداري ها اغلب داراي پتانسیل خوبی براي توسعه
کسب و کار و حمایت از کارآفرینی هستند گفت :یکی از اقدامات ما در شهرداري منطقه8 در حوزه کارآفرینی، راه اندازي خط تولید
ماسک با مجوز وزارت بهداشت در دوران شیوع ویروس کرونا بود. گسترش ویروس کووید19 سبب تعطیلی بسیاري از کسب و کارها،
به خصوص در میان زنان سرپرست خانوار ما شده بود ؛ اما با راه اندازي این خط تولید و در راستاي حمایت از زنان سرپرست خانوار،

 
فضایی براي اشتغال دوباره این افراد ایجادشد. 

وي از برگزاري آموزش هاي مجازي نحوه فروش محصولات در بستر فضاي مجازي است به عنوان یکی دیگر از اقدامات شهرداري براي
تسهیل در کارآفرینی یاد کرده و گفت : همچنین در همین راستا تلاش کرده ایم تا با اقدامات دیگري از قبیل ایجاد وحمایت ازمشاغل
خانگی در محله هاي سیزده گانه، ایجاد و حمایت 5 مرکز مهارت آموزي کوثر و ایجاد اشتغال براي زنان سرپرست خانوار، برگزاري
اولین دوره پاتوق فروش در منطقه جهت آشنایی کارآفرینان در حوزه بازاریابی و تهیه وساماندهی بانک اطلاعات کارآفرینان محلات در

 
راستاي سیاست هاي شهرداري تهران ، زمینه را براي ایجاد بسترهاي مناسب کارآفرینی مهیا کنیم. 

وي با بیان اینکه بانک اطلاعاتی افرادي که در منطقه نیازمند هستند و به خاطر کرونا بیکار شده اند، تهیه شده است گفت : به افرادي



 
که نامشان در این بانک اطلاعاتی قرار دارد آموزش مجازي داده شده تا زنان سرپرست خانوار بتوانند معیشت خود را انجام دهند . 

یکی دیگر از سخنران هاي این برنامه ""سیدمالک حسینی"" رییس سازمان مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران بود که با اشاره
به ضرورت اشتغال پایدار بر تغییر سیاست هاي این حوزه تاکید کردو گفت: هزاران مجموعه در کشور هستند که با مشکلات اقتصادي

 
رو برو شده اند که این نشان می دهد، سیاست ها باید در ایران تغییر کنند. 

مالک حسینی با تاکید بر اینکه ما متولی تغییر سیاست ها در جامعه نیستیم، گفت: البته باید در شهرداري نقش تسهیل گري خود را

 
به خوبی ایفا کنیم. 

وي با ذکر اینکه در غالب کارگاه هاي کوچک و مشاغل خانگی تلاش داریم تا براي افراد بیشتري شغل ایجاد کنیم گفت : انتظار داریم
در انتهاي این دوره آموزشی که در حال برگزاري است ، همه شرکت کنندگان به رهبران توسعه و تسهیل، کسب و کار محله محور در
تهران تبدیل شوند . این دوره در دو سطح مبتدي و پیشرفته برگزار می شود و باید نقش راهبري و پیشگام بودن را در محله براي

 
توسعه کسب و کار ایفا کنند . 

وي با بیان اینکه کرونا ، تعداد زیادي از شهروندان تهرانی ، از آموزش پانصد خانواده کودکان کار با رویکرد دستیابی به معاش پایدار

 
خبر داد و افزود: این اقدام در حقیقت چرخه کاملی است که می تواند موردي باشد براي دوره عملیاتی. 

وي با تاکید بر ضرورت آموزش و داشتن شغل براي جلوگیري از آسیب ها گفت: براي نگهداري معتاد متجاهر بین 30 تا 50 هزار
تومان روزانه هزینه مستقیم انجام می شود . همچنین براي اینکه بتوانیم افراد را از گرمخانه ها خارج و به آغوش خانواده برگردانیم

 
باید بین 12 تا 15 میلیون تومان هزینه کنیم . 

 
وي تاکید کرد: اقدامات در حوزه کارآفرینی و داشتن شغل پایدار می تواند از آسیب ها جلوگیري کند و هزینه ها را کاهش دهد . 

کاوه حاجی علی اکبري، مدیرعامل سازمان نوسازي شهر تهران نیز در این آیین با تاکید بر محله و کارآفرینی در مقیاس محله اي
گفت: در گذشته مجموعه اي از ویژگی مشترك که امکان تعامل بوده، محله را شکل می داد و محله مفهوم اجتماعی می داد اما در
دوران معاصر شکافی در مدرنیته ایجاد شد و مفهوم سنتی آن را تغییر داد و افراد به موجوداتی تبدیل می شوند که ارتباط آنها کمتر

 
می شود . 

وي در ادامه با بیان اینکه فقر در دوران معاصر شهري شده و مجموعه اي از محلات شکل گرفته که مکان تمرکز فقر هستند، افزود:
مهارت پایین عدم برخورداري از تامین اجتماعی مناسب فقر را ایجاد میکند و فقر عامل ریشه اي مشکلات بعدي است که در محلات

 
شکل می گیرد . 

 
حاجی علی اکبري با تاکید بر اینکه سیاست ها باید به درمان بپردازد و مفهوم تسهیل گري در این چارچوب شکل می گیرد گفت : 

سیاست ما در سازمان نوسازي متکی بر نوسازي اجتماعی است چرا که معتقدیم بدون در نظر گرفتن سیاست گذاري اجتماعی، و
برنامه ریزي عملا ممکن نیست .



صندوق کارآفرینی امید، ظرفیت روستاها را محور توسعه قرار داده است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/06/25

کوهچنار- فرماندار کوهچنار گفت: کسب و کارهاي بومی و محلی در شهرستان کوهچنار یک ظرفیت بزرگ به شمار می رود.

کوهچنار- فرماندار کوهچنار گفت: کسب و کارهاي بومی و
محلی در شهرستان کوهچنار یک ظرفیت بزرگ به شمار

 
می رود. 

علی علیزاده در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه فعالیت
در زمینه توسعه روستاها در دستور کار مسئولین شهرستان
کوهچنار قرار دارد، افزود: صندوق کارآفرینی امید، ظرفیت

 
روستاها را محور توسعه قرار داده است. 

وي با اشاره نشست هم اندیشی مشترك کوهچنار و
کازرون با مدیرعامل صندوق کار افرین امید وبا حضور بخشداران، دهیاران و رؤساي شوراهاي اسلامی روستاها نیز گفت: این نشست با
محوریت بهره مندي از تسهیلات صندوق کارآفرینی امید در سطح روستاها برگزار شد، که بی شک این جلسات می تواند با رجوع به

 
نظرات عمومی در مسیر توسعه تأثیر بسزایی داشته باشد. 

فرماندار کوه چنار با اشاره به عملکرد مناسب صندوق کارآفرین در جلب رضایتمندي ارباب رجوع بیان کرد: لازم است متناسب با شعار
جهش تولید که براي سال جاري از سوي رهبر معظم انقلاب تعیین شده؛ پرداخت تسهیلات به طرح هاي مرتبط با اشتغالزایی بیشتر

 
مورد توجه باشد. 

علیزاده با اشاره به ظرفیت هاي شهرستان در بخش کسب و کارهاي بومی محلی گفت: با اختصاص تسهیلات در این بخش و کمک به
تجاري سازي کسب و کارهاي خرد و محلی می توان سطح درآمد و معیشت روستاییان را ارتقا داده و براي اشتغال پایدار در روستاها

 
نیز گام هاي مؤثري برداشت. 

وي زنجیره آموزش، تولید، بازاریابی و فروش را در رونق اشتغال بویژه اشتغال روستایی مهم خواند و اضافه کرد: ظرفیت هاي زیادي در
مناطق مختلف شهرستان براي تولید محصولات متنوع وجود دارد که قراردادهاي مبتنی بر تولید و همچنین فروش تضمینی، در این

بخش مؤثر است.



برنامه جدید آموزشی براي 375 هزار سرباز

منبع: بازار کارشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/06/25

رییس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با اشاره به اهمیت مهارت آموزي به سربازان گفت: 40 مرکز آموزشی کار
پذیرش سربازان را انجام می دهند.

رییس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با اشاره به اهمیت مهارت آموزي به سربازان گفت: 40 مرکز آموزشی کار پذیرش

 
سربازان را انجام می دهند. 

به گزارش مشرق، علی اوسط هاشمی در جلسه شوراي مهارتی آذربایجان غربی اظهار داشت: باید تلاش کنیم که با توسعه آموزش ها،

 
تغییر را در جامعه رواج دهیم که در این راستا می توان از ظرفیت هاي شناسایی دپارتمان نرم افزاري و اطلاعاتی بهره مند شد. 

وي با اشاره به راه اندازي دپارتمان ملی مهارتی زنان به عنوان پایلوت در آذربایجان غربی اضافه کرد: این مساله مورد پیگیري ماست

 
که باید مورد توجه مسوولان استانی هم قرار گیرد. 

رییس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور اظهار کرد: مشخص کردن سهم زنان در اشتغال، مهارت هاي آموزشی و سایر مسائل

 
مرتبط با فعالیت بانوان از اهداف راه اندازي این دپارتمان است. 

رییس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با اشاره به اهمیت مهارت آموزي به سربازان گفت: 40 مرکز آموزشی کار پذیرش
سربازان را انجام می دهند و در نظر داریم تا سه سال آینده، 375 هزار نفر را در این حوزه آموزش دهیم و سرباز بدون مهارت نداشته

باشیم.



صدور اولین مجوز گردشگري کشاورزي کشور

منبع: بازار کارشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/06/25

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان از صدور اولین مجوز گردشگري کشاورزي کشور در این استان
خبر داد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان از صدور اولین مجوز گردشگري کشاورزي کشور در این استان خبر

 
داد. 

به گزارش ایمنا و به نقل از روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان، احمد تجري در نشست با
مدیر مزرعه گردشگري توسکا، گفت: اولین مجوز گردشگري کشاورزي کشور براي مزرعه گردشگري توسکا با حجم سرمایه گذاري

 
بیش از 16 میلیارد و 548 میلیون ریال و ایجاد اشتغال براي 20 نفر در گرگان صادر شد. 

او خاطرنشان کرد: درخواست هاي متعددي براي ایجاد مزارع گردشگري کشاورزي در سطح کشور وجود داشته و استان گلستان به

 
عنوان اولین استان در کشور داراي مزرعه گردشگري شده است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان بیان کرد: مزارع کشاورزي زمینه جذب بیشتر گردشگران به گلستان را
فراهم خواهند کرد. محور توسعه استان بر دو محور گردشگري و کشاورزي استوار است و در رونق اقتصادي آن نیز گردشگري و

 
کشاورزي می تواند بسیار مؤثر باشد. 

تجري با اشاره به این که دستورالعمل گردشگري کشاورزي در وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی تدوین شده است،
توضیح داد: با ابلاغ این دستورالعمل یک عنوان شغلی به فهرست مشاغل حوزه گردشگري افزوده شد و افرادي که علاقه مند به حوزه
گردشگري کشاورزي هستند، می توانند از این زمینه شغلی بهره برده و به صورت قانونی و با استفاده از ضوابط دستورالعمل هاي

 
ابلاغی فعالیت کنند. 

مجید زمانی مدیر مزرعه گردشگري توسکا نیز در ادامه این نشست بیان کرد: کار احداث این مزرعه که پنج هکتار مساحت دارد، از

 
سال 97 آغاز و در تابستان 98 فاز نخست آن آماده بهره برداري شد. 

او با اشاره به این که باغ تمشک، مزرعه توت فرنگی، مزرعه سبزي ها و صیفی جات، مزرعه حیوانات و فضاي آموزش کشاورزي از
بخش هاي مختلف مزرعه توسکا است، خاطرنشان کرد: فعالیت هاي داخلی این مزرعه از قبیل کاشت، داشت و برداشت محصول، بر

اساس الگوي کار داوطلبانه انجام می شود.



امکان تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه فراهم شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/06/25

خبرگزاري آریا- براي بیمه شدگانی که به دلیل ماهیت
شغلی خود به صورت کسري از ماه درکارگاه هاي مشمول
قانون تامین اجتماعی اشتغال به کار دارند و خواهان
تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه هستند، امکان تکمیل
سوابق پرداخت حق بیمه به طور اختیاري با ابلاغ بخشنامه
اي به تمامی واحدهاي اجرایی سازمان تامین اجتماعی

 
فراهم شد 

به گزارش آریا به نقل از اداره کل روابط عمومی سازمان تامین اجتماعی، مشمولین این بخشنامه، افرادي هستند که به صورت پاره
وقت(کسري از ماه) در کارگاه هاي مشمول قانون تامین اجتماعی اشتغال به کار دارند و براي آنان در ماه موردنظر(حداقل یک روز)

 
سابقه پرداخت حق بیمه لحاظ شده باشد. 

 
شرایط پذیرش تقاضا: 

حداکثر سن پذیرش درخواست متقاضی تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه براي مردان و زنان 50 سال تمام در تاریخ ثبت تقاضا خواهد
بود. درصورتی که سن متقاضی در زمان ثبت تقاضا بیش از سن مذکور باشد، پذیرش درخواست وي منوط به داشتن سابقه پرداخت
حق بیمه قبلی معادل مازاد سنی مقرر خواهد بود. تمامی بیمه شدگان متقاضی که حداقل 10 سال سابقه پرداخت حق بیمه را دارند،

 
از اعمال شرط سنی معاف خواهند بود. 

ارائه درخواست، عقد قرارداد و صدور برگ پرداخت حق بیمه کسري از ماه صرفاً در زمان حیات بیمه شده امکان پذیر است و انجام

 
فرایندهاي یادشده تحت هیچ شرایطی توسط بازماندگان مجاز نخواهد بود. 

در صورت صدور برگ پرداخت حق بیمه در زمان حیات بیمه شده، امکان پرداخت حق بیمه توسط بازماندگان تا پایان مهلت مقرر

 
میسر است. 

 
نحوه ارائه درخواست: 

ارائه درخواست توسط متقاضی و یا وکیل قانونی وي امکان پذیر خواهد بود. واحدهاي اجرایی مکلفند بلافاصله پس از ثبت تقاضا
حداکثر ظرف 2 ماه از تاریخ ثبت درخواست، استحقاق یا عدم استحقاق بیمه شده(سن و سابقه) را به وي اعلام کنند و بیمه شده نیز
می بایست حداکثر ظرف مدت یک ماه از تاریخ اعلام موافقت سازمان جهت انعقاد قرارداد اقدام کند. مشروط بر اینکه از تاریخ ثبت
درخواست تا عقد قرارداد بیش از 3 ماه سپري نشده باشد. بدیهی است چنانچه به عللی 3 ماه مهلت مقرر( 2 ماه واحد اجرایی و یک

 
ماه متقاضی) سپري شود، پذیرش تقاضا منوط به ارائه درخواست مجدد و رعایت سایر شرایط مقرر خواهد بود. 

متقاضی مجاز به پرداخت حق بیمه کسري از ماه خود حداکثر از تاریخ ثبت درخواست به بعد بوده و کسري سوابق گذشته مربوط به

 
قبل از درخواست به هیچ عنوان ملاك عمل و مشمول پرداخت نخواهد بود. 



 
وصول حق بیمه کسري از ماه جهت ماه هاي بدون کارکرد(صفر) امکان ندارد. 

متقاضیان مشمول می توانند با یک مرتبه ارائه درخواست و انعقاد قرارداد نسبت به تکمیل سوابق خود اقدام کنند و نیازي به تجدید

 
قرارداد جهت پرداخت کسري ماه هاي سال هاي آتی نخواهد بود. 

 
مهلت و نحوه پرداخت حق بیمه: 

فقدان کارکرد یا عدم پرداخت حق بیمه کسري از ماه به مدت یک سال از تاریخ آخرین ماه پرداخت حق بیمه(حسب مورد توسط
کارفرما یا متقاضی) موجب لغو قرارداد می شود که در این صورت پذیرش درخواست مجدد منوط به احراز شرایط سنی و سایر شرایط

 
مقرر خواهد بود. 

متقاضی می بایست از ابتداي آذرماه لغایت پایان بهمن ماه هر سال نسبت به اخذ برگ پرداخت و واریز حق بیمه شش ماهه نخست و
از ابتداي خرداد سال بعد لغایت پایان مرداد ماه همان سال نسبت به اخذ برگ پرداخت و واریز حق بیمه شش ماهه دوم سال قبل به

 
صورت یک جا اقدام کند. 

در صورتی که متقاضی خارج از موعد مقرر نسبت به پرداخت حق بیمه اقدام کند، امکان پذیرش سوابق ناشی از آن میسر نخواهد بود

 
و مبلغ پرداختی به وي مسترد می شود. 

 
نرخ پرداخت حق بیمه و تعهدات بیمه اي 

سهم حق بیمه متقاضی براي استفاده از تعهدات موضوع قانون تامین اجتماعی و همچنین بابت حمایت هاي درمانی ماده (3) قانون (
به استثناي غرامت دستمزد ایام بیماري و بارداري و کمک هزینه ازدواج موضوع بند »ج» و تبصره ذیل ماده مذکور) مجموعا 27

 
درصد است. 

بر اساس ماده (28) قانون تامین اجتماعی علاوه بر نرخ حق بیمه مورد اشاره، به میزان 3 درصد حق بیمه نیز به عهده دولت خواهد

 
بود. 

 
دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه: 

دستمزد روزانه مبناي محاسبه و پرداخت حق بیمه عبارت است از دستمزد روزانه همان ماهی که سابقه آن به اعتبار پرداخت حق
بیمه به صورت کسري از ماه ایجاد شده است، مشروط بر اینکه از حداقل دستمزد مصوب شورایعالی کار کمتر و از حداکثر دستمزد
مصوب بیشتر نباشد. ضمنا لازم است قبل از محاسبه دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه، از جمع آوري کلیه سوابق بیمه شده اطمینان

 
حاصل شود. 

 
سایر موارد: 

سوابق ناشی از پرداخت حق بیمه کسري از ماه با توجه به عدم اشتغال بیمه شده در این مدت به عنوان سوابق سخت و زیان آور

 
ملاك عمل نیست. 

 
نوع بیمه این قبیل از بیمه شدگان تحت عنوان« تکمیل سوابق پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه« خواهد بود. 

در صورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت نماید، چنانچه محرز شود که همزمان به نحو دیگري داراي سابقه پرداخت

 
حق بیمه نزد سازمان است، وجه پرداختی در دوره همپوشانی عینا به وي مسترد و سوابق ایجادي ناشی از آن حذف می شود. 

در صورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت نماید و به طور همزمان مشمول سایر صندوق هاي بیمه اي یا عناوین مشابه

 
باشد، وجه پرداختی در دوره هم پوشانی به کسر حق بیمه سهم درمان (9/27)به وي مسترد می گردد. 

درصورتی که متقاضی حق بیمه کسري از ماه را پرداخت نماید و بنا به عللی سابقه بیمه اجباري که مبناي محاسبه و پرداخت حق
بیمه کسري از ماه بوده حذف گردد، وجه پرداختی بابت ماه مربوطه به کسر حق بیمه سهم درمان(9/27) به وي مسترد می گردد



یک هزار دانشجوي پسادکتري جذب شدند

منبع: بازار کارشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/06/25

با ابتکار مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، حدود یک هزار و 242 دانشجوي
پسادکتري در برنامه همکاري با متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج از کشور (Connect.isti.ir) مشارکت کردند.

با ابتکار مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، حدود یک هزار و 242 دانشجوي

 
پسادکتري در برنامه همکاري با متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج از کشور (Connect.isti.ir) مشارکت کردند. 

به گزارش روز سه شنبه معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، برنامه همکاري با متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج از کشور
(Connect.isti.ir) با هدف استفاده از ظرفیت علمی و تخصصی محققان و متخصصان ایرانی و برقراري ارتباط با مراکز علمی،

 
فناوري و صنعتی منتخب کشور در حال اجرا است. 

 
این کار با ایجاد بیش از 120 پایگاه شامل بهترین دانشگاه ها، پژوهشگاه ها و شرکت هاي دانش بنیان کشور سرعت گرفته است. 

بر اساس آخرین آمارها تاکنون بیش از 120 پایگاه تخصصی همکار به این برنامه پیوسته اند. این برنامه رضایت یک هزار و 242

 
دانشجوي پسادکتري و 118 استاد مدعو را جلب کرده است تا با اهداف این برنامه همراه شوند. 

این برنامه به 6 هزار و 500 همکاري موفق منجر شده است. همکاري هایی در مرز دانش که به توسعه علم و فناوري در داخل کشور،

 
استفاده از تجارب ایرانیان مقیم خارج از کشور و بهره بردن از توانمندي هاي دیگر کشورها ختم می شود. 

مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري با اجراي این برنامه در تلاش است در قالب حمایت
از انجام پروژه هاي تحقیقاتی و فناورانه همچون پسادکتري، فرصت مطالعاتی، استاد مدعو و معین، راه اندازي کسب و کارهاي
فناورانه، اشتغال در شرکت هاي فناور و برگزاري سخنرانی و کارگاه هاي تخصصی به ارتباط موثر متخصصان ایرانی خارج از کشور با

 
مراکز علمی و فناوري برگزیده کشور کمک کند. 

"ارتقاي سطح علمی و حرفه اي پایگاه تخصصی همکار"، "فراهم کردن شرایط مناسب براي توسعه فناوري هاي نوظهور و پیشرفته در
کشور"، "فراهم کردن شرایط انتقال مهارت ها، روش ها و قابلیت هاي خدماتی نوین توسط متخصصان ایرانی خارج از کشور به
داخل" و "کمک به تاسیس شرکت هاي فناور در حوزه هاي فناوري پیشرفته" از جمله مهم ترین اهداف اجرایی کردن این برنامه

توسط معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري است.



پنجره واحد نفتی براي تهاتر را پیگیري می کنم

منبع: خانه ملتشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/06/25

وزیر نفت از رئیس و هیات رئیسه مجلس شوراي اسلامی خواست ترتیبی دهند تا با محوریت کمیسیون انرژي در یک بازه
زمانی مشخص 4 سندي  که ارائه شد مورد بررسی قرار گیرند.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، بیژن نامدار زنگنه در پاسخ به پیشنهادات نمایندگان با تایید پیشنهاد علیرضا زاکانی
رئیس مرکز پژوهش هاي مجلس گفت: بنده پیشنهاد آخر آقاي زاکانی را قبول دارم، چرا که در این جلسه با انبوهی از انتقادات و
پیشنهادات مواجه شدم که در نمی توان در مدت زمان کوتاه پاسخگو باشم، بنابراین از رئیس مجلس و هیات رئیسه می خواهم تا

 
ترتیبی دهند با محوریت کمیسیون انرژي در یک بازه زمانی مشخص در این راستا 4 سندي را که ارائه شد را مورد بررسی قرار دهم. 

وي ادامه داد: در بحث متانول عمده مجوزهاي آن قبلا داده شده بود و ما نمی توانستیم آنها را باطل کنیم، چرا که افراد صاحب حق
شده بودند و فقط گفتیم از آنها حمایت نمی کنیم، به این معنا که نمی توانند در اولویت دریافت وام از صندوق توسعه ملی قرار گیرند

 
و اگر می خواهند تولید را ادامه دهند، چرا که در غیر این صورت قیمت متانول افت می کند. 

این عضو کابینه دولت دوازدهم یادآور شد: طرح هایی که درحوزه پتروشیمی داریم، به این نکته اشاره دارد که متانول می تواند به
پروپیلن تبدیل شود، چرا که در این صورت به مخزن طلا دست یافته ایم که در پی آن طیف وسیعی از اشتغال و مصنوعات ایجاد می
شود. ضمن اینکه گفتیم در عسلویه حدود 4 تا 4.5 میلیون متانول تولید شود که هر سه تن متانول به یک تن پروپلین تبدیل می
شود و انتخاب این منطقه هم به این دلیل بود که در کنار آب قرار داشت و بعد از آن این میزان تولیدات را با خط لوله تا مرکز ببریم،
سپس بخشی از آن در حوالی شیراز به محصولات دیگر تبدیل شود که بزرگترین منطقه براي اتصال به شبکه اتوبان هاي شاه راه

 
اصلی کشور و خط آهن است و بعد از آن تولیدات به جاهاي دیگر برود. 

وي افزود: طرح دیگر وزارت نفت این بود که در بندر امیرآباد تولیدات انجام شود و 400 هزار تن پروپیلن به دامغان و خط آهن منتقل

 
شود که از این طریق خراسان و شهر تهران را پوشش دهد. 

زنگنه یادآور شد: در مورد مباحث مطرح شده پیرامون فاز 11 پارس جنوبی اسناد را ارائه دهید، چرا که وزارت نفت تنها امضا کننده
نبوده و تمام ارکان نظام در این خصوص رضایت داشتند و امضا کردند و من همه این امضاها را دارم، ضمن اینکه همین الان
پتروپارس فاز 11 را جلو می برد، اما به 0.2 میلیارد دلار پول نیاز دارد و اجراي فاز اول فرزاد نیز به 2.2 میلیارد دلار پور نیاز دارد. از
سوي دیگر در قانون برنامه ششم توسعه آمده که 200 میلیارد دلار باید در صنعت نفت خرج شود که 110 میلیارد از منابع مختلف و

 
80 میلیارد دلار از منابع خارجی تامین می شود. 

وزیر نفت تصریح کرد: در مورد قرارداد با توتال ما به تکنولوژي آنها نیاز داشتیم، ضمن اینکه موضوع فشارافزایی که یکی از نمایندگان
به آن اشاره کرد، با افت تولید در پارس جنوبی مواجه می شود و در سال هاي آینده مشکل ایجاد می کند، ضمن اینکه ما در سند تراز
مصرف و تولید گاز آوردیم هر فاز پارس جنوبی به 1 میلیارد دلار براي جلوگیري از افت تولید نیاز دارد. از سوي دیگر نکته اي که باید
درخصوص انعقاد قرارداد با توتال فرانسه به آن اشاره کنم این است که چینی ها هم از تکنولوژي مورد نیاز در این بخش برخوردار

 
نبودند، علاوه بر آن نه تنها توتال بلکه چینی ها هم به دلیل تحریم حاضر نشدند براي فعالیت در این بخش همکاري کنند. 



 
وي در ادامه به این نکته اشاره کرد که وزارت نفت فاز او این پروژه را انجام داده و براي فاز 2 فشارافزایی نیز به دنبال راهکار است. 

زنگنه با اشاره به وضعیت حقوق و دستمزد که یکی از نمایندگان به آن اشاره کرده بود، خاطرنشان کرد: ما هم قبول داریم که در این
زمینه مشکل داریم، ضمن اینکه در تمام مصوبات به تمام شرکت هاي مشمول اشاره می شود. از سوي دیگر در مورد تقویت پژوهشگاه
ها و اذهان نخبگان، من اختیار فرماندهی وزارتخانه هاي کشور و نیرو را ندارم، از سوي دیگر موضوع مسئولیت اجتماعی نفت
اصطلاحی بود که این وزارتخانه اولین بار بدان اشاره کرد و کارهاي مثبتی در این زمینه انجام داد، اما همچنان با مشکل منابع

 
مواجهیم. 

زنگنه در خصوص صادرات گاز به همسایگان گفت: در این زمینه نظراتی داریم و مشکلاتی نیز وجود دارد که با کمک یکدیگر باید آن

 
ها را رفع کنیم، اکنون زمان همدلی است تا کارها پیش برود. 

 
مقابل زیاده خواهی ترکمنستان ایستادیم 

وزیر نفت در خصوص مسئله ترکمنستان بیان کرد: از آنجائیکه ترکمنستان گاز ایران را قطع کرده در مقابل آن ها ایستاده ایم، این
کشور 4 بار در گذشته این اقدام را انجام داده بود و هربار امتیازاتی از ما گرفته بود اما این بار گفتیم امتیازي نمی دهیم و آن ها به

 
داوري رفتند که البته دستاوردي براي آن ها نداشت به دلیل این مقاومت، ما نباید تنبیه شویم بلکه باید تحسین شویم. 

 
وي افزود: در بخش گاز فلر کار مهمی کردیم و بقیه آن را نیز گفته ام که در چه زمانی به نتیجه می رسد. 

 
نابودي بهینه سازي مصرف سوخت چه علتی داشت؟ 

زنگنه در خصوص بهینه سازي مصرف سوخت ادامه داد: چیزي که بهینه سازي مصرف سوخت و ماده 12 قانون را نابود کرد تبصره

 
14 بود که تمام منابع را خرج یارانه کرد و مقدار کمی براي بهینه سازي باقی گذاشت که آن هم تخصیص داده نمی شود. 

وزیر نفت با بیان اینکه اشاره حسین زاده عضو کمیسیون انرژي به مسئله فشار افزایی پارس جنوبی درست است، گفت: اما در مسئله
صادرات گاز به عمان تمام اختیارات براي احداث خط لوله در آب هاي عمیق را به قرارگاه دادیم اما عمق آب در آن منطقه بالاي هزار

 
متر است و فعلا این توانایی را نداریم حتی روس ها نیز چنین توانایی را ندارند و تنها دو شرکت می توانند این کار را انجام دهند. 

 
پنجره واحد نفتی براي تهاتر را پیگیري می کنم 

وي با بیان اینکه پنجره واحد نفتی براي تهاتر را پیگیري می کنم، افزود: اصل در این است که CNG سوخت اصلی باشد. در مورد
LPG که کپسول گاز مردم است در بعضی جاها به مردم ظلم می شود و تدابیري اندیشیده شده تا هر ماه 4 کپسول به مردم داده

 
شود. 

زنگنه گفت: برخی دوستان براي گازوئیل کشاورزي ابراز نگرانی می کنند و من نیز با آن ها هم داستان هستم، قرار است ابلاغیه اي را
تهیه کنیم تا در صورت بروز اختلاف میان وزارت جهاد کشاورزي و نفت هرچه استاندار و فرماندار گفتند اقدام شود زیرا باید رضایت

 
ستاد مبارزه با قاچاق کالا و سوخت جلب شود. 



 
جاسک باید هاب انرژي شود 

 
وي افزود: جاسک باید هاب انرژي شود و ستاد اجرایی یک پالایشگاه را در جاسک احداث می کند. 

زنگنه گفت: تامین خوراك پالایشگاه براي ما اولویت است و هرکسی که از ما نفت خام و یا میعانات می خواهد حاضریم با وي قرارداد

 
مستقیم ببندیم و هم در بورس عرضه کنیم. 

 
ظرفیت تولید پتروشیمی کشور تا سال 1404 به 37 میلیارد دلار خواهد رسید 

وزیر نفت ادامه داد: سوال شد که ما در وزارت نفت به بورس انرژي اعتقاد داریم یا خیر؟ که باید در پاسخ بگویم براساس گزارش رئیس
بورس انرژي، امسال 7 میلیون تن در مدت 5 ماه فرآورده در بورس انرژي فروخته شده است. این آمار به این معنی است که ما به
بورس انرژي و حتی نفت خام اعتقاد داریم. نمایندگان می توانند براي اطمینان خاطر از اینکه وزارت نفت در جهت منویات آنها
حرکت می کند، در تمامی مذاکرات حضور داشته باشند و از نزدیک عملکرد ما را مشاهده کنند. ما براي شما اتاق تاریک نداریم، اما
براي دشمنان داریم. پرسنل ما شبانه روز زحمت می کشند، شما می توانید عملکردمان را از تمام دستگاه هاي مرتبط پرس و جو

 
کنید. 

زنگنه با اشاره به اینکه گازرسانی به مناطق مختلف کشور با قدرت انجام می شود، افزود: طبق مصوبات شوراي اقتصاد هزینه هاي یک
انشعاب گاز نباید به 20 میلیون تومان برسد، در حالی که هزینه انشعاب در برخی از مناطق به 100 میلیون می رسد که توجیهی

 
ندارد. 

این عضو کابینه دولت دوازدهم در پاسخ به سوال یکی از نمایندگان در این خصوص که صادرات محصولات پتروشیمی، مشکل
تحریمی ندارد، گفت: همه بخش ها تحریم هستند، اما براي صادرات هیچ جا از اسم ایران استفاده نمی شود. چندین بار سندها با
مشخصات عوض می شود. در گزارش امروز برنامه هاي خود را براي دور زدن تحریم ها توضیح ندادم، چرا که نقشه عملیات ما لو می

 
رفت. 

 
هیچ نماینده اي از ما تشکر نکرد! 

وي با اشاره به سوال یکی از نمایندگان درخصوص رابطه نفت با علم و فناوري در حوزه نفتی گفت: این سوال نیازمند زمان زیادي
براي توضیح است، ما براي اقتصاد پتروشیمی چه کاري باید انجام می دادیم که ندادیم؟ سال دیگر ظرفیت تولید پتروشیمی کشور به
5 میلیارد دلار و تا سال 1404 به 37 میلیارد دلار خواهد رسید. این موضوعی است که رهبر معظم انقلاب هم نسبت به آن ابزار
خشنودي کردند. می دانیم که باید بالاتر از این ارقام کار کنیم، اما نباید همه تلاش هاي ما نادیده گرفته شود. از ما تشکر کنید و بعد
بگویید که باید بیشتر کار کنید، نه اینکه مدام بر سر ما بزنید! بیایید مجموع صادرات نفتی و فرآورده ها را با تحریم هاي قبلی مقایسه
کنید و ببینید در چه وضعیتی قرار داریم. من نمی توانم برخی از موضوعات را علنی اعلام کنم، اما شما می توانید خصوصی بیایید و

 
اقدامات ما را مشاهده کنید. 

زنگنه تصریح کرد: من می دانم شما افراد منصفی هستید و صحبت هاي شما از روي فشار است، اما واقعا حتی یک نفر هم نباید از ما

 
تشکر کند؟ و خستگی به تن بچه هایمان بماند. اینها مجاهدین و سربازان گمنام این راه هستند. 



وزیر نفت با اشاره به صحبت هاي یکی از نمایندگان درخصوص اینکه وزارت نفت اطلاعات میادین نفتی را به قطري ها داده است،
گفت: ما براساس مصوبه شوراي عالی امنیت ملی در سال 96، درخصوص نحوه ارائه اطلاعات عمل کردیم. از طرفی گفته شده ما
برنامه توسعه انرژي را ارائه نکردیم، در حالی که این برنامه را دولت تصویب کرده است. همچنین ماده 12 قانون رفع موانع تولید را هم

 
در گزارش خود توضیح دادم. 

زنگنه با بیان اینکه سهمیه بندي بنزین را بنده لغو نکردم، بلکه تصمیم دولت بوده و مجلس هم در آن زمان هیچ مخالفتی نکرد، اظهار
کرد: لغو سهمیه بندي بنزین در 6 خرداد 1394 تصویب و بنزین با تصمیم دولت تک نرخی شد و هیچکس هم به آن اعتراضی نکرد،
حال بعد از گذشت 5 سال می گویند چرا این موضوع تصوب شده است. افزایش بنزین هم ناشی از لغو سهمیه بندي نبوده که در
ادامه گزارش خود توضیح خواهم داد. باید کارگروهی تشکیل شود و پس از بحث و گفت وگو و شنیدن شدن صحبت هاي طرفین،

جمع بندي جلسه به رئیس مجلس و دیگر نمایندگان داده شود.



یک میلیارد صرفه جویی با بازگشت هر 100 معتاد بهبود یافته به چرخه اشتغال

منبع: رکناشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/06/25

رکنا: سرپرست سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی با بیان اینکه هزینه مستقیم نگهداري یک معتاد بدون هزینه
تامین زیر ساخت روزانه 30 تا 50 هزار تومان است گفت: اگر بتوانیم 100 معتاد را پس از بهبود یافتن به چرخه اشتغال

بازگردانیم و به خانواده هایشان بسپاریم سالانه یک میلیارد تومان صرفه جویی می شود .

کودك کار/ به گزارش خبرنگار اجتماعی رکنا، سیدمالک
حسینی در افتتاحیه اولین دوره آموزش و ارتقاء توانمندي
هاي برنامه ریزي و تسهیل گري براي توانمندسازي، توسعه
کارآفرینی و کسب وکارهاي اجتماعی گفت: عمده ترین
مشکل در ایران موانع شروع کسب وکار و نبود شرایط لازم

 
براي پایداري فعالیت صاحبان کسب و کارهاست. 

وي با تاکید بر اینکه نگهداشت اجتماعی شهر به اندازه حوزه خدمات براي شهري مانند تهران لازم است ، گفت: ایجاد و رونق کسب

 
وکارهاي خرد علاوه بر اینکه موجب استحکام خانواده ها می شود، از بروز مشکلات و به ویژه آسیب هاي اجتماعی جلوگیري می کند. 

وي با بیان این که امروز جلسه آغاز به کار این دوره ها برگزار شده، گفت: موضوع کارآفرینی جزو مأموریت هاي این سازمان قرار داده
شده است هرچند که اصولا در گذشته نگاه شهرداري به موضوع کارآفرینی فقط ارائه زیرساخت هاي ارزان بود و در حالت عالی از
کارآفرینان می خواست که از نیروهاي انسانی مورد نظر شهرداري همچون زنان سرپرست خانوار و بهبود یافتگان استفاده کند، اما حالا
رویکردمان تغییر کرده است و به دنبال تسهیل گري و نه صرفا ارائه زیرساخت ها هستیم و در هنگام ارائه ي زیرساخت نیز به شاخص

 
هاي مختلفی از جمله تحت پوشش قرار گرفتن جمعیت هدف توجه کنیم. 

حسینی با بیان این که ما متولی حل بیکاري نیستیم و نباید به این موضوع ورود کنیم، اما رویکرد تسهیل گري را دنبال می کنیم،
تصریح کرد: تلاشمان این است که در این دوره یکی از ماندگارترین اقدامات در حوزه اجتماعی را ایجاد کنیم و مدل کسب وکار نیز به

 
صورت مشارکت پذیري خواهد بود. 

آموزش 500خانواده کودك کار وي با اشاره به تاثیر کرونا بر از بین رفتن برخی مشاغل اظهار کرد: وجود تحریم ها نیز بیشتر ما را در
تنگنا قرار داده است و باید به سمت تامین معاش پایدار قدم برداریم به عنوان مثال یکی از موضوعاتی که ما دنبال می کنیم آموزش

 
500 خانواده کودکان کار است که با رویکرد دستیابی به معاش پایدار طراحی شده و در آینده اي نزدیک اجرا خواهد شد. 

سرپرست سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی با بیان این که ایجاد اشتغال براي هر فرد می تواند به کاهش آسیب هاي
اجتماعی و هزینه هاي ناشی از آن تاثیر بگذارد، گفت: هزینه مستقیم نگهداري یک معتاد در گرمخانه هاي شهرداري و مراکزي مثل



نگهداري افراد مشمول ماده 16 قانون مبارزه با مواد مخدر روزانه 30 تا 50 هزار تومان است و اگر بتوانیم 100 معتاد را پس از بهبود
یافتن به چرخه اشتغال بازگردانیم و به خانواده هایشان بسپاریم سالانه بیش از یک میلیارد تومان صرفه جویی می شود که می توانیم

آن را صرف اشتغال کنیم.



آقایان حراست دانشگاه، فقط در دانشگاه فعالیت کنید!

منبع: شعار سالشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/06/25

شعار سال: منصورغلامی در گردهمایی مجازي مدیران حراست دانشگاه ها، مراکز پژوهشی و پارك هاي علم و فناوري تاکید
کرد: انتظار ما از حراست دانشگاه ها، مراقبت از خانواده آموزش عالی است و تک تک اعضاي این خانواده باید تحت پوشش

حراست دانشگاه ها و مراکز پژوهشی قرار گیرند. وي با بیان اینکه در مجموع، نیم سال ...

شعار سال: منصورغلامی در گردهمایی مجازي مدیران حراست دانشگاه ها، مراکز پژوهشی و پارك هاي علم و فناوري تاکید
کرد: انتظار ما از حراست دانشگاه ها، مراقبت از خانواده آموزش عالی است و تک تک اعضاي این خانواده باید تحت پوشش حراست

 
دانشگاه ها و مراکز پژوهشی قرار گیرند. 

وي با بیان اینکه در مجموع، نیم سال گذشته در بخش هاي مختلف آموزش عالی کشور و به ویژه در بخش آموزش به خوبی مدیریت
شد، اظهار داشت: با شیوع بیماري کرونا، همه دانشگاه هاي جهان مانند دانشگاه هاي کشورمان غافلگیر شدند و اجبارا به سوي
آموزش هاي مجازي روي آوردند؛ که البته سرعت انتقال دانشگاه هاي کشورمان در این خصوص قابل توجه بود و در این راستا عملکرد

 
موفقی داشتیم. 

وزیر علوم با بیان اینکه با یک بیماري ناشناخته و عواقب اپیدمیولوژي آن روبه رو هستیم و دانشمندان زمان مشخصی براي اتمام دوره
فراگیري این بیماري نمی توانند اعلام کنند، گفت: باید آمادگی کامل داشته باشیم تا این نیم سال تحصیلی را با ارائه آموزش هاي
مجازي و بعضاً حضور دانشجویان در کلاس هاي درس به بهترین نحو برگزار کنیم و مجموعه مدیریت دانشگاه ها، اساتید، کارمندان و

 
همراهی دانشجویان براي توفیق ارائه خدمات مطلوب در نیم سال فعلی ضروري است. 

وي تصریح کرد: در شرایط جدید و با توجه به تردد محدود در دانشگاه ها و فعالیت محدود کلاس هاي حضوري و خوابگاه هاي
دانشجویی، همکاران حراست دانشگاه ها نیز باید به این شرایط جدید توجه داشته و با شناسایی مسائل جدید از قالب سنتی خارج

 
شده و با رویکردي جدید برنامه ریزي کنند. 

وزیر علوم با بیان اینکه فضاي مجازي قبلاً به عنوان یک فضاي رسانه اي براي تبادل ایده ها و افکار مختلف مورد استفاده قرار می
گرفت، اظهار داشت: هم اکنون فضاي مجازي علاوه بر این، براي تبادل اطلاعات علمی نیز مورد استفاده قرار می گیرد و طبعاً در این

 
شرایط باید برنامه هاي حفاظتی و حراستی جدیدي در این خصوص در نظر داشته باشیم. 

 
انرژي مدیران حراست تلف نشود 

غلامی با بیان اینکه حراست دانشگاه فقط باید از دانشگاه حراست کند، خاطرنشان کرد: اگر تفکر و نگاهی غیر از این بر حراست حاکم

 
باشد، ممکن است زحمات این عزیزان را کم اثر کرده و یا اینکه در مسیرهاي نادرست انرژي هاي مدیران حراست تلف شود. 

وي در خصوص حراست اجتماعی گفت: از حراست دانشگاه ها و مراکز پژوهشی انتظار می رود متصل به جامعه، صنعت، اشتغال و
تولید ثروت از علم حرکت کنند که البته این ارتباط گسترده نیاز به برنامه مدیریتی منطبق با این افراد دارد و لازمه آن، خروج
حراست ها از قالب سنتی و فعالیت منطبق با حراست اجتماعی است و لازمه آن فعالیت منطبق با حراست اجتماعی به مفهوم



 
همگرایی و تعامل با سایر بخش ها و نقش آفرینی موثر است. 

وزیر علوم با بیان اینکه پارك هاي علم و فناوري و شرکت هاي دانش بنیان محل رفت و آمد صاحبان مختلف ایده و نوآوري است،
گفت: دراین محیط ها، طبعاً ظرافت برخورد و عملکرد حراست ها در آمد و رفت افراد با توجه به نقش و ماهیت این مراکز فناوري

 
طبعاً متفاوت خواهد بود. 

وي با بیان اینکه مسئولان حراست هاي دانشگاه ها باید بدانند که حراست نهاد دانشگاه هستند و فقط باید در همین حیطه و
چارچوب فعالیت کنند، گفت: آموزش در حراست یک اصل کلی است و به افراد جدیدي که وارد سیستم حراست می شوند باید

 
ضوابط و مقررات و همچنین تجربیات مثبت به خوبی آموزش داده شود. 

غلامی با اشاره به لزوم توجه بیشتر به نیروهاي حراست فیزیکی و تعامل مناسب با سازمان هاي خارج از دانشگاه در قالب قوانین و
مقررات، اظهار داشت: برگزاري این نشست ها از جهت تبادل تجربیات و دیدگاه ها بسیار مناسب است و به همفکري ها و تبادل
اطلاعات کمک می کند و مناسب است که به صورت مستمر برگزار شود. شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري
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استفاده از ظرفیت مجمع خیرین براي حمایت از هنرمندان

منبع: بازار کارشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/06/25

نشست معاون صنایع دستی کشور با رئیس و اعضاي هیئت مدیره مجمع خیرین اشتغال و کارآفرینی و نیز مسئولانی از
دستگاه هاي مختلف کشور برگزار شد.

نشست معاون صنایع دستی کشور با رئیس و اعضاي هیئت مدیره مجمع خیرین اشتغال و کارآفرینی و نیز مسئولانی از دستگاه

 
هاي مختلف کشور برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، در نشست صنایع دستی که به میزبانی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در محل سالن
فجر برگزار شد، راهکارهاي حمایت از هنرمندان صنایع دستی در شرایط کرونا و استفاده از ظرفیت نهادهاي حمایتی و تشکل هاي

 
فعال در حوزه اشتغال آفرینی و کارآفرینی مورد بررسی قرار گرفت. 

پویا محمودیان معاون صنایع دستی در این نشست به تشریح گزارشی از وضعیت صنایع دستی در کشور پرداخت و با اشاره به ظرفیت
هاي موجود در استان هاي مختلف، گفت: بر اساس برآوردهاي انجام شده، ظرفیت تولید سالانه صنایع دستی در کشور، 70 هزار
میلیارد ریال است و این در حالی است که سرمایه لازم براي ایجاد شغل در حوزه صنایع دستی به طور میانگین 300 میلیون ریال

 
برآورد شده است. 

معاون میراث فرهنگی کشور در ادامه گفت: 75 درصد فعالان حوزه صنایع دستی را بانوان تشکیل می دهند و در هر روستا و یا شهري
که ثبت جهانی آن انجام شده شاهد رونق اشتغال و درآمدزایی در آن منطقه بوده ایم، در روستایی مانند کلپورگان در سیستان و

 
بلوچستان شاهد درآمدزایی براي مردم منطقه هستیم و از محل فروش سفال در این منطقه حتی مدرسه نیز ساخته شده است. 

او در بخش دیگري از صحبت هاي خود، بین المللی کرد: در سال هاي گذشته، 59 رشته صنایع دستی در حال فراموشی، احیا شده و
9 نشان جغرافیایی بین المللی و 51 نشان جغرافیایی ملی داریم. 79 وب سایت در 19 استان به صورت آنلاین حوزه فروش صنایع

 
دستی فعالیت می کنند و 68 بازارچه دائمی صنایع دستی نیز داریم. 

محمودیان در ادامه به ظرفیت صادرات صنایع دستی اشاره کرد و ادامه داد: در سال هاي 97 و 98، در مجموع 543 میلیون دلار

 
صادرات صنایع دستی به صورت رسمی انجام شد و در همین مدت 385 میلیون دلار صادرات چمدانی داشتیم. 

 
حمایت مجمع خیرین اشتغال و کارآفرینی در صنایع دستی 

هاشم شکرعلی رئیس مجمع خیرین اشتغال و کارآفرینی کشور نیز در این نشست در سخنانی با اشاره به اهمیت صنایع دستی و نقش
آن در تولید و اشتغال، نیز عنوان کرد: "به اعتقاد من در حوزه صنایع دستی ظرفیت هاي فراوانی در کشور داریم، از این رو این مجمع

 
آمادگی خود را براي حمایت کامل از هنرمندان صنایع دستی و فعالان این حوزه اعلام می کند." 

او افزود: "این حوزه ظرفیت هاي بسیار خوبی براي کارآفرینان، خیرین و سرمایه گذاران دارد و افراد علاقه مند می توانند با توجه به

 
این ظرفیت ها در این حوزه سرمایه گذاري کنند و به ایجاد اشتغال در استان هاي مختلف کشور کمک کنند." 

شکرعلی ادامه داد: "پیشنهاد من این است که با توجه به این ظرفیت ها، بسته اي را براي سرمایه گذاران، کارآفرینان و خیران علاقه
مند به فعالیت در این حوزه تهیه کنیم و ضمن آشنایی بیشتر آن ها با حوزه صنایع دستی از ظرفیت ها و توانمندي هاي آنان براي

 
سرمایه گذاري و فعالیت در این حوزه کمک بگیریم." 

او با بیان این که مجمع خیرین اشتغال و کارآفرینی کشور به طور کامل از حوزه صنایع دستی و ظرفیت هاي موجود آن حمایت می
کند، خاطرنشان کرد: "این آمادگی را داریم تا ارتباط مناسبی بین اصناف مختلف کشور با فعالان و تولیدکنندگان صنایع دستی برقرار

 
کنیم تا ظرفیت هاي موجود در حوزه صنایع دستی بیش از پیش مورد استفاده قرار گیرد." 



در این نشست همچنین تعدادي از اعضاي این مجمع و دیگر حاضران در این نشست، به بیان دیدگاه ها و ارائه پیشنهادهاي خود براي
رونق هرچه بیشتر اشتغال و درآمدزایی از طریق صنایع دستی پرداختند.



روستاي مِند گناباد، ثبت ملی شد

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/06/25

ثبت ملی روستاي مِند در شهرستان گناباد به عنوان روستاي ملی صنایع دستی در رشته سفالگري از سوي شوراي ملی ثبت
قطعی شد.

به گزارش شهرآرانیوز، معاون صنایع دستی و هنر هاي سنتی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان
رضوي با اعلام این خبر گفت: ثبت ملی این روستا با هدف حمایت از صنعت سفالگري و با هدف شناخته شدن و حمایت بیشتر از

 
هنرمندان این روستا انجام شده است. 

محمد مطیع افزود: ثبت ملی این روستا نه تنها موجب حمایت از اشتغال هنرمندان سفالگر آن بلکه زمینه اي براي جذب گردشگران و

 
ایجاد و برگزاري مراکز آموزش هنرسفالگري شود. 

تا کنون روستاي بسک در استان خراسان رضوي به عنوان روستاي ملی ابریشم کشی در کشور ثبت ملی شده است. همچنین تاکنون

 
دو شهر فیروزه و بایگ خراسان رضوي نیز به عنوان شهر هاي ملی صنایع دستی ثبت شده اند. 

سفال "مند" از پنج هزار سال قبل در روستایی با همین نام در شهرستان گناباد استان خراسان رضوي تولید می شود و از نظر نوع
مواد تشکیل دهنده به دو گروه جسمی و چینی تقسیم می شود. مهم ترین مشخصه سفال مند عناصر تزئینی برگرفته از طبیعت و در
چهار گروه انسانی، حیوانی، گیاهی و هندسی است. نقش ماهی که زینت بخش اکثر سفال هاي مند گناباد است جایگاه والایی در

 
روایات اسطوره اي دارد. 

نقوش دیگر زینت بخش سفال مند که هر یک به مقتضاي حضور آن در قلمرو اسطوره و فرهنگ کهن ایران قابل تعبیر و تفسیر است
عبارتند از خورشید، پرنده، پروانه، بته جقه، گل و مرغ، گل و پروانه، گل و برگ، گل کدو، کتیبه، ابر و گل، گنجی، اسلیمی، گل گرد و

 
خونه کشی. 

 
شهرستان گناباد در 287 کیلومتري جنوب مشهد قرار دارد. 

منبع: ایرنا



از نمایشگاه کارآفرینان تا افتتاح مجموعه اشتغال معلولان | روایتی از مرکز

اشتغال و کارآفرینی معلولان در گلشهر

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/06/25

چند ماه پیش مرکز اشتغال و کارآفرینی معلولان در گلشهر دائر شد ؛ مرکز اشتغال و کارآفرینی معلولان به نام «اکو تک» که
شامل بخش ها و شغل هاي متنوعی است.

محمد عطائی | شهرآرانیوز؛ مکانی گرم و صمیمی که همانند خانه هنر و موزه هنر مهاجران در همان نگاه اول، ما را مات و
مبهوت کرد. رنگ هاي گرم و شاد، فضاي دلنشین و آدم هاي دوست داشتنی اینجا ترکیبی فوق العاده ساخته که روح را به آرامش
می رساند. باز هم کاري کارستان از بچه هاي توانمند معلول مهاجر. چند ماه پیش مرکز اشتغال و کارآفرینی معلولان دائر شد. هفته
گذشته به آنجا سري زدیم و از آن گزارشی تهیه کردیم. این مجموعه زیبا اشتغال مستقیم 25 نفر از مهاجران معلول و غیرمعلول را
فراهم کرده است. در این گزارش به سراغ مسئولان هر بخش رفتیم و در پایان با کارآفرین برتر حوزه معلولان گفتگو کردیم. با ما

 
همراه باشید. 

طراحی و چاپ مرکز اشتغال و کارآفرینی معلولان به نام «اکو تک» شامل بخش و شغل هاي متنوعی است. بخش هاي این مرکز
شامل: بخش گلخانه، بخش چاپ، پرورش پرندگان تزئینی، پرورش ماهی تزئینی، نجاري و تولید محصولات چوبی، ساخت عروسک،
بخش خیاطی و بخش مواد که شامل تهیه و ساخت محصولات با گچ، سیمان و ... می شود. علاوه بر این بخشی نیز به معرفی و عرضه
محصولات اختصاص یافته است. در اصل ماجرا این مجموعه تلاش دارد تا با ترکیب هنر ها و محصولات، محصولی نهایی هماهنگ با

 
یکدیگر و طبیعت تولید کند. این مجموعه خانه اي قدیمی و باصفاست که براي معلولان مناسب سازي شده است. 

ابتداي ورود به راهرو دو در در دو سمت راهرو وجود دارد. در سمت راست متعلق به اتاق طراحی است. این در بسیار کوتاه است و باید
چهاردست و پا به آن وارد می شدیم. این در کوتاه و فضاي بسیار سرد اتاق براي نگهداري بهتر ماشین طراحی چاپ فراهم شده اند.
این دستگاه خیلی حساس است و رطوبت و دماي ثابتی می خواهد، از طرفی به گرد و غبار محیط هم حساس است. مرتضی رضایی
متولد سال 1369 لیسانس معماري از دانشگاه خیام است. از کار و فعالیت هاي او قبل از اینکه وارد این مرکز بشود که می پرسم، می
گوید: «در حوزه طراحی در شرکت هاي خصوصی کار کرده ام و در رشته گرافیک هم سررشته دارم و به دلیل شغل هایی که پیش از
این داشته ام با این هنر نیز آشنا هستم. غیر از این در حوزه طراحی نرم افزار، گرافیک رایانه اي، پویانمایی، طراحی دکوراسیون و ...

 
هم فعالیت داشته ام.» 

او که یکی از مسئولان این بخش است، براي ما توضیح می دهد: «بخش عمده اي از این قسمت به طراحی و بخشی هم به چاپ برمی
گردد. خانم علیپور و خانم روشندل کار طراحی را انجام می دهند. در این مرکز چاپ حرارتی انجام می شود. طراحی را با نرم افزار
هاي خاصی انجام می دهیم و دستگاه ورودي آن را دریافت کرده و چاپ می کند و از کاغذ هاي مخصوصی استفاده می شود که با
کاغذ هاي معمولی متفاوت است. هرچند در ظاهر این گونه دیده نمی شود. کاغذ به اصطلاح کوتینگ شده است و ماده اي به عنوان
زیرسازي کار استفاده می شود به این دلیل که تا 350 تا 400 درجه حرارت می بیند نمی توان از کاغذ معمولی استفاده کرد. وقتی
که طرح روي کاغذ چاپ می شود اصل کار چاپ فلت برت در دستگاه دیگري انجام می شود به این صورت که کاغذ زیر پرس قرار
گرفته در حرارت 350 تا 400 درجه سانتی گراد روي ماده اي که قرار است طرح روي آن قرار بگیرد که پارچه، شیشه یا کاشی است
چاپ می شود. در این واحد سه نفر به صورت دائم و تعدادي نیز به صورت موقت مشغول کار هستند. مسئول قسمت چاپ خانم

 
کوچک مشغول است که اپراتور دستگاه پرس هستند و هرگاه نیاز باشد افراد دیگري نیز به ایشان کمک می کنند.» 



گلخانه و پرورش ماهی بعد از بخش طراحی و چاپ سراغ قسمت گلخانه می رویم. سمت راست حیاط فضایی را با نایلون گلخانه
درست کرده اند. این محیط با تجهیزات کم، ولی با زحمت و خلاقیت بسیار به بار نشسته است و تنوع گل ها و گیاهان حقیقتا روح
نواز است. احمد مظفري مسئول این بخش است. او متولد سال 1371 دانش آموخته دانشگاه پیام نور مرکز نیشابور و فارغ التحصیل
رشته کشاورزي است. او همچنین متخصص پرورش قارچ هاي دکمه اي است که مدت 2 سال در این رشته فعالیت کرده است. درباره
زمان آغاز به کار و فعالیت در رشته کشاورزي می گوید: «از همان ترم اول دانشگاه به همراه یکی از استادان وارد بازار کار و در یک
شرکت دانش بنیان تولید کود مشغول شدم. 2 سال در یک شرکت تولیدي قارچ و نیز در گلخانه اي که متعلق به یکی از دوستانم بود
در بخش تکثیر، قلمه و سم کار کرده ام و در نهایت 6 ماه پیش که مرکز اشتغال معلولان افتتاح شد در اینجا شروع به کارکردم.
حداقل 3 ماه صرف طراحی و ساخت این مرکز شد که شامل جوش دادن آهن ها و ریل هاي مخصوص معلولان و مناسب سازي مرکز
شد، بعد از آن شروع به ساخت گلخانه کردیم و مدت 3 ماه است مشغول قلمه زنی و تکثیر هستیم. در بخش گلخانه، تکثیر، قلمه
زنی، تولید و هم طرح هایی مثل دیش گاردن، تراریوم، پلنت (گیاهانی که ریشه در آب دارند) و دیگر طرح ها با انواع مختلفی از

 
گیاهان همچون کاکتوس و ساکولنت اجرا می شود» 

درباره ساکولنت می پرسم و می گوید: «فرق ساکولنت با کاکتوس این است که ساکولنت گیاهی گوشتی و کاکتوس خاردار است. از

 
دیگر قسمت هاي گلخانه گیاهان آپارتمانی و دیگري بخش تکثیر است که یا به صورت قلمه یا پاجوش گیاهان را تکثیر می کنیم.» 

احمد آقا با انرژي کامل بخش بخش گلخانه را توضیح داد و بیان کرد: «از دیگر گیاهان آپارتمانی، خانواده حسن یوسف است که در
این مرکز 6 نوع از این خانواده نگهداري و تکثیر می شوند. ما سعی می کنیم به صورت ترکیب از چند نوع حسن یوسف را در یک
گلدان پرورش دهیم. در بخش تراریوم و دیش گاردن به درآمد رسیده ایم، اما حسن یوسف ها هنوز به درآمدزایی نرسیده اند. براي

 
عرضه مشکلی نداریم و از قبل از چند فروشنده گل و گیاه در گلشهر تقاضاي عرضه داریم.» 

بعد از گلخانه به همراه هم و از مسیر رمپ هاي مناسب ویلچر به زیرزمین ساختمان می رویم. اینجا 3 اتاق دارد، اتاق سمت چپ
پرورش ماهی، روبه رو انبار و سمت راست کارگاه چوب است. احمد درباره قسمت پرورش ماهی می گوید: «در بخش ماهی، دو مدل
ماهی پرورش داده می شود. ماهی هاي آنجل و جوئل بالن. در اصل سعی داریم تا محصولی ارائه کنیم که ترکیب میان گل و گیاه و
ماهی باشد. به علت اینکه بتوانیم ماهی و گل و گیاه را ترکیب کنیم ماهی هاي خاصی مثل ماهی جوئل بالن را پرورش می دهیم و
گیاهان آبزي را در آکواریوم می کاریم. تأکید ما بر ترکیب است. می خواهیم محصول ویژه اي پرورش دهیم که متفاوت با دیگر

 
محصولات باشد. مثلا محصولی نهایی با ترکیبی از ماهی و گیاه و چوب و کاشی.» 

کارگاه چوب گفتگو را با مرتضی رضایی ادامه می دهیم که مسئول بخش کارگاه چوب هم هست، او می گوید: «مرکز تقریبا 6 ماه
است که راه اندازي شده، اما تمام بخش ها هم زمان کار خود را شروع نکرده اند، ولی مجموعه چوب و گل اولین مجموعه هایی بودند
که کار خود را آغاز کرده اند و هدف ما این است که تمام مجموعه ها هم زمان با هم و به صورت ترکیبی کار کنند و چیزي که از دل
این مجموعه بیرون می آید تلفیقی از همه این مجموعه ها باشد. به این صورت که دکوري چوبی کنار اتاق ساخته می شود با یک قاب
چوبی، چاپ پرده، گیاه پرورش یافته در آب و ماهی همه با هم. هدف ما این است که در آینده طراحی داخلی و دکوراسیون منزل را
کامل انجام دهیم و حتی کار هایی از قبیل کاغذ دیواري، رو مبلی و دکوراسیون هاي مورد نظر صاحب خانه را انجام دهیم، البته
بخش چوب تنها براي کار هاي تلفیقی طراحی نشده است. غیر از کار هاي ترکیبی، کار هاي انفرادي مانند پایه گل هم می توانیم
تهیه کنیم، اما بیشترین تأکید ما روي کار هاي ترکیبی است. اکنون فضا و تجهیزات ما به قدري کامل نیست که بتوانیم کار منحصر
ارائه بدهیم، اما در حد امکان لوازم فانتزي و تزئینی در حجم کم را می توانیم تهیه کنیم، ولی بیش از آن نه فضا و نه امکانات به ما
این اجازه را نمی دهند. در بخش چوب 4 نفر، در بخش گلخانه 3 و در بخش پرورش ماهی 2 نفر مشغول کار هستند، البته این بخش
ها نیمه فعال هستند، چون کارکنان این بخش از معلولان هستند و به خاطر کرونا با مشکل مواجه شده اند. در این مرکز ما به طریقی
اشتغال موقت براي معلولان عزیز فراهم کرده ایم که هر وقت نیاز باشد و سفارش کار داشته باشیم با ما همکاري می کنند. پیش بینی



 
می شود که بعد از برطرف شدن مشکل کرونا در کشور نیرو ها به 25 تا 30 نفر برسند.» 

از کمبود هاي این مجموعه و بخش هاي نجاري، گلخانه و پرورش ماهی که سؤال می کنیم، پاسخ می شنوم: «علاوه بر کمبود فضا که
به طور چشمگیري مشخص است در تمام بخش ها ما مشکل مواد اولیه داریم براي مثال در بخش ماهی تعداد ماهی ها یمان کم است
و همچنین مشکل پمپ آب و تصفیه هوا داریم. در بخش گلخانه به علت هزینه بالاي تهیه رطوبت ساز مجبور به ساخت رطوبت ساز
دستی شده ایم به علت هزینه بسیار بالاي تجهیزات نجاري در این بخش به اجبار وسایل بسیار محدود و قاعدتا با کارایی محدودتر

 
تهیه شده است.» 

درباره کار ترکیبی مدنظرشان که سؤال می کنم، می گوید: «نمونه هاي کار ترکیبی در بازار موجود است، اما تفاوت کار ما این است
که در این مرکز کار یکجا شکل می گیرد، برخلاف نمونه هاي مشابه که در چند کارگاه ساخته و تولید می شوند. در این مجموعه

 
تلاش می شود که تمامی کار به دست همین بچه ها که اتفاقا هم هنرمند هستند و هم با رویه کار آشنا هستند انجام شود.» 

عروسک هاي چوبی بیرون در زیرزمین آقاي غلامعلی حیدري مشغول سمباده زدن دست و پاي عروسک هاي چوبی است. او متولد
سال 1332 است و از ضایعات کارگاه چوب براي ساخت عروسک هاي خودش استفاده می کند. او می گوید: «کار عروسک هاي چوبی
را در همین مرکز یاد گرفتم و آموزش دیدم، البته قبل از اینکه به این مرکز بیایم شغل نجاري و جوشکاري را کار کرده بودم. الان
مدت 2 هفته است که در این مجموعه کار را آموزش دیده و شروع کرده ام. عروسک هاي چوبی از قبل سفارش داده شده است. اینجا
خیلی راحت هستم و وقتی که نیاز باشد از بچه ها کمک می گیرم. این بخش هم مانند بخش خیاطی از ضایعات بخش هاي دیگر

 
استفاده می کند و محصول نهایی خوبی تهیه می شود.» 

طراحی و خیاطی همراه احمد آقا به طبقه بالا می رویم، در ابتداي راهرو و سمت راست در محیطی کوچک بخش خیاطی فعالیت می
کند. بخش خیاطی از مواد اولیه اي استفاده می کند که از ضایعات مبل و ... است. در این مرکز چیز هایی مانند کیف دستی، کیف
آرایش، شال، روسري، و ... را با استفاده از ضایعاتی نظیر برش هاي پارچه هاي مبل تهیه می کنند. خانم کبري احمدي مسئولیت کل
مجموعه را بر عهده دارد. او سرپرست مجموعه و مسئول هماهنگی بخش اشتغال معلولان و همچنین مسئول بخش خیاطی مجموعه
است. متولد 1369 است و در ابتدا از سابقه فعالیتش می گوید: «من از سال 1389 به مدت 2 سال در مدارس خودگردان آقاي
سلیمانی و خانم خاوري معلم بودم. در سال 1390 هم زمان با معلمی وارد کار خیاطی شدم، دوره آموزش خیاطی را در مراکز
خصوصی دیدم. به این دلیل که شغلم معلمی بود و آموزش خیاطی هم دیده بودم سریع شروع کردم به آموزش خیاطی. اساسا از
کودکی علاقه مند بودم که محیطی فراهم کنم و چند نفر را سر کار ببرم و در کنار این هر موقع چیزي را یاد می گرفتم و به دیگري
آموزش می دادم و دوباره به دنبال آن بودم که باز خودم به عنوان کارآموز چیزي یاد بگیرم. بیش از 15 شغل را فراگرفتم و به عنوان
کارآفرین به تولید رساندم. سال 1394 بود که کارگاه گلسازي کریستال را داشتم که حتی تولید را به تیراژ 5 هزار عدد نیز رساندم و
در آن کارگاه تقریبا 20 نفر مشغول به کار شدند. سال 1397 از طرف ریلیف دوره هاي کسب و کار برگزار شد و از بین هزار نفر، 70
نفر گزینش شدند. من یکی از این 70 نفر بودم. در پایان دوره به ما گفتند ما شما را به خاطر طرح هایی که ارائه می کنید حمایت
می کنیم تا اینکه سال 1398 دوره تمام شد و زمانی که ما دانش آموخته شدیم منتظر ماندیم تا ببینیم این طرح ها به کجا می رسد.
طرحی که من ارائه کردم پرورش بلدرچین بود که رد شد تا اینکه آقاي جعفري براي طرحی که داشتند با ما تماس گرفت و گزینش
را به درخواست ریلیف و قواعدي که تعیین کرده بودند خودمان انجام دادیم و با 7 نفر کار را شروع کردیم و براي هر 7 قسمت از بچه

 
هاي کارآموز خودمان استفاده کردیم.» 

پرورش پرندگان زینتی مسئول بخش پرندگان آقاي موسوي هستند که اکنون در مرکز نیستند. بخش پرندگان شامل پرندگانی از
جمله یک جفت عروس هلندي، سه جفت فنچ، سه جفت مرغ عشق و یک جفت کوتوله و تعدادي پرنده دیگر است. صداي پرندگان

 
این قسمت و گل هاي گلخانه و کلا همه چیز اینجا باعث شده محیط 

بی نهایت آرامش بخش باشد. در نبود آقاي موسوي احمد آقا توضیح می دهد: «یک ماهی است که بخش پرندگان شروع به کار کرده
است. علت تأخیر در کار هم وجود بیماري کرونا بود، زیرا این پرندگان خیلی زود مبتلا می شوند به همین دلیل کار پرندگان را با
کمی تأخیر شروع کردیم. این بخش هنوز به درآمد نرسیده است و باید کمی صبر کنیم تا جفت گیري انجام شود و تعداد پرندگان



بیشتر شود تا به سود و درآمدزایی برسیم. پرندگان ما برنامه غذایی خاصی دارند که چند نوع دانه به این ها داده می شود که تمام

 
مواد مورد نیاز بدنشان تأمین شود.» 

قالب ریزي مواد در آخر سراغ بخش مواد می رویم. این بخش به چند نوع تقسیم می شوند، بخشی از مواد دیوارکوب هستند که
قالبشان گچی است. این دیوارکوب ها در دیوار هاي هتل، تالارها، سالن هاي پذیرایی، اطراف ستون و ... به عنوان طرح استفاده می
شود. احمد آقا می گوید: «بعد از قالب ریزي مواد را رنگ می کنیم به وسیله قلم مو، پنبه یا اسپري انجام می شود. در نظر داریم که
به این مواد قالب ریزي شده طرح بدهیم و آن ها را به صورت تابلو در بیاوریم و بعد از آن بازار فروش این محصول را ارزیابی کنیم
ببینیم که فروش چطور است. بخش مواد فعلا سفارش گچ دارد، اما از مواد دیگر مانند سیمان، استیل براي تهیه گلدان و موادي که

 
مانند گچ است و ضد آب نیز هست استفاده می کنیم.» 

از نمایشگاه کارآفرینان تا افتتاح مجموعه اشتغال معلولان در پایان سراغ محمدحسین جعفري می رویم. او که کارآفرین برتر حوزه
معلولان و عضو مرکز اشتغال معلولان است، می گوید: «مجموعه به نام مرکز اشتغال و کارآفرینی معلولان با نگاه نو به کار و اشتغال
معلولان به وجود آمده است. سال گذشته نشستی داشتیم با عنوان کارآفرینان حوزه معلولان. در آن برهه دغدغه ما بچه هایی بود که
توانمندي دارند و محلی براي عرضه محصولات خود ندارند. نمایشگاهی در خانه هنر مهاجران برگزار کردیم و در آن نمایشگاه بین
المللی کار هاي معلولان خیلی دیده و بسیار از ما تقدیر شد. اولین کارآفرین حوزه صنعت در ایران آقاي حسینی نیز به دیدن
نمایشگاه آمد و به ما انرژي داد. ایشان گفتند که اولین بار است که در حوزه کارآفرینی معلولان به این نحو کار می شود. در روز آخر
یک گروه از شهرداري به بچه ها بسته اي را به عنوان هدیه دادند و تشویقمان کردند و ما بسیار از همان نمایشگاه انرژي و روحیه
گرفتیم و جرقه کار آنجا خورده شد. ما طرح کردیم که قصد داریم برنامه اي را اجرا کنیم تا بچه ها علاوه بر اینکه به استقلال مالی
می رسند از کار خود لذت هم ببرند. در همان جلسه اعضاي سازمان ریلیف اینترنشنال هم حضور داشتند و به ما گفتند که طرح
خودتان را مکتوب کنید و ما تا آنجا که بشود به شما کمک می کنیم. دوستان همکاري کردند پروژه نوشته شد و در روز هاي آخر
سال 2019 ظرف دو یا سه روز ما طرح مکتوب را فرستادیم و همین تیري در تاریکی جواب داد و حاصل آن مجموعه اي است که

 
مشاهده می کنید. این مجموعه به حمایت اداره کل اتباع استان خراسان، ریلیف، مرکز بهبود یافتگان تهیه شده است.» 

فطرت انسان میل به زندگی در طبیعت دارد جعفري توضیح داد: «فرایند تولید محصولات فرایندي است به نام «اکو تکِ» در این نوع
تولید، با تلفیق موجودات زنده با غیر زنده و زیر مجموعه هاي آن ها محصولاتی تولید می شود همراه با فناوري و صنعت. ما سعی می
کنیم که زندگی انسان ها، تازه تر، نو تر و جدیدتر شود بدون اینکه آسیبی به طبیعت وارد شود و از این طریق از طبیعت استفاده بکر
و بهینه می شود. هدف ما این است که طبیعت مانند چوب، گل، آب، ماهی و ... وارد زندگی آدم ها شود. در این فرایند تلفیق
ناخودآگاه یک چرخه طبیعی به وجود می آید و بر همین اساس ما ابتداي کار دکوراسیون داخلی با تالارها، منازل و آپارتمان ها و
حتی خانه هاي کوچک را انجام می دهیم. فرهنگ آپارتمان نشینی سبب شده که کودکان تحرك و انرژي و احساس لازم را ندارند و
خیلی وقت ها حسرت دیدن طبیعت یا موجود زنده را به دل داشته باشند. ما با این کار تلاش داریم تا به کودکان بیاموزیم که طبیعت
جزئی از زندگی ماست. بیاموزند تا احترام بگذارند و به طبیعت آسیب نزنند. ما قصد داریم هنر، طبیعت و فناوري را ترکیب کنیم. به
قول یکی از بزرگان فرزندان ایرانی که روي نقوش فرش هاي ایرانی بزرگ می شوند بسیار خلاق تر از دیگر کودکان هستند. نقوش
تأثیر بسیار زیادي در تربیت ذهنی و دانش بصري ما دارد و به طور قطع این مرکز می تواند نگاهی جدید به مخاطبان و تمام آدم ها
بدهد، چون ما انسان ها در فطرت خود میل به زندگی در طبیعت و آرام گرفتن در آن را داریم و ما سعی کردیم تا سلیقه ها ي

 
مختلف را در نظر بگیریم.» 

معلولانی با ظرف غذا و 8 ساعت کاري جعفري ادامه می دهد: «در دل این مجموعه انسان هایی هستند که همه به نحوي درگیر
مشکلات جسمی هستند. در این اکو سیستم حیات موجودات زنده طوري طراحی شده که هر معلولیتی با هر نوع معلولیتی بتواند
مشغول به کار شود. من با خصوصی سازي اشتغال معلولان موافق نیستم همان طور که معلول حق حیات دارد حق رفت و آمد دارد و



به آن ارزش و اعتبار می بخشیم باید به فکر ابعاد وجودي دیگر او نیز باشیم. زمانی یک معلول می تواند هویت واقعی خود را پیدا کند
که تمام ابعاد وجودي آن را بپذیرند. یک معلول کسی نیست که نتواند تجارت کند یا نجاري کند یا هر شغل دیگري الزاما نباید
معلولان عزیز ما را در کار هاي مثل تلفنچی، بلیت فروش یا شغل هایی از این دست باشد. عقیده من این است که فرد معلول با هرنوع
معلولیتی استحقاق این را دارد که در شغل هایی به روز فعالیت داشته باشد. بستري که در این مرکز فراهم شده براي تعامل انسان
هاي سالم در کنار انسان هاي معلول است. مهندسان و متخصصان ما در این مرکز دوستان و عزیزان معلول را هرگز به عنوان افرادي
ناتوان نگاه نمی کنند، بلکه به عنوان دوست و همکار در کنار یکدیگر فعالیت می کنند. ساختار کار به گونه اي تعریف شده که هر

 
معلولی می تواند در هر بخشی از کار مشغول شود مثلاً در بخش طراحی. 

رنگ آمیزي و دیگر بخش ها. بخش تعریف شده اي براي معلولان در نظر گرفته نشده است. طرح به گونه اي است که خود فضا به
گونه اي طراحی شده که حالت درمانگري دارد. اولاً معلول در این مکان احساس امنیت خاطر می کند مثلا فضا به گونه اي است که
هیچ پله اي وجود ندارد و در حقیقت معلول احساس استقلال می کند. این فضا، فرصتی است براي خودآزمایی معلولان. از ویژگی
هاي دیگر این مجموعه این است که در بستر بومی و خانگی طراحی شده است. خیلی از عزیزانی که از اداره کار و دیگر ادارات که کار
هاي صنعتی را در بستر بومی و خانگی می بینند به ما ایراد می گیرند که نباید دستگاه هاي بزرگ صنعتی را در محدوده شهري و
بومی قرار دهید، اما ما به این عزیزان می گوییم که اگر شما دانش توان بخشی اجتماعی داشته باشید یکی از مؤلفه هاي اشتغال
معلولان این است که محل اشتغال باید در بستر هاي بومی شهر ها ایجاد شوند و در دسترس معلولان قرار بگیرند. اگر قرار باشد مانند
تمام شهرك هاي صنعتی محل کار افراد معلول را از بدنه شهر جدا کنیم مستلزم اعتبارات خاصی است. توان بخشی مبتنی بر اجتماع
به معناي دسترسی آسان به منابع است. دسترسی تمام آدم هایی که در اطراف ما هستند و کمک می کنند که این معلول در تمام
ابعاد زندگی اش مستقل شود چه مسائل شخصی یا مسائل فردي اجتماعی فرهنگی اقتصادي و .... ما هم سعی کردیم که این مرکز در
دل شهر باشد و این خود باعث نگاه جدیدي در میان مردم عادي نسبت به معلولان می شود. معلولان در این مرکز به صورت کاملا
مستقل مشغول به کار هستند و از این طریق مردم از آن نگاه تکدي گرایانه به معلولان عزیز فاصله می گیرند. وقتی مردم معلولان ما
را می بینند که صبح زود با ظرف غذا به سرکار می آیند و مانند یک فرد عادي 8 ساعت کار می کنند و بعد هم به منزل برمی گردند

دید منفی که به معلولان داشته اند کم کم بهبود بخشیده می شود.»



کارکرد رسانه در کارآفرینی

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/06/25

ملیحه کرمانی

تأثیر کارآفرینی بر بستر هاي رسانه اي را باید یک ظرفیت جدید دانست. در صورتی که کارآفرینی در بدنه رسانه ها ترویج یابد و
خود رسانه این ساختار و سیستم کارافرینی را پیاده کند، علاوه بر رشد و توسعه کیفی و کمی حوزه ارتباطی، تأثیر آن از دیدگاه رسانه
اي در جامعه نیز رسوخ پیدا می کند و خودبه خود باعث افزایش روح کارافرینی در سطح جامعه می شود. رسانه ها با توجه به
دسترسی سریع و گسترده به مخاطبان و توانایی گسترش اطلاعات و تغییر نگرش ها نقشی کلیدي در ترویج فرهنگ نوآفرینی و
کارآفرینی دارند. شناخت ظرفیت ها، فرصت ها و زمینه هاي مساعد باید به نهادینه کردن کارآفرینی در بین عموم شهروندان مخصوصا
جوانان و نوجوانان اهتمام ورزند. فرایند تغییر و تحول مستمر و پرشتاب، مهم ترین ویژگی عصر کنونی است و فرایند کارآفرینی و
خلاقیت اساس و بسترساز تغییر و دگرگونی است. جهان امروز تحت تأثیر رسانه ها و فناوري هاي نوین ارتباطی است که باعث افزایش
سطح بینش و آگاهی مردم می شود و بر همه فعالیت هاي اجتماعی از جمله کار و کارآفرینی اثرگذاشته است. کارآفرینی مانند یک
موتور توسعه ملی است که در آن ایده هاي جدید و مناسب براي بهره برداري از فرصت ها و منابع موجود با هدف اشتغال، شناسایی و

 
پیاده سازي می شود. 

بنابراین، آموزش و توجه کافی به کارآفرینان، ترویج کارآفرینی، ابتکار و استقلال فردي، حمایت از مالکیت فکري و انجام فعالیت هاي
گروهی در کنار حمایت هاي دولت و منابع مالی براي گسترش کارآفرینی ضرور است. نیروي انسانی آینده باید به چند توانمندي
اساسی مجهز باشد: نوآوري و خلاقیت، کارآفرینی، انعطاف و وفق پذیري، سواد فناوري، پژوهشگري، آینده نگري و آینده پژوهی. همه

 
این موارد عناصر سازنده نیروي کار آینده است. 

رسانه باید در این راه گام هاي جدي و پویایی بردارد و خود در این مسیر پیشرو و الگو باشد. صاحبان رسانه ها براي رسیدن به این
موج پیشرو باید پرداختن به این مقوله را در سیاست ها و برنامه هاي خود سامان دهی کنند.
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کرد؟

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/06/25

فصل اقتصاد - بر اساس آخرین آمارهاي بین المللی، جایگاه بین المللی کشور در شاخص هاي سهولت انجام کسب وکار،
شاخص رقابت پذیري و شاخص حقوق مالکیت نیز بین کشورهاي جهان و منطقه جایگاهی شایسته نیست.

فصل اقتصاد - بر اساس آخرین آمارهاي بین المللی،
جایگاه بین المللی کشور در شاخص هاي سهولت انجام
کسب وکار، شاخص رقابت پذیري و شاخص حقوق مالکیت
نیز بین کشورهاي جهان و منطقه جایگاهی شایسته نیست.

گروه اقتصادي خبرگزاري تسنیم ــ محیط کسب وکار به
مجموعه عواملی گفته می شود که بر عملکرد یا اداره بنگاه

هاي اقتصادي مؤثر هستند اما تقریبا ً خارج از کنترل مدیران بنگاه ها قرار دارند؛ عواملی نظیر کیفیت دستگاه هاي حاکمیتی، ثبات
قوانین و مقررات، کیفیت زیرساخت ، میزان بارندگی، فرهنگ کاري در یک منطقه و ... که در کشورها و مناطق جغرافیایی گوناگون،

 
در هر رشته کاري و نیز در طول زمان متفاوت هستند. 

امروزه، بهبود محیط کسب وکار یکی از مهم ترین راهبردهاي توسعه اقتصادي هر کشور به شمار می رود و علاوه بر آن هرچه محیط
کسب وکار یک کشور شرایط بهتري داشته باشد، بهره برداري از فرصت هاي کارآفرینی بیشتر و هرچه بهره برداري از فرصت هاي
کارآفرینی در جوامع بیشتر باشد، عملکرد اقتصاد آن کشور و خلق ارزش و ثروت در آن جامعه نیز بیشتر می شود، با این حال بهبود
محیط کسب وکار، نیازمند برنامه ریزي و سیاست گذاري مطلوب است، که دستیابی به این مهم نیازمند وجود فرایندي مستمر براي

 
پایش و سنجش وضعیت محیط کسب وکار هر کشور است . 

به دلیل ضرورت تجزیه و تحلیل محیط اقتصادي در ارزیابی وضعیت آن از زوایاي مختلف، عوامل مؤثر بر فضاي کسب وکار از دیرباز

 
مورد توجه سازمان هاي مختلف بوده است و هریک براي بررسی آن ها شاخص هاي مختلفی معرفی نموده و به کار برده اند . 

مهم ترین شاخص ها در حوز ه کسب وکار را می توان سه شاخص سهولت انجام کسب وکار (بانک جهانی)، شاخص رقابت پذیري
(مجمع جهانی اقتصاد) و شاخص حقوق مالکیت (مؤسسه اتحادیه حقوق مالکیت) دانست. بر اساس ارزیابی هاي انجام شده هر یک
درصد بهبود در شاخص سهولت انجام کسب وکار می تواند 0.06 درصد رشد اقتصادي را افزایش دهد. البته این شاخص ها به تمامه

 
فضاي کسب وکار کشور را نشان نمی دهند؛ اما توان نمایش بخشی از فضاي واقعی کسب وکار را دارا هستند. 

در ایران نیز پس از درك اهمیت محیط کسب وکار و تأثیر آن بر سازوکارهاي کلان اقتصادي تلاش هاي فراوانی در این حوزه صورت
گرفته به نحوي که بهبود فضاي کسب وکار به دغدغه اي حاکمیتی تبدیل شده است، مقام معظم رهبري در بیاناتی با مجموعه هاي

 
تولید در تاریخ 1399.02.17 چنین بیان می کنند: 

«بنده روي این مسئله ي بهبود فضاي کسب وکار بارها تأکید کرده ام. ...آنها (کارشناسان وزارت اقتصاد) می گویند که اگر دو اقدام در
زمینه ي مسائل اقتصادي انجام بگیرد، جایگاه کشور از لحاظ شاخص کسب وکار چهل رتبه تا پنجاه رتبه ارتقا پیدا خواهد کرد؛ این را
کارشناسان وزارت اقتصاد می گویند، یکی از این دو کار عبارت است از «ایجاد پنجره ي واحد صدور مجوز»؛ یعنی همه ي دستگاه ها



بیایند در یک نقطه تجمع داشته باشند و کسی که (مجوز) می خواهد، در ظرف نصف روز بتواند مجوز خودش را تحصیل کند و زمان
را کوتاه بکند و برود دنبال کارش. دوم، «تشکیل دادگاه هاي تجاري براي رفع اختلافات اقتصادي»، گفته اند اگر همین دو کار انجام

 
بگیرد، رتبه ي کشور از لحاظ فضاي کسب وکار، چهل رتبه یا پنجاه رتبه به بالا ارتقا پیدا خواهد کرد؛ خب، اینها مهم است.» 

از دیگر مواردي که می توان به این مهم پی برد که در بدن ه کارشناسی کشور فضاي کسب وکار به عنوان یک نقط ه تأثیرگذار دیده
می شود؛ قوانینی است که در این حوزه به تصویب رسیده است. قوانین بالا دستی فراوانی براي بهبود فضاي کسب وکار به تصویب

 
رسیده است که می توان از آن بین قوانین زیر را نام برد؛ 

قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل چهل و چهارم قانون اساسی (1386) مواد (63) و (70) قانون برنامه پنجم توسعه (1389) قانون
بهبود مستمر محیط کسب وکار (1390) سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی (1392) قانون اصلاح مواد (1)، (6) و (7) قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل چهل و چهارم قانون اساسی (1393) قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقاي نظام مالی کشور (1394).
طبعاً با به وجود آمدن این قوانین برخی نهادها نیز در راستاي آن تأسیس شده اند تا فرایند بهبود فضاي کسب وکار کشور را تسریع

 
کنند، که سه مورد از چنین نهادهایی عبارت اند از: 

تأسیس هیئت نظارت بر مقررات زدایی و تسهیل شرایط صدور مجوزها و پروانه فعالیت هاي اقتصادي در سال 1387 که در سال
1393 مورد بازنگري قرار گرفت و به هیئت مقررات زدایی و تسهیل صدور مجوزهاي کشور تغییر نام داد. ایجاد شوراي گفتگوي دولت
و بخش خصوصی در سال 1389 تأسیس دفتر پایش و بهبود محیط کسب وکار در سال 1393 اما با وجود این، عملکرد کشور و

 
نهادهاي مذکور در زمینه عمل به قوانین و پیگیري بهبود فضاي کسب وکار از وضع خوبی برخوردار نیست. 

جایگاه بین المللی کشور در شاخص هاي سهولت انجام کسب وکار، شاخص رقابت پذیري و شاخص حقوق مالکیت نیز بین کشورهاي
جهان و منطقه جایگاهی شایسته نیست. ایران بین 190 کشور که مورد ارزیابی بانک جهانی براي شاخص سهولت کسب وکار قرار می
گیرند رتب ه 127 را در سال 2020 کسب کرده است. ایران در شاخص رقابت پذیري نیز جایگاه خوبی ندارد و بین 141 کشور مورد
ارزیابی رتب ه 99 را دارست. براساس گزارش سال 2019 مجمع جهانی اقتصاد در منطقه خاورمیانه و شمال آفریقا، کشورهاي امارات
(رتبه 25) قطر (رتبه 29) عربستان (رتبه 36) کویت (با هشت پله ارتقا 46) ایران (رتبه 99) و یمن (رتبه 140) در منطقه را دارا
هستند. به خلاف هدف گذاري برنامه ششم، رتبه ایران در شاخص حقوق مالکیت نیز نامناسب است و همواره در این شاخص بین 20
درصد پایینی کشورهاي جهان قرار داشته است ، رتبه ایران در شاخص حقوق مالکیت در سال 2019 بین 129 کشور مورد ارزیابی

 
103 بوده است. 

به نظر می رسد که بهبود فضاي کسب وکار کشور به هماهنگی بیشتر بین قوا و دستگاه هاي مختلف اجرایی و کارشناسی و فنی
بستگی دارد. از آن جایی که اهمیت محیط کسب وکار بر کسی پوشیده نیست؛ باید در پی رفع کاستی هاي مسیر فعلی رفت تا با

 
برطرف کردن آن ها، محیط کسب وکار به عنوان مؤلفه اي که در دست کارآفرینان نیست، نااطمینانی را به اقتصاد کشور وارد نکند. 

انتهاي پیام/ +



جشنواره «دوویل» فرانسه برندگانش را شناخت/ فیلم جود لاو برنده بزرگ

منبع: انتخابشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/06/25

جشنواره فیلم هاي آمریکایی «دوویل» که هر سال در فرانسه برگزار می شود، با اهداي جوایز به برترین هاي این دوره به
کارش خاتمه داد.

جشنواره فیلم هاي آمریکایی «دوویل» که هر سال در
فرانسه برگزار می شود، با اهداي جوایز به برترین هاي این

 
دوره به کارش خاتمه داد. 

به نقل از ورایتی، در چهل و ششمین دوره جشنواره فیلم
آمریکایی دوویل فیلم «آشیانه» به کارگردانی شان دارکین
و با بازي جود لاو و کري کان، به عنوان برنده بزرگ این
جشنواره انتخاب شد و جایزه بزرگ این رقابت را همراه

 
جایزه بنیاد لویی رودرِر و جایزه منتقدان به خانه برد. 

در این فیلم که نخستین بار در جشنواره فیلم ساندنس امسال و پیش از شیوع کرونا به نمایش درآمد، لاو نقش کارآفرینی موفق را
بازي می کند که همراه همسر و فرزندانش از آمریکا به بریتانیا نقل مکان می کند. زندگی آن ها دچار مشکل شده و لاو سعی دارد از

 
شرایط زندگی لندن در دهه 80 به بهترین شکل ممکن استفاده کند. 

هیات داوران که ریاست آن بر عهده ونسا پارادایز بازیگر بود، جایزه داوران را به فیلم «اولین گاو» ساخته کلی رایکارد و «لورلی»

 
سابرینا دویل اهدا کرد. 

گروه داوران بخش مکاشفه نیز که ربکا زلوتوفسکی فیلمساز و سازنده «وحشی ها» ریاست آن را برعهده داشت جایزه کارگردانی را به

 
کیتی گرین براي «دستیار» اهدا کرد. 

جایزه تماشاگران شهر دوویل نیز به «عمو فرانک» ساخته آلن بال اهدا شد و جایزه دورنانو-والنتی 2020 هم به چارلین فاویه براي

 
«مسابقه سرعت» رسید. 

جایزه ویژه جشنواره چهل و ششم نیز به باربت شرودر فیلمساز کهنه کار که نامزدي اسکار را براي «بر عکس شانس» در کارنامه دارد

 
اختصاص یافت. 

این جشنواره امسال به یاد کرك داگلاس بازیگر نامدار هالیوودي که اوایل سال درگذشت برگزار شد و شماري از فیلم هاي مشهور وي
از جمله «اسپارتاکوس»، «هفت روز در ماه می» و «شور زندگی» به این مناسبت به نمایش درآمد. مستندهاي «کرك داگلاس»

 
ساخته هوبرت آتال و «کرك داگلاس، غیرقابل نامیدن» ساخته نامان راماچاندارن نیز به همین مناسبت روي پرده رفت. 



چهل و ششمین دوره جشنواره بین المللی فیلم آمریکایی دوویل با فیلم تحسین شده «میناري» ساخته لی ایزاك چونگ کارش را

 
شروع کرد و با نمایش فیلم فانتزي فرانسوي «چطور من یک ابرقهرمان شدم» ساخته داگلاس آتال به پایان رسید. 

 
این جشنواره با رعایت همه پروتکل هاي مقابله با کرونا از جمعه 4 سپتامبر تا یکشنبه 13 سپتامبر (14 تا 23 شهریور) برگزار شد. 

مهر



معرفی برندگان جشنواره دوویل فرانسه/فیلم جود لاو برنده بزرگ

منبع: جمارانشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/06/25

جشنواره فیلم هاي آمریکایی دوویل هر سال در فرانسه برگزار می شود، و با اهداي جوایز به برترین هاي این دوره پایان یافت.

 
جشنواره فیلم هاي آمریکایی دوویل هر سال در فرانسه برگزار می شود، و با اهداي جوایز به برترین هاي این دوره پایان یافت. 

جی پلاس، در چهل و ششمین دوره جشنواره فیلم آمریکایی
دوویل فیلم «آشیانه» به کارگردانی شان دارکین و با بازي جود
لاو و کري کان، به عنوان برنده بزرگ این جشنواره انتخاب شد و
جایزه بزرگ این رقابت را همراه جایزه بنیاد لویی رودرِر و جایزه

 
منتقدان به خانه برد. 

مهر نوشت: در این فیلم که نخستین بار در جشنواره فیلم
ساندنس امسال و پیش از شیوع کرونا به نمایش درآمد، لاو نقش

کارآفرینی موفق را بازي می کند که همراه همسر و فرزندانش از آمریکا به بریتانیا نقل مکان می کند. زندگی آن ها دچار مشکل شده

 
و لاو سعی دارد از شرایط زندگی لندن در دهه 80 به بهترین شکل ممکن استفاده کند. 

هیات داوران که ریاست آن بر عهده ونسا پارادایز بازیگر بود، جایزه داوران را به فیلم «اولین گاو» ساخته کلی رایکارد و «لورلی»

 
سابرینا دویل اهدا کرد. 

گروه داوران بخش مکاشفه نیز که ربکا زلوتوفسکی فیلمساز و سازنده «وحشی ها» ریاست آن را برعهده داشت جایزه کارگردانی را به

 
کیتی گرین براي «دستیار» اهدا کرد. 

جایزه تماشاگران شهر دوویل نیز به «عمو فرانک» ساخته آلن بال اهدا شد و جایزه دورنانو-والنتی 2020 هم به چارلین فاویه براي

 
«مسابقه سرعت» رسید. 

جایزه ویژه جشنواره چهل و ششم نیز به باربت شرودر فیلمساز کهنه کار که نامزدي اسکار را براي «بر عکس شانس» در کارنامه دارد

 
اختصاص یافت. 

این جشنواره امسال به یاد کرك داگلاس بازیگر نامدار هالیوودي که اوایل سال درگذشت برگزار شد و شماري از فیلم هاي مشهور وي
از جمله «اسپارتاکوس»، «هفت روز در ماه می» و «شور زندگی» به این مناسبت به نمایش درآمد. مستندهاي «کرك داگلاس»

 
ساخته هوبرت آتال و «کرك داگلاس، غیرقابل نامیدن» ساخته نامان راماچاندارن نیز به همین مناسبت روي پرده رفت. 



چهل و ششمین دوره جشنواره بین المللی فیلم آمریکایی دوویل با فیلم تحسین شده «میناري» ساخته لی ایزاك چونگ کارش را

 
شروع کرد و با نمایش فیلم فانتزي فرانسوي «چطور من یک ابرقهرمان شدم» ساخته داگلاس آتال به پایان رسید. 

این جشنواره با رعایت همه پروتکل هاي مقابله با کرونا از جمعه 4 سپتامبر تا یکشنبه 13 سپتامبر (14 تا 23 شهریور) برگزار شد.



گردش تند توسعه اقتصادي با حمایت از طرح مشاغل خانگی/توانمندسازي

حرف اول را می زند

منبع: تسنیمشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/06/25

گروه استان ها - طرح مشاغل خانگی به عنوان یک مقوله مهم براي ایجاد اشتغال پایدار و توسعه کسب و کارهاي زودبازده
مورد توجه قرار گرفته و خوشبختانه خروجی هاي مثبتی به دنبال داشته است.

گروه استان ها - طرح مشاغل خانگی به عنوان یک مقوله
مهم براي ایجاد اشتغال پایدار و توسعه کسب و کارهاي
زودبازده مورد توجه قرار گرفته و خوشبختانه خروجی هاي

 
مثبتی به دنبال داشته است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اردبیل، براساس قانون
مشاغل خانگی، ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی یکی
از سیاست هاي اشتغالزایی کشور است که براساس این
قانون، ستاد مشاغل خانگی به ریاست وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی و عضویت 25 دستگاه اجرایی دیگر وظیفه

 
ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی را به عهده دارد. 

طرح ملی توسعه مشاغل خانگی از جمله طرح هاي حمایتی حوزه اشتغال است که طی قرارداد سه جانبه پژوهشی توسعه اي بین
سازمان تجاري سازي فناوري و اشتغال دانش آموختگان جهاددانشگاهی، صندوق کارآفرینی امید و وزارت تعاون و کار در راستاي

 
توانمندسازي اقتصادي متقاضیان مشاغل خانگی اجرا می شود. 

اجراي این طرح با بررسی و شناسایی مزیت ها و توانمندي هاي مناطق، توانمندسازي و آموزش متقاضیان و متصل کردن شاغلان
خانگی به بازار فروش انجام می شود که هدف آن اجراي فرایند مشاغل خانگی به شیوه نوین، جلب مشارکت فعالان و خیرین، افزایش

 
اشتغال پایدار و اتصال کسب و کارهاي خانگی به بازارهاي هدف است. 

این در حالی است که عملکرد و چگونگی اجراي قانون مشاغل خانگی در سال هاي گذشته بررسی شده و پس از بررسی ها، آسیب
شناسی ها و انجام مطالعات تطبیقی و میدانی، فرآیند قبلی مشاغل خانگی مورد بازنگري قرار گرفت و طرح ملی توسعه مشاغل خانگی

 
به تصویب رسیده است. 

در این طرح توسعه فعالیت هاي شبکه اي، راهنمایی، مشاوره و ارزیابی متقاضیان، تنوع شیوه هاي آموزشی، بازار توسعه رشته هاي
نوین، توجه به مزیت هاي نسبی و رقابتی در فرایند شغلی مشاغل خانگی مورد توجه قرار گرفته و هم اکنون به یکی از پربازده ترین

 
حوزه اقتصادي در محدوده زمانی بسیار کم تبدیل شده است. 

 
تسهیلات ارزان قیمت به صاحبان مشاغل خانگی در اردبیل ارائه می شود 



در این باره قاسم رحیمی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل صبح امروز در دیدار با مسئولان استانی در ارتباط با
مشاغل خانگی اظهار داشت: حمایت و ایجاد مشاغل خانگی یکی از برنامه هاي مهم تعاون استان است که از چندین سال گذشته در

 
استان اردبیل اتفاقات خوبی در این حوزه رقم خورده است. 

وي با اشاره به این که 21 هزار مجوز مشاغل خانگی تاکنون در اردبیل صادر شده است بیان کرد: در راستاي ساماندهی مشاغل
خانگی تاکنون برنامه ریزي هاي اساسی با ارائه تسهیلات ارزان قیمت و توسعه کسب و کارها محقق شده است که می تواند در این

 
زمینه حائز اهمیت باشد. 

رحیمی ادامه داد: ساماندهی طرح مشاغل خانگی در استان اردبیل در راستاي اجراي برنامه هاي مربوطه اولویت اساسی است و در این
زمینه سهم اردبیل از محل منابع مشاغل خانگی 5 میلیارد تومان است که سال گذشته تمامی این سهم توسط بانک هاي عامل به

 
متقاضیان ارائه شده است. 

وي بیان کرد: از ظرفیت هاي مشاغل خانگی در راستاي توسعه اقتصاد و اشتغال استان استفاده می شود تا بتوانیم توسعه استان را در

 
حوزه مشاغل خانگی بی نیاز کنیم و در این زمینه حمایت در روستاها و مناطق محروم نیز از اهمیت بیشتري برخوردار است. 

رحیمی بیان کرد: در راستاي توسعه فرشبافی و قالیبافی مجوز براي مشاغل خانگی صادر شده و در این زمینه متقاضیان تا ماه مهر
فرصت دارند در این طرح ثبت نام کنند و تمام تلاش ما این است که در راستاي توانمندسازي افراد فاقد مهارت نیز برنامه ریزي هاي

 
اساسی داشته باشیم. 

وي گفت: ارائه تسهیلات 50 میلیون تومانی به افراد واجد شرایط در این زمینه در دستور کار قرار گرفته که تمهیدات و برنامه ریزي

 
هاي لازم در این زمینه انجام یافته است که امیدواریم اقدامات لازم در راستاي توسعه مشاغل خانگی مثمرثمر واقع شود. 

 
استفاده از ظرفیت اردبیل در اجراي طرح مشاغل خانگی مبناي کار است 

مسعود امامی یگانه فرماندار اردبیل در ادامه این جلسه بیان کرد: به همین منظور یک میلیارد و 600 میلیون تومان تسهیلات مشاغل

 
خانگی در شهرستان اردبیل در نظر گرفته شده است که بدون شک نقش مهمی در اجراي این طرح برعهده دارد. 

وي با اشاره به این که ظرفیت اردبیل باید در اجراي طرح مشاغل خانگی مد نظر باشد بیان کرد: در این زمینه افزایش تسهیلات
مشاغل خانگی در اردبیل اولویت اساسی است و با همکاري دستگاه هاي اجرایی در تحقق اهداف مورد نظر در این زمینه اقدام خواهیم

 
کرد. 

فرماندار اردبیل ادامه داد: اطلاع رسانی در راستاي ایجاد اشتغال به دستگاه هاي اجرایی نیز اولویت اساسی است که در این زمینه
انتظار می رود همکاري ها و تعاملات لازم به شکل مناسب انجام یابد تا بتوانیم راستی آزمایی اشتغال را به صورت مناسب به دست

 
آوریم. 

امامی یگانه گفت: امیدواریم اجراي طرح هاي زودبازه مانند مشاغل خانگی به همین منوال در اردبیل ادامه یابد و در این زمینه
حمایت هاي لازم توسط دستگاه هاي مربوطه از اجراي این طرح مبناي کار قرار گیرد تا بتوانیم مشکلات موجود در این زمینه را



 
برطرف کنیم. 

 
توانمندسازي 2000 نفر با اجراي طرح مشاغل خانگی در اردبیل 

مهران اوچی اردبیلی رئیس جهاد دانشگاهی استان اردبیل نیز در این باره اظهار کرد: راه اندازي کسب و کارهاي خانگی با داشتن
حدأقل 18 سال سن، عدم اشتغال تمام وقت و نداشتن بیمه کارفرمایی امکان پذیر است که علاقه مندان واجد شرایط با مراجعه به

 
سایت inhb.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند. 

وي با اشاره به این که طرح توسعه مشاغل خانگی با توانمندسازي دو هزار نفر در دستور کار قرار دارد بیان کرد: دف اصلی ما رونق
اقتصادي خانوار و توسعه جایگاه مشاغل خانگی است که امیدواریم در اجراي این طر موفق عمل کنیم و به اهداف خود در راستاي

 
تحقق شعار سال دست یابیم. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان اردبیل بیان کرد: استفاده از ظرفیت هاي اشتغال در حوزه مشاغل خانگی اولویت اساسی در راستاي

 
توانمندسازي متقاضیان و اتصال به بازار است که امیدواریم با ورود به این حوزه بتوانیم نتایج خوبی را در این راستا به دست آوریم. 

اوچی اردبیلی ادامه داد: نقش کسب و کارهاي خانگی در رشد تولید و کمک به چرخه اقتصادي بسیار حائز اهمیت است و در این

 
زمینه باید تا رساندن اردبیل به این جایگاه تلاش کرده و با از میان برداشتن مشکلات و موانع برنامه هاي مناسبی را تدوین کنیم. 

 
اعلام مشاغل مورد پذیرش پزشکی قانونی در آزمون استخدامی امسال 

 
نماینده مردم شیراز در مجلس: عمده بار اقتصاد کشور بر دوش مشاغل هاي خانگی و کوچک است 

 
تهیه طرح نوین توسعه مشاغل خانگی در 300 رشته 

و اما کلام آخر این که در استانی که نیازمند حمایت از اشتغال و توسعه کسب و کار است طرح مشاغل خانگی به عنوان مهم ترین
ابزار در این زمینه می تواند جوابگوي رفع معضل بیکاري باشد که به همین منظور نیاز است حمایت ها و همکاري هاي دستگاه هاي

 
دولتی در این زمینه بیش از پیش افزایش یابد. 

گزارش از زهرا رضازاده



امضاي تفاهم نامه سه جانبه در دانشگاه آزاد اسلامی کرج

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/06/25

تفاهم نامه سه جانبه میان دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج، مراکز
کارشناسان رسمی دادگستري استان البرز و مطالعات و پژوهش هاي

 
مهندسی سپاه به امضا رسید. 

تفاهم نامه سه جانبه میان دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج، مراکز کارشناسان رسمی دادگستري استان البرز و مطالعات و پژوهش هاي
مهندسی سپاه به امضاي محمدحسن برهانی فر، رضا جمال پور رئیس مرکز کارشناسان رسمی دادگستري استان البرز و محمدصالح
لباف زاده رؤساي این نهادها رسید.رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز در حاشیه امضاي این تفاهم نامه بر ضرورت به کارگیري
ظرفیت ها، توانمندي هاي علمی و عملی این دانشگاه در تعامل با نهادها و سازمان هاي دولتی و غیردولتی تأکید کرد.برهانی فر با
تشریح سیاست هاي دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج درباره گسترش تعامل دانشگاهی ابراز امیدواري کرد که با امضاي این تفاهم نامه
تعامل مورد نظر در قالب اهدافی ازجمله اجراي پروژه هاي تحقیقاتی مشترك، تدوین و چاپ کتب علمی به صورت مشترك، تدوین
طرح هاي پژوهشی و پایان نامه هاي دانشجویی براساس اولویت هاي اعلامی از سوي مرکز کارشناسان و مرکز مطالعات، تعامل در
زمینه رفع مشکلات فناورانه، برگزاري استارت آپ، نمایشگاه علمی، پژوهشی و فناوري مشترك، برگزاري سلسله سخنرانی ها،
سمینارها و همایش هاي مشترك، ارائه مقالات علمی و پژوهشی مشترك و برگزاري کارگاه هاي پژوهشی، مهارت افزایی، کارآفرینی،

تجاري سازي و ... محقق شود.




